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Β' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙ'

Πέµπτη 22 Απριλίου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 22 Απριλίου 1999, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
10.15' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Β'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΣΓΟΥΡΙ∆Η.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Νικόλαο Παπαφιλίππου,
Βουλευτή Κοζάνης, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Τεχνικό
Επιµελητήριο Ελλάδας ζητεί να µην καταργηθεί το ΙΓΜΕ.
2) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια
Ιατρική Εταιρεία για την Προστασία του Περιβάλλοντος επισηµαίνει
τον περιβαλλοντικό κίνδυνο από τους βοµβαρδισµούς στη
Γιουγκοσλαβία.
3) Οι Βουλευτές κύριοι ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ και ΠΕΤΡΟΣ
ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος
Εργολάβων Ηλεκτρικών 'Εργων Αττικής ζητεί την ικανοποίηση
αιτηµάτων του.
4) Οι Βουλευτές κύριοι ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ και ΠΕΤΡΟΣ
ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Κοινότητα
Πεντέλης καταγγέλλει τον Αστικό Οικοδοµικό Συνεταιρισµό ΠΕ "Νέα
Κωνσταντινούπολη" για τα ασφαλιστικά µέτρα στα έργα
συντήρησης του δρόµου Πεντέλης - Νταού Πεντέλης.
5) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μακρυνείας Αιτωλ/νίας ζητεί να
συνεχίσει να λειτουργεί Κέντρο Εφηµερίας στην περιοχή του.
6) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αλµυρού Μαγνησίας ζητεί την
επαναλειτουργία του εργοστασίου σιδηροκραµάτων στην περιοχή
του.
7) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Παπαδόπουλος,

δηµοτικός σύµβουλος Αλυζίας Αιτωλ/νίας, ζητεί την προκήρυξη
θέσης συµβολαιογράφου στο Ειρηνοδικείο Σολλίου Μύτικα
Αιτωλ/νίας.
8) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μακρυνείας Αιτωλ/νίας ζητεί να
συνεχίσει να λειτουργεί Κέντρο Εφηµερίας στην περιοχή του.
9) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Μεσσηνίας ζητεί την
υλοποίηση των έργων του ∆εύτερου Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης
στην Πελοπόννησο, όπως ο Εθνικός ∆ρόµος Τρίπολης -
Καλαµάτας, τα έργα της Ιονίας Οδού, ο εκσυγχρονισµός του
σιδηροδρόµου Πελοποννήσου.
10) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Φυσιολατρικός Σύλλογος Φίλων Λίµνης
Μουριάς ζητεί τον επαναπληµµυρισµό της Λίµνης στον Πύργο
Ηλείας.
11) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ασπροπύργου Αττικής ζητεί
χρηµατοδότηση για έργα ανάπτυξης καθώς και την ικανοποίηση
κοινωνικών εκπαιδευτικών αιτηµάτων των κατοίκων του.
12) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Γοµφών Τρικάλων ζητεί
χρηµατοδότηση για την κατασκευή κεντρικών περιφερειακών
οδικών αξόνων για την ανάδειξη αρχαιολογικού χώρου καθώς και
την αξιοποίηση χώρων φυσιολατρικού τουρισµού στην περιοχή του.
13) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κυρία Ε.Τενεδίου, κτηνίατρος, υποβάλλει
πρόταση για την υποχρεωτική υπηρεσία των αποφοίτων
κτηνιάτρων γεωπόνων και ιχθυολόγων.
14) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Μεσολογγίου
ζητεί την τοποθέτηση ορθοπεδικού ιατρού στο ΙΚΑ Μεσολογγίου.
15) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ινάχου Αιτωλ/νίας ζητεί την ίδρυση
ΑΤΕ στην περιοχή του.
16) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ
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κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι της Ορεινής Τριχωνίδας
Αιτωλ/νίας διαµαρτύρονται για τις δενδροφυτεύσεις που καλύπτουν
βοσκοτόπους στην περιοχή τους.
17) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αναπήρων Ατόµων µε Ειδικές
Ανάγκες Αιτωλ/νίας ζητεί οικονοµική ενίσχυση για τις
κατασκηνώσεις των ΑΜΕΑ στη Ναύπακτο Αιτωλ/νίας.
18) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κεκροπίας Αιτωλ/νίας ζητεί
χρηµατοδότηση για αναπτυξιακά έργα στην περιοχή του.
19) Ο Βουλευτής 'Αρτας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κοµποτίου 'Αρτας ζητεί την επίλυση
του προβλήµατος της υδροδότησής του.
20) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χρήστος Παναγιωτίδης,
κάτοικος ∆ράµας, ζητεί τη διευθέτηση της συνταξιοδότησής του.
21) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αναστάσιος Παχατουρίδης,
κάτοικος ∆ράµας, ζητεί τη διευθέτηση της συνταξιοδότησής του.
22) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κυρία Μαρία Αλεξίου, κάτοικος
Φωτολίβου ∆ράµας ζητεί τη διευθέτηση της συνταξιοδότησής της.
23) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κυρία Μαρία Κραστανά, κάτοικος
Ξηροποτάµου ∆ράµας, ζητεί τη διευθέτηση της συνταξιοδότησής
της.
24) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αµοργού Κυκλάδων ζητεί
οικονοµική ενίσχυση της Β'βάθµιας εκπαίδευσης της περιφέρειας
του ∆ήµου.
25) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Επιτροπή γονέων Ελλήνων φοιτητών των
Πανεπιστηµίων της Οµοσπονδιακής ∆ηµοκρατίας της Νέας
Γιουγκοσλαβίας ζητεί τη µετεγγραφή των ελλήνων φοιτητών στα
αντίστοιχα ΑΕΙ και ΤΕΙ της Ελλάδας.
26) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ και ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία τα
Κοινωφελή Ιδρύµατα του Νοµού Μαγνησίας ζητούν την απαλλαγή
των ιδρυµάτων από τη φορολογία της ακίνητης περιουσίας.
27) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΘΕΟ∆ΩΡΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μηλέων Ιστιαίας Εύβοιας ζητεί την
επίλυση του προβλήµατος τηλεπικοινωνίας στην περιοχή του.
28) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΘΕΟ∆ΩΡΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ελυµνίων Εύβοιας ζητεί την
αποκατάσταση του οδικού δικτύου στην περιοχή του.
29) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ζαγοράς Μαγνησίας ζητεί την
έναρξη του έργου "Παράκαµψη Ζαγοράς".
30) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι
Κοινότητες Μηλέων και Κρυονερίου Ιστιαίας Εύβοιας ζητούν την
επισκευή των τηλεφωνικών δικτύων της περιοχής τους.
31) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία Φορείς

Οξυλίθου Εύβοιας ζητούν να συνεχίσει η λειτουργία του
ταχυδροµικού γραφείου Οξυλίθου Εύβοιας.
32) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
Κεντρικός Υπεραστικός Σταθµός Αθηνών - Λιοσίων ζητεί να ευρεθεί
άµεσα χώρος µετεγκατάστασής του.
33) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Κοινότητα Καφηρέως - Αµυγδαλιάς Εύβοιας ζητεί την άµεση
σύνταξη µελέτης για τη διάνοιξη και βελτίωση της επαρχιακής οδού
Αντιά - Αµυγδαλιά - Σχίζαλι - Γεφύρι Καλλιανού Εύβοιας.
34) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ξυλεµπόρων ∆ράµας
ζητεί τη στελέχωση των δασαρχείων ∆ράµας µε επιστηµονικό
προσωπικό.
35) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ποντιακός Πολιτιστικός Σύλλογος
Σιταγρών ∆ράµας ζητεί οικονοµική ενίσχυση της πολιτιστικής του
δραστηριότητας.
36) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά σχετικά µε τη δράση του Υπουργού κ. Ευάγγελου
Γιαννόπουλου στην Αντίσταση, ζητεί δηλαδή την άρση
αναγνώρισης της αντιστασιακής του δραστηριότητας.
37) Ο Βουλευτής Φωκίδας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Γραβιάς Φωκίδας ζητεί να µην
κλείσει η βιοµηχανία 3Ν (ΧΥΤΑΛ) στην περιοχή του.
38) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Κατασκευαστική ΑΕ Θ.Βουλινός
Θεσ/νίκης θεωρεί το ΕΘΕΚ αναρµόδιο για τη συζήτηση
συµβιβασµού κατόπιν άσκησης προσφυγών κατά των
κοινοποιηθέντων φύλλων ελέγχου και πράξεων φορολογίας
εισοδήµατος.
39) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αρακύνθου Αιτωλ/νίας ζητεί να
γίνουν έργα υποδοµής όπως αρδευτικά έργα, έργα οδικών
κατασκευών, έργα υδροδότησης στην περιοχή του.
40) Ο Γ' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Βοιωτίας κ.
ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
'Ενωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων Βοιωτίας ζητεί την αύξηση της
αστυνοµικής δύναµης της Αστυνοµικής ∆ιεύθυνσης Βοιωτίας.
41) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Κύµης Εύβοιας ζητεί την αποπεράτωση των εργασιών στο λιµάνι
του.
42) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πληττοµένων Κλείτου Κοζάνης
διαµαρτύρεται για τις αναγκαστικές απαλλοτριώσεις στην περιοχή
του.
43) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νεαπόλεως Κοζάνης ζητεί τη
διαγραφή χρεών στο λογιαριασµό ΠΑΚΥ.
44) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σερβίων Κοζάνης ζητεί να
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µην καταργηθεί το Γραφείο Α/βάθµιας Εκπαίδευσης Σερβίων.
45) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σερβίων Κοζάνης ζητεί η
παραχώρηση του δηµοτικού κτήµατος ΑΒΚ 2 της πόλης Σερβίων
για την ανέγερση Πνευµατικού Κέντρου έναντι συµβολικού
τιµήµατος.
46) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Βιβλιοθηκονόµων ∆.Μακεδονίας
Πτυχιούχων ΤΕΙ υποβάλλει πρόταση για το καθεστώς λειτουργίας
των σχολικών βιβλιοθηκών.
47) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Γεωργικών Συνεταιρισµών
Κοζάνης Σερβίων διαµαρτύρεται για τις εκβιαστικές απαιτήσεις των
εργολάβων από τους παραγωγούς Κοζάνης για την καταβολή
υψηλών χρηµατικών ποσών στις συµβάσεις µεταξύ των ιδιωτών,
εργολάβων και της Νοµαρχίας για τη σύνταξη των αιτήσεων του
ολοκληρωµένου προγράµµατος των επιδοτήσεων.
48) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων ΑΕΒΑΛ "Η
Αλληλεγγύη" ζητεί νέα συνταξιοδοτική ρύθµιση.
49) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Αγροτικοί Συνεταιρισµοί Εορδαίας
Κοζάνης διαµαρτύρονται για την επιβάρυνση των παραγωγών
Κοζάνης µε µεγάλα χρηµατικά ποσά στις συµβάσεις µεταξύ ιδιώτη -
εργολάβου και της Νοµαρχίας για τις αιτήσεις επιδότησης.
50) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Βιβλιοθηκονόµων Πτυχιούχων
ΤΕΙ Κ. ∆υτικής Μακεδονίας ζητεί την ικανοποίηση εργασιακών
αιτηµάτων του.
51) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εµπορικό και Βιοµηχανικό Επιµελητήριο
Κοζάνης ζητεί τη ρύθµιση των οφειλών των επιχειρήσεων Νοµού
Κοζάνης προς το ΕΤΕΜ.
52) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Κεντρικός Υπεραστικός Σταθµός
Αθηνών - Λιοσίων ζητεί την επίλυση του στεγαστικού του
προβλήµατος.
53) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο
οποίο ζητείται η άµεση ίδρυση αστυνοµικού τµήµατος στο ∆ήµο
Αµαρυνθίων Εύβοιας.
54) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ.
Γ.Πόρρος, εκπρόσωπος αλιέων Αλιβερίου, ζητεί τη συνέχιση της
λειτουργίας του Τελωνείου Αλιβερίου Εύβοιας.
55) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Ωρεών Εύβοιας ζητεί τη συνέχιση της λειτουργίας του Λιµεναρχείου
Ωρεών.
56) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Κονιστρών Εύβοιας ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την επισκευή
έργων αποχέτευσης κ.λπ. στην περιοχή του.
57) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση
Τεχνικών ∆ΕΗ ζητεί την άµεση στελέχωση του πολυϊατρείου
Αλιβερίου Εύβοιας.
58) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Κύµης Εύβοιας ζητεί τη συνέχιση της λειτουργίας του ταχυδροµικού
γραφείου Οξυλίθου Εύβοιας.
59) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ

ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Μαρµαρίου Εύβοιας ζητεί να εφηµερεύει ιατρός κατά τις αργίες στο
Περιφερειακό Ιατρείο Μαρµαρίου.
60) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Ιστιαίας Εύβοιας ζητεί τη ρύθµιση των χρεών του προς τη ∆ΟΥ
Ιστιαίας.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 3658/10-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5432B/2-12-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 3658/10-11-98 που κατατέθηκε από το
Βουλευτή κ. Σπύρο Σπύρου σχετικά µε την πορεία της ΕΠΑ στην
πόλη της Κέρκυρας, σας γνωρίζουµε ότι στα πλαίσια της ΕΠΑ
έχουν εγκριθεί ειδικά για την πόλη της Κέρκυρας το Γενικό
Πολεοδοµικό Σχέδιο (Γ.Π.Σ.) και πέντε (5) Πολεοδοµικές Μελέτες
Επέκτασης (Π.Μ.Ε.) και προωθείται η έγκριση της Π.Μ.Ε.
Μαντουκίου. Μετά το ν.2508/97, όπως ισχύει, οι Π.Μ.Ε. που έχουν
ανατεθεί στα πλαίσια της ΕΠΑ από τη ∆/νση Πολεοδοµίας της
οικείας Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης και επιβλέπονται σε επίπεδο
νοµού, θα εγκριθούν από τη Γενική Γραµµατεία Περιφέρειας Ιονίων
Νήσων.
Επί πλέον όπως µας ενηµέρωσε η αρµόδια Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση Κέρκυρας, σε απάντηση της ενηµέρωσης που
ζητήσαµε:
- Προωθήθηκε η αναθεώρηση του ισχύοντος σχεδίου πόλης
Κέρκυρας.
- Ολοκληρώθηκε στο µεγαλύτερο τµήµα της η Πράξη Εφαρµογής
στο Κανόνι.
- Τροποποιήθηκε η πολεοδοµική µελέτη Παγκρατέικων και
συνεχίζεται η εκπόνηση της µελέτης Πράξης Εφαρµογής.
- Ολοκληρώθηκε η πολεοδοµική µελέτη του Τµήµατος Πλατυτέρας
της γειτονιάς Καθολικών Καλογραιών και εκπονείται η Πράξη
Εφαρµογής.
- Ολοκληρώθηκε η πολεοδοµική µελέτη Αγίου Σπυρίδωνα και
βρίσκεται στο στάδιο της νόµιµης διαδικασίας.
- Ολοκληρώθηκε η µελέτη Αναθεώρησης του Σχεδίου Πόλης
γειτονιάς Κοτσέλα (Προγράµµατα Ο.Ε.Κ.) και το τµήµα της
επέκτασης βρίσκεται στο στάδιο της νόµιµης διαδικασίας.
- Ολοκληρώθηκε η β φάση της µελέτης τροποποίησης του Γενικού
Πολεοδοµικού Σχεδίου.

Ο Υπουργός
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

2. Στην µε αριθµό 3649/10-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5430B/3-12-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ'αριθµό 3649/10-11-98 ερώτηση που
κατατέθηκε από τους Βουλευτές κυρίους Μήτσο Κωστόπουλο και
Μπάµπη Αγγουράκη σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Πρόγραµµα Αποµάκρυνσης των Στρατοπέδων από τα αστικά
κέντρα και µετεγκατάστασης τους σε νέες θέσεις, αναφέρεται στο
σύνολο της Χώρας και στοχεύει πρωτίστως στην κάλυψη των
σύγχρονων και µακροπρόθεσµων επιχειρησιακών αναγκών του
ΥΕΘΑ για την Εθνική Ασφάλεια και 'Αµυνα και παράλληλα στη
βελτίωση των περιβαλλοντικών συνθηκών, στην αναβάθµιση της
ποιότητας ζωής και στην αποκατάσταση της συνέχειας και
εύρρυθµης λειτουργίας του αστικού χώρου.
Η διερεύνηση του θέµατος της αποµάκρυνσης γίνεται ανά
στρατόπεδο  ή  οµάδα  στρατοπέδων,  ανάλογα  µε  τις
επιχειρησιακές  ανάγκες του συνερωτώµενου Υπουργείου Εθνικής
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'Αµυνας το οποίο θα σας ενηµερώσει σχετικά.
Ο Υπουργός

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"
3. Στην µε αριθµό 3632/10-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5428B/2-12-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµό 3632/10-11-98 ερώτηση που
κατατέθηκε από το Βουλευτή κ. Γιάννη Κουράκη αναφορικά µε τη
διαδικασία χαρακτηρισµού και κατεδάφισης νέων αυθαιρέτων
κατασκευών, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Π.∆. 6/21-8-98 (ΦΕΚ 267/Α/98) αφορά στη διαδικασία
χαρακτηρισµού και κατεδάφισης νέων αυθαιρέτων κατασκευών,
τρόπο εκτίµησης της αξίας και καθορισµό του ύψους των
προστίµων αυτών και έγινε, µε στόχο την απλούστευση των
σχετικών διαδικασιών για την αντιµετώπιση του προβλήµατος της
αυθαίρετης δόµησης και σκοπό την προστασία του περιβάλλοντος.
Στο πλαίσιο αυτό η εκδίκαση των ενστάσεων, κατά του
χαρακτηρισµού και κατά του προστίµου γίνεται από το ίδιο όργανο
(την ίδια τετραµελή επιτροπή).
Τέλος σας ενηµερώνουµε ότι προωθείται η έκδοση εγκυκλίου µε την
οποία δίνονται περαιτέρω διευκρινήσεις και οδηγίες στις αρµόδιες
για την εφαρµογή του υπ' όψη Π.∆/γµατος υπηρεσίες.

Ο Υπουργός
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

4. Στην µε αριθµό 3625/10-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
140/3-12-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ` αριθµ. 3625/10.11.1998 ερώτηση των
Βουλευτών κυρίων Σταύρου Παναγιώτου και Μαρίας Μπόσκου, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Η αρµόδια 12η ΕΒΑ γνωρίζει τα προβλήµατα που παρουσιάζουν οι
αψιδωτές (θολωτές) γέφυρες στον παραπόταµο Στρυµώνα
Κρουσοβίτη Ν. Σερρών καθώς και οι νερόµυλοι στην ίδια περιοχή.
Πρόκειται για κτίσµατα του περασµένου αιώνα µε ενδιαφέρον για
την νεώτερη ιστορία της περιοχής, βρίσκονται εκτός κατοικηµένων
περιοχών, δεν έχουν, όµως, χαρακτηρισθεί ως νεώτερα µνηµεία
από το ΥΠ.ΠΟ. Η δυνατότητα αυτά θα εξεταστεί κατά τις συνήθεις
διαδικασίες που ακολουθούνται για παρόµοιες περιπτώσεις και οι
εργασίες που θα κριθούν αναγκαίες, θα γίνουν.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

5. Στην µε αριθµό 3788/13-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
27/3-12-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3788/13-11-98 του Βουλευτή κ.
Ελευθερίου Ι. Παπανικολάου, σχετικά µε την κυκλοφορία του
ελεύθερου αλκοόλης ποτού µε εµπορική ονοµασία "Βοmba energia"
θα θέλαµε να σας γνωρίσουµε τα εξής:
1. Η ∆ιεύθυνση Τροφίµων του Γενικού Χηµείου του Κράτους, αφού
έλαβε υπόψη της:
α) Την απόφαση του Ανωτάτου Χηµικού Συµβουλίου (Α.Χ.Σ.)
366/97, Φ.Ε.Κ. 597/Β/17.7.1997 και ιδιαίτερα την παράγραφο 2 του
άρθρου 5 αυτής, σύµφωνα µε την οποία: "οι αποφάσεις του ΑΧΣ,
εκτός των αποφάσεων για νέα συστατικά τροφίµων και νέα τρόφιµα,
έχουν την έννοια πράξης γενικού περιεχοµένου και ισχύουν
αυτόµατα για οµοειδή προϊόντα".
β) Την απόφαση του ΑΧΣ 83/98, ΦΕΚ 420/Β/6.5.1998 µε την οποία
εδόθη έγκριση κυκλοφορίας σε οµοειδές προς το υπό συζήτηση
ελέυθερο αλκοόλης ποτό, εγνώρισε στον ενδιαφερόµενο εισαγωγέα
του ποτού "Βοmba energia", µε το υπ' αριθ. 3015793/2265/0027/
25.8.1998, ότι µπορεί να κυκλοφορήσει το προϊόν του ελεύθερα
στην αγορά χωρίς έγκριση από το Α.Χ.Σ., µε ορισµένες όµως

προϋποθέσεις που αφορούν την επισήµανση του, λόγω της
υψηλότερης περιεκτικότητάς του σε καφεϊνη (250 mg/lt), από τα
συνήθως καταναλισκόµενα τύπου cοla ποτά (150mg/lt).
2. Τοιουτοτρόπως στην επισήµανση του προϊόντος θα πρέπει
υποχρεωτικά να αναγράφεται προειδοποιητική φράση όπως π.χ.
Να αποφεύγεται η κατανάλωση του προϊόντος από άτοµα
ευαίσθητα στην καφεϊνη" ούτως ώστε οι καταναλωτές που έχουν
ευαισθησία στην ουσία αυτή να ενηµερώνονται για το προϊόν που
πιθανόν να αγοράσουν.
Το µέτρο αυτό (της πρόσθετης επισήµανσης) αποτελεί την πλέον
πρόσφορη ρύθµιση ούτως ώστε αφ' ενός µεν να επιτυγχάνεται ο
επιδιωκόµενος επιθυµητός στόχος (προστασία της ∆ηµόσιας Υγείας
και του καταναλωτή), αφ' ετέρου δε να µην παρεµποδίζεται η
ελεύθερη κυκλοφορία του προϊόντος στην εσωτερική αγορά,
δεδοµένου ότι ο εισαγωγέας ζήτησε την κυκλοφορία του ποτού µε
βάση το άρθρο 30 της συνθήκης.
Σε ότι αφορά την παρουσίαση του ποτού (φιάλη οµοιάζουσα µε
οβίδα), σε συνδυασµό µε την ονοµασία του (Βοmba energia)
αρµόδια Υπηρεσία να αποφανθεί είναι η ∆/νση Τεχνικού Ελέγχου
της Γενικής Γραµµατείας Καταναλωτή του Υπουργείου Ανάπτυξης.

Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ"

6. Στην µε αριθµό 3725/11-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
257/3-12-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ'αριθµό 3725/11-11-98 ερώτησης που
κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Βύρων Πολύδωρας αναφορικά
µε το πρόγραµµα συντήρησης έργων οδοποιίας και την
αντιµετώπιση κακοτεχνιών, παρακαλούµε να πληροφορήσετε τον κ.
Βουλευτή σύµφωνα µε τα στοιχεία της ΕΥ∆Ε/ΠΑΘΕ και της ∆/νσης
Συντήρησης Οδικών 'Εργων (∆3) τα εξής:
1. - Για τα έργα του ΠΑΘΕ που τώρα κατασκευάζονται στα πλαίσια
του Β'ΚΠΣ, η διαδικασία του εσωτερικού ελέγχου προβλέπει τρείς
διαφορετικές βαθµίδες ποιοτικών ελέγχων από το εργοταξιακό
εργαστήριο, από το περιφερειακό εργαστήριο και τον αρµόδιο
σύµβουλο ∆ιαχείρισης (Ρrοject Μanager) του ΠΑΘΕ. Για αυτά τα
έργα προβλέπεται και εξωτερικός ποιοτικός έλεγχος από τον
ΕΣΠΕΛ που είναι Σύµβουλος Ποιοτικού Ελέγχου για τα έργα του Β'
ΚΠΣ και έχει σύµβαση µε το ΥΠΕΘΟ.
- Τα έργα κατασκευής του τµήµατος Αθήνα - Κόρινθος που η
εκτέλεσή τους άρχισε στα πλαίσια του 1ου Κοινοτικού Πλαισίου
Στήριξης, δεν έχουν παραληφθεί ακόµα παρά το γεγονός ότι έγινε
µια πρώτη προσπάθεια των αναδόχων για την αποκατάσταση της
οµαλότητας, η οποία δεν κρίθηκε αποδεκτή από το ΥΠΕΧΩ∆Ε. Στη
συνέχεια κλήθηκαν οι ανάδοχοι να υποβάλουν ολοκληρωµένη
πρόταση - µελέτη αποκατάστασης, η οποία έχει διαβιβαστεί στον
Ρrοject Μanager του Βορείου ΠΑΘΕ για έλεγχο και αξιολόγηση. Στα
πλαίσια αυτού του ελέγχου έγινε, σε συνεργασία Υπηρεσίας, Ρrοject
Μanager, καθηγητών του ΕΜΠ και µε χρήση ειδικού συγχρόνου
προφιλοµέτρου που προσκοµίστηκε από το Danish Rοad Ιnsitute
(DRΙ), πλήρης αποτύπωση της επιφάνειας του οδοστρώµατος. Η
επεξεργασία των στοιχείων γίνεται ήδη από τον Ρrοject Μanager
του Βορείου ΠΑΘΕ και εκτιµάται ότι η µελέτη θα έχει ολοκληρωθεί
µέχρι το τέλος του 1998, ώστε εντός του 1999 να ολοκληρωθούν οι
εργασίες αποκατάστασης.
- Τέλος επισηµαίνεται ότι τόσο στα έργα που έχουν παραδοθεί σε
κυκλοφορία όσο και στα κατασκευαζόµενα δεν έχει ακόµα
κατασκευαστεί ο αντιολησθηρός τάπητας κυκλοφορίας. Με την
προγραµµατιζόµενη κατασκευή του αντιολισθηρού τάπητα θα
βελτιωθούν σηµαντικά τα επιφανειακά χαρακτηριστικά και θα
µειωθεί η ολισθηρότητα του οδοστρώµατος.
2. Το ΥΠΕΧΩ∆Ε βάσει του ν. 2503/97 "Περί ∆ιοίκησης,
Οργάνωσης, Στελέχωσης της Περιφέρειας, ρύθµιση θεµάτων



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙ' - 22 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 1999 6019

για την τοπική αυτοδιοίκηση και άλλες διατάξεις" είναι αρµόδιο για
την συντήρηση του ∆ιευρωπαϊκού ∆ικτύου ενώ συµβάλλει και για
την συντήρηση και του λοιπού Εθνικού Οδικού ∆ικτύου.
Το λοιπό οδικό δίκτυο επαρχιακό και δηµοτικό συντηρείται από
πιστώσεις του Υπουργείου Εσωτερικών, ∆ηµ. ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης µέσω των αρµοδίων Τεχνικών Υπηρεσιών των
Νοµαρχιών και ΤΥ∆Κ.
Με βάση τις προτάσεις (προγράµµατα) των περιφερειακών
υπηρεσιών ∆ΕΣΕ και των αρµοδίων Κεντρικών Υπηρεσιών, το
Υπουργείο µας εγκρίνει σχετικές πιστώσεις για την συντήρηση µέσα
στα πλαίσια των οικονοµικών του δυνατοτήτων. Αναφορικά µε τις
τυχόν κακοτεχνίες εφαρµόζονται από τις αρµόδιες Περιφερειακές
Υπηρεσίες τα προβλεπόµενα από τις διατάξεις του ν. 1418/84 περί
∆ηµοσίων 'Εργων δηλαδή επιβολή κυρώσεων στον κατασκευαστή.

Ο Υπουργός
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

7. Στην µε αριθµό 3715/11-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5227/3-12-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3715/11-11-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από τους Βουλευτές κυρίους Μ. Μπόσκου και
Στ. Παναγιώτου σας γνωρίζουµε τα εξής: Ο ν. 22Ο6/94 που αφορά
την ίδρυση, οργάνωση, λειτουργία και τον έλεγχο των καζίνων
(ΦΕΚ 62/Α/94), προβλέπει την παραχώρηση αδειών λειτουργίας
επιχειρήσεων Καζίνο σε σuγκεκριµένες περιοχές της χώρας.
Σύµφωνα µε το νόµο αυτό εκδόθηκε η υπ'αριθ. 2554/21/12/95
(ΦΕΚ 1Ο83/Β/29.12.95) απόφαση του Υπουργού Τουρισµού για
παραχώρηση άδειας για την ίδρυση, λειτουργία και εκµετάλλευση
Καζίνο στο Νοµό Φλώρινας.
Στη συνέχεια κατά την εκτέλεση των εργασιών για την
αναδιαµόρφωση του υπάρχοντος Ξενοδοχείου ιδιοκτησίας του κ.
Τόττη διαπιστώθηκαν από τις αρµόδιες Πολεοδοµικές Υπηρεσίες,
παραβάσεις της υπάρχουσας Πολεοδοµικής Νοµοθεσίας, για την
τήρηση της οποίας τόσο ο ν. 22Ο6/94 όσο και η υπουργική
Απόφαση περί προκηρύξεως του διαγωνισµού, καθιστούν
υπεύθυνο τον κάτοχο της αδείας, δηλαδή στη συγκεκριµένη
περίπτωση την Κοινοπραξία Καζίνο Φλώρινας.
Για την αντιµετώπιση των παραβάσεων αυτών οι αρµόδιες
uπηρεσίες του ΕΟΤ ακολούθησαν πιστά τις οδηγίες του
ΥΠ.Ε.Χ.Ω.∆.Ε. και της Πολεοδοµίας Φλώρινας. Επιπροσθέτως η
Επιτροπή Εποπτείας της λειτουργίας των Καζίνων σταµάτησε κάθε
ενέργεια για την έναρξη λειτουργίας της επιχείρησης έως ότου
Βεβαιωθεί ότι ο κάτοχος της αδείας έχει λάβει όλες τις απαραίτητες
νόµιµες άδειες που απαιτούν οι Πολεοδοµικές διατάξεις.
Σχετικά µε γενικότερη αναφορά στην ίδρυση ή µη Καζίνου στη
Φλώρινα καθώς και για τις αντιδράσεις των. τοπικών φορέων οι
οποίες αναφέρονται σας επισηµαίνουµε τα παρακάτω:
Κατά τη διαδικασία του διαγωνισµού, όλοι οι τοπικοί φορείς και
συγκεκριµένα τόσο το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο του Νοµού
Φλώρινας, όσο και η Τοπική 'Ενωση ∆ήµων και Κοινοτήτων,
εκπρόσωπος της οποίας είχε συµµετάσχει και στη συνεδρίαση της
Επιτροπής κατά την οποία κατακυρώθηκε ο διαγωνισµός στην
Κοινοπραξία Καζίνο Φλώρινας είχαν συνηγορήσει υπέρ της
λειτουργίας του. Είναι αληθές ότι σήµερα πολλοί φορείς αντιτίθενται
στη λειτουργία της επιχείρησης, γεγονός που έχει προβληµατίσει το
Υπουργείο µας.
Το Υπουργείο µας προτίθεται να εξετάσει µαζί µε τους τοπικούς
φορείς την κατάσταση που έχει διαµορφωθεί.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

8. Στην µε αριθµό 3590/9-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
24332/2-12-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 3590/9-11-98, που κατέθεσε

στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Λεωνίδας Κουρής και αφορά στο µη
συνυπολογισµό του κριτηρίου της εντοποιότητας κατά τη διαδικασία
πρόσληψης τεχνικού προσωπικού µε σχέση εργασίας ιδιωτικού
δικαίου αορίστου χρόνου στον Α.Η.Σ. Λαυρίου (σχετική προκήρυξη
ΦΕΚ 76/τεύχος Προκηρύξεων Α.Σ.Ε.Π./20-10-1998), σας
πληροφορούµε τα εξής:
Κατά τα οριζόµενα στις διατάξεις της παρ. 3 του άρθρου 1 του ν.
2527/1997 (ΦΕΚ 206/τ.Α/8-10-1997) οι δηµόσιες επιχειρήσεις
προσλαµβάνουν το µη διοικητικό προσωπικό (τεχνικό υπό ευρεία
έννοια) βάσει των διατάξεων του κανονισµού τους.
Στην προκειµένη περίπτωση δεν προβλέπεται από τον κανονισµό
της ∆.Ε.Η. εντοπιότητα για την περιοχή Λαυρίου.

Ο Υφυπουργός
ΣΤ. ΜΠΕΝΟΣ"

9. Στην µε αριθµό 3722/11-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5226/3-12-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3722/11.11.98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Β. Πολύδωρα σας
γνωρίζουµε ότι:
Ο ΕΟΤ στο παρελθόν έχει στηρίξει µέσω του προγράµµατος
ανάδειξης και αποκατάστασης των παραδοσιακών οικισµών τα
παραδοσιακά επαγγέλµατα που εξαφανίζονται. Στην περίπτωση
του παραδοσιακού οικισµού της Οίας στη Σαντορίνη,
δηµιουργήθηκε και εργαστήριο - πωλητήριο υφαντικής για την
εκπαίδευση υφαντριών.
Για την αποκατάσταση και των υπολοίπων παραδοσιακών οικισµών
χρησιµοποιήθηκαν ντόπιοι κτίστες, λιθοξόοι κι αγοράστηκαν υλικά
από ντόπιες υφάντριες. Το πρόγραµµα αυτό είχε πιλοτικό
χαρακτήρα και λειτούργησε παραδειγµατικά µε αποτέλεσµα την
αύξηση του ενδιαφέροντος για τους παραδοσιακούς οικισµούς.
Η ίδια πολιτική έµµεσης στήριξης αυτών των επαγγελµάτων
συνεχίζεται και µέσω του Αναπτυξιακού Νόµου 2601/98 "ενίσχυσης
ιδιωτικών επενδύσεων για την οικονοµική και περιφερειακή
ανάπτυξη της χώρας και άλλες διατάξεις" όπου µε υψηλό ποσοστό
επιχορήγησης (40%), επιδοτούνται οι δαπάνες επισκευής
αποκατάστασης και µετατροπής των παραδοσιακών ή διατηρητέων
κτιρίων σε ξενοδοχειακές µονάδες, καθώς και οι δαπάνες
διαµόρφωσης του περιβάλλοντος χώρου.
Επίσης µέσω των κοινοτικών προγραµµάτων του αγροτοτουρισµού
ΚΑΝ (ΕΕ) 950/97 "περί αγροτοτουριστικών - αγροβιοτεχνικών
δραστηριοτήτων" καθώς και της κοινοτικής πρωτοβουλίας LEADER,
φορέας υλοποίησης των οποίων είναι το Υπ. Γεωργίας, ενισχύονται
µεταξύ άλλων τα κέντρα παραδοσιακών τεχνών και Βιοτεχνίας
(εργαστήρια υφαντικής, βαφικής, µεταλλουργίας, αργυροχοϊας,
κεραµικής, κατασκευής παραδοσιακών µουσικών οργάνων,
αγιογραφίας, ξυλογλυπτικής κλπ.) καθώς και η αξιοποίηση και
λειτουργία παραδοσιακών ελαιοτριβείων και νερόµυλων µε σκοπό
την ανάπτυξη, διδασκαλία και διάσωση της λαϊκής µας παράδοσης.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

10. Στην µε αριθµό 3734/12-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5263/3-12-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3734/12.11.98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Ηλ. Βεζδρεβάνη σας
γνωρίζουµε ότι:
α) Τα έργα καθαριότητας των ακτών εµπίπτουν στις αρµοδιότητες
των φορέων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.
β) Σε ό,τι αφορά στην τουριστική υποδοµή στις συγκεκριµένες
παραλίες,  θα  πρέπει  και  αυτή  να  αντιµετωπιστεί  σε
περιφερειακό  επίπεδο,  διότι  στο  Τοµεακό  Πρόγραµµα
Τουρισµού  του  Υπουργείου  µας, που χρηµατοδοτείται από το Β'
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Κ.Π.Σ. δεν έχει ενταχθεί σχετική, ενιαία για τη χώρα δράση, και
σύµφωνα µε τις οδηγίες της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, δεν
εντάσσονται σ' αυτό µεµονωµένες επεµβάσεις.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

11. Στην µε αριθµό 3771/12-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2737/4-12-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 3771/12-11-98 που
κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Κων/νος Καραµηνάς σχετικά µε
τη µεταφορά του Αθηναϊκού Τύπου στη Σάµο σας διαβιβάζουµε το
σχετικό έγγραφο µε αρ. πρωτ. ∆Σ/2241/26.11.98 του ∆/ντος
Συµβούλου της Ολυµπιακής Αεροπορίας.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της
∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
12. Στην µε αριθµό 3527/225/6-11-98 ερώτηση/ΑΚΕ δόθηκε µε το
υπ' αριθµ. 2079461/30-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 3527/225/6-11-98 ερώτηση και Α.Κ.Ε.
που κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Καραµάριος αναφορικά
µε το τέλος εκσυγχρονισµού αεροδροµίων (σπατόσηµο), σας
επισυνάπτουµε σχετικό πίνακα που εµφανίζει:
α) τα ποσά που έχουν κατατεθεί στους ειδικούς λογαριασµούς των
αεροδροµίων Ρόδου, Καρπάθου και Κω µέχρι 31-8-98,
β) τα ποσά που έχουν αναληφθεί από τους λογαριασµούς των
ανωτέρω αεροδροµίων την ίδια ηµεροµηνία και
γ) τα αδιάθετα υπόλοιπα που εµφανίζουν οι εν λόγω λογαριασµοί
κατά την ανωτέρω ηµεροµηνία.
Αναλυτικότερα στοιχεία σχετικά µε τα έργα που έχουν
χρηµατοδοτηθεί, καθώς και για το στάδιο που βρίσκεται η
εγκατάσταση των Radar στα αεροδρόµια Ρόδου και Κω, αρµόδιο να
σας πληροφορήσει είναι το Υπουργείο Μεταφορών και
Επικοινωνιών (Υ.Π.Α.) προς το οποίο κοινοποιείται το παρόν µε
φωτοαντίγραφο της ως άνω ερώτησης και Α.Κ.Ε.
Τέλος, σας πληροφορούµε ότι στις Υπηρεσίες του Υπουργείου
Οικονοµικών δεν εκκρεµεί κανένα αίτηµα των ανωτέρω
αεροδροµίων προς χρηµατοδότηση.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της
∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
13. Στην µε αριθµό 3667/10-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
117/2-12-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3667/10-11-1998 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ε. Αποστόλου, αναφορικά µε καταγγελόµενα από
αστυνοµικό-πειθαρχική δίωξη αυτού, σας γνωρίζουµε ότι, λόγω
χαρακτήρα και της φύσης της αποστολής της Ελληνικής
Αστυνοµίας, είµαστε ιδιαίτερα ευαίσθητοι στο θέµα της άψογης
συµπεριφοράς του προσωπικού και της πιστής εκτέλεσης του
καθήκοντός του και προκειµένου να διασφαλίσουµε πλήρως την
Αστυνοµία από φαινόµενα διαφθοράς και να προστατεύσουµε το
κύρος και την αξιοπρέπεια της µεγίστης πλειοψηφίας των έντιµων
αστυνοµικών, είµαστε αποφασισµένοι για τη λήψη όλων των
αναγκαίων µέτρων, ώστε να ελέγχεται µε αυστηρότητα κάθε
καταγγελία και κάθε παράνοµη ή αντικανονική συµπεριφορά,
ανεξάρτητα από το βαθµό και τη θέση που κατέχει αυτός στον
οποίον αφορά.
Για τα καταγγελλόµενα µε την ανωτέρω ερώτηση, διατάχθηκε από

την ηγεσία της Αστυνοµίας την 2-9-1998 η διενέργεια υπηρεσιακής
έρευνας, η οποία ανατέθηκε στον Επιθεωρητή Αστυνοµίας Στερεάς
Ελλάδας, προκειµένου να βεβαιωθούν επιλήψιµες πράξεις και
παραλείψεις, τόσο σε βάρος των Αστυνοµικών ∆ιευθυντών, από
τον Αρχιφύλακα ΜΑΚΡΗ ∆ηµήτριο, όσο και σε βάρος του
καταγγέλλοντος, σε περίπτωση που οι καταγγελίες του
αποδειχθούν αβάσιµες.
Η έρευνα αυτή περαιώθηκε και µε βάση το πόρισµα αυτής
λήφθηκαν τα αναγκαία πειθαρχικά µέτρα.

Ο Υπουργός
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ"

14. Στην µε αριθµό 3663/10-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
143/3-12-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 3663/10.11.1998 ερώτηση της
Βουλευτού κ. 'Ελσας Παπαδηµητρίου, σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Στην ∆' ΕΠΚΑ υπηρετούν και ασχολούνται µε τα θέµατα του
Νοµού Αργολίδας από το µόνιµο προσωπικό της επτά αρχαιολόγοι,
τρεις σχεδιαστές, ένας τοπογράφος µηχανικός και δεκαπέντε
εργατοτεχνίτες. Ο αριθµός αυτός αυξάνεται µε εποχικό προσωπικό
σύµφωνα µε το ετήσιο πρόγραµµα δράσης και κυρίως ως προς
τους αρχαιολόγους και εργατοτεχνίτες. Κατά το 1997-98 ελαττώθηκε
το µόνιµο προσωπικό της Εφορείας λόγω αποσπάσεων,
συνταξιοδοτήσεων κλπ. από πέντε αρχαιολόγους και δύο
εργατοτεχνίτες πάντοτε για το Νοµό Αργολίδας. Η περαιτέρω
στελέχωση της Υπηρεσίας θα εξεταστεί στο πλαίσιο του υπό
επεξεργασία Οργανισµού του ΥΠ.ΠΟ.
2. Ως προς τη χρηµατοδότηση στην ∆' ΕΠΚΑ σηµειώνεται ότι στο
Πρόγραµµα ∆ράσης 1998 είχε εγκριθεί προϋπολογισµός
199.997.000 δρχ. και µέχρι σήµερα έχει δατεθεί το ποσό των
109.269.000 δρχ. Καθυστέρηση υπάρχει στη χρηµατοδότηση από
τις πιστώσεις του Π∆Ε, από πλευράς ΥΠ.ΠΟ. έχουν γίνει όλες οι
αναγκαίες ενέργειες και σύντοµα ελπίζουµε να είναι δυνατή η
αποκατάσταση των ρυθµών χρηµατοδότησης.
3. Η ∆' ΕΠΚΑ καταβάλλει προσπάθειες να µην ταλαιπωρούνται οι
πολίτες µε καθυστερήσεις οικοδοµικών αδειών και καθόλου δεν
απουσίασε από τον Νοµό κυρίως δε από την επαρχία της
Ερµιονίδας. Ειδικότερα:
Από 1.1.98 µέχρι 25.11.98 επί 537 αιτήσεων οικοδοµικών αδειών
για την Αργολίδα πήραν τελική άδεια 286 πολίτες. Για όσα οικόπεδα
βρίσκονται σε σηµαντική από αρχαιολογικής άποψης θέση
εκδόθηκαν 156 έγγραφα για δοκιµαστικές ανασκαφικές έρευνες εκ
των οποίων πραγµατοποιήθηκαν όλες εκτός από δύο.
Από αυτές παραπέµφθηκαν για κανονική σωστική ανασκαφική
έρευνα 10 συνολικά οικόπεδα ιδιωτών, τα οποία εντάχθηκαν στον
κατάλογο σειράς ανασκαφών της Εφορείας. Παράλληλα, µέσα στο
1998, στην Αργολίδα έγιναν από µόνιµους αρχαιολόγους της ∆'
ΕΠΚΑ 47 σωστικές ανασκαφές άλλες µε χρηµατοδότηση των
ιδιοκτητών και άλλες µε τα συνεργεία των µονίµων εργατών που
διαθέτει. Παραπέµφθηκαν επίσης στο Τοπικό Συµβούλιο Μνηµείων
Ανατολικής Πελοποννήσου 35 από τις κατατεθείσες αιτήσεις
πολιτών και εκδόθηκαν ακολούθως οι σχετικές Αποφάσεις. Επίσης
κατατέθηκαν συνολικά 70 άδειες βαθιάς άροσης, καλλιέργειας ή
διαµόρφωσης αγροτεµαχίων ιδιωτών της Αργολίδας και εκκρεµούν
23 αναπάντητες.
Ειδικά  για  την  Ερµιονίδα,  για  πρώτη  φορά  κατά  το  1998
προσελήφθη  εποχικός  εργατοτεχνίτης  από  την  περιοχή  για  να
παρακολουθεί  τις  εκσκαφές  και  την  διάνοιξη  των  πεδίλων  µαζί
µε  τον  τοπικό  µόνιµο  φύλακα.  Για  την  περιοχή  της  Ερµιονίδας
σε  σύνολο  112  αιτηµάτων  οικοδοµικών  αδειών  χορηγήθηκαν
72  τελικές  άδειες  οικοδοµών,  έγιναν  6  δοκιµαστικές  έρευνες  και
εκκρεµούν    δύο    σωστικές    ανασκαφικές    έρευνες    σε    δύο
οικόπεδα    της    Ερµιονίδας.    Παραµένουν    για    αυτοψία    30
αιτήµατα   ιδιωτών.  Απεστάλησαν  επτά  καταγγελίες
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αυθαιρέτων προς την Αστυνοµία και την Πολεοδοµία και τέσσερις
καταγγελίες στον Εισαγγελέα Πληµµελειοδικών Ναυπλίου. 'Εξι
θέµατα της περιοχής παραπέµφθηκαν στο ΤΣΜΑΠ και εκδόθηκαν
οι ανάλογες αποφάσεις, ενώ τρία εστάλησαν στο ΚΑΣ και
εκκρεµούν δύο. Χορηγήθηκαν, τέλος, άδειες για µεγάλα κοινωφελή
έργα όπως το αποχετευτικό της Ερµιόνης και του ΟΤΕ Κινέττας
Πετροθάλασσας τα οποία παρακολουθήσαµε και παράλληλα
εκτελέσαµε τις απαιτούµενες σωστικές ανασκαφές.
∆ιαδικασίες όπως εξέταση Ζωνών Προστασίας, κηρύξεις,
διερεύνηση ανασκαφικών δεδοµένων σε σύνολα οικιστικά, µεγάλες
ανασκαφές κλπ. διεξάγονται κατά τους συνήθεις ρυθµούς και
πάντως όχι µε διαφορετικούς από ό,τι σε άλλες περιοχές της
χώρας.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

15. Στην µε αριθµό 3722/11-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
146/3-12-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ. 3722/11.11.1998 ερώτηση του
Βουλευτή κ. Βύρωνα Πολύδωρα, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Στο πλαίσιο της προσπάθειας υλοποίησης ενός προγράµµατος
αναβίωσης των παραδοσιακών επαγγελµάτων και τεχνών, από το
1996 συγκροτήθηκε στο ΥΠ.ΠΟ. οµάδα εργασίας, που ερεύνησε και
συγκέντρωσε στοιχεία για τα πλέον αξιοποιήσιµα προϊόντα της
υπάρχουσας παραγωγής. Η οµάδα εργασίας κατέληξε σε
συγκεκριµένες προτάσεις που αφορούν τέχνες και επαγγέλµατα
όπως κεραµική, υφαντική, λιθογλυπτική, καλαθοπλεκτική,
παραγωγή µαστίχας Χίου και µελέτησε τις αντίστοιχες περιοχές
όπου αυτά θα µπορούσαν να αναπτυχθούν.
Οι προτάσεις αφορούσαν δύο στάδια:
α) Καταγραφή και αξιολόγηση των παραδοσιακών επαγγελµάτων,
ανάλυση των ποιοτικών τους χαρακτηριστικών, καθώς και
προσδιορισµός των συνθηκών αναβίωσής τους.
β) Προσδιορισµός των τεχνικών προϋποθέσεων της
επιχειρηµατικής αναβίωσης κατά επάγγελµα (ελάχιστη επένδυση
κεφαλαίου, ύπαρξη τεχνιτών, τµήµα αγοράς, ενεργοποίηση τοπικού
δυναµικού κλπ.).
Η ∆ιεύθυνση Λαϊκού Πολιτισµού του ΥΠ.ΠΟ., έχει ήδη επεξεργασθεί
τα στοιχεία αυτά και θα εντάξει στον οικονοµικό προγραµµατισµό
της για το 1999 σε συνεργασία και µε άλλους αρµόδιους φορείς
(ΕΟΜΜΕΧ, Εφορείες Νεωτέρων Μνηµείων, Λαογραφικά Μουσεία)
Ερευνητικό Πρόγραµµα καταγραφής Παραδοσιακών
Επαγγελµάτων (ιδιαίτερα όσων τείνουν να εξαφανισθούν),
εντοπισµού των τελευταίων τεχνιτών κλπ.
Σηµειώνεται, τέλος, ότι στο πλαίσιο των εκπαιδευτικών
προγραµµάτων που υλοποιούνται από Λαογραφικά και Ιστορικά
Μουσεία (Μουσείο Ελληνικής Λαϊκής Τέχνης, Μουσείο Μπενάκη,
Ιστορικό Λαογραφικό Μουσείο Λάρισας κλπ.), και στο πλαίσιο του
προγράµµατος "ΜΕΛΙΝΑ" που απευθύνεται στους µαθητές της Α'
βαθµίδας εκπαίδευσης, έχουν δηµουργηθεί ειδικοί εκπαιδευτικοί
φάκελοι που στοχεύουν στην γνωριµία των µαθητών µε τις
παραδοσιακές τέχνες και επαγγέλµατα. Ενδεικτικά αναφέρονται οι
εξής θεµατικές ενότητες: "Η ξυλογλυπτική στα νεότερα Ελληνικά
χρόνια", "Η Μικρασία και ελληνική παραδοσιακή ταπητουργία", " το
µακρύ ταξίδι του µαστροαργαλιού από την Καππαδοκία", " Η τέχνη
του ασηµιού και του χρυσού στα νεότερα ελληνικά χρόνια" (Μουσείο
Μπενάκη), "ένα εργαλείο που το λέγαν αργαλειό" (Μουσειοσκευή
Μουσείου Ελληνικής Λαϊκής Τέχνης) κλπ.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

16. Στην µε αριθµό 3782/12-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
148/3-12-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ. 3782/12.11.1998 ερώτηση της
Βουλευτού κ. 'Ελσας Παπαδηµητρίου, σας γνωρίζουµε τα εξής:

Το Πελοποννησιακό Λαογραφικό 'Ιδρυµα, κατά την εικοσαετή και
πλέον λειτουργία του, ανέπτυξε σηµαντική, επιστηµονική,
εκπαιδευτική και ευρύτερα πολιτιστική δραστηριότητα µε
αποτέλεσµα να θεωρείται ένα από τα σηµαντικότερα Ιδρύµατα της
χώρας. Το Λαογραφικό Μουσείου Ναυπλίου εκφράζοντας τις
σύγχρονες µουσειολογικές αντιλήψεις αποτέλεσε πρότυπο τρόπου
έκθεσης λαογραφικού υλικού. Πραγµατοποιεί πολλά εκπαιδευτικά
προγράµµατα που απευθύνονται κυρίως σε σχολικές οµάδες. Είναι
το µοναδικό Μουσείο της Ελλάδος που τιµήθηκε το 1981 µε το
Ευρωπαϊκό Βραβείο του Μουσείου της χρονιάς για την πολύπλευρη
πολιτιστική πνευµατική και κοινωνική του δράση, και από το 1995
συµµετέχει στο Πρόγραµµα ΜΕΛΙΝΑ. Η ∆ιεύθυνση Λαϊκού
Πολιτισµού συνεργάζεται στενά µε το Πελλοπονησιακό Λαογραφικό
'Ιδρυµα για θέµατα επιστηµονικά, µουσειολογικά, µορφωτικών
ανταλλαγών κλπ.
Το 'Ιδρυµα επιχορηγείται από το ΥΠ.ΠΟ. επί σειρά ετών κατά
προτεραιότητα (ενδεικτικά αναφέρεται: για το 1994, 52.000.000
δρχ., για το 1995 40.000.000 δρχ. από Π.∆.Ε. για το 1996,
30.000.000 δρχ. από ΛΟΤΤΟ, για 1997, 30.000.000 δρχ. από
Π.∆.Ε.). Στο Πρόγραµµα ∆ράσης 1998 της ∆ιεύθυνσης Λαϊκού
Πολιτισµού συµπεριελήφθη η οικονοµική ενίσχυσή του µε
προϋπολογισµό 25.000.000 δρχ. για την κάλυψη των λειτουργικών
δαπανών, δαπανών επανέκθεσης, οργάνωσης εκπαιδευτικών
προγραµµάτων κλπ. Ελπίζουµε ότι πολύ σύντοµα θα είναι δυνατή η
χρηµατοδότηση.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

17. Στην µε αριθµό 3813/13-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5468Β/3-12-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ. 3813/13-11-98 ερώτηση που
κατατέθηκε στις 13-11-98 από το Βουλευτή και Αντιπρόεδρο της
Βουλής κ. Νικόλαο Κατσαρό, σχετικά µε την µελέτη βελτίωσης και
αξιοποίησης περιοχών εκβολών Πηνειού ποταµού Ν. Λάρισας, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Η ευρύτερη περιοχή εκβολών Πηνειού ποταµού Λάρισας έχει
περιληφθεί στον επιστηνοµικό κατάλογο των υποψηφίων περιοχών
των οποίων θα εξετασθεί η καταλληλότητα για ένταξη στο
Ευρωπαϊκό Οικολογικό ∆ίκτυο NATURA 2000 στο πλαίσιο της
Οδηγίας 92/43 (κωδικός περιοχής GR 1420002).
H αναφερόµενη στο θέµα µελέτη εκπονείται από την Κτηµατική
Εταιρεία του ∆ηµοσίου (ΚΕ∆) και συµπαρακολουθείται από τη
∆/νση Περιβαλλοντικού Σχεδιασµού, Τµήµα ∆ιαχείρισης Φυσικού
Περιβάλλοντος του ΥΠΕΧΩ∆Ε.
'Ηδη έχει κατατεθεί το Α στάδιο της µελέτης αυτής και οι απόψεις
της ∆/νσης Περιβαλλοντικού Σχεδιασµού επί του περιεχοµένου της,
που αφορά κυρίως ανάλυση, οριοθέτηση και καθεστώς
προστασίας, θα αποσταλούν την Κ.Ε.∆., µετά τη συµπλήρωση των
κειµένων (του σταδίου αυτού) µε τους προβλεπόµενους από τη
Σύµβαση χάρτες.
Στο Β στάδιο της µελέτης θα παρουσιασθούν αναλυτικά κυρίως οι
προδιαγραφές σύνταξης µελετών και έργων εφαρµογής καθώς και
µέτρων βελτίωσης - αξιοποίησης της περιοχής.
Οι απόψεις των φορέων και οργανώσεων, καθώς και της τοπικής
κοινωνίας, θα συνεκτιµηθούν στο πλαίσιο της ισχύουσας
νοµοθεσίας και συγκεκριµένα σύµφωνα µε τις διατάξεις της
71961/3670/1-7-91 Απόφασης ΥΠΕΧΩ∆Ε "Καθορισµός τρόπου
ενηµέρωσης του κοινού για το περιεχόµενο των σχεδίων
Προεδρικών ∆ιαταγµάτων του άρθρου 21 παρ. 1 και 2 του Ν.
1650/86 (Β. 541).

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

18.  Στην  µε  αριθµό  3745/12-11-98  ερώτηση  δόθηκε  µε  το  υπ'
αριθµ.  5456Β/2-12-98    έγγραφο    από    τον    Υπουργό
Περιβάλλοντος,    Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη
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απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ. 3745/12-11-98 ερώτηση που
κατατέθηκε στις 12-11-98 από το Βουλευτή και Αντιπρόεδρο της
Βουλής κ. Νικόλαο Κατσαρό, σχετικά µε τη Χρηµατοδότηση της
Κοινότητας Γόννων Ν. Λάρισας, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το ΥΠΕΧΩ∆Ε δια της ∆/νσεως Ειδικών 'Εργων Αναβάθµισης
Περιοχών και µέσα στα πλαίσια των αρµοδιοτήτων του, έχει εκδόσει
την υπ' αριθµ. οικ. 99645/5474/δ/22-9-97 απόφαση έγκρισης
πίστωσης ποσού ύψους 5.000.000 δρχ. από πόρους του ΕΤΕΡΠΣ
για το έργο: "∆ιαµορφώσεις - αναπλάσεις ελεύθερων κοινοχρήστων
χώρων, πλατειών κλπ.", στην Κοινότητα Γόννων- Ν. Λάρισας".
Η εκταµίευση γίνεται σταδιακά ανάλογα µε το χρονοδιάγραµµα
εξέλιξης των εκτελούµενων έργων και σε συνδυασµό µε την
εξασφάλιση των πόρων.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

19. Στην µε αριθµό 3809/13.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
20673/3.12.98 έγγραφο από τον Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ.3809/13.11.98 ερώτηση που
κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Ι.
Καλαµακίδη σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Το Κλιµάκιο Μεταλλικών Κατασκευών Αλιβερίου προήλθε από τη
µετεξέλιξη του πρώην Λιγνιτορυχείου Αλιβερίου, οι δραστηριότητες
του οποίου έληξαν λόγω εξαντλήσεως του λιγνιτικού κοιτάσµατος το
έτος 1986, µε σκοπό τότε αφενός την αξιοποίηση του προσωπικού
και των µηχανολγοικών εγκαταστάσεων του παλαιού ορυχείου και
αφετέρου την κάλυψη µέρους υπηρεσιακών αναγκών σε µεταλλικές
κατασκευές των λοιπών ορυχείων και των δικτύων ηλεκτρικής
διανοµής.
2. Η σηµερινή σύνθεση του Κλιµακίου Μεταλλικών Κατασκευών
είναι προσαρµοσµένη έτσι ώστε να καλύπτει την υπηρεσιακή
ζήτησε σε µεταλλικες κατασκευές.
3. Οι διαρθρωτικές βελτιώσεις τόσο του οργανογράµµατος όσο και
του αντικειµένου παραγωγής έχουν γίνει µε γνώµονα την µείωση
του κόστους έτσι ώστε να παράγονται προϊόντα ανταγωνιστικά.
4. Τέλος σ' ότι αφορά το Ενιαίο Γραφείο Κινήσεως-Μεταφοράς
εργατοτεχνικού προσωπικού και των τεσσάρων υπηρεσιακών
µονάδων που εδρεύουν στην πόλη του Αλιβερίου, έχει
προγραµµατισθεί, µέρος των δροµολογίων να εκτελείται από
οδηγούς της ∆ΕΗ, χωρίς υπερωριακή απασχόληση τα δε υπόλοιπα
δροµολόγια να ανατεθούν µετά από διαγωνισµούς σε τοπικούς
ιδιώτες µεταφορείς.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

20. Στην µε αριθµό 3624/10.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
20536/3.12.98 έγγραφο από τον Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ.3624/10.11.98 ερώτησης που
κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Γιάννη
Καλαµακίδη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Η ηλεκτροδότηση του οικισµού Σώτειρα (της Κοινότητας
Καλλιανού) ∆ήµου Μαρµαρίου έχει από παλαιότερα περιληφθεί στο
Πρόγραµµα Εξηλεκτρισµού Υπαίθρου που εκτελείται µε δαπάνες
της ∆ΕΗ. Η κατασκευή των αναγκαίων έργων δεν έχει καταστεί
µέχρι σήµερα δυνατή λόγω έλλειψης δρόµου, προσπελάσιµου
καθ'όλη τη διάρκεια του χρόνου από βαριά οχήµατα.
Μετά την πρόσφατη αποπεράτωση κατάλληλου δρόµου
προσπέλασης, γνωστοποιήθηκαν στην τότε Κοινότητα Καλλιανού οι
προϋποθέσεις, τα πολεοδοµικά και λοιπά παραστατικά που πρέπει
να κατατεθούν προκειµένου να πραγµατοποιηθεί η ηλεκτροδότηση.
Στις 9.11.98 τα εν λόγω παραστατικά κατατέθηκαν στην αρµόδια
Υπηρεσία της ∆ΕΗ στο Αλιβέρι και έχει ήδη αρχίσει η σύνταξη της
οριστικής µελέτης η οποία προβλέπεται να ολοκληρωθεί εντός του

έτους, εφόσον βεβαίως το επιτρέψουν οι καιρικές συνθήκες στην
ορεινή αυτή περιοχή.
Στη συνέχεια θα καταβληθεί κάθε προσπάθεια να πραγµατοποιηθεί
η ηλεκτροδρότηση το ταχύτερο δυνατό, σε συνδυασµό και µε τις
ήδη ανειληµµένες κατασκευαστικές υποχρεώσεις της Επιχείρησης.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

21. Στην µε αριθµό 3646/10.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
38103/4.12.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σχετικά µε την υπ'αριθµ. 3646/10.11.98 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κωστόπουλου και σύµφωνα µε το αρ. 499/13587/18.11.98 έγγραφο
του ΟΠΕ σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1. Ο ΟΠΕ, µετά από αίτηµα αριθµού µεµονωµένων επιχειρήσεων
του Κλάδου εξοπλισµού αυτοκινήτων, συµπεριέλαβε το Εκθεσιακό
Πρόγραµµα του 1997, για πρώτη φορά τη ∆ιεθνή 'Έκθεση "ΕQUIP
AUTO" του Παρισιού, που θεωρείται µία από τις σηµαντικότερες
Εκθέσεις στον τοµέα του εξοπλισµού αυτοκινήτων και η οποία
διοργανώνεται ανά διετία και εναλλάξ µε τη ∆' Εκθεση "MESSE
FRAN FURT AUTOMECHANICA".
2. H συµµετοχή της χώρα µας το 1997, στην Εκθεση EQUIP AUTO,
παρά την έγκαιρη ενηµέρωση όλων των επιχειρήσεων του κλάδου
υπήρξε αριθµητικά µικρή.
3. Η παραπάνω περιορισµένη εκδήλωση ενδιαφέροντος για
συµµετοχή των Ελληνικών Επιχειρήσεων στη σχετική έκθεση
Εξοπλισµού Αυτοκινήτων του Παρισιού αποθάρρυνε τον ΟΠΕ να
εντάξει στο Εκθεσιακό Πρόγραµµα του Οργανισµού 1998 την ∆'
Εκθεση MESSE FRANKFURT ΑUTOMECHANICA.
4. Ο ρόλος και η αποστολή του ΟΠΕ είναι η αύξηση των ελληνικών
εξαγωγών κυρίως µέσω της υποβοήθησης των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων ώστε να αναπτύξουν εξαγωγική δραστηριότητα και εν
γένει εξωστρέφεια.
Για την υλοποίηση αυτού του στόχου ο Οργανισµός µεταξύ των
άλλων δραστηριοτήτων του Προγράµµατος ∆ράσης του για το
1997, περιέλαβε και τη διοργάνωση της συµµετοχής της Χώρας µας
σε εξήντα ∆ιεθνείς Κλαδικές Εκθέσεις, στις οποίες έλαβαν µέρος
περίπου 1000 µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Το συνολικό κόστος για την υλοποίηση του εν λόγω Εκθεσιακού
Προγράµµατος ανήλθε σε δύο δισ. δρχ. περίπου και µέσω αυτού
προβλήθηκαν οι παρακάτω συναλλαγµατοφόροι κλάδοι:
ΤΡΟΦΙΜΩΝ
ΠΟΤΩΝ
ΟΙΚΟ∆ΟΜΙΚΩΝ ΥΛΙΚΩΝ
ΕΙ∆ΩΝ ΕΝ∆ΥΣΗΣ
ΕΠΙΠΛΟΥ
ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΚΟΥ ΕΞΟΠΛΙΣΜΟΥ
ΚΑΤΑΝΑΛΩΤΙΚΩΝ ΠΡΟΙΟΝΤΩΝ
ΥΠΕΡΓΟΛΑΒΙΩΝ
Ας σηµειωθεί ότι, σύµφωνα µε τις δηλώσεις των ίδιων των εκθετών,
οι πωλήσεις που πραγµατοποιήθηκαν κατά τη διάρκει τωνω
παραπάνω εκθέσεων, ανήλθαν περίπου στα επτά δισ. δρχ. ενώ
εξίσου σηµαντική ήταν η πληροφόρηση που αποκόµισαν οι Ελληνες
Εκθέτες ως προς την εξέλιξη του κλάδου τους στην διεθνή αγορά,
τις τάσεις του ανταγωνισµού και την ανάγκη βελτίωσης της δικής
τους θέσης.

Ο Υπουργός
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

Σηµ. Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
22. Στις µε αριθµούς 3777/12.11.98 και 3810/13.11.98 ερωτήσεις
δόθηκε µε το υπ'αριθµ. 38874/3.12.98 έγγραφο από τον
Υφυπουργό Εθνικής Οικονοµίας η ακόλουθη απάντηση:
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"Σε απάντηση των 3777/12.11.98 και 3810/13.11.98 αιτήσεων του
Βουλευτή κ. Λ. Παπαγεωργόπουλου σας γνωρίζουµε ότι έχουν από
έτους ξεκινήσει οι διαδικασίες κατάρτισηςτου Σχεδίου Περιφερειακής
Ανάπτ0ξης (ΣΠΑ) 2000-2006 της χώρας µας. Η ∆ιϋπουργική
Οµάδα Σχεδιασµού, που συστήθηκε µε απόφαση του
Πρωθυπουργού, οριστικοποίησε τα επιµέρους στάδια και τις
διαδικασίες για την κατάρτιση του νέου Σχεδίου Ανάπτυξης.
Σύµφωνα µε τη διαδικασία αυτή προβλέπεται ότι πριν από τη
σύνταξη του αναλυτικού σχεδίου Περιφερειακής Ανάπτυξςη
καταρτίζεται ένα συνοπτικό Σχέδιο που περιλαµβάνει κυρίως τις
βασικές αναπτυξιακές προτεραιότητες, στους στόχους και τα µέσα
πολιτικής, τα οποία τίθενται υπόψη της Κυβέρνησης προς έγκριση.
Στο πλαίσιο της κατάρτισης του συνοπτικού Σχεδίου Ανάπτυξης ή
∆ΟΣχ εξέδωσε αναλυτική εγκύκλιο, στην οποία αφενός
περιγράφεται το νέο προγραµµατικό πλαίσιο και αφετέρου
περιλαµβάνονται εκτενή ερωτηµατολόγια µε αποδέκτες όχι µόνο
τους φορείς ευθύνης των τοµεακών και περιφερειακών
προγραµµάτων αλλά και άλλους φορείς, που είχαν τη δυνατότητα
να εκφράσουν τις θέσεις τους στο πλαίσιο του τοµέα της ευθύνης
τους. Στις απαντήσεις στα εν λόγω ερωτηµατολόγια αποτυπώθηκε
µια αξιολόγηση των παρεµβάσεων του τρέχοντος ΚΠΣ, εκτιµήσεις
για τις νέες προκλήσεις που θα αντιµετωπίσουµε κατά την επόµενη
προγραµµατική περίοδο και προτάσεις στόχων και στρατηγικής.
Με βάση τις απαντήσεις αυτές, ακολούθησε µια ευρεία διαδικασία
διαβουλεύσεων στο πλαίσιο της οποίας οργανώθηκαν δώδεκα
συσκέψεις κατά τοµέα κυβερνητικής πολιτικής, επτά περιφερειακές
συσκέψεις καλύπτοντας όλες τις Περιφέρειες της χώρας και
τέσσερις ειδικές θεµατικές που αφορούσαν στο νησιωτικό χώρο,
στον ορεινό χώρο, στο ρόλο των αστικών κέντρων και στην
Κοινωνία της Πληροφορίας.
Τα συµπεράσµατα της διαδικασίας αυτής αποτυπώνονται στο
Συνοπτικό Σχέδιο Ανάπτυξης 2000-2006 το οποίο σήµερα βρίσκεται
σε βάση τελικής έγκρισης από την Κυβέρνηση και στο οποίο
περιλαµβάνονται οι βασικές προτεραιότητες και κατευθύνσεις
ανάπτυξης τόσο για την ελληνική οικονοµία στο σύνολό της, όσο και
για τους βασικούς τοµείς δραστηριότητας που επηρεάζουν την
οικονοµική ανάπτυξη και το στόχο της οικονοµικής και κοινωνικής
συνοχής.
Με την έγκρισή του το συνοπτικό ΣΠΑ 2000-2006 θα αποτελέσει το
πλαίσιο των οριστικών αναπτυξιακών επιλογών και προτεραιοτήτων
για την κατάρτιση του αναλυτικού ΣΠΑ καθως και την κατάρτιση των
Επιχειρησιακών Προγραµµάτων του νέου ΚΠΣ. Οι φορείς
προγραµµατισµού θα κληθούν να προβούν αφενός σε περαιτέρω
ανάλυση και τεκµηρίωση των διαπιστώσεων και των κατευθύνσεων
που θα προσδιορίζονται στο εγκεκριµένο σχέδιο και αφετέρου στην
εξειδίκευση των γενικών στόχων σε ειδικούς καθώς και στην
ιεράρχηση των στόχων αυτών. 'Ηδη η ∆ιυπουργική οµάδα
σχεδιασµού έχει πρόσφατα αποστείλει εηµερωτική εγκύκλιο στους
φορείς προγραµµατισµού σχετικά µε το περιεχόµενο τη διαδικασία
του επόµενου σταδιου της κατάρτισης καθως και µε τις ενέργειες
στις οποίες οι φορείς πρέπει να προβούν άµεσα για τη σχετική
οργανωτική και τεχνική τους προετοιµασία.
Επισηµαίνεται ότι το αναλυτικό Σχέδιο θα λάβει την οριστική του
µορφή στα µέσα του 1999, αφού πραγµατοποιηθούν οι
διαβουλεύσεις µε την ΟΚΕ και τους άλλους κοινωνικούς εταίρους
και οριστικοποιηθούν οι πόροι καθώς και οι νέοι Κανονισµοί των
∆ιαρθρωτικών Ταµείων της ΕΕ, η δε κατάρτιση των Επιχειρησιακών
Προγραµµάτων αναµένεται να ξεκινήσει στις αρχές του 1999, ώστε
έγκαιρα να ολοκληρωθούν και να υποβληθούν προς έγκριση στην
ΕΕ εντός του Β' Εξαµήνου του 1999.
Στο παρόν στάδιο κατάρτισης, όπως είναι κατανοητό, δεν µπορεί να
γίνει αναφορά σε συγκερκιµένα έργα κάθε Περιφέρειας, τα οποία θα
διευκρινιστούν στη φάση κατάρτισης των Επιχειρησιακών
Προγραµµάτων του ΚΠΣ 2000-2006.
Πάντως, µε βάση τα στοιχεία που έχει στη διάθεσή της η

Γραµµατεία ∆ΟΣχ και σχετίζονται µε τον διµήκη και κάθετο άξονα
της Εύβοιας σας γνωρίζουµε τα εξής:
Σύµφωνα µε την απάντηση της Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδας στο
ερωτηµατολόγιο της δεύτερης εγκυκλίου του ΥΠΕΘΟ και
συγκεκριµένα στο κεφάλαιο 6 παρ.2 "Νέες δράσεις και
περιορισµένος αριθµός µεγάλων έργων", ο διαµήκης και οριζόντιος
άξονας της Εύβοιας συγκαταλέγεται στα προτεινόµενα µεγάλα έργα.
Αναφορά επίσης στους άξονες αυτούς έγινε και κατά τη διάρκεια της
διαβούλευσης για την κατάρτιση του ΣΠΑ 2000-2004 για τις
Περιφέρειες Θεσσαλίας-Στερεάς Ελλάδας, που πραγµτοποιήθηκε
την 29.5.98 στη Λάρισα.
Με την υπ' αριθµ. 56/98 απόφαση του Νοµαρχιακού Συµβουλίου Ν.
Ευβοίας εγκρίνονται οι δράσεις που προτείνονται για ένταξη στο Γ'
ΚΠΣ, µεταξύ των οποίων περιλαµβάνονται οδικά τµήµατα, τα οποία
συνθέτουν οριζόντιο και διαµήκη άξονα της Εύβοιας. Τα έργα αυτά
βρίσκονται στη φάση εκπόνησης των µελετών τους από το
ΥΠΕΧΩ∆Ε.
Με το υπ' αριθµ. 4834/15.7.98 έγγραφό της η Περιφέρεια Στερεάς
Ελλάδος µας γνωρίζει ότι οι οδικοί άξονες Βόρειας και Νότιας
Εύβοιας αποτελούν για την περιφέρεια θεµα δεύτερης
προτεραιότητας, προτείνει δε τη χρηµατοδότηση της "Μελέτης
Σκοπιµότητας οδικού άξονα Νοµού Ευβοίας από Κάρυστο µεχρι τα
πορθµεία Αιδηψού και Γλύφας", προϋπολογισµού 200 εκ. δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ"

23. Στην µε αριθµό 3661/10-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
40550/4-12-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 3661/10-11-98 ερώτησης που
κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Γ.
Κατσιµπάρδη και αναφέρεται στη δηµοπράτηση του έργου
"Ανατολική Παράκαµψη της Θήβας", Ν. Βοιωτίας, σας
πληροφορούµε ότι:
Η µελέτη της Ανατολικής Παράκαµψης Θήβας βρίσκεται στο στάδιο
της Προέγκρισης Χωροθέτησης της χάραξης, ο φάκελος της οποίας
κατατέθηκε στην ∆/νση ∆ηµοσίων Εργων στις 4-11-98 και µετά τη
συµπλήρωσή του θα προωθηθεί στη ∆/νση Χωροταξίας.
Η δηµοπράτηση της κατασκευής του έργου, που είναι ενταγµένο
στο ΠΕΠ ΣΤερεάς Ελλάδας θα γίνει µετά την ολοκλήρωση της
Τεχνικής Μελέτης.

Ο Υφυπουργός
Γ. ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

24. Στην µε αριθµό 3616/10-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
40546/4-12-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµό 3616/10-11-98 ερώτησης που
κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Η.
Βεζδρεβάνη αναφορικά µε τα Συµβούλια Περιοχής και τους
Αναπτυξιακούς Συνδέσµους Ν. Θεσπρωτίας, σας στέλνουµε
πίνακες έργων που εκτελέστηκαν ή εκτελούνται στα εν λόγω Σ.Π.
και Α.Σ. µε χρηµατοδότηση από πιστώσεις ΣΑΝΑ/1, ΣΑΝΑ/2 και
ΕΑΠΤΑ/2.

Ο Υφυπουργός
Γ. ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της
∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
25. Στην µε αριθµό 3725/11-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
40547/4-12-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 3725/11-11-98 ερώτησης που
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κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Β.
Πολύδωρα αναφορικά µε συντήρηση του Επαρχιακού και
∆ηµοτικού οδικού δικτύου της Χώρας, σας πληροφορούµε τα εξής:
Οι τυχόν κακοτεχνίες σε τµήµατα Επαρχιακών οδών ελέγχονται
κατά την κατασκευή τους και οπωσδήποτε πριν την παραλαβή τους
από τις αντίστοιχες ∆/νσεις Τεχν. Υπηρεσιών των Νοµ/κών
Αυτοδ/σεων.
Επίσης ανάλογα µε τα προβλήµατα της κάθε οδού, κατ' έτος
συντάσσεται πρόγραµµα συντήρησης επαρχιακών και δηµοτικών
οδών, αρµοδιότητας των εκάστοτε Ν.Α. και ∆ήµων.

Ο Υφυπουργός
Γ. ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

26. Στην µε αριθµό 2431/18-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1464/30-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2431/18-9-98 των
Βουλευτών κυρίων Ορ. Κολοζώφ και Απ. Τασούλα σχετικά µε την
µετατροπή του ΟΣΚ σε Α.Ε., σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1) Αντικειµενικός στόχος της σχετικής απόφασης είναι η αύξηση της
αποτελεσµατικότητας του ΟΣΚ για την επίλυση των προβληµάτων
της σχολικής στέγης σε συνδυασµό µε τη θεώρηση των δαπανών
που το Ελληνικό ∆ηµόσιο εκταµιεύει για τις εκπαιδευτικές υποδοµές
ως δαπανών επενδυτικής χροιάς.
2) Ο στόχος αυτός επιτυγχάνεται απολύτως αν συνδυαστεί και µε
µέτρα (ρυθµίσεις) που θα ασφαλίζουν την εργασιακή θέση και το
σύνολο των δικαιωµάτων των εργαζοµένων στον ΟΣΚ. Οι ως άνω
προθέσεις διατυπώθηκαν συγκεκριµένα στο Π.∆. το οποίο έτυχε
σχετικών παρατηρήσεων από το Συµβούλιο της Επικρατείας (ΣτΕ).
Οι παρατηρήσεις αυτές βρίσκονται σε στάδιο επεξεργασίας
προκειµένου να βρεθούν οι αναγκαίοι τρόποι που θα εξυπηρετούν
την αρχική Κυβερνητική απόφαση.
Σε κάθε περίπτωση η βούληση της Κυβέρνησης να επιχειρήσει την
συγκεκριµένη µετατροπή σε συνδυασµό µε την πλήρη κάλυψη των
εργαζοµένων στον ΟΣΚ θα διατυπωθεί σαφέστατα στο αµέσως
προσεχές χρονικό διάστηµα, όπως έγινε ήδη και στο κρίσιµο σχέδιο
Π.∆. µε γνώµονα της θέσης των εργαζοµένων που υπηρετούν
σήµερα στον ΟΣΚ.
'Αλλωστε αυτό παραδέχεται και το Ε' Τµήµα ΣτΕ στο Πρακτικό
επεξεργασίας του αρ. 536/1998 στο οποίο αναφέρεται επιλέξει ότι
"η προβλεπόµενη στο άρθρο 38 του σχεδίου (π.δ.) µεταφορά του
υπηρετούντος µονίµου προσωπικού του ΟΣΚ σε συνιστάµενες
αντίστοιχες προσωποπαγείς θέσεις της υπό σύσταση ανώνυµης
εταιρείας αποτελεί εκπλήρωση συνταγµατικής επιβεβληµένης
υποχρέωσης..."
2) Ουδεµία απόφαση της Κυβέρνησης αφορά "εκδικητικές"
µετακινήσεις προσωπικού στον Ο.Σ.Κ.
Οι µετακινήσεις προσωπικού στον ΟΣΚ βρίσκονται σε πλήρη
αρµονία µε πάγια θέση του Συλλόγου των εργαζοµένων στον ΟΣΚ
για πλήρη αξιοποίηση του συνόλου του προσωπικού µε βάση τα
ουσιαστικά και τυπικά τους προσόντα χωρίς στεγανά και µε στόχο ο
κάθε εργαζόµενος να έρχεται περιοδικά σε επαφή και γνώση µε το
σύνολο του αντικειµένου του Οργανισµού. Οι πρόσφατες
µετακινήσεις αφορούν κυρίως στην ενίσχυση της ∆ιεύθυνσης
Μελετών του ΟΣΚ καθώς και της ∆ιεύθυνσης Προγραµµατισµού η
οποία αποτελεί πλέον νευραλγική ∆ιεύθυνση ανάπτυξης του ΟΣΚ
και αφορά κυρίως στελέχη - υπαλλήλους, οι οποίοι καλούνται να
χρησιµοποιήσουν την γνώση και την πείρα τους για πιο
παραγωγικούς σκοπούς.
3) ∆εν υπάρχει κανένα έργο που ανατέθηκε σε ιδιωτικές εταιρείες το
οποίο θα µπορούσε να υλοποιηθεί από τους εργαζόµενους του
ΟΣΚ στα πλαίσια του Οργανισµού.
Για την εκπόνηση του Προγράµµατος των σχολικών βιβλιοθηκών
ζητήθηκε από τις Υπηρεσίες του ΟΣΚ η παροχή τεχνικής -
επιστηµονικής υποστήριξης του δικού τους έργου στον τοµέα της

ηλεκτρονικής επεξεργασίας στοιχείων του προγράµµατος.
Αυτό και έγινε µε τους τρόπους και τις διαδικασίες που ο Νόµος
ορίζει και µετά από τις σχετικές εγκρίσεις όλων των αρµοδίων
οργάνων.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

27. Στην µε αριθµό 3662/10-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
40559/4-12-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 3662/10-11-98 ερώτησης του
Βουλευτή κ. Γ. Κατσιµπάρδη που αφορά έργα στην συνδετήρια οδό
της ΠΕΟ Αθηνών Θεσσαλονίκης από τον κόµβο Μουρικίου µε το
Πυρί Θηβών και κατόπιν του (2) σχετικού σας πληροφορούµε ότι η
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Βοιωτίας έχει διαπιστώσει την
αναγκαιότητα άµεσης κατασκευής του έργου και έχει ζητηθεί ήδη
από την Περιφέρεια η ένταξη και η χρηµατοδότηση της µελέτης στο
Σχέδιο Περιφερειακής Ανάπτυξης 2000-2006.
Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"
28. Στην µε αριθµό 3703/11-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1/6/1-12-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3703/11-11-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Λ. Παπανικολάου, σχετικά µε την αντιµετώπιση
κρουσµάτων διαφθοράς στην Αστυνοµία και µέτρα κατά της
εγκληµατικότητας, σας γνωρίζουµε ότι είµαστε ιδιαίτερα ευαίσθητοι
στο θέµα της άψογης συµπεριφοράς του προσωπικού και της
πιστής εκτέλεσης του καθήκοντός του και προκειµένου να
διασφαλίσουµε πλήρως την Αστυνοµία από φαινόµενα διαφθοράς
και να προστατεύσουµε το κύρος και την αξιοπρέπεια της µεγίστης
πλειοψηφίας των έντιµων αστυνοµικών, λαµβάνουµε όλα τα
αναγκαία µέτρα.
Συγκεκριµένα µε τις διατάξεις του νέου πειθαρχικού δικαίου (Π.∆.
22/1996) καθιερώθηκε σύντµηση των προθεσµιών για την ταχύτερη
λήψη απόφασης επί των Ε.∆.Ε. που διενεργούνται για τη βεβαίωση
παραπτωµάτων, τα οποία µαρτυρούν διαφθορά χαρακτήρα και την
ταχύτερη παραποµπή και εκδίκασή τους από τα αρµόδια
πειθαρχικά συµβούλια.
Επίσης, µε τον ν. 2622/98, παρέχεται η δυνατότητα στον Υπουργό
∆ηµόσιας Τάξης, για σοβαρά παραπτώµατα αστυνοµικών, να
αναθέτει τη διενέργεια Ενόρκων ∆ιοικητικών Εξετάσεων στους κατά
τόπους Εισαγγελείς Πληµµελειοδικών, προκειµένου, στις
περιπτώσεις αυτές, να συλλέγεται το αποδεικτικό υλικό από υψηλού
κύρους και αξιοπιστίας πρόσωπα, όπως οι Εισαγγελείς και όχι από
υπηρεσιακούς παράγοντες, ώστε να υπάρχει πλήρης, αντικειµενική
και σε βάθος εξέταση της υπόθεσης.
Με τον ίδιο ως άνω νόµο, καθιερώθηκε και το "πόθεν έσχες" στους
αστυνοµικούς, ώστε, αφενός να υπάρχει απόλυτη διαφάνεια στην
απόκτηση των περιουσιακών τους στοιχείων και αφετέρου να
προστατεύεται το κύρος και η τιµή τους από ανεύθυνες φήµες.
Πέραν αυτών όµως, προωθήσαµε άµεσα το νοµοσχέδιο για τη
σύσταση της Υπηρεσίας Εσωτερικών Υποθέσεων της Αστυνοµίας,
κατά το πρότυπο της Υπηρεσίας που λειτουργεί σε Αστυνοµίες
προηγµένων χωρών. Αποστολή της Υπηρεσίας αυτής θα είναι η
διερεύνηση, εξιχνίαση και δίωξη εγκληµάτων αστυνοµικών και το
έργο της θα αποπτεύεται από εισαγγελικούς λειτουργούς. Ηδη, το
νοµοσχέδιο αυτό, µετά την επανυπογραφή του, προωθήθηκε στην
Κεντρική Νοµοπαρασκευαστική Επιτροπή.
Σε ό,τι αφορά την πρόληψη της εγκληµατικότητας, αποφασίσαµε τη
λήψη πρόσθετων µέτρων, που βρίσκονται ήδη στο στάδιο της
υλοποίησης. Συγκεκριµένα ξεκινήσαµε την εφαρµογή
προγράµµατος  αστυνόµευσης  των  κεντρικών  περιοχών  του
λεκανοπεδίου Αττικής, ιδιαίτερα των πλέον πολυσύχνα-
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στων και αυτών που παρουσιάζουν αυξηµένη εγκληµατικότητα, µε
τη διάθεση πεζών και εποχούµενων περιπολιών.
Για την αποτελεσµατικότητα του προγράµµατος αυτού ενισχύθηκαν
οι εποχούµενες περιπολίες κατά τις ώρες λειτουργίας των
τραπεζών, δηµόσιων Υπηρεσιών και καταστηµάτων µε 100
µοτοσυκλέτες και 50 περιπολικά αυτοκίνητα, για τις οποίες
διατέθηκαν 250 αστυνοµικοί. Επίσης, διατέθηκαν άλλοι 250 - 300
αστυνοµικοί, οι οποίοι εκτελούν πεζές περιπολίες σε 24ωρη βάση
στις προαναφερόµενες περιοχές (σταθµούς, πλατείες κ.λπ.).
Το πρόγραµµα αυτό επεκτείνεται σταδιακά στη Θεσσαλονίκη και τις
άλλες πόλεις της χώρας.
Στην επίτευξη του ανωτέρω στόχου θα συµβάλουν η πληρέστερη
στελέχωση των µαχίµων Υπηρεσιών, που θα επιτευχθεί τόσο µε τη
µετακίνηση προσωπικού που απασχολείται σε γραφεία, όσο και µε
την αποδέσµευση της Αστυνοµίας από ξένα, προς την αποστολή
της έργα, καθώς και η µελετώµενη αναδιοργάνωση των Υπηρεσιών
σε κεντρικό και περιφερειακό επίπεδο, η οποία θα συνοδευτεί και µε
ανακατανοµή των αστυνοµικών δυνάµεων και µέσων, σύµφωνα µε
τις σηµερινές ανάγκες και δεδοµένα. Στα πλαίσια αυτά εντάσσεται
και η ίδρυση Αρχηγείου της Ελληνικής Αστυνοµίας.
Επιπλέον, καθιερώνουµε σύστηµα συνεχούς εκπαίδευσης και
µετεκπαίδευσης όλων των αστυνοµικών στις σύγχρονες µεθόδους
δράσης, και προωθούµε µε ταχείς ρυθµούς τον εκσυγχρονισµό της
υλικοτεχνικής υποδοµής του Σώµατος, αξιοποιώντας το εξοπλιστικό
πρόγραµµα της Αστυνοµίας, ύψους 100 δις δραχµών, που έχει
ξεκινήσει και ήδη υπάρχουν σηµαντικές εγγραφές στον υπό ψήφιση
προϋπολογισµό.
Τέλος, το αίτηµα για την παροχή στοιχείων αστυνοµικών,
ενεχοµένων σε παράνοµες πράξεις, σύµφωνα µε το πόρισµα του
εισαγγελέα κ. ΓΕΡΑΚΗ, στην παρούσα φάση, δεν είναι δυνατόν να
ικανοποιηθεί, γιατί το πόρισµα αυτό δεν έχει περιέλθει ακόµη στις
Υπηρεσίες του Υπουργείου µας.

Ο Υπουργός
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ"

29. Στην µε αριθµό 6758/11-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
15/10/23-2-98 έγγραφο από τον Υπουργό Eξωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 6758 από 11-2-99 του Βουλευτή κ. Χ.
Παπαθανασίου, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Η Ελλάδα, ως χώρα - µέλος της Συµφωνίας Schengen, από την 7η
∆εκεµβρίου 1997, δεν έχει το δικαίωµα χορήγησης θεωρήσεων
εισόδου στους µεθοριακούς σταθµούς, εκτός από εντελώς
εξαιρετικές περιπτώσεις (π.χ. όταν συντρέχουν ανθρωπιστικοί λόγοι
κ.λπ.) Κατά συνέπεια, επάνοδος στο προηγούµενο καθεστώς
θεωρήσεων δεν είναι εφικτό.
Οι θεωρήσεις, εποµένως, χορηγούνται µόνο από τα αντίστοιχα
Γραφεία Συνδέσµου (δηλαδή Πρεσβείες) που ιδρύθηκαν βάσει της
Ενδιάµεσης Συµφωνίας του 1995 στις δύο πρωτεύουσες. Το
σηµερινό επίπεδο των σχέσεων δεν επιτρέπει το άνοιγµα
Προξενικών Αρχών, που θα µπορούσαν να χορηγούν θεωρήσεις,
σε άλλες πόλεις. Η διπλωµατική εκπροσώπηση θα αναβαθµιστεί
όταν οι διµερείες µας σχέσεις οµαλοποιηθούν πλήρως, όταν δηλαδή
επιτευχθεί συµφωνία γύρω από το όνοµα της ΠΓ∆Μ.
Ως προς το καθεστώς θεωρήσεων για τους 'Ελληνες που
επιθυµούν να επισκεφθούν την ΠΓ∆Μ, σηµειώνουµε ότι η τελευταία
έχει κατ' επανάληψη υποσχεθεί ότι σύντοµα πρόκειται να εφαρµόσει
και για τους 'Ελληνες πολίτες αυτό που ισχύει για τους πολίτες των
υπολοίπων χωρών της Ευρωπαϊκής Ενωσης, δηλαδή την
κατάργηση των θεωρήσεων εισόδου. Αναµένουµε την υλοποίηση
της υπόσχεσης αυτής.

Ο Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

30. Στην µε αριθµό 6845/15-2-99 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
102308/0006B/3-3-99 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής

Oικονοµικών και Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ. 6845/15-2-99 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Εµ. Φραγκιαδουλάκη, σχετικά µε τους λόγους της κατάργησης
του Τελωνείου Τυµπακίου Κρήτης και την επαναλειτουργία ή µη
αυτού, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Για την κατάργηση Τελωνείου Τυµπακίου, όπως και για την
ενοποίηση ή κατάργηση και των άλλων τελωνειακών υπηρεσιών,
λήφθηκαν υπόψη ο µικρός όγκος εργασιών τους και κυρίως η
εποχιακή δραστηριότητά τους και παράλληλα η ανάγκη
εξοικονόµησης προσωπικού για την ενίσχυση των συνοριακών
Τελωνείων, της Οικονοµικής Επιθεώρησης και του Σ∆ΟΕ.
Εξετάσθηκε επίσης αν τα Τελωνεία, στα οποία περιέρχονταν οι
αρµοδιότητες των υπηρεσιών που καταργήθηκαν, έχουν τη
δυνατότητα, µε το έµπειρο προσωπικό και την κατάλληλη
διάρθρωσή τους, να ανταποκριθούν στις νέες αυτές απαιτήσεις.
Το Τελωνείο Τυµπακίου παρουσίαζε µικρό όγκο εργασιών και µια
κατ' εξοχήν εποχιακή δραστηριότητα, αφού εισέπρατε πάνω από το
µισό του συνόλου των εσόδων του, κατά την αποστακτική περίοδο,
ενώ το Τελωνείο Ηρακλείου, στο οποίο περιήλθαν οι αρµοδιότητες
αυτού, είναι µια από τις µεγαλύτερες τελωνειακές υπηρεσιακές
µονάδες, µε έµπειρο προσωπικό, που µπορεί να ανταποκριθεί στις
ανάγκες ολόκληρου του Νοµού.
Το Τελωνείο Ηρακλείου άλλωστε εξυπηρετούσε την περιοχή και
προ της λειτουργίας Τελωνείου στο Τυµπάκι και εξακολούθησε, καθ'
όλο το διάστηµα λειτουργίας του Τελωνείου Τυµπακίου, να
εξυπηρετεί τη γειτονική περιοχή των Καλών Λιµένων.
Για τους ανωτέρω λόγους καταργήθηκε το Τελωνείο Τυµπακίου και
δεν έχει περιληφθεί η ανασύστασή του στο σχέδιο του νέου
οργανισµού του Υπουργείου Οικονοµικών.

Ο Υπουργός
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ").

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Εχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της
Παρασκευής 23 Απριλίου 1999.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.2 και
3 Καν.Βουλής).
1. Η µε αριθµό 895/20.4.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Θεοδώρου Στάθη προς
τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις
προθέσεις του Υπουργείου να συµπεριλάβει στη νοµοθετική
ρύθµιση που προωθεί για τον διορισµό των Αναπληρωτών και τους
καθηγητές Φυσικής Αγωγής, που εργάσθηκαν σε δηµόσια σχολεία
στα Τµήµατα Αθλητικής ∆ιευκόλυνσης.
2. Η µε αριθµό 897/20.4.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη Παπαδηµόπουλου προς τον Υπουργό
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε δηµοσίευµα της
εφηµερίδας "ΤΟ ΒΗΜΑ" αναφερόµενο στις δραστηριότητες
Ελλήνων δασκάλων στη Γερµανία.
3. Η µε αριθµό 898/20.4.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Ευστρατίου Κόρακα προς
τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας, σχετικά µε την άρνηση µελών του
πληρώµατος του αντιτορπιλικού ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ να συµµετάσχουν
σε διατεταγµένη αποστολή στην Αδριατική Θάλασσα κλπ.
4. Η µε αριθµό 907/21.4.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ
προς τους Υπουργούς Πολιτισµού, Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, σχετικά µε την κατοχύρωση και το διαχωρισµό των
επαγγελµατικών δικαιωµάτων των αποφοίτων, των Τεχνολογικών
Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων (Τ.Ε.Ι.), Ινστιτούτων Επαγγελµατικής
Κατάρτισης (Ι.Ε.Κ.) και Τεχνικών Επαγγελµατικών Λυκείων (Τ.Ε.Λ.).
5. Η µε αριθµό 904/21.4.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Αράπη-
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Καραγιάννη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων, σχετικά µε τη διάθεση κονδυλίων για την κοινωνική
προστασία των ηλικιωµένων κλπ.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (άρθρο 130 παρ. 2
και 3 Καν.Βουλής).
1. Η µε αριθµό 901/20.4.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ελένης Ανουσάκη προς
τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, σχετικά µε την
περικοπή των συντάξεων χηρείας των γυναικών που εργάζονται ή
συνταξιοδοτούνται εξ ιδίου δικαιώµατος.
2. Η µε αριθµό 911/21.4.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Παρθένας Φουντουκίδου προς τον Υπουργό
Γεωργίας, σχετκά µε τη λήψη µέτρων διάθεσης της παραγωγής
σπαραγγιού κλπ.
3. Η µε αριθµό 910/21.4.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σταύρου Παναγιώτου προς
τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε τη διαδικασία επιλογής φορέα
παρέµβασης για τις αδιάθετες ποσότητες ρυζιού εσοδείας 1998
κλπ.

4. Η µε αριθµό 908/21.4.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Μαρίας ∆αµανάκη
προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων, Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε τις περιβαλλοντικές
επιπτώσεις από τις πολεµικές επιχειρήσεις στη Γιουγκοσλαβία κλπ.
5. Η µε αριθµό 903/21.4.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Αράπη προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων,
σχετικά µε την ένταξη κατασκευής της Γέφυρας Τζαρή του Νοµού
'Αρτας στο 3ο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.
Κύριοι συνάδελφοι, η κ. Μαριέττα Γιαννάκου ζητεί ολιγοήµερη άδεια
απουσίας στο εξωτερικό.
Εγκρίνει το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το Σώµα
ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 874/19.4.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθέριου
Παπαγεωργόπουλου προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων, Εθνικής Οικονοµίας, σχετικά µε
τον προγραµµατισµό κατασκευής των διαµήκη και οριζόντιου
οδικών αξόνων της Εύβοιας.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπαγεωργόπουλου είναι η ακόλουθη:
"Σύµφωνα µε την έκθεση-εισήγηση της ∆ιϋπουργικής Οµάδας
Σχεδιασµού (∆ΟΣΧ), η αξιολόγηση του εθνικού οδικού δικτύου που
προτείνεται για υλοποίηση έως το 2006 αφορά τέσσερις κατηγορίες,
µε αντιστοιχία κατά κατηγορία προτεραιότητα κατασκευής και
πιθανότητα υλοποίησης.
'Οσον αφορά τους διαµήκη και οριζόντιο οδικούς άξονες της
Εύβοιας, για την κατασκευή των οποίων η κυβέρνηση πολλάκις έχει
δεσµευθεί από τη σχετική πρόταση, απουσιάζει το βασικό τµήµα
Ψαχνά-Πολιτικά-Λίµνη και τα λοιπά προτεινόµενα έργα είναι τρίτης
και τέταρτης προτεραιότητας µε ό,τι αυτό συνεπάγεται.
Για τους λόγους αυτούς ερωτώνται οι αρµόδιοι κύριοι Υπουργοί:
να απαντήσουν χωρίς υπεκφυγές αν η Κυβέρνηση προτίθεται να
υλοποιήσει τη δέσµευσή της για την κατασκευή των διαµήκη και
οριζόντιου οδικών αξόνων της Εύβοιας".
Ο Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας κ. Πάχτας έχει το λόγο για τρία
λεπτά για να πρωτολογήσει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας): Κύριε
Πρόεδρε, έχω επανειληµµένα τονίσει ότι η αναγκαιότητα
ολοκλήρωσης και ουσιαστικής αναβάθµισης του οριζόντιου και
κάθετου άξονα της Εύβοιας, αναφέρεται µε σαφήνεια στο συνοπτικό
σχέδιο περιφερειακής ανάπτυξης 2000-2006 και στην κατεύθυνση
αυτή θα διατεθούν σηµαντικότατοι πόροι του περιφερειακού
επιχειρησιακού προγράµµατος, που θα συνταχθεί στα πλαίσια του
τρίτου Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης.
Βεβαίως, πέρα από το περιφερειακό επιχειρησιακό πρόγραµµα,
ανάλογα µε την ένταση και τις ενέργειες που χρηµατοδοτούνται, θα
χρηµατοδοτηθεί πιθανόν και από το τοµεακό πρόγραµµα του
αρµόδιου Υπουργείου. Η οριστικοποίηση των αξόνων αυτών -
αναφέροµαι στα τεχνικά και χωροταξικά χαρακτηριστικά των
αξόνων- θα γίνει µε τις µελέτες που ήδη εκπονούνται σήµερα από
το καθ' ύλην αρµόδιο, το Υπουργείο ΠΕΧΩ∆Ε, µε την ευθύνη και
την εποπτεία του οποίου θα συνταχθούν οι µελέτες και θα
δηµοπρατηθούν τα έργα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.
Παπαγεωργόπουλος έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξει
την επίκαιρη ερώτησή του.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι αλήθεια, κύριε
Υπουργέ, ότι επανειληµµένως έχουµε βάλει το θέµα, αλλά
επανειληµµένως η Κυβέρνηση δεν έχει δώσει απάντηση. Είναι
ασαφείς, και ένα είδος χρησµού, οι απαντήσεις και γι' αυτό ζητάµε
επιτέλους καθαρά λόγια. Αυτός είναι ο σκοπός που επανερχόµαστε.
Θα αναφερθούµε σε γεγονότα δεδοµένα και αναµφισβήτητα.
Πρώτον, έργο εθνικού επιπέδου δεν υπήρξε για την Εύβοια στο
πρώτο και δεύτερο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.
'Ενα δεύτερο γεγονός είναι ότι η διέλευση του διαµήκους οδικού
άξονα του σηµερινού, αν µπορεί κανείς να τον πει οδικό άξονα,
απαιτεί έξι ώρες. Είναι µοναδικός σε όλην την επικράτεια. 'Οταν για
να περάσεις τους τέσσερις νοµούς της Κρήτης δεν κάνεις πάνω
από δυόµισι, τρείς ώρες, για την Εύβοια χρειάζεσαι µε γρήγορο
αυτοκίνητο έξι ώρες.
'Αρα, λοιπόν, την ώρα που άλλοι νοµοί σχεδιάζουν -και καλά
κάνουν- την παραπέρα ανάπτυξη, τον πολιτισµό, το περιβάλλον,
σχεδιάζουν να στηρίξουν τον τουρισµό, εµείς αγωνιζόµαστε για τα

βασικά και αυτονόητα, να έχουµε δρόµους να πορευόµαστε.
Μπαίνοντας στο 2000 βλέπουµε ότι η τελευταία ελπίδα, που
αποτελεί το τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, δεν πραγµατοποιείται,
παρά τις επανειληµµένες δεσµεύσεις και υποσχέσεις, ακόµη και του
ίδιου του Πρωθυπουργού.
Οι κουβέντες της Κυβέρνησης, όπως είπαµε, είναι ασαφείς. Και
στέκοµαι στην πρόταση της διϋπουργικής οµάδας σχεδιασµού, που
δηµοσιεύθηκε στην "ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ" την Κυριακή, από την οποία
απουσιάζει η Εύβοια ουσιαστικά, απουσιάζει το βασικό τµήµα
Ψαχνά-Πολιτικά-Λίµνη και τα άλλα έργα είναι τρίτης και τέταρτης
προτεραιότητας µε ό,τι αυτό συνεπάγεται.
Εάν λάβουµε υπόψη από τα προηγούµενα, πρώτο και δεύτερο
Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, από τα χίλια εκατόν εβδοµήντα
χιλιόµετρα υλοποιήθηκαν τα τριακόσια πενήντα έξι, αντιλαµβάνεσθε
αν έχουν την παραµικρή ελπίδα να υλοποιηθούν έργα τρίτης και
τέταρτης προτεραιότητας, όπως κατατάσσετε τα έργα της Εύβοιας.
Παράλληλα το περιφερειακό πρόγραµµα είναι αδύνατο να
υποστηρίξει αυτά τα έργα. 'Η θα ενταχθούν στο εθνικό σκέλος ή
από κει και πέρα έχουµε κάθε λόγο να αµφισβητούµε την ειλικρίνεια
των προθέσεων της Κυβέρνησης.
Καθαρά λόγια, κύριε Υπουργέ. 'Εχει την πολιτική βούληση η
Κυβέρνηση να υλοποιήσει τις δεσµεύσεις και υποσχέσεις απέναντι
στον Ευβοϊκό λαό; Αν ναι, να µας το πει. Αν όχι, να αναλάβει τις
ευθύνες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για δυο λεπτά να δευτερολογήσετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας): Κύριε
συνάδελφε, εγώ πραγµατικά δεν κατανοώ ούτε τον τόνο ούτε τον
ήχο της φωνής, γιατί είναι η τέταρτη φορά που συνοµιλούµε για το
θέµα αυτό.
Τα έχω πει και άλλες φορές. Τι κάνουµε σήµερα; Σήµερα κάνουµε
το σχέδιο περιφερειακής ανάπτυξης για τη χώρα µας. ∆ηλαδή, το
συνοπτικό ΣΠΑ, το συνοπτικό Σχέδιο Περιφερειακής Ανάπτυξης στο
οποίο αναφερθήκατε, περιλαµβάνει τις κατευθυντήριες γραµµές,
τους στόχους, τους άξονες, τις προτεραιότητες, δεν αναφέρεται σε
συγκεκριµένα έργα.
Θα ολοκληρώσουµε στο τέλος του καλοκαιριού το αναλυτικό Σχέδιο
Περιφερειακής Ανάπτυξης για να το καταθέσουµε στην Ευρωπαϊκή
'Ενωση και να έχουµε την έγκρισή του, δηλαδή το τρίτο Κοινοτικό
Πλαίσιο Στήριξης. 'Ολο αυτό όµως είναι το δεσµευτικό πλαίσιο στο
οποίο κινούµαστε. Αναδεικνύει προτεραιότητες, στόχους και
ιεραρχήσεις συγκεκριµένων ενεργειών, δεν αναφέρεται σε έργα.
Μετά κατά τη διάρκεια του καλοκαιριού θα αρχίσουµε την
υλοποίηση των επιµέρους επιχειρησιακών προγραµµάτων όπου
εκεί θα εξειδικευθούν για την κάθε περιφέρεια και για το κάθε
Υπουργείο αυτές οι προτεραιότητες και αυτοί οι στόχοι και αυτά δεν
θα περιλαµβάνουν εξειδικευµένα έργα. Στη συνέχεια, εφόσον
ολοκληρωθούν και εγκριθούν τα επιχειρησιακά προγράµµατα θα
ενταχθούν τα επιµέρους έργα που προετοιµάζει η κάθε περιφέρεια
και το κάθε Υπουργείο.
Αναφερθήκατε σε ένα δηµοσίευµα της "ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗΣ" που έχει
κάποιες προτεραιότητες κεντρικές, αλλά δεν αναφερόµαστε τώρα
στο σχεδιασµό µας στα έργα. Τα επιµέρους έργα των κάθε νοµών,
των κάθε περιφερειών και του κάθε Υπουργείου θα έρθουν µετά την
έγκριση του Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης και την έγκριση των
επιµέρους επιχειρησιακών προγραµµάτων, είτε είναι περιφερειακού
επιπέδου είτε είναι τοµεακού επιπέδου και αναφέρθηκα σε αυτά
στην πρωτοµιλία µου.
Σε κάθε περίπτωση όµως -το έχουµε πει πολλές φορές και το
επαναλαµβάνω και σήµερα µε απόλυτη σαφήνεια- είναι στις
απόλυτες προτεραιότητες της Κυβέρνησής µας να ολοκληρωθεί ο
άξονας ο διαµήκης και ο κάθετος στον οποίο αναφέρθηκα και κατά
τη διάρκεια της πρωτοµιλίας µου.
Είναι η τέταρτη φορά, κύριε συνάδελφε, που το επαναλαµβάνω. Να
ξέρετε ότι έχουµε µια απόλυτη ταύτιση στο θέµα αυτό. 'Ηδη
υλοποιούνται οι µελέτες από πλευράς του αρµόδιου
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Υπουργείου, όπως είπα και προηγουµένως και νοµίζω ότι δεν
χρειάζεται ούτε τόνους να σηκώσουµε ούτε αν θέλετε αυτήν την
αγωνία συνεχώς να αναδεικνύουµε. Ταυτιζόµαστε σ' αυτήν την
αγωνία και ανησυχία και έγκαιρα όσο ποτέ άλλοτε, επιτέλους αυτή η
Κυβέρνηση σχεδιάζει για το 2000-2006 και εντάσσει συγκεκριµένα
έργα µε χρηµατοδότηση µελετών από τώρα, κάτι που δεν είχε γίνει
ποτέ µέχρι τώρα στην πατρίδα µας και αυτό οφείλετε να το
οµολογήσετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η τρίτη επίκαιρη
ερώτηση µε αριθµό 881/19.4.99 του Βουλευτή του Συνασπισµού
της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ευάγγελου Αποστόλου προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε την πώληση των Ναυπηγείων
Αυλίδας, τη διασφάλιση των θέσεων εργασίας κλπ. διαγράφεται
λόγω κωλύµατος του Υπουργού.
Η τέταρτη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό 877/19.4.99 του Βουλευτή
του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Καρατάσου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων, σχετικά µε τη συντήρηση και βελτίωση του οδικού άξονα
Κορωπίου-Βάρης διαγράφεται λόγω κωλύµατος του Βουλευτή.
Εισερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 880/19.4.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Νικολάου Παπαφιλίππου προς
τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας, σχετικά µε την καθυστέρηση
καταβολής της κρατικής επιχορήγησης στους σεισµοπλήκτους του
Νοµού Κοζάνης.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπαφιλίππου είναι η ακόλουθη:
"Οι επιπτώσεις στην κοινωνική και οικονοµική ζωή του Νοµού
Κοζάνης από τη µη οµαλή ροή των πιστώσεων κρατικής αρωγής
προς τους σεισµόπληκτους είναι τεράστιες.
Η χορήγηση της κρατικής βοήθειας είχε σταµατήσει καθ' όλην τη
διάρκεια του 1998 και ο Τοµέας Αποκατάστασης Σεισµοπλήκτων
(ΤΑΣ) Κοζάνης υπολειτουργούσε. 'Ετσι δηµιουργήθηκαν σωρευτικές
απαιτήσεις από τους δικαιούχους ύψους δυόµισι δισεκατοµµυρίων
δραχµών περίπου.
Είχα επισηµάνει µε παλαιότερες αναφορές µου (Αριθ. Πρωτ.
146/7.10.98, Αριθ. Πρωτ. 1609/21.1.99 και Αριθ. Πρωτ.
2591/5.3.99) το µεγάλο πρόβληµα και την ασυνέπεια της
Κυβέρνησης σχετικά µε τις εξαγγελίες της για την αποκατάσταση
πληγέντων από το µεγάλο σεισµό του 1995.
Παρά τις έγγραφες διαβεβαιώσεις των αρµόδιων Υπουργών ότι από
τις αρχές του 1999 θα καλυφθούν πλήρως οι υποχρεώσεις και θα
λυθεί το πρόβληµα µε την αποκατάσταση της ροής των πιστώσεων
µέχρι σήµερα η Κυβέρνηση έστειλε µόνο τετρακόσια εκατοµµύρια
από το ποσό των δυόµισι δισεκατοµµυρίων δραχµών. Είναι,
λοιπόν, εµφανές ότι µε το ποσό αυτό δεν καλύπτονται οι
υποχρεώσεις που δηµιούργησαν οι δικαιούχοι και το πρόβληµα
συνεχίζει να υφίσταται.
Σηµειώνω ότι οι επιπτώσεις διαχέονται στην οικονοµική
δραστηριότητα πολλών επαγγελµατιών και εµπόρων. Συνέπεια
αυτών είναι ότι πολλές επιχειρήσεις κινδυνεύουν να κλείσουν
επιτείνοντας έτσι το ήδη σοβαρό πρόβληµα της ανεργίας και της
καθοδικής πορείας που εµφανίζει η οικονοµία της περιοχής µας τα
τελευταία χρόνια.
Με βάση τα παραπάνω ερωτάται ο αρµόδιος κύριος Υπουργός:
1. Πότε θα χορηγήσει το οφειλόµενο από το 1998 ποσό της
κρατικής αρωγής προς τους σεισµόπληκτους του Νοµού Κοζάνης;
2. Θα αποκαταστήσει το 1999, όπως εξαγγέλθηκε, την κανονική
ροή της κρατικής αρωγής;".
Ο Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας κ. Πάχτας έχει το λόγο για τρία
λεπτά να πρωτολογήσει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτα θέλω να επισηµάνω, αγαπητέ συνάδελφε, ότι όπως
γνωρίζουµε όλοι υπάρχει µια πρωτόγνωρη παρέµβαση
αποκατάστασης των ζηµιών στην σεισµόπληκτη περιοχή της
δυτικής Μακεδονίας και το πρόγραµµα αυτό και θα συνεχιστεί και

θα ολοκληρωθεί.
Παράλληλα µε το πρόγραµµα αποκατάστασης των ζηµιών, όπως
γνωρίζετε, είναι σε εξέλιξη ένα γιγαντιαίο αναπτυξιακό πρόγραµµα
οικονοµικής και κοινωνικής ανασυγκρότησης και ανάπτυξης της
περιοχής.
Σε ό,τι αφορά το θέµα της αποκατάστασης των ζηµιών πρέπει να
αναφέρω ότι ήδη από την πλευρά της πολιτείας έχουν δαπανηθεί
πάνω από εξήντα πέντε δισεκατοµµύρια (65.000.000.000) δραχµές
για το θέµα που αναφέρεσθε στην ερώτησή σας, κύριε συνάδελφε.
Το θέµα το χειρίζεται το ΥΠΕΧΩ∆Ε, δεν το χειρίζεται το Υπουργείο
Εθνικής Οικονοµίας, όµως ήδη το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας
έχει εγκρίνει προς το ΥΠΕΧΩ∆Ε εφτά δισεκατοµµύρια
(7.000.000.000) για το 1999 για να καλύψει τις άµεσες ανάγκες και
των δυόµισι δισεκατοµµυρίων (2.500.000.000) που ήταν το
υπόλοιπο του 1998 αλλά και τις υποχρεώσεις της πολιτείας για το
1999.
Πιστεύουµε ότι, ούτως ή άλλως όπως είπα και προηγουµένως, το
πρόγραµµα αυτό θα συνεχιστεί και θα ολοκληρωθεί όπως έχει
σχεδιαστεί από την Κυβέρνηση και τα συναρµόδια Υπουργεία και
σε κάθε περίπτωση τα δυο αρµόδια Υπουργεία ΥΠΕΧΩ∆Ε και
ΥΠΕΘΟ είναι σε απόλυτη συνεργασία, έτσι ώστε να καλύψουµε το
όποιο έλλειµµα θα συνεχιστεί να υπάρχει, αν υπάρχει µέσα στο
1999. 'Οµως οι ανάγκες του 1998 µπορούν ήδη να καλυφθούν από
τις πιστώσεις που έχουν ήδη εγκριθεί αυτήν τη στιγµή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Παπαφιλίππου
έχει το λόγο για δυο λεπτά να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Υπουργέ, εδώ υπάρχει µια
µεγάλη ασυνέπεια της Κυβέρνησης και µια αναξιοπιστία
σηµαντικών διαστάσεων, όσον αφορά τις αλλεπάλληλες
υποσχέσεις και εξαγγελίες της Κυβέρνησης. Καθ' όλο το 1998 δεν
ήρθε δραχµή στο Νοµό Κοζάνης, αλλά και στους άλλους νοµούς
της δυτικής Μακεδονίας, όπως είναι ο Νοµός Γρεβενών, που επίσης
επλήγη, αλλά και οι άλλοι όµοροι Νοµοί της Καστοριάς και της
Φλώρινας.
Οι διαµαρτυρίες ήταν έντονες και βεβαίως διαταράχθηκε όλη η
ισορροπία της οικονοµίας της περιοχής λόγω του ότι ο καθένας που
υπέβαλε τα χαρτιά του για να πάρει ένα δάνειο και ξεκινούσε,
λοιπόν, να κατασκευάζει, από κει και πέρα ανέπτυσσε ορισµένες
υποχρεώσεις στην αγορά µε την πιθανότητα εντός ολίγου χρονικού
διαστήµατος να πάρουν την αρωγή. Πέρασε ενάµιση χρόνος και
αυτή η δωρεάν κρατική αρωγή δεν ήρθε.
Εγώ θα σας αναφέρω µόνο τι µου λέει ο Υπουργός κ. Βερελής και
γι' αυτό το λόγο έχω αποτανθεί προς εσάς, στο Υπουργείο Εθνικής
Οικονοµίας.
Απαντά µε την ίδια φράση στις 29 Ιανουαρίου και 30 Μαρτίου: "Με
το νέο έτος έχει αποκατασταθεί πλήρως ο ρυθµός χορήγησης
κρατικής βοήθειας στους σεισµόπληκτους του Νοµού Κοζάνης". Η
ίδια φράση επαναλαµβάνεται στην επόµενη απάντηση. Το ίδιο είχε
γίνει και στο τέλος του 1998. Αντιλαµβάνεσθε, λοιπόν, ποιο είναι το
µέγεθος της αξιοπιστίας.
Θα ήθελα όµως να επισηµάνω και κάτι άλλο. Για µένα σκόπιµη ήταν
αυτή η διαδικασία που αναστείλατε τις λειτουργίες πλέον των ΤΑΣ,
των Τοµέων Αποκατάστασης Σεισµοπλήκτων, προκειµένου να
στοιβάζονται όλοι οι φάκελοι όλων των σεισµόπληκτων, κανείς να
µην εξετάζει τους φακέλους αυτούς, και κατά συνέπεια να
αναστέλλεται όλη η διαδικασία. Πιστεύω ότι ήταν σκοπιµότητα και
του Υπουργείου σας, διότι δεν είχατε τα χρήµατα.
Πάνω σ'αυτό, ζητώ µια απάντηση, κύριε Υπουργέ, διότι µε όλα αυτά
που έχετε εξαγγείλει, έχετε χάσει κάθε έννοια αξιοπιστίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Πάχτας έχει το
λόγο για δυο λεπτά για να δευτερολογήσει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας): Κύριε
συνάδελφε, νοµίζω ότι κακώς υποβαθµίζετε αυτήν την προσπάθεια
που είναι σε εξέλιξη στην περιοχή σας. Νοµίζω ότι ποτέ άλλοτε µια
κυβέρνηση, η πολιτεία, δεν στάθηκε αρωγός µε τέτοια ευαισθησία
και σε τέτοιο βαθµό σε µια σεισµόπληκτη περιοχή.
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Επαναλαµβάνω ότι ειλικρινά πιστεύω ότι αυτή η παρέµβαση είναι
µια πρωτόγνωρη παρέµβαση, που δεν έχει να κάνει απλά µε
κάποιες αποµονωµένες δράσεις αποκατάστασης ζηµιών, αλλά έχει
να κάνει παράλληλα µ'ένα ολοκληρωµένο πρόγραµµα
ανασυγκρότησης της περιοχής, µε ένα ολοκληρωµένο πρόγραµµα
αναπτυξιακής παρέµβασης, πέρα από τα προγράµµατα που είναι
ήδη σε εξέλιξη είτε από τα περιφερειακά προγράµµατα είτε από τα
προγράµµατα των υπουργείων για την οικονοµική υποστήριξη της
περιοχής.
Θα έλεγα, λοιπόν, ότι η όποια προσπάθεια από την πλευρά σας να
υποβαθµίζετε αυτήν τη γιγαντιαία προσπάθεια, νοµίζω ότι δεν τιµά
κανέναν ούτε στο Κοινοβούλιο, αλλα νοµίζω ότι δεν έχει να κάνει και
µε την εικόνα η οποία επικρατεί στην περιοχή.
Επαναλαµβάνω ότι έχουν δοθεί δεκάδες δισεκατοµµύρια δραχµές
στην περιοχή γι'αυτές τις ενέργειες. Είπα και προηγουµένως ότι ήδη
εγκρίναµε επτά δισεκατοµµύρια (7.000.000.000) δρχ. πρόσφατα
προς το ΥΠΕΧΩ∆Ε, ακριβώς για να καλύψει αυτές τις ανάγκες και
να καλύψει, αν θέλετε και ένα µέρος από το έλλειµµα που είχαµε το
1998, γιατί όπως γνωρίζετε -και το έχω πει και άλλη φορά- υπήρξε
προς το τέλος του 1998 µια περικοπή του προγράµµατος δηµοσίων
επενδύσεων για λόγους που έχω εξηγήσει και άλλη φορά στην
Αίθουσα αυτή.
Αυτή, λοιπόν, τη διαφορά µπορούµε να την καλύψουµε. Είπα και
προηγουµένως ότι σε συνεργασία τα δύο Υπουργεία θα κάνουν ό,τι
είναι δυνατόν για να µην υπάρχουν άλλες καθυστερήσεις. Αλλά η
όποια στιγµιαία καθυστέρηση, νοµίζω ότι δεν µπορεί να
υποβαθµίσει αυτήν τη γιγαντιαία προσπάθεια και νοµίζω ότι πρέπει
όλοι από κοινού να συµβάλουµε, ώστε να επενδύεται κοινωνικά και
οικονοµικά αυτή η µεγάλη προσπάθεια που έγινε από την
Κυβέρνηση.
Σε κάθε βαθµό θα είµαστε σε επικοινωνία, αν θέλετε, για να σας
δώσουµε περισσότερες λεπτοµέρειες, αν πράγµατι και µετά
απ'αυτήν την παρέµβασή µας υπάρχουν ακόµα κενά και
ελλείµµατα.
Νοµίζω όµως ότι µπορούµε να έχουµε και µια ιδιαίτερη συνάντηση
µετά από ένα δυο µήνες, ώστε αν πράγµατι υπάρχουν κωλύµατα να
επανέλθουµε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Μην ξεχνάτε πάντως ότι ήταν
πρωτόγνωρες και τεράστιες οι ζηµιές που έγιναν στην περιοχή. 'Οχι
µόνο πρωτόγνωρος ο τρόπος, αλλά πρωτόγνωρες και οι ζηµιές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Θα προηγηθεί η µε
αριθµό 876/19-4-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Αράπη προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων,
σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου για την επέκταση του
Μετρό προς Νίκαια - Κερατσίνι κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αράπη είναι η ακόλουθη:
"Το ενδεχόµενο επέκτασης του Μετρό προς τη Νίκαια, έχει δει το
φως της δηµοσιότητας, µε αφορµή την ανάληψη των Ολυµπιακών
Αγώνων και µε δεδοµένη την ανέγερση του Σπιτιού της 'Αρσης
Βαρών εκεί. Επίσης ήδη έχει αναγγελθεί η αξιοποίηση της περιοχής
Λιπάσµατα ∆ραπετσώνας και η µερική χρήση της για ανέγερση
Ολυµπιακών αθλητικών εγκαταστάσεων.
Από την άλλη, είναι πολύ προβληµατική η συγκοινωνιακή
εξυπηρέτηση των περιοχών Νίκαια, Κορυδαλλός, Κερατσίνι,
∆ραπετσώνα, Πέραµα, που ο πληθυσµός τους ξεπερνά τις 400.000
συνολικά και συνεπώς είναι άξιες λόγου οι απόψεις που
διατυπώνονται για επέκταση του Μετρό προς τη Νίκαια και το
Κερατσίνι.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Αληθεύει ότι σχεδιάζεται η επέκταση του Μετρό προς τη Νίκαια
και αν ναι, σε ποιά φάση βρίσκεται ο σχεδιασµός του εγχειρήµατος
αυτού σήµερα;
2. Υπάρχει πολιτική βούληση για περαιτέρω επέκταση προς το
Κερατσίνι και αν ναι, πώς εκφράζεται αυτή η βούληση;".
Ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων κ.

Λαλιώτης έχει το λόγο για τρία λεπτά για να πρωτολογήσει.
Εξάλλου είναι η περιοχή του, η εκλογική του περιφέρεια και νοµίζω
ότι θα τα ικανοποιήσει όλα αυτά.
Ορίστε, κύριε Λαλιώτη, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Αράπης
µε την ερώτησή του περιγράφει ένα υπαρκτό πρόβληµα και ένα
υπαρκτό αίτηµα µιας πολυπληθούς περιοχής των δήµων της Β'
Πειραιώς.
Είναι γεγονός ότι η περιοχή εκείνη ήταν µια περιοχή
υποβαθµισµένη, χωρίς υποδοµές και χωρίς προβλέψεις και
σχεδιασµούς. Τα τελευταία χρόνια γίνονται πάρα πολλά σηµαντικά
έργα υποδοµής και έργα για την αναβάθµιση της ποιότητας ζωής
και προστασίας του περιβάλλοντος, αλλά και έργα που δίνουν
ώθηση στην παραγωγική ανασυγκρότηση και στην κοινωνική
συνοχή της περιοχής, αν και είναι µια περιοχή που έχει έντονα
προβλήµατα, µε αιχµή το πρόβληµα της ανεργίας.
Στο ερώτηµα το οποίο θέτει ο κύριος συνάδελφος, µπορούµε να
πούµε ότι υπάρχει και σχεδιασµός και πολιτική βούληση. Είναι
γεγονός ότι ολοκληρώθηκε τους τελευταίους µήνες η µελέτη
ανάπτυξης του Μετρό που έχει εκπονήσει το ΥΠΕΧΩ∆Ε και η
"ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ", όπου προβλέπει την επέκταση της γραµµής 3
από το Μοναστηράκι στο Αιγάλεω και από το Αιγάλεω προς την
Αγία Βαρβάρα και τέλος να φτάνει σε δύο σηµαντικές περιοχές, σε
δύο σηµαντικούς δήµους που αναφέρει και ο κύριος συνάδελφος, τη
Νίκαια και τον Κορυδαλλό.
Θεωρούµε ότι είναι µια σηµαντική προτεραιότητα η επέκταση αυτή
της γραµµής από το Μοναστηράκι στο Αιγάλεω και κατ'επέκταση
από το Αιγάλεω προς την Αγία Βαρβάρα, τη Νίκαια και τον
Κορυδαλλό, γιατί οι περιοχές είναι πολυπληθείς, γιατί οι υποδοµές
δεν είναι τόσο σύγχρονες, σε ό,τι αφορά το µεταφορικό σύστηµα και
η σύνδεσή τους µε το Μετρό θα είναι µια λυτρωτική λύση.
Τι έχει γίνει µέχρι τώρα για την επέκταση αυτή από το Μοναστηράκι,
από το Φρέαρ Ασωµάτων προς το Αιγάλεω. 'Εχουν γίνει όλες οι
προκαταρκτικές µελέτες, έχουν ξεκινήσει οι γεωτεχνικές εργασίες
και εκτελούνται οι αρχαιολογικές εργασίες και οι αρχαιολογικές
ανασκαφές.
Πιστεύουµε ότι αυτή η γραµµή είναι απόλυτη προτεραιότητα και
είναι ενσωµατωµένη στις προτάσεις ζωτικής προτεραιότητας για την
επέκταση του Μετρό, για να ενταχθεί στο τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο
Στήριξης. Αυτό είναι ένα σηµαντικό βήµα για να µπορούµε να
γνωρίζουµε, πώς και πότε θα επεκταθεί προς τους άλλους δύο
δήµους του Πειραιά δηλαδή το ∆ήµο Κορυδαλλού και Νίκαιας.
Σχετικά µε την αναφορά που κάνει ο κύριος συνάδελφος για τους
άλλους δήµους της περιοχής, το ∆ήµο Κερατσινίου, ∆ραπετσώνας
και Περάµατος έχει µελετηθεί η επέκταση στα πλαίσια της
ολοκληρωµένης µελέτης για την Αττική που έκανε το "ΑΤΤΙΚΟ
ΜΕΤΡΟ" και το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων 'Εργων και προτείνεται να εξυπηρετηθούν µε επίγεια
σιδηροδροµική γραµµή, µε γραµµή τραµ που θα συνδέει το σταθµό
του Πειραιά µε το Κερατσίνι, τη ∆ραπετσώνα και το Πέραµα και έτσι
θα µπορεί να υπάρχει διασύνδεση των τριών αυτών δήµων µε τη
γραµµή του ΗΣΑΠ και κατ'επέκταση µε τη γραµµή του Μετρό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε Αράπη,
έχετε το λόγο. Νοµίζω ότι πρέπει να ικανοποιηθήκατε από την
απάντηση του κυρίου Υπουργού.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι γνωστό πόσο
φορτισµένο είναι σήµερα το κέντρο της Αθήνας. Είναι γνωστό ότι
όλα σχεδόν τα δάση της Αττικής χάνονται. Η Αττική µετατρέπεται σε
σεληνιακό τοπίο. Η ρύπανση έχει φθάσει στο απροχώρητο.
Πρέπει, κύριε Υπουργέ, να ληφθούν σοβαρά µέτρα για τα τέσσερα
εκατοµµύρια κατοίκων που υπάρχουν σήµερα στην Αττική. Αν δεν
λύσουµε το συγκοινωνιακό που είναι και το βασικότερο, δεν
µπορούν να λυθούν τα προβλήµατα.
Το Μετρό θα λύσει πολλά προβλήµατα. Η επέκταση του
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Μετρό, όπως είπατε από Αιγάλεω, Αγία Βαρβάρα, Κορυδαλλό και
Νίκαια, εγώ νοµίζω ότι θα πρέπει να φθάσει µέχρι το Κερατσίνι,
γιατί και εν όψει των Ολυµπιακών Αγώνων µε το πρόγραµµα που
παίρνει η Νίκαια και η ∆ραπετσώνα, µπορεί να λυθεί ένα µεγάλο
πρόβληµα της συγκοινωνίας.
Επίσης στη Σαλαµίνα περνούν κάθε καλοκαίρι τετρακόσιες χιλιάδες
άνθρωποι. Πρέπει να µη µπαίνουν τα αυτοκίνητα µέσα στο κέντρο
και όντως θέλει πολιτική βούληση, γιατί είπατε ότι υπάρχει πολιτική
βούληση. Εγώ θα έλεγα ότι πρέπει να προχωρήσετε στο τρίτο
πακέτο στήριξης για να περάσει το Μετρό -όχι στα σχέδια- να
προχωρήσει και να φθάσει µέχρι το Κερατσίνι, διότι θα λύσετε
πολλά προβλήµατα έτσι. Ξέρετε πόσο υποβαθµισµένη είναι η
περιοχή, ξέρετε πόσο µολυσµένη είναι η περιοχή, άρα πρέπει να
ανακουφίσουµε αυτούς τους κατοίκους. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο Υπουργός κ.
Λαλιώτης έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Από την αρχή είπα ότι η
ευρύτερη περιοχή του Πειραιά µε τους δήµους της Β' Πειραιώς ήταν
µια υποβαθµισµένη περιοχή. Πιστεύω, όµως, ότι τα τελευταία
χρόνια και το επαναλαµβάνω, δίνοντας µεγαλύτερη έµφαση,
γίνονται σηµαντικά έργα και σηµαντικές παρεµβάσεις που αλλάζουν
το πρόσωπο όλων των δήµων της περιοχής. Αυτή είναι µια
αναµφισβήτητη αλήθεια, υποθέτω ότι συµφωνεί ο κ. Αράπης, όπως
και οι άλλοι συνάδελφοι. 'Ηταν και είναι ένα αίτηµα αυτή η
πολυπληθής περιοχή να συνδεθεί µε τις γραµµές της "ΑΤΤΙΚΟ
ΜΕΤΡΟ" ή µε τις γραµµές του ΗΣΑΠ. Πιστεύω ότι µέσα από τη
µελέτη που έχουµε κάνει, αξιολογούµε τις προτεραιότητες και έτσι
επεκτείνουµε αυτές τις γραµµές. Είναι πολύ σηµαντικό ότι
επεκτείνεται η γραµµή 3 της εταιρείας "ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ" από το
Μοναστηράκι προς Αιγάλεω. Αν δεν γίνει αυτό το τµήµα που είναι
περίπου τέσσερεις χιλιάδες πεντακόσια χιλιόµετρα, δεν µπορεί να
φθάσει προφανώς στην Αγία Βαρβάρα, στον Κορυδαλλό και στη
Νίκαια. Αυτή η γραµµή αποτελεί απόλυτη προτεραιότητα και γι' αυτό
πρέπει να γίνει. Από τη στιγµή που θα γίνει, αποτελεί φυσική
προέκταση των επιλογών και των προτεραιοτήτων µας η σύνδεση
µε αυτήν τη γραµµή των δυο δήµων που αριθµούν περίπου
διακόσιες χιλιάδες κατοίκους, το δήµο της Β' Πειραιά, Κορυδαλλού
και Νίκαια. Αυτή είναι η απάντησή µου.
Τώρα για τους άλλους δήµους, το Κερατσίνι, το Πέραµα, τη
∆ραπετσώνα, έχουµε κάνει τη µελέτη, η οποία έχει και κατατεθεί και
παραδοθεί και έχει προβλεφθεί και αναδειχθεί και σε διάφορα
συνέδρια και ηµερίδες και στον διάλογό µας µε την Τοπική
Αυτοδιοίκηση. Θεωρούµε ότι η σύνδεση µε το ΗΣΑΠ από τον
Πειραιά πρέπει να γίνει επιφανειακή γραµµή µε Τραµ και έτσι
ολοκληρώνεται η σύνδεση όλων των σηµαντικών δήµων του
Πειραιά µε τις γραµµές τις υπάρχουσες του ΗΣΑΠ ή µε αυτές που
θα λειτουργήσουν από την "ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ". Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εισερχόµαστε στην µε
αριθµό 887/19.4.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικόλαου Γκατζή προς τον
Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας, σχετικά µε τις προθέσεις της
Κυβέρνησης να παραχωρήσει αεροδρόµια για τις ανάγκες των
πολεµικών επιχειρήσεων στη Γιουγκοσλαβία κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Γκατζή είναι η ακόλουθη:
"Σύµφωνα µε πληροφορίες που είδαν το φως της δηµοσιότητας, το
ΝΑΤΟ πιέζει να διατεθούν αεροδρόµια της χώρας µας για τις
ανάγκες των πολεµικών επιχειρήσεων και των βοµβαρδισµών
εναντίον του Γιουγκοσλαβικού λαού. Γίνεται λόγος για τα
αεροδρόµια της Λάρισας, της Πρέβεζας και άλλα.
Σύµφωνα µε τις πληροφορίες του Τύπου, ως εναλλακτική "λύση"
εξετάζεται η άφιξη του αµερικανικού αεροπλανοφόρου
ΑΙΖΕΝΧΑΟΥΕΡ και η αγκυροβόλησή του στον Θερµαϊκό Κόλπο.
Από το αεροπλανοφόρο θα εξορµούν εξήντα αµερικανικά µαχητικά
αεροπλάνα, τα οποία θα κατευθύνονται -µέσω της περιοχής του
Αξιού ποταµού- στη νότια Γιουγκοσλαβία για να πραγµατοποιήσουν
το καταστροφικό τους έργο.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:

Είναι διατεθειµένη η ελληνική Κυβέρνηση να διαθέσει για τις
ανάγκες των πολεµικών επιχειρήσεων και των βοµβαρδισµών που
πραγµατοποιεί το ΝΑΤΟ στη Γιουγκοσλαβία, τα αεροδρόµια της
Λάρισας, της Πρέβεζας (ή ποια άλλα;).
Πώς θα αντιδράσει η ελληνική Κυβέρνηση στην αγκυροβόληση του
αεροπλανοφόρου "ΑΙΖΕΝΧΑΟΥΕΡ" στο Θερµαϊκό Κόλπο ή κοντά
σε άλλες ελληνικές ακτές και αν είναι διατεθειµένη να επιτρέψει τη
διέλευση των αµερικανονατοϊκών αεροσκαφών που θα εξορµούν
από το πλοίο µέσα από τον εθνικό εναέριο χώρο, προκειµένου να
υποστηρίξουν ή να πάρουν µέρος στις πολεµικές επιχειρήσεις και
στους βοµβαρδισµούς που πραγµατοποιούν οι ΗΠΑ, το ΝΑΤΟ και
η Ευρωπαϊκή 'Ενωση εναντίον του Γιουγκοσλαβικού λαού".
Ο Υφυπουργός κ. Αποστολάκης έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, είναι βέβαια η πολλοστή φορά
που απαντούµε στα θέµατα που αφορούν την κρίση στο Κόσοβο
και τις διευκολύνσεις που παρέχει η ελληνική Κυβέρνηση, στις
δυνάµεις που έχουν εµπλακεί, στις δυνάµεις του ΝΑΤΟ.
Θα τονίσω και πάλι τις ελληνικές θέσεις πάνω στο θέµα, οι οποίες
έχουν διατυπωθεί, πιστεύω ξεκάθαρα, τόσο από τον κύριο
Πρωθυπουργό όσο και από τους Υπουργούς 'Αµυνας και
Εξωτερικών και ακόµη τις πρωτοβουλίες και τις προτάσεις που
έχουν αναπτύξει η Ελληνική Κυβέρνηση στα πλαίσια της τελευταίας
άτυπης συνόδου της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, τη διαβαλκανική
συνάντηση των Υπουργών Εξωτερικών και τη συνάντηση του
'Ελληνα Πρωθυπουργού µε τον Γενικό Γραµµατέα του ΟΗΕ τον κ.
Ανάν.
Από την αρχή της κρίσης η ελληνική Κυβέρνηση κατέστησε σαφές
ότι η µόνη βιώσιµη λύση για την κρίση στην περιοχή είναι η πολιτική
µε τη συµφωνία και των δυο µερών και µόνο τα πολιτικά και
διπλωµατικά µέσα µπορούν να βοηθήσουν να σταµατήσει η
σύγκρουση αυτή. Αυτή η συµφωνία αφορά οπωσδήποτε το
σεβασµό των ανθρωπίνων δικαιωµάτων των µειονοτήτων, όπως
και το σεβασµό των σηµερινών συνόρων, µε χορήγηση µιας
αυτονοµίας στο Κοσσυφοπέδιο, αλλά πάντοτε µέσα στα σύνορα της
υφιστάµενης Γιουγκοσλαβίας.
Στα πλαίσια αυτά διαµηνύσαµε µε ιδιαίτερα σαφή και
κατηγορηµατικό τρόπο στους συµµάχους µας στο ΝΑΤΟ ότι δεν θα
συµµετάσχουµε µε χερσαίες ή µε αεροπορικές δυνάµεις σε
στρατιωτικές επιχειρήσεις στην περιοχή, δοθέντος µάλιστα ότι η
Ελλάδα, ως χώρα Βαλκανική και γειτονική της Οµοσπονδιακής
∆ηµοκρατίας της Γιουγκοσλαβίας, δεν µπορεί και δεν πρέπει να
εµπλακεί σε κανενός είδους πολεµική σύρραξη, αλλά και ότι θα
παραµείνουµε συνεπείς στις συµβατικές µας υποχρεώσεις, τις
οποίες έχουµε προς την Ατλαντική Συµµαχία και όλους τους
διεθνείς οργανισµούς.
Τέλος τονίσαµε ότι η παγίωση της ειρήνης στην περιοχή, αποτελεί
κυρίαρχη επιδίωξή µας και γι' αυτό θα συµµετάσχουµε µε δυνάµεις
ειρηνευτικής φύσεως. Και αυτό γίνεται στην παροχή ανθρωπιστικής
βοήθειας και στην περίθαλψη των προσφύγων.
Επιπλέον θα πρέπει να τονίσω τις προσπάθειες που έχει κάνει η
Ελλάδα, η µόνη ίσως χώρα που έχει καταθέσει προτάσεις προς
όλους τους οργανισµούς.
Ακόµη να θυµίσω ότι στη χθεσινή απόφαση για τον οικονοµικό
αποκλεισµό και το εµπάργκο στο πετρέλαιο, µόνο η Ιταλία και η
Ελλάδα επρόβαλαν αντιρρήσεις. Απεχώρησε η Ιταλία και τελευταία
έµεινε η Ελλάδα και ξέρουµε ότι είτε συµφωνήσουµε είτε όχι η
απόφαση θα ληφθεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Αυτό πώς το είπατε;
Θα ληφθεί η απόφαση, συµφωνήσουµε δεν συµφωνήσουµε;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Βεβαίως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Αφού πρέπει να είναι
οµοφωνία.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
'Οχι, ειδική πλειοψηφία, δεν είναι κατά οµοφωνία και
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ούτως ή άλλως γι' αυτό απεχώρησε και η Ιταλία και εµείς θα το
σκεφθούµε πάρα πολύ.
Να θυµίσω ότι είµαστε η µόνη χώρα, που είµαστε δεκτή και από τις
δυο πλευρές. 'Εχουµε ένα ισχυρότατο διπλωµατικό κεφάλαιο, το
οποίο δεν πρέπει να χάσουµε. Και δεν πρέπει να µείνουµε εκτός
των εξελίξεων της περιοχής, δεν µπορούµε να αποµονωθούµε.
Είµαστε η δεύτερη χώρα στην παροχή βοήθειας και στις δυο
πλευρές. Γινόµαστε εξ ίσου δεκτοί και στο Κόσοβο και στη Σερβία.
Εξ ίσου δεκτοί και στη συµµαχία και στην άλλη παράταξη. Αυτή
είναι µια θέση, την οποία µε πολλή προσοχή, µε σοφία, µε
εξαιρετικό αίσθηµα ισορροπίας διατήρησε η ελληνική Κυβέρνηση
και νοµίζω ότι εκθειάζεται από πάρα πολλές πλευρές. Οι
προσπάθειες αποµονωτισµού της χώρας µας, µόνο σε ζηµία θα
αποβούν. Πιστεύω ότι θα πρέπει να συνεχίσουµε µε τον ίδιο τρόπο,
ούτως ώστε να βοηθήσουµε όσο µπορούµε να τελειώσει αυτή η
κρίση, η οποία βέβαια επηρεάζει όλες τις χώρες, διασαλεύει την
ειρήνη και τη σταθερότητα στην περιοχή και µόνο κακά επιφυλάσσει
για όλες τις χώρες της περιοχής και ευρύτερα στην ανατολική
Μεσόγειο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Γκατζής έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Θα ήθελα να πω στον κύριο Υπουργό ότι
αυτές οι φωνές αποµονωτισµού, όπως λέει, δεν είναι φωνές
αποµονωτισµού, κύριε Πρόεδρε. Είναι φωνές αγωνίες, φωνές
πατριωτισµού, δηµοκρατίας, αλληλεγγύης στο σέρβικο λαό, είναι
φωνές ειρήνης. Είναι φωνές που σας λένε να φύγετε από το ΝΑΤΟ.
Το 98%. Είναι φωνές που σας λένε ότι τώρα πρέπει πραγµατικά η
Ελλάδα να φανεί πραγµατική φίλη του γιουγκοσλάβικου λαού και
όχι να συµµετέχει, να υπογράφει, για να βοµβαρδίζονται
νοσοκοµεία, σχολεία, παιδικές χαρές, εργοστάσια κλπ.
Είτε το θέλουµε είτε δεν το θέλουµε, κύριε Υπουργέ, µε τις δύο
βάρκες που πατάτε, οι βόµβες που πέφτουν γράφουν ελληνική
κυβέρνηση. Ευτυχώς δεν θα λένε ελληνικός λαός. Με αυτό το
στίγµα θα µείνει η Κυβέρνηση και µετά µάλιστα το στίγµα του
Οτσαλάν.
Θα ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι είναι γνωστή η συµµετοχή και
οι διευκολύνσεις που παρέχει η ελληνική Κυβέρνηση σήµερα στο
ΝΑΤΟ, σ' αυτόν το βρώµικο πραγµατικά πόλεµο που συντελείται
στη γειτονική χώρα. Παρά τη γενική κατακραυγή, η ελληνική
Κυβέρνηση εµπλέκεται ακόµα βαθύτερα και περισσότερο µέσα σ'
αυτόν τον πόλεµο της γενοκτονίας που γίνεται στην Γιουγκοσλαβία,
πολλαπλασιάζοντας τις διευκολύνσεις του ΝΑΤΟ και µετατρέποντας
την ελληνική επικράτεια ουσιαστικά σε ορµητήρια αυτών των
δολοφονικών επιθέσεων.
Κύριε Υπουργε, εκτός από αυτά που σας αναφέρουµε στην
ερώτηση και που δεν απαντήσατε, µιλάτε για συµβατικές
υποχρεώσεις, αλλά από πού απορρέουν; Σε έναν πόλεµο
ακήρυχτο, παράνοµο, εγκληµατικό, φασιστικό, πώς συµµετέχετε;
Ποιος σας δίνει αυτό το δικαίωµα; Ούτε το Σύνταγµα που
επικαλέσθηκε ο κύριος Υπουργός Εθνικής 'Αµυνας, στο άρθρο 28
οι παράγραφοι 2 και 3 δεν λένε τέτοιο πράγµα, λένε µόνο µε
απόφαση του νόµου.
Πέρα όµως από εκεί γράφεται πάλι στον Τύπο, χωρίς να το
διαψεύσετε, και φαίνεται ότι η πρόθεσή σας είναι να ενισχύσετε
αυτήν την κατεύθυνση και έχετε υπογράψει αυτές τις συµφωνίες, να
χρησιµοποιηθούν σε µία άσκηση της ταχείας δύναµης αντίδρασης
του ΝΑΤΟ που θα γίνει στην περιοχή του Κόσοβο µε συµµετοχή της
δεύτερης µεραρχίας. Τι δίνετε εδώ; Πέντε λιµάνια, Βόλου,
Λιτοχώρου, Θεσσαλονίκης, Αµφίπολης, Ελευθερές, όπως και τα
αεροδρόµια Μίκρας, Ελευθερούπολης, Λάρισας. Τι γίνεται µ' αυτήν
την υπόθεση; Θα µεταφερθούν σ' αυτήν την πρόβα τζενεράλε -και
το ξέρουµε όλοι ότι είναι πρόβα τζενεράλε και το ξέρουµε, όπως λέει
και η εφηµερίδα- εκτός απο την αποβίβαση που θα γίνει στη χώρα
µας και στη γείτονα χώρα; Πόσο θα εµπλακείτε ακόµα, κύριε
Υπουργε; Γιατί δεν ικανοποιείτε τα αιτήµατα του ελληνικού λαού;
Τίνος κυβέρνηση είσθε; Του ελληνικού λαού ή της συµβατικής αυτής
παράνοµης υποχρέωσης των Αµερικανών και του ΝΑΤΟ;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Κύριε Πρόεδρε, προφανώς ο κύριος συνάδελφος παρακολουθεί
µιάς πλευράς µόνο και τον Τύπο και τις αντιδράσεις. Και να σας
αναφέρω δύο µεγάλες εφηµερίδες, οι οποίες γράφουν ότι ο
ελληνικός λαός µε το αίσθηµά του είναι υπέρ των Σέρβων, διότι
βοµβαρδίζονται άδικα. 'Οµως στηρίζουν τις επιλογές της ελληνικής
Κυβέρνησης.
Να πω ότι εµείς δεν έχουµε εµπλακεί σε κανενός είδους επιχείρηση,
συµµετέχουµε µόνο στην παροχή ανθρωπιστικής βοήθειας, θα το
επαναλάβω. Παρέχουµε διευκολύνσεις για τη διακίνηση δυνάµεων,
οι οποίες είναι δεκτές και από τις χώρες υποδοχής για την
παρακολούθηση της ειρήνης µετά την επίτευξη κάποιας συµφωνίας,
που όλοι ευχόµαστε και όλοι ελπίζουµε ότι θα γίνει. Οι κραυγές
αγωνίας είναι από όλους µας. Η αγωνία είναι σε όλους τους
'Ελληνες εξίσου και στην Κυβέρνηση. Αλλά θα πρέπει να
σκεφθούµε ποιες θα είναι επιπτώσεις για τα ελληνικά συµφέροντα.
Τι θα γίνει όταν θα τελειώσει αυτή η κρίση. Ποια θα είναι η θέση της
χώρας µας στην περιοχή αυτή και πόσο ρόλο µπορούµε να
παίξουµε, που µπορούµε να τον παίξουµε.
Και αυτό που λέτε εσείς µε το ευφυολόγηµα ότι πατάµε σε δύο
βάρκες, είναι ένα πραγµατικό ευφυολόγηµα που είναι η αρνητική
πλευρά της δυνατότητας που έχουµε να παίξουµε ρόλο και στις δύο
κατευθύνσεις. Και τον παίζουµε αυτόν το ρόλο. Απόδειξη είναι ότι
γινόµαστε δεκτοί και από τις δύο παρατάξεις και έτσι µπορούµε να
παίξουµε ένα ρόλο και για την ειρήνευση. Η ειρήνευση δεν θα
επέλθει µε τον αποµονωτισµό και µε το να πάρουµε τη µία θέση. Η
ειρήνευση θα επέλθει όταν µπορέσουµε και µεσολαβήσουµε µεταξύ
των δύο πλευρών και προτείνουµε λύσεις και υποστηρίξουµε
λύσεις.
Ο ελληνικός λαός στηρίζει τις επιλογές της Κυβέρνησης. ∆εν έχουµε
εµπλακεί. 'Εχουµε εµπλακεί µόνο στο θέµα της παροχής
ανθρωπιστικής βοήθειας.
'Οσον αφορά το ειδικότερο θέµα -για να πω και αυτό- το
αεροπλανοφόρο, κατεθύνεται προς την ανατολική Μεσόγειο. ∆εν
έχει ζητηθεί από την ελληνική Κυβέρνηση να έλθει στην περιοχή
των ελληνικών χωρικών υδάτων, ούτε να περάσουν αεροπλάνα τα
οποία θα χρησιµοποιήσουν για τις επιθέσεις στην απέναντι πλευρά.
Εάν µας ζητηθεί -δεν µας έχει ζητηθεί- τότε η Κυβέρνηση µε πολλή
προσοχή, µε αίσθηµα ευθύνης και µε την προοπτική του καλύτερου
αποτελέσµατος για τα ελληνικά συµφέροντα θα πάρει αποφάσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τρίτη είναι η µε αριθµό
882/19.10.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού
της Αριστεράς και της Προόδου, κ. Ιωάννη ∆ραγασάκη, προς τους
Υπουργούς Εξωτερικών, Ανάπτυξης σχετικά µε τη λήψη µέτρων
ανάκλησης της απόφασης που εντάσσει το βόρειο Ιόνιο σε
εµπόλεµη ζώνη.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα του Τύπου ("ΑΥΓΗ" 16.4.99) µε
απόφαση του Προέδρου Κλίντον, ένα τµήµα της ελληνικής
επικράτειας (βόρειο Ιόνιο) εντάσσεται στην εµπόλεµη ζώνη. Η
µονοµερής αυτή ενέργεια, ουσιαστικά, δηµιουργεί µια κατάσταση
ντε φάκτο εµπλοκής της χώρας µας και περαιτέρω έκθεσής της
στους κινδύνους του πολέµου.
Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Αν και πώς προτίθεται να αντιδράσει η κυβέρνηση, ώστε να
ανακληθεί το ως άνω διάταγµα του προέδρου Κλίντον.
Πώς αντιµετωπίζει τις αρνητικές συνέπειές του που ήδη έχουν
εκδηλωθεί για τον τουρισµό της Κέρκυρας, της Χαλκιδικής, αλλά και
της χώρας γενικότερα."
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΚΡΑΝΙ∆ΙΩΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Εξωτερικών): Κύριοι Βουλευτές, δεν υπάρχει καµία αµφιβολία ότι η
τροπή που έχουν πάρει οι εξελίξεις στη Γιουγκοσλαβία µας
ανησυχεί. Η κρίση αυτή φαίνεται ότι θα συνεχισθεί για καιρό γι' αυτό
και θα πρέπει να µάθουµε να ζούµε µε την κρίση αυτή και να
είµαστε προετοιµασµένοι να την αντιµετωπίσουµε.
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Οι στρατιωτικές επιχειρήσεις έχουν δηµιουργήσει πράγµατι προς
βορράν κάποια προβλήµατα στο εµπόριο, στις οδικές και
αεροπορικές µεταφορές. Η ελληνική Κυβέρνηση έχει εκφράσει τις
θέσεις της. ∆εν πρόκειται να εµπλακούµε σε στρατιωτικές
επιχειρήσεις και καταβάλλουµε κάθε προσπάθεια για την άρση του
αδιεξόδου, που έχει προκύψει από τους βοµβαρδισµούς και την
επιχείρηση εθνοκάθαρσης στο Κόσοβο. Προς το σκοπό αυτό
έχουµε αναλάβει µία διεθνή εκστρατεία, προβάλλοντας ένα ελληνικό
σχέδιο για την ειρήνη, µια συνολική πρόταση της Ελλάδας για την
εξεύρεση πολιτικής λύσης στο πρόβληµα, την αντιµετώπιση του
ανθρωπιστικού ζητήµατος από τα προσφυγικά κύµατα και σε
µακροπρόθεσµη βάση βεβαίως την ανασυγκρότηση της ευρύτερης
περιοχής.
Η κατάσταση επιβάλλει να διατηρήσουµε την ψυχραιµία µας. Να
µην προσφεύγουµε σε υπερβολές, ενσπείροντας σύγχυση και
πανικό. Η Ελλάδα, ας µην το ξεχνάµε, δίπλα σ' αυτήν την
ταραγµένη και εύφλεκτη περιοχή, παραµένει και είναι πόλος
σταθερότητας, ειρήνης και ασφάλειας. Η ελληνική Κυβέρνηση µε
λεπτούς χειρισµούς και την ισορροπηµένη, νοµίζω, πολιτική, που
έχει ακολουθήσει µέχρι στιγµής στην κρίση, παραµένει έξω από το
πρόβληµα και δεν πρόκειται να εµπλακούµε σε περιπέτειες. Θα
συνεχίσουµε αυτήν την πολιτική και θα καταβάλουµε κάθε
προσπάθεια, ώστε η παράταση της κρίσης να µην επιφέρει
αρνητικές επιπτώσεις στη χώρα µας.
'Οπως είναι γνωστό -για να έρθω και στα συγκεκριµένα ερωτήµατα-
στις 16 του µηνός κάλεσα τον αµερικανό πρέσβη, προκειµένου να
µας δοθούν εξηγήσεις και διευκρινίσεις για το σχετικό εκτελεστικό
διάταγµα της αµερικανικής κυβέρνησης. Παράλληλα, έδωσα οδηγίες
στην πρεσβεία µας στην Ουάσιγκτον να παρέµβει για τον ίδιο λόγο
στην αµερικανική κυβέρνηση. Να σηµειώσω εδώ ότι αυτό το
διοικητικό διάταγµα δεν αφορά βεβαίως χώρο της ελληνικής
επικράτειας.
Από τις ενέργειές µας αυτές λάβαµε τη διαβεβαίωση ότι το εν λόγω
προεδρικό διάταγµα είναι καθαρά εσωτερικού τυπικού χαρακτήρα,
µια καθαρά εσωτερική υπόθεση των Αµερικανών που δεν παράγει
διεθνείς έννοµες συνέπειες και αφορά αποκλειστικά στη φορολογική
απαλλαγή των ανδρών των αµερικανικών ενόπλων δυνάµεων, στην
περιοχή που περιλαµβάνει το διάταγµα βορείως του 39ου
παράλληλου. ∆εν έχει καµιά σχέση ούτε επιφέρει οποιαδήποτε
αλλαγή της προηγούµενης νοµικής κατάστασης, όσον αφορά τη
ναυσιπλοϊα, τους ναύλους, τις ναυτασφάλειες κλπ.
'Οσον αφορά το δεύτερο σκέλος της ερώτησης, επιθυµώ να
αναφέρω στο Σώµα τα εξής: Από τα στοιχεία που διαθέτει το
Υπουργείο Ανάπτυξης και ο ΕΟΤ, δεν προβλέπεται να υπάρξουν
σοβαρές επιπτώσεις στον τουρισµό. Πάντως όχι εξ αυτού του
λόγου. Ειδικότερα από την ενηµέρωση που έχω από το αρµόδιο
Υπουργείο, προκύπτει το εξής: 'Εχει εκπονηθεί σχέδιο για την
αντιµετώπιση της κατάστασης. Προς το παρόν και µε βάση τα
στοιχεία που καθηµερινά συλλέγουµε από τα γραφεία του ΕΟΤ στο
εξωτερικό, τα µηνύµατα για την πορεία της τουριστικής περιόδου
του 1999, εξακολουθούν να παραµένουν ενθαρρυντικά.
Eίναι γεγονός βεβαίως ότι ορισµένες αγορές, λόγω των ειδικών
χαρακτηριστικών τους σε περιόδους κρίσεων, εµφανίζουν πτώση
στο σύνολο της κίνησής τους προς όλους τους προορισµούς.
'Οπως π.χ. η αγορά από τις Ηνωµένες Πολιτείες, όπου υπάρχει
αυτήν τη στιγµή πτώση γύρω στο 50%. Αλλά οι Αµερικανοί
τουρίστες αποτελούν µόνο το 2,27% της δικής µας αγοράς.
Εύχοµαι και ελπίζω ότι οι επιπτώσεις θα είναι ήπιες. Βεβαίως
παρακολουθούµε τα ζητήµατα, έχουµε τις ανησυχίες µας και θα
αντιµετωπίσουµε όλα τα θέµατα µε τον καλύτερο τρόπο για τα
ελληνικά συµφέροντα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
∆ραγασάκη, έχετε δύο λεπτά για να αναπτύξετε την ερώτησή σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η απάντηση του κυρίου
Υπουργού µάλλον ανησυχίες µας προκαλεί, παρ' όλο που εγώ
θέλω να χαιρετίσω την ειλικρίνεια της διαπίστωσής τους ότι

ενδεχοµένως ο πόλεµος αυτός θα τραβήξει σε µάκρος. Αλλά δεν
πρέπει να συνηθίσουµε την ιδέα να ζούµε τον πόλεµο. Αντίθετα,
πρέπει να δούµε την πολιτική µας και τις αντιδράσεις µας πώς θα
ενταθούν και την αποτροπή του πολέµου.
Κύριε Υπουργέ, κι εµείς τις πρώτες ηµέρες κι εγώ προσωπικά, όταν
µε ρωτούσαν στα ραδιόφωνα, προσπαθούσα να καθησυχάσω τον
κόσµο ότι, εν πάση περιπτώσει, οι επιπτώσεις δεν θα είναι
σοβαρές. Και δεν ήταν µέχρι πριν από µία εβδοµάδα, δέκα ηµέρες.
Νοµίζω τα πράγµατα έχουν αλλάξει και πρέπει να µιλήσουµε µε τη
γλώσσα της ειλικρίνειας και να πούµε ότι πρώτον -τουλάχιστον
όπως τα βλέπουµε εµείς- υπάρχει µία διαδικασία διά της
διολισθήσεως εµπλοκής της Ελλάδας. Το διάταγµα Κλίντον είναι
απλά ένα δείγµα προς αυτήν την κατεύθυνση. Το ότι είναι για
εσωτερική χρήση έχει τυπική αξία, διότι αυτό το διάταγµα το
βλέπουν οι τουριστικοί και οι ναυτιλιακοί πράκτορες, έχει τις
συνέπειές του και λειτουργεί. 'Οµως, εκείνο το οποίο θέλω µε
έµφαση να πω είναι ότι οι συνέπειες είναι ορατές και στα θέµατα του
περιβάλλοντος και στα θέµατα του τουρισµού. Για τη Χαλκιδική, την
Κέρκυρα, αλλά και ευρύτερα, παρά τις θετικές προοπτικές που
είχαµε φέτος να έχουµε µια πολύ καλή τουριστική χρονιά, η
πληροφόρηση η δική µας είναι ότι αυτήν τη στιγµή πλήττεται ο
τουρισµός, οι µεταφορές, οι εξαγωγές και οι επενδύσεις.
Θα ήθελα να θέσω, κύριε Υπουργέ, το ερώτηµα. Ακούµε διάφορα
για σχέδια Μάρσαλ, όταν τελειώσει ο πόλεµος. Εδώ έχουµε
πόλεµο, έχουµε καταστροφές. ∆εν θα υπάρξουν αποζηµιώσεις γι'
αυτές τις καταστροφές; Από πού θα προέλθουν αυτές οι
αποζηµιώσεις; Προς τα πού οι διάφοροι φορείς θα υποβάλουν τα
αιτήµατά τους; Και δεν είναι µόνο ελληνικό θέµα, αλλά αφορά όλες
τις χώρες, τη Βουλγαρία, τη Ρουµανία. Από την καταστροφή των
γεφυρών και µόνο του ∆ούναβη, έχουν παγώσει οι µεταφορές, έχει
παγώσει η οικονοµική δραστηριότητα. Ο ΟΤΕ έχει κάνει επενδύσεις
στη Γιουγκοσλαβία. Εδώ µιλάµε για εντελώς συγκεκριµένα
πράγµατα. Ο ΟΤΕ από πού θα ζητήσει αποζηµίωση για την
καταστροφή που έχει υποστεί η επένδυσή του;
Για όλα, λοιπόν, αυτά τα θέµατα, νοµίζω ότι πρέπει να
αναπροσαρµοστούµε στα δεδοµένα. ∆εν είµαστε στην πρώτη φάση
της επιχείρησης, όπου η Κυβέρνηση έλεγε "υπογράφω",
"συµµετέχω, αλλά δεν συµµετέχω", "θα ήθελα κάτι άλλο",
"προσπαθώ" κλπ. Εδώ έχουµε µια νέα πραγµατικότητα και κάθε
µέρα που περνάει µεγαλώνει η αντίθεση ανάµεσα στα λόγια και τις
πράξεις της Κυβέρνησης.
Ακριβώς γι' αυτό εµείς θέτουµε µε έµφαση τα θέµατα αυτά και θα
επανέλθουµε. Κατανοώ ότι ο κύριος Υπουργός ενδεχοµένως -ως
προερχόµενος από το Υπουργείο Εξωτερικών- ίσως δεν είναι
σήµερα σε θέση να µας απαντήσει σε όλα τα θέµατα, αλλά θα
ήθελα έστω τις πρώτες σκέψεις της Κυβέρνησης σε ό,τι αφορά
αυτήν την πτυχή του προβλήµατος, τις οικονοµικές επιπτώσεις και
την αντιµετώπισή τους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΓΙΑΝΝΟΣ ΚΡΑΝΙ∆ΙΩΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Εξωτερικών): Νοµίζω ότι µπορώ να απαντήσω σε όλες τις
ερωτήσεις και αυτό έχω επιχειρήσει. ∆εν θέλησα να ωραιοποιήσω
τα πράγµατα. Αντίθετα, υπογράµµισα και τις δικές µας ανησυχίες
και το ενδεχόµενο βεβαίως αυτή η κρίση να συνεχισθεί για κάποιο
χρονικό διάστηµα. Αλλά εκείνο, για το οποίο θέλω να διαβεβαιώσω
το Σώµα και όλους τους 'Ελληνες είναι ότι η Κυβέρνηση έχει πάρει
και παίρνει όλα τα απαραίτητα µέτρα, για να αντιµετωπίσει τη
δύσκολη αυτή κατάσταση.
'Οσον αφορά τις ενέργειες που κάνουµε στο εξωτερικό, συµφωνώ
µε τον κ. ∆ραγασάκη. Πράγµατι υπάρχει θέµα αποζηµιώσεων,
υπάρχει θέµα αντιµετώπισης των ζηµιών, οι οποίες προκύπτουν κι
εµείς  το  έχουµε  θέσει  και  στα  πλαίσια  της  Ευρωπαϊκής
'Ενωσης  και  ευρύτερα  ότι  κάποια  στιγµή  µετά  το  πέρας  των
εχθροπραξιών,  µετά  το  τέλος  της  κρίσης,  θα  πρέπει  σοβαρά
να  καθίσουµε  να  αντιµετωπίσουµε  το  πρόβληµα  της
ανασυγκρότησης  της  περιοχής,  της  αποζηµίωσης  των
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επιχειρήσεων και των ζηµιών που έχουν προκληθεί. Προς την
κατεύθυνση αυτή η Ελλάδα έχει αναλάβει πρωτοβουλία, έχει
καλέσει δύο διασκέψεις, µία διαβαλκανική και µία ευρύτερη, µε
συµµετοχή διεθνών οργανισµών, ακριβώς για να δούµε την ηµέρα
µετά την κρίση, κάτι το οποίο έχει µεγάλη σηµασία για τη χώρα µας,
διότι πιστεύουµε ότι η Ελλάδα µπορεί να είναι ένας αξιόπιστος
εταίρος, ο οποίος µπορεί να παίξει ένα ρόλο δηµιουργικό, στην
περίοδο, η οποία θα ακολουθήσει την κρίση.
Ταυτόχρονα εργαζόµαστε σκληρά, ώστε αυτή η κρίση να τελειώσει.
Εκπονούµε σχέδια, κινούµεθα δραστήρια στο διπλωµατικό επίπεδο,
υποστηρίζουµε τις πρωτοβουλίες που αυτήν τη στιγµή
αναλαµβάνονται από κάποιους εταίρους µας. Αναφέροµαι
συγκεκριµένα στην πρωτοβουλία της Γερµανίας, την οποία
επιδιώκει να συµπληρώσει το ελληνικό σχέδιο, έτσι ώστε να
προωθηθεί το συντοµότερο δυνατόν η διακοπή των βοµβαρδισµών
και να ξεκινήσει µία διαπραγµάτευση, για µία πολιτική λύση στο
πρόβληµα.
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι, έχοντας υπόψη µας αυτά
τα ζητήµατα, θα πρέπει να είµαστε έτοιµοι πάντοτε να
αντιµετωπίζουµε συστηµατικά αυτές τις καταστάσεις, αλλά να µη
συµβάλουµε -και αυτό είναι µία έκκληση που θέλω να κάνω- στη
δηµιουργία κλίµατος απαισιοδοξίας, που διαδίδεται στη συνέχεια και
στο εξωτερικό και προκαλεί αβάσιµες ανησυχίες, µεγεθύνοντας το
όποιο πρόβληµα και παράγει βεβαίως πρόσθετες αρνητικές
συνέπειες.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Επανερχόµαστε στη
συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων πρώτου κύκλου.
∆εύτερη είναι η µε αριθµό 886/19.4.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σταύρου
Παναγιώτου προς τους Υπουργούς Υγείας και Πρόνοιας,
Ανάπτυξης, σχετικά µε τη δηµιουργία ραδιενεργού και τοξικού
νέφους από τους βοµβαρδισµούς στη Γιουγκοσλαβία, τους
κινδύνους για τη χώρα µας κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση σε περίληψη έχει ως εξής:
"Ο θάνατος και η καταστροφή που προκαλούν οι πολεµικές
επιχειρήσεις και οι βοµβαρδισµοί των ΗΠΑ, του ΝΑΤΟ και της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης σε βάρος του γιουγκοσλαβικού λαού και της
υλικοτεχνικής και παραγωγικής υποδοµής της χώρας του, έχει σαν
αναπόφευκτο συµπλήρωµα τους τεράστιους κινδύνους στον τοµέα
της υγείας, της οικολογίας και του πολιτισµού. Λόγου χάρη,
ανεκτίµητα µνηµεία του πολιτισµού βοµβαρδίζονται και
καταστρέφονται, ενώ οι βόµβες εµποδίζουν ακόµα και τα
αποδηµητικά πουλιά να πραγµατοποιήσουν τις µετακινήσεις τους.
Ωστόσο, µια σειρά κίνδυνοι δεν περιορίζονται µόνο στο εσωτερικό
της Γιουγκοσλαβίας, αλλά επεκτείνονται σε ολόκληρα τα Βαλκάνια
και στη χώρα µας. Σε κάθε έκρηξη βόµβας ή πυραύλου
απελευθερώνεται ραδιενέργεια. Τεράστιες είναι οι ποσότητες
τοξικών αερίων και σωµατιδίων που προκαλούν οι βοµβαρδισµοί
χηµικών εργοστασίων, εργοστασίων λιπασµάτων, διυλιστηρίων,
δεξαµενών καυσίµων κλπ.
Η δηµιουργία ραδιενεργού και τοξικού νέφους, η αύξηση του
κινδύνου καρκινοπαθειών, η δηµιουργία του φαινοµένου του
θερµοκηπίου, η όξινη βροχή, οι σοβαρές παρενέργειες στην
τροφική αλυσίδα κλπ., είναι µερικές µόνο από τις ενδεχόµενες
συνέπειες της "ανθρωπιστικής" δράσης των ιµπεριαλιστών στα
Βαλκάνια.
Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί, εάν η Κυβέρνηση αναγνωρίζει ότι
υπάρχουν αυτοί οι κίνδυνοι και ποια µέτρα πρόκειται να πάρει και
πότε για την αντιµετώπισή τους".
Ο Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας έχει το λόγο για τρία λεπτά, να
πρωτολογήσει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, θα είµαι σύντοµος. Είχα την ευκαιρία και χθες, σε
απάντηση ίδιας ερώτησης συναδέλφου άλλου κόµµατος, να
αναφερθώ στο θέµα.
Κύριε συνάδελφε, η Κυβέρνηση παρακολουθεί το θέµα των
περιβαλλοντικών επιπτώσεων από τους βοµβαρδισµούς στο

Κόσοβο από τις πρώτες κιόλας ηµέρες της δραστηριότητας αυτής
του ΝΑΤΟ στα Βαλκάνια.
Πρέπει να σας πω ότι από τα στοιχεία που υποβάλλουν καθηµερινά
και η Eλληνική Επιτροπή Ατοµικής Ενέργειας, αλλά και το
Εργαστήριο Ελέγχου Περιβάλλοντος του Αριστοτελείου
Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης, που διευθύνεται από τον καθηγητή
κ. Κουεµτζή -αλλά και άλλοι επιστήµονες- δεν φαίνεται να έχει
επηρεαστεί η ατµόσφαιρα, το νερό ή το έδαφος στην Ελλάδα από
τοξικούς ή ραδιενεργούς ρύπους. Οι µετρήσεις δίνουν στοιχεία που
δεν διαφέρουν από εκείνα που υπήρχαν πριν από τον πόλεµο. Το
Εργαστήριο Ελέγχου Περιβάλλοντος Αριστοτελείου Πανεπιστηµίου
Θεσσαλονίκης, από το 1977 µε ειδικό πρόγραµµα κάνει αυτές τις
µετρήσεις που παίρνει από είκοσι πέντε σηµεία της βόρειας
Ελλάδας.
∆εν υπήρχαν µέχρι πρόσφατα µετρήσεις για τις διοξίνες. Η Ελλάδα
δεν είχε τέτοιο πρόβληµα. Είναι και γι'αυτόν το ρύπο, όµως,
καθησυχαστικοί οι ειδικοί. Αυτό έγινε και προχθές στην τελευταία
σύσκεψη στο Υπουργείο Περιβάλλοντος. Αναφέρονται οι ειδικοί
στην απόσταση, στις καιρικές συνθήκες και παρά τα όσα
διαβάζουµε στον Τύπο και ακούµε στα άλλα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης από ανακοινώσεις άλλων ειδικών ότι οι διοξίνες που
εκλύονται στους βοµβαρδισµούς, επειδή αναπτύσσονται µεγάλες
θερµοκρασίες, µετά τους χίλιους διακόσιους βαθµούς
καταστρέφονται. Αυτές είναι οι απόψεις των ειδικών και δεν είναι οι
δικές µας προσωπικές απόψεις ή οι απόψεις των υπηρεσιακών
παραγόντων του Υπουργείου και των αρµοδίων διευθύνσεων.
∆εν υπήρξε συνεπώς µέχρι τώρα κανένα ανησυχητικό στοιχείο, για
να επιβάλει τη λήψη µέτρων ή την παροχή οδηγιών. Οι ανησυχίες
από όπου εκδηλώνονται είναι δικαιολογηµένες. Το ενδεχόµενο των
περιβαλλοντικών επιπτώσεων ή ακόµα και της οικολογικής
καταστροφής από τις εξελίξεις είναι υπαρκτό. ∆εν µπορεί όµως
κανείς να κάνει κάτι, να πάρει µέτρα γι' αυτό. Παρακολουθούµε τα
γεγονότα. Βρισκόµαστε σε διαρκή ετοιµότητα τα συναρµόδια
Υπουργεία, σε συνεχή συνεργασία µε τους ειδικούς και τα
εργαστήρια, σε συνεχή επαφή µε τα αρµόδια Υπουργεία Υγείας των
γειτονικών χωρών -των Σκοπίων, της Βουλγαρίας- και τη
γιουγκοσλαβική πλευρά, για να µας αναφέρει τους στόχους και το
είδος των εγκαταστάσεων που επλήγησαν. Αλλά µέχρι τώρα,
επαναλαµβάνω -και αυτή είναι η πραγµατική διάσταση- δεν
υπάρχουν στοιχεία που να µας κάνουν να ανησυχούµε.
Ανησυχούµε στο µέτρο που όλοι ανησυχούν στα Βαλκάνια, από το
γεγονός ότι ο πόλεµος συνεχίζεται, οι βοµβαρδισµοί συνεχίζονται
και συνεπώς µπορεί να υπάρξουν περιβαλλοντικές επιπτώσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Παναγιώτου έχει
το λόγο για δύο λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Κύριε Υπουργέ, ίσως οι ανθρωπιστικοί
βοµβαρδισµοί των ΗΠΑ, του ΝΑΤΟ, της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, που
συνεχίζονται επί έναν ολόκληρο µήνα να µην πετυχαίνουν έναν από
τους βασικούς τους στόχους, δηλαδή την αλλαγή των συνόρων στα
Βαλκάνια, το ίδιο όµως δεν συµβαίνει και µε τους ρύπους και τη
µόλυνση, που δεν γνωρίζουν σύνορα και επεκτείνονται έξω από τα
όρια της Γιουγκοσλαβίας σε όλες τις χώρες της Βαλκανικής.
'Οσο για το επιχείρηµά σας ότι δεν πρέπει να ανησυχούµε για τους
κινδύνους, παρακολουθούµε στον Τύπο ότι τόσο το ΑΠΘ όσο και το
∆ηµοκρίτειο Πανεπιστήµιο της Θράκης, που ανέλαβαν την ευθύνη
των µετρήσεων, δεν είναι σε θέση να γνωρίζουν αν οι διοξίνες
έχουν µεταφερθεί στη χώρα µας, µιας και είναι γνωστό ότι δεν
έχουµε τη δυνατότητα να κάνουµε τέτοιες µετρήσεις.
Οι απόψεις των ειδικών για τις διοξίνες δεν είναι µόνο ότι
καταστρέφονται στους χίλιους διακόσιους βαθµούς, αλλά είναι
ακόµη ότι είναι άκρως τοξικές και καρκινογόνες στέρεες ουσίες, που
δηµιουργούνται από τους βοµβαρδισµούς των χηµικών
εργοστασίων της Γιουγκοσλαβίας και αποτελούν το µεγαλύτερο
κίνδυνο που µπορεί να αντιµετωπίσει και η χώρα µας µεταξύ των
άλλων χωρών των Βαλκανίων. Οι ουσίες όµως αυτές, όπως και
όλες οι τοξικές, δεν µπορούν να αντιµετωπιστούν µε κανέναν
τρόπο, ενώ οι επιπτώσεις τους στη δηµόσια υγεία και το
περιβάλλον θα είναι τραγικές.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
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οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
'Ενα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, όπως δώσατε και στον κύριο
Υφυπουργό και στους άλλους συναδέλφους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς. Συνεχίστε,
κύριε Παναγιώτου. Μόνο να µας πείτε, γιατί δεν στρέφεστε και
εναντίον των συναδέλφων Κοµµουνιστών της Ιταλίας και εναντίον
των Πρασίνων, που δεν αλυσοδένονται πάνω στα βοµβαρδιστικά
αεροπλάνα, µόνο αλυσοδένονται στις δεξαµενές στο Λάτση ή στο
Βαρδινογιάννη.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, εάν διαβάσετε το
"ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ", θα έχετε διαβάσει την αυστηρή κριτική...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ξέχασα, δεν διάβασα
την εφηµερίδα σας!
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Για µας είναι ζήτηµα αρχής και για ένα
τόσο σοβαρό πρόβληµα δεν χαριζόµαστε σε κανέναν απολύτως!
Είναι γνωστό, λόγω της καταστροφής των βιοµηχανικών
εγκαταστάσεων, µε έµφαση των χηµικών µονάδων, ότι εκκρίνονται
τεράστιες ποσότητες αµµωνίας, διοξινών, ουρανίων και άλλων
υψηλά τοξικών ενώσεων.'Ολοι αυτοί οι ρύποι µε το βρόχινο νερό
καταλήγουν πρώτα στα ποτάµια και τις λίµνες και κατ'επέκταση
µέσω στης χλωρίδας και στην τροφική αλυσίδα. Ο χρόνος είναι
τόσο λίγος. Εκείνο που θα σας προτείναµε, κύριε Υφυπουργέ, είναι
αντί να έρχεστε εδώ και να προσπαθείτε να πείσετε την κοινή
γνώµη ότι δεν υπάρχει κίνδυνος, να πάρετε µια πρωτοβουλία, να
φέρετε ένα ψήφισµα στη Βουλή, το οποίο θέλω να πιστεύω ότι θα
γινόταν οµόφωνα αποδεκτό, µε το οποίο θα αναλαµβάναµε νέα
εκστρατεία για τη διαφώτιση της κοινής γνώµης για τους κινδύνους
που προκαλούνται στο περιβάλλον, τόσο της Γιουγκοσλαβίας, όσο
και ολόκληρης της Βαλκανικής Χερσονήσου.
Τέλος, εάν είναι τόσο καλές αυτές οι ανθρωπιστικές βόµβες, τότε οι
υπερπόντιοι προστάτες µας καλό θα ήταν να τις ρίχνουν στα δικά
τους εδάφη και όχι στη δική µας περιοχή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Μόνο που ψηφίσµατα
η Βουλή δεν εκδίδει σύµφωνα µε τον Κανονισµό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Αυτό είναι δική σας αρµοδιότητα να το τονίσετε, κύριε Πρόεδρε.

Εγώ, πάντως, πρέπει να πω στον κύριο συνάδελφο ότι δεν πιστεύω
να άκουσε από χείλη κυβερνητικού εκπροσώπου ή Υπουργού ότι οι
βόµβες είναι καλές. Γιατί έτσι κατέληξε στην παρέµβασή του.
Κύριε συνάδελφε, έχουµε δικαίωµα σε αυτήν την Αίθουσα όλοι να
εκφράζουµε τις ανησυχίες µας -αυτό έκανα και εγώ πριν από λίγο-
για τις περιβαλλοντικές επιπτώσεις που µπορεί να έχουν οι
βοµβαρδισµοί στα Βαλκάνια και στις γειτονικές προς την εµπόλεµη
περιοχή χώρες. 'Εχω την εντύπωση ότι δεν µπορούµε να κάνουµε
αναλύσεις ως ειδικοί για τις χηµικές ουσίες, τον τρόπο που αυτές
µεταδίδονται, το πώς φτάνουν σε µια περιοχή, σε ποιες
θερµοκρασίες καταστρέφονται κλπ. Αυτά είναι θέµατα των ειδικών.
Θα παρακολουθείτε αυτές τις µέρες ότι και µεταξύ αυτών υπάρχουν
διαφορετικές απόψεις. Εν πάση περιπτώσει, εµείς έχουµε
υποχρέωση ως Κυβέρνηση να έχουµε συνεχή ενηµέρωση για τους
στόχους που πλήττονται και το είδος των στόχων, για τις συνθήκες
που επικρατούν και συνεπώς για την πιθανότητα να µεταφερθούν
ρύποι, για το είδος των ρύπων που εκλύονται και ποιες είναι οι
ποσότητες αυτών στη χώρα µας.
Αυτά τα στοιχεία τα έχουµε, σε συνεργασία µε τα επιστηµονικά
εργαστήρια που υπάρχουν στη χώρα µας, στα οποία εξελίσσονται
ερευνητικά προγράµµατα µετρήσεων, και στα οποία έχουµε
εµπιστοσύνη. ∆εν θέλουµε να καθησυχάσουµε κανέναν. Να
ενηµερώσουµε θέλουµε για τις πραγµατικές διαστάσεις του
προβλήµατος µέχρι τώρα. Κανείς δεν µπορεί να αποκλείσει το
ενδεχόµενο να συµβούν στο περιβάλλον σηµαντικές µεταβολές
µέχρι αν θέλετε και οικολογική καταστροφή. Αλλά αυτό είναι άλλο
ζήτηµα.
Εν όψει, λοιπόν, και αυτού του ενδεχοµένου, και η Κυβέρνηση είναι
εναντίον των βοµβαρδισµών και ζητεί πολιτική λύση του
προβλήµατος. Σε όλες της δε τις πρωτοβουλίες που αναλαµβάνει
διεθνώς µεταξύ των άλλων επιχειρηµάτων, υπάρχει και αυτό το
επιχείρηµα. Το επιχείρηµα µιας ενδεχόµενης δηλαδή οικολογικής
καταστροφής. Θεωρώ ότι χειριζόµαστε το θέµα ως Κυβέρνηση
υπεύθυνα και µε ψυχραιµία και δεν παραπληροφορούµε κανέναν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση της Συνθήκης Συνεννόησης και
Συνεργασίας µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Γεωργίας".
Αυτή η σύµβαση υπερψηφίστηκε από τα υπόλοιπα κόµµατα, αλλά
είχε επιφυλάξεις το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. Γι' αυτό και θα
πάρει το λόγο αυτός που ορίστηκε ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος από τον κ. Ορέστη Κολοζώφ και είναι ο Απόστολος
Τασούλας.
Ορίστε, κύριε Τασούλα, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά για να
εκφράσετε τις επιφυλάξεις σας.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Είχαµε επιφυλάξεις στις 17 Μάρτη που
συζητιόντουσαν αυτά τα πράγµατα. Τώρα βέβαια δεν έχουµε
επιφυλάξεις. Τώρα έχουµε άρνηση µέχρι τα µπούνια. ∆εν ξέρω γιατί
δεν έχουν οι άλλοι άρνηση πλέον. Τι να κάνουµε δηλαδή; Τι σόι
συµφωνία µε τη Γεωργία που να εµπλέκεται και να περάσουµε τους
στόχους, τις αξίες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης; Τι θέλετε δηλαδή; Να
παρασύρουµε τη Γεωργία στο εµπάργκο πετρελαιοειδών που
ψησίσαµε χθες; Να τους παρασύρουµε ή να τους καλέσουµε να
έρθουν µαζί µας για τους βοµβαρδισµούς που έχουµε στα
Βαλκάνια;
Νοµίζουµε ότι όχι µόνο εµείς, αλλά όλα τα κόµµατα θα έπρεπε να
πάρουν αρνητική θέση, όπως µπαίνει το θέµα. Γιατί το να αναπτύξει
συνεργασία µε τη Γεωργία η Ελλάδα δεν θα είχαµε καµία
αντίρρηση. Εδώ δεν πρόκειται όµως γι' αυτό το πράγµα. Σε όλα τα
άρθρα βλέπουµε όλην την πολιτική της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, η
οποία µπορεί να µη γινόταν κατανοητή µέχρι τις 24 Μάρτη από
όλους, τώρα όµως γίνεται κατανοητή, τέτοια που είναι, από
πολλούς. Και αυτή η πολιτική δεν είναι άλλη από µια απάνθρωπη
πολιτική.
∆εν ξέρω τι γνώµη σχηµατίζεται, κύριε Πρόεδρε, στην Αίθουσα της
Βουλής για τον κ. Μπλερ, για τον Νταλέµα, που θέλατε σχόλιο
προηγουµένως. Να σας το κάνω εγώ άµα θέλετε. Για ποιον
ανθρωπισµό της Ευρώπης, για ποιον πολιτισµό της Ευρώπης, για
ποιους σκοπούς της Ευρώπης; Αν είναι κάτι που πρέπει να κάνει η
ανθρωπότητα είναι να αντιπαλέψει µε όλες της τις δυνάµεις αυτούς
τους στόχους της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, των Αµερικάνων, των
ΝΑΤΟϊκών, των ιµπεριαλιστών. Η χώρα µας δεν πρέπει να
συµµετέχει. Για ποιες αξίες να συζητήσουµε; Συζητάγαµε χθες για
τη µαύρη επέτειο και σας έλεγα για τις τρεις συλλήψεις επειδή
έγραψαν οι Κνίτες "έξω το ΝΑΤΟ". Χθες είχαµε και άλλη σύλληψη.
∆εν µπορούµε να συµφωνήσουµε σε καµία περίπτωση µε τέτοιου
είδους συµφωνίες που εµπλέκουν τους σκοπούς και τους στόχους
τέτοιων σχηµατισµών, όπως είναι η Ευρωπαϊκή 'Ενωση, όπως είναι
το ΝΑΤΟ, όπως είναι οι Αµερικάνοι και είναι όλοι µαζί αυτοί, µην
έχετε καµία αµφιβολία.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο Υφυπουργός
Εξωτερικών κ. Νιώτης έχει το λόγο για πέντε λεπτά να απαντήσει
επί των αντιρρήσεων του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Πραγµατικά µε
εκπλήσσει η επιφύλαξη και τελικά η αντίρρηση την οποία καταθέτει
σήµερα ενώπιον της Ολοµέλειας το ΚΚΕ σε ό,τι αφορά την κύρωση
της Συνθήκης Συνεννόησης και Συνεργασίας µεταξύ της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Γεωργίας. Είναι µία θεµελιώδης συµφωνία, ένα
πλαίσιο ανάµεσα στις δύο χώρες που κατέστη αναγκαίο ιδιαιτέρως
όταν µετά τη διάλυση της τέως Σοβιετικής Ενώσεως ήταν
πραγµατικά προτεραιότητά µας να επαναδιατυπώσουµε τα πλαίσια
αρχών φιλίας και συνεργασίας µε τα κράτη τα οποία εν τω µεταξύ
ανεδείχθησαν.
∆εν κατανοώ το γιατί επ' ευκαιρία µιας τέτοιας συµβατικής
δεσµεύσεως γενικής ενός πλαισίου ο συνάδελφος και γενικότερα το
ΚΚΕ βρίσκουν τον κατάλληλο κατ' αυτούς χώρο για να εκφράσουν
τη διαφωνία τους για τη σχέση της Ελλάδος µε την Ευρωπαϊκή
'Ενωση. Ως προς αυτό, κύριε συνάδελφε, το ζήτηµα έχει τεθεί

ενώπιον του ελληνικού λαού επανειληµµένως.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: ∆εν τέθηκε.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Σας
παρακαλώ, κύριε συνάδελφε. Μην αµφισβητείτε τις βασικές αρχές
της δηµοκρατίας µας. 'Οταν ψηφίζει τα κόµµατα ο ελληνικός λαός,
γνωρίζει τις αρχές τους και τις θέσεις τους σε σχέση µε ένα
στραγητικό κεφαλαιώδες ζήτηµα, όπως είναι η σχέση Ελλάδος
Ευρωπαϊκής Ενώσεως. Εάν έχετε τις αντιρρήσεις σας µπορείτε να
τις έχετε...
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Ξέρετε τι συµπέρασµα βγαίνει από
αυτό;
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Σας
παρακαλώ, κύριε συνάδελφε, να ολοκληρώσω τη σκέψη µου.
Είναι φανερό ότι για λόγους εντυπώσεων µπορεί να προβάλετε
αυτές τις αντιρρήσεις ή τελικά να έχετε µια στάση καταψηφίσεως.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: ∆εν είναι για λόγους εντυπώσεων.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): 'Οµως εν
προκειµένω, αν έρχεστε να πείτε εδώ σε αυτήν την Αίθουσα ότι η
Ελλάδα κακώς είναι µε την Ευρωπαϊκή 'Ενωση, νοµίζω ότι είναι
υπερβολή. Πρώτον, διότι όπως σας είπα το 95% του ελληνικού
λαού τάσσεται υπέρ της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και εν πάση
περιπτώσει δεν είναι δόκιµο σε αυτήν την Αίθουσα κατά αυτόν τον
τρόπο να τίθενται τόσο σοβαρά θέµατα επ' ευκαιρία µιας τυπικής
συµβάσεως. Εάν θέλετε µπορείτε να προκαλέσετε µία συζήτηση επ'
αυτού του µεγάλου στρατηγικού θέµατος και ας έρθετε εδώ να
εκφράσετε και πάλι τις απόψεις σας. Εάν πάλι µας εγκαλείτε, γιατί η
Γεωργία αναζητά διαύλους και µάλιστα δι' ηµών προς την
Ευρωπαϊκή 'Ενωση, δεν καταλαβαίνω. Είναι σε θέση η ελληνική
πλευρά ή οποιοδήποτε κόµµα από την Ελλάδα να διδάξει τη
Γεωργία, µία αυτόνοµη δηµοκρατία, για το τι επιθυµεί να κάνει και
εκείνη και ο κυρίαρχος λαός της;
Πρέπει, λοιπόν, να µάθετε ότι και η Γεωργία και όλα τα κράτη της
τέως Σοβιετικής 'Ενωσης επιθυµούν διακαώς να ανοίξουν διαύλους
προς την Ευρωπαϊκή 'Ενωση. Και εµείς αυτό το διακριτό ρόλο που
έχουµε, γιατί είµαστε η µόνη χώρα µε την οποία συνδέονται και που
έχει τη βούληση να τους οργανώσει αυτές τις σχέσεις, δεν
µπορούµε να τον καταθέσουµε ή να αφορίσουµε ένα τέτοιο χαρτί
που διαθέτει η ελληνική διπλωµατία. Είναι φανερό, λοιπόν, ότι
υπάρχουν ορισµένες διατάξεις που ενθαρρύνουν είτε την
επιβεβαίωση αρχών που έχουν διατυπωθεί εντός του ευρωπαϊκού
πλαισίου είτε βεβαίως αρχών που συνδέονται µε το χάρτη των
Ηνωµένων Εθνών ή τις δεσµεύσεις µας από το Ελσίνκι. Περί αυτού
πρόκειται.
Τώρα, βεβαίως, εδώ έχουµε να κάνουµε µε µία περίεργη τακτική
την οποία και πάλι οφείλω να τη σεβαστώ ως εκδήλωση εκ µέρους
ενός κόµµατος του ελληνικού Κοινοβουλίου, αλλά οφείλω να πω και
να καλέσω τα υπόλοιπα κόµµατα του ελληνικού Κοινοβουλίου να
συνυπογράψουν και να επικυρώσουν αυτήν τη Συνθήκη, η οποία
προωθεί τη συνεννόηση, τη συνεργασία και τη φιλία ανάµεσα στην
Ελλάδα και τη Γεωργία και βεβαίως τη διατυπώνει σε ένα
συγκεκριµένο πλαίσιο αρχών και δεσµεύσεων απολύτως
αποδεκτών από εµάς.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κηρύσσεται
περαιωµένη η συζήτηση σύµφωνα µε το άρθρο 108 επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Εξωτερικών: "Κύρωση της Συνθήκης Συνεννόησης και Συνεργασίας
µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Γεωργίας".
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εξωτερικών: "Κύρωση της Συνθήκης
Συνεννόησης και Συνεργασίας µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και της Γεωργίας" έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση
επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Παρακαλώ το Σώµα να
εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ' ευθύνη του επικύρωση
των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω
νοµοσχεδίου.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Παρεσχέθη η
ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Εισερχόµαστε στη συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας
"Ανάπτυξη και εκσυγχρονισµός των Υπηρεσιών ψυχικής υγείας και
άλλες διατάξεις".
'Εχουν συζητηθεί τα άρθρα 1 έως 12. Μένουν τα άρθρα 13 έως 22
και το ακροτελεύτιο και οι πέντε τροπολογίες που έχει υποβάλει ο
κύριος Υπουργός και οι δεκατρείς τροπολογίες των συναδέλφων
Βουλευτών.
Συµφωνείτε κύριοι συνάδελφοι, να συζητήσουµε τα άρθρα 13 µέχρι
22 σε µία ενότητα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς, τα άρθρα 13
µέχρι 22 θα συζητηθούν σε µία ενότητα.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για να κάνετε κάποιες
διορθώσεις.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Να διαβάσω, κύριε Πρόεδρε, τις διορθώσεις επ' αυτών των
άρθρων:
Στο άρθρο 13, στην παράγραφο 3 το ρήµα "βαρύνουν" τίθεται στον
ενικό "βαρύνει".
Επίσης, στο άρθρο 13 προστίθεται παράγραφος 7 ως εξής: "Οι
Μονάδες Ψυχικής Υγείας των Νοσοκοµείων του ν.δ. 2592/1953 και
του ν.1397/1983, τα Πανεπιστηµιακά Ψυχιατρικά Νοσοκοµεία, τα
Πανεπιστηµιακά Ινστιτούτα Ψυχικής Υγιεινής και οι
Πανεπιστηµιακές Μονάδες που έχουν ως αντικείµενο την Ψυχική
Υγεία, µπορούν να επιχορηγούνται από τον τακτικό προϋπολογισµό
του Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας για την ανάπτυξη ερευνών και
µελετών του τοµέα της Ψυχικής Υγείας.
Με απόφαση του Υπουργού Υγείας και Πρόνοιας καθορίζονται οι
όροι και οι προϋποθέσεις και κάθε λεπτοµέρεια που αφορά την
εφαρµογή της παραγράφου αυτής".
Αναδιατυπώνεται το άρθρο 14, για να γίνει εννοιολογικά σαφέστερο,
ως εξής:
"Με απόφαση του Υπουργού Υγείας και Πρόνοιας, η οποία
εκδίδεται εντός οκταµήνου από της δηµοσιεύσεως του παρόντος
νόµου, καθορίζονται οι προϋποθέσεις έγκρισης οργανωµένων
προγραµµάτων αποκατάστασης, στα οποία προβλέπεται και
χορήγηση χρηµατικού ποσού σε βάρος του προϋπολογισµού του
προγράµµατος είτε ως θεραπευτικού κινήτρου για άτοµα µε ψυχικές
διαταραχές, που έχουν µακρά παραµονή για νοσηλεία σε µονάδες
ψυχικής υγείας είτε ως κινήτρου επανένταξης για άτοµα που
διαµένουν στην κοινότητα."
Στο άρθρο 15, στην παράγραφο 1, πριν από τις τελευταίες λέξεις
της παραγράφου "των Τοµέων Ψυχικής Υγείας" τίθενται οι λέξεις
"των ν.π.δ.δ. και ν.π.ι.δ. του ευρύτερου δηµόσιου και του ιδιωτικού
τοµέα".
Στο άρθρο 17, στην παράγραφο 2, στο εδάφιο 2, στην τρίτη σειρά,
µετά τις λέξεις "του παρόντος νόµου" προστίθεται η λέξη "δύναται".
Στην παράγραφο 2, στο εδάφιο 2, στην πέµπτη σειρά, µετά τις
λέξεις "Υγείας και Πρόνοιας" προστίθεται η λέξη "να".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Υπουργέ, θα
ήθελα να κατατεθούν για τα Πρακτικά αυτές οι διορθώσεις και
επίσης να βγουν φωτοαντίγραφα και να µοιραστούν στους
συναδέλφους Βουλευτές.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας κ. Φαρµάκης
καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες διορθώσεις, οι
οποίες βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής.)
Κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής Α' Πειραιώς κ. Γεώργιος Καλός
ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας στο εξωτερικό.

Εγκρίνει το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς, το Σώµα
ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Επίσης, θα ήθελα να σας ανακοινώσω ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", πενήντα τέσσερις µαθητές και δύο συνοδοί από το
6ο ∆ηµοτικό Σχολείο Καισαριανής Αθηνών.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Ο κ. Παπαδάτος έχει το λόγο για δέκα λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΑΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, τα συγκεκριµένα άρθρα
εξειδικεύουν τη βασική φιλοσοφία του νοµοσχεδίου για την
πρωτοβάθµια φροντίδα των ατόµων µε ψυχικές διαταραχές και
επίσης υπάρχουν µεταβατικές διατάξεις, που αφορούν ιδρύµατα του
ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, έτσι που να υπάρχει µία πιο ουσιαστική
και συνολική διασύνδεση µε τις υπηρεσίες.
Πιο αναλυτικά, στο άρθρο 13 διατυπώνονται οι αρχές που διέπουν
την οικονοµική λειτουργία, τους πόρους αυτών των µονάδων. Είναι
ιδιαίτερα σηµαντικό ότι από τη µια µεριά καθορίζεται ειδικό νοσήλιο
για νέες δοµές και νέα προγράµµατα, πέρα από τα κλασικά των
νοσοκοµείων και των κλινικών, διότι όλες αυτές οι εναλλακτικές
δοµές θα πρέπει να αντιµετωπιστούν µε έναν υπεύθυνο τρόπο και
θα πρέπει να καθορίζονται και τα νοσήλια.
'Αρα όλες αυτές οι δοµές, όπως είναι οι ξενώνες, τα οικοτροφεία, θα
έχουν συγκεκριµένες αµοιβές σε επίπεδο νοσηλείας. Συχνά αυτά τα
νοσήλια τα δίνουν οι ασφαλιστικοί φορείς. Στις περιπτώσεις που
υπάρχουν άποροι, αδύνατα οικονοµικά άτοµα, τότε τα χρήµατα
χορηγούνται από τον προϋπολογισµό του Υπουργείου Υγείας και
Πρόνοιας.
Εποµένως για πρώτη φορά οποιοδήποτε άτοµο µε ψυχικά
προβλήµατα, µε ψυχικές διαταραχές, έχει την πλήρη κάλυψη του
κράτους, κάτι που δεν συνέβαινε µέχρι σήµερα και γι' αυτό είναι
άδικες και οι τοποθετήσεις των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης, που
θεωρούν ότι υπάρχει ένα πρόβληµα οικονοµικής βοήθειας γι' αυτά
τα άτοµα στο παρόν νοµοσχέδιο. Το αντίθετο συµβαίνει.
Ο Υφυπουργός κ. Φαρµάκης έκανε κάποιες ουσιαστικές
προσθήκες, θα έλεγα, στο άρθρο 13. 'Εκανε µία καινούρια
προσθήκη, που διατύπωσε σαν παράγραφο 7, για τις µονάδες
νοσοκοµείων, πανεπιστηµιακών, για το Τ.Ε.Ψ.Υ. Πιστεύω ότι θα
πρέπει να προστεθεί και το Κέντρο Ψυχικής Υγιεινής, το οποίο δεν
είναι ένα ίδρυµα απλά θεραπευτικό. Εντάσσεται στη λειτουργία και
στην ιδρυτική του πράξη το να κάνει έρευνα. 'Ετσι ήταν η ιδρυτική
του πράξη, όταν αυτό ιδρύθηκε. Μπορεί, λοιπόν, να προστεθεί και
το Κέντρο Ψυχικής Υγιεινής. 'Ετσι κι αλλιώς αυτό θα εγκριθεί από το
Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας κατά πρόγραµµα.
Στο άρθρο 14 µπαίνει ένα ουσιαστικό στοιχείο κινήτρων
επανένταξης και για τις ειδικές υπηρεσίες, αλλά παραλλήλως και για
τα συγκεκριµένα άτοµα, για να µπορούν να παρακολουθούν το
πρόγραµµα, αλλά παράλληλα να το συνεχίζουν.
Οι καινούριες διατυπώσεις που πάλι έγιναν, νοµίζω ότι είναι
ουσιαστικές. Απλώς για να αποφύγουµε πιθανές παρερµηνείες, εκεί
που λέει "για άτοµα µε ψυχικές διαταραχές", να πούµε "και σε
άτοµα" ή "σε άτοµα", γιατί υπάρχει ο φόβος αυτά τα κίνητρα να
δοθούν ως χρήµατα στις µονάδες και όχι στα συγκεκριµένα άτοµα.
Εδώ θα πρέπει να εξατοµικευθεί και το κίνητρο. Θα πρέπει να είναι
προσωπικό και ατοµικό. Μόνο έτσι λειτουργεί. Το άλλο είναι ένα
άλλου είδους κίνητρο.
Στο άρθρο 15 µπαίνει η λογική ότι όλοι ανήκουν στον τοµέα ψυχικής
υγείας, στη µονάδα ψυχικής υγείας, ανεξαρτήτως της νοµικής υφής
-δηµοσίου δικαίου ή ιδιωτικού δικαίου- και νοµίζω ότι είναι πάρα
πολύ σωστό, έτσι όπως διατυπώνεται.
Στο άρθρο 16, µπαίνουν οι διαδικασίες και οι όροι, που υπάρχουν
σε όλα τα κράτη, για την ακούσια νοσηλεία. Στην Ιταλία απαιτείται
συµµετοχή    και    δικαστικού    και    της    τοπικής    αυτοδιοίκησης
και    γιατρού.  Θα  µπορούσε  και  εδώ  να  διατυπωθεί  αυτό.  ∆εν
ξέρω  αν  είµαστε  έτοιµοι.  Μελλοντικά  όµως,  εφόσον  θα
διατυπωθούν  οι  προϋποθέσεις,  µπορούν  να  µπουν
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τέτοιοι όροι χορήγησης εντολής για αναγκαστική νοσηλεία, για
εγκλεισµό στην ουσία.
Επίσης είναι ιδιαίτερα σηµαντικό και θα έπρεπε να το χαιρετίσει
τουλάχιστον η πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας, το ότι οι ιδιωτικές
κλινικές δεν θεωρούνται ότι είναι έξω από το σύστηµα, αλλά
διασυνδέονται ουσιαστικά, γιατί τα θέµατα υγείας και ψυχικής υγείας
ιδιαίτερα ανήκουν σε όλους, δηλαδή, και στους ιδιώτες και στο
δηµόσιο. Η συµµετοχή των ιδιωτικών κλινικών στο σχεδιασµό, είναι
ένα ουσιαστικό βήµα και µία ουσιαστική προσέγγιση, από αυτές
που µέχρι τώρα υπήρχαν, σε µία αντίληψη αµιγώς δηµοσίου στο
ΕΣΥ.
Στο άρθρο 17, στην παράγραφο 1, στο εδάφιο 1, υπάρχει η
πρόνοια να ενταχθούν αυτές οι υπηρεσίες, γενικότερα οι φορείς του
κανονισµού 815, που έχουν αποκτήσει µία ικανή εµπειρία. Και θα
πρέπει πραγµατικά να τις χρησιµοποιήσει κανείς µε την καλή έννοια
στον ευρύτερο σχεδιασµό. Εντός δύο µηνών θα πρέπει να το
δηλώσουν και εφ' όσον είναι τουλάχιστον για δύο έτη ή
περισσότερα.
Εδώ πιθανόν θα υπάρξει ένα µικρό πρόβληµα για πιθανές
υπηρεσίες ή φορείς, που δεν θέλουν να συνεχίσουν. Εκεί θα
µπορούσε το Υπουργείο να δει µε ποιους όρους, άτοµα που έχουν
δουλέψει εκεί, µπορούν να συνεχίσουν να δουλεύουν σε άλλους
φορείς, εφόσον βεβαίως έχουν δουλέψει δύο ή τρία χρόνια και
έχουν τις αναγκαίες προϋποθέσεις. Πρέπει να υπάρχει ένας
αυστηρός τρόπος επιλογής σε επίπεδο προσόντων.
Ενώ όµως για τις υπηρεσίες και τους φορείς του 815 µπαίνει η
επιθυµία τους απλά να συνεχίσουν, για να ενταχθούν, στην
παράγραφο 2 για το Κέντρο Ψυχικής Υγιεινής, είναι λίγο πιο
σύνθετη η προσέγγιση. Πιστεύω ότι το ιδεώδες θα ήταν να
παραµείνουµε στην πρώτη παράγραφο, που λέει "µε απόφαση του
Υπουργού Υγείας και Πρόνοιας, το Κέντρο Ψυχικής Υγιεινής
εντάσσεται στις λειτουργίες, µια και έχει λειτουργήσει
πρωτοποριακά".
Αν αυτό για αντικειµενικούς λόγους δεν µπορεί να γίνει, νοµίζω ότι
οι προτάσεις που έκανε ο αρµόδιος Υφυπουργός είναι
ικανοποιητικές.
Στο άρθρο 18 υπάρχουν οι προσεγγίσεις, οι προτάσεις για το πώς
µπορούν να συµµετέχουν άτοµα που εκφράζουν ορισµένους φορείς
στον Πανελλήνιο Σύλλογο Φαρµακαποθηκαρίων.
Το άρθρο 19 είναι ένα άρθρο µε πολλές παραµέτρους που θέλει µια
λεπτή µεταχείριση. Εδώ λέει ότι η χορήγηση ουσιών για
υποκατάσταση της εξάρτησης -από εξαρτησιακές ουσίες κυρίως
ηρωίνης- και των ανταγωνιστικών ουσιών -είναι δυο η αλοξόνη και η
νατροξόνη- απαγορεύεται να χρησιµοποιηθούν ως ουσίες
υποκατάστασης και επιτρέπεται µόνο στις δηµόσιες υπηρεσίες του
ΟΚΑΝΑ. 'Ετσι κι αλλιώς αυτές οι ουσίες χρησιµοποιούνται για
παθολογικά περιστατικά.
∆εν ξέρω αν θα µπορούσε να βρεθεί µια διατύπωση που να έλεγε
ότι αυτές οι ουσίες µπορούν να χρησιµοποιηθούν σε εξειδικευµένες
συγκροτηµένες µονάδες για διάγνωση και αντιµετώπιση οξέων
φάσεων και όχι ως µόνιµων ουσιών αποκατάστασης.
Αντιλαµβανόµαστε εδώ βεβαίως ότι υπάρχει ένα πρόβληµα, το πώς
κανείς χρησιµοποιεί αυτές τις ουσίες και πιθανόν να υπάρχει µια
εκµετάλλευση των ατόµων που έχουν την εξάρτηση από
ναρκωτικές ουσίες.
'Ισως αν βρεθεί η σωστή διατύπωση -ότι το ΟΚΑΝΑ δίνει άδεια σε
ειδικές συγκροτηµένες µονάδες ή υπηρεσίες- θα είµαστε πιο σωστοί
στην προσέγγιση.
Στο άρθρο 20 και στο άρθρο 21 υπάρχουν προσεγγίσεις για το πώς
θα ενταχθούν ορισµένα ιδρύµατα, το "ΠΙΚΠΑ", ο "ΕΟΠ", το "Κέντρο
Βρεφών η ΜΗΤΕΡΑ", το "Νοσοκοµείο Φυµατιώντων" του Νοµού
Ηρακλείου στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα και υπάρχει πρόνοια και
για τους εργαζόµενους.
Θα ήθελα να κάνω µια πολύ µικρή παρατήρηση που αφορά όλο το
νοµοσχέδιο, αλλά και κάποιο άρθρο. Καλό είναι εκεί που µιλάµε για
ψυχικά ασθενείς να µην υπάρχει η λέξη "ασθενείς" και να λέµε
άτοµα µε ψυχικές διαταραχές γιατί µπαίνει η έννοια της ετικέτας του
ασθενούς που δεν στέκει επιστηµονικά και κοινωνικά. 'Αρα, η
έννοια του ατόµου µε ψυχικές διαταραχές είναι πιο σωστή, γιατί

είναι σε µια φάση της ζωής του και µπορεί µετά να µην το έχει.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Καραγκούνης έχει
το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα αναφερθώ
στα άρθρα 13, 14, 15 και 16 γιατί καλύπτοµαι µε τη χθεσινή µου
τοποθέτηση. Νοµίζω ότι έχουν την ίδια φιλοσοφία και δεν χρειάζεται
να επαναλάβω τα ίδια.
Θέλω να κάνω µόνο µια παρατήρηση στο άρθρο 16 γιατί ο κύριος
συνάδελφος της Πλειοψηφίας ανέφερε ότι επιτέλους δίνεται η
δυνατότητα τα οξέα περιστατικά να τα νοσηλεύουν και ιδιωτικές
κλινικές.
Αν νοµίζετε ότι µε το να δίνουµε µόνο την οξεία νοσηλεία στην
ιδιωτική πρωτοβουλία -η οποία έχει τέσσερις χιλιάδες τριακόσια
κρεβάτια, µπορώ να πω τα µισά κρεβάτια απ' ό,τι έχει το δηµόσιο-
δεν είναι αρκετό. Γιατί πραγµατικώς υπάρχει η δυνατότητα να
καλύψει κάτι περισσότερο, σας λέω ότι αυτό δεν είναι µεγάλη
παραχώρηση. Απλούστατα µε αυτόν τον τρόπο και µε την
τοποθέτησή σας αποκαλύψατε τη δογµατική σας θέση, ότι εσείς
βλέπετε µόνο το δηµόσιο και δεν βλέπετε ανταγωνιστικά το όλο
σύστηµα για να λειτουργεί σωστά.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Σας έχω ξαναπεί και πάλι ότι, όταν το δηµόσιο είναι άρρωστο, είναι
και ο ιδιωτικός τοµέας άρρωστος. Αυτό όµως, δεν θέλετε να το
καταλάβετε. ∆εν θα σταθώ όµως, άλλο σε αυτά.
Θα σας πω κάτι για το άρθρο 17. Αφού καταργήσατε το Κέντρο
Ψυχικής Υγιεινής -το οποίο είχε πράγµατι µεγάλο έργο και
στοχεύετε σε φαντάσµατα- νοµίζω ότι είναι θετικό το ότι διατηρείτε
τη δυνατότητα να µπορεί να παραµένει το ιατρικό προσωπικό, γιατί
ίσως αυτός ήταν ο στόχος σας.
'Ερχοµαι τώρα στο άρθρο 18, στις άλλες διατάξεις. Νοµίζω, κύριε
Υπουργέ, ότι αν θέλατε πράγµατι να φέρετε θέµατα συντεχνικά ή εν
πάση περιπτώσει του κλάδου των φαρµακοποιών στη Βουλή,
είχατε πολύ σπουδαιότερα πράγµατα να φέρετε. Θα µπορούσατε
να ασχοληθείτε µε τις συλλογικές συµβάσεις. Είναι ένα θέµα, το
οποίο καρκινοβατεί ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
∆εν έχει νόηµα.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Πώς δεν έχει νόηµα. 'Εχει πολύ
µεγάλο νόηµα. Θα µπορούσα να σας πω για τις συλλογικές
συµβάσεις, οι οποίες ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
∆εν εχει σχέση µε τα άρθρα του νοµοσχεδίου. Αυτό είναι ένα
αίτηµα.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Είναι ένα αίτηµα, αλλά δεν το φέρνετε
όµως το αίτηµα αυτό. Και δεν εξηγείτε γιατί δεν το φέρνετε. Απλώς
θέλω να επισηµάνω τη σοβαρότητα του αιτήµατος για το οποίο
εσείς αδιαφορείτε, που θα εξυγιάνει το κύκλωµα των φαρµάκων, τη
διακίνηση των φαρµάκων και θα δώσει τη δυνατότητα στους φορείς
να πάρουν την ευθύνη επάνω τους, να υπάρξει ίσως και µια
αυτοκάθαρση από τους ιδίους για τους κακούς επαγγελµατίες. Θα
µπορούσε βεβαίως να λειτουργήσει το σύστηµα, να πληρώνονται
και αυτοί στο χρόνο που πρέπει να πληρώνονται και να υπάρχει κι
ένας διανεµητικός λογαριασµός διακίνησης όλων αυτών των
οικονοµικών απαιτήσεων. Αυτό όµως δεν το κάνετε. 'Οπως θα
µπορούσε να έχουν τη δυνατότητα να διαχειριστούν την περιουσία
τους. Ούτε και αυτό το κάνετε. Λοιπόν, µε βασικά κλαδικά θέµατα
δεν ασχοληθήκατε ούτε ασχολείσθε.
Βεβαίως, υπάρχει και ένα άλλο άρθρο το οποίο αφορά, όπως είπε
και ο κύριος συνάδελφος, τους ανταγωνιστές των ναρκωτικών. Εδώ
πρέπει να το ξεκαθαρίσουµε και επιστηµονικά. 'Αλλο τα
υποκατάστατα,  άλλο  οι  ανταγωνιστές.  Οι  ανταγωνιστές,  όταν
χρησιµοποιούνται  και  στην  παθολογία  δεν  µπορεί  να
εµπίπτουν  στην  ίδια  κατηγορία.  Σαφώς  θα  πρέπει  να
αποφύγουµε  την  εµπορία  στο  κύκλωµα,  το  οποίο  καµιά  φορά
παίρνει  και  τη  µορφή  που  όλοι  γνωρίζουµε  και  γι'  αυτό
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έγινε ο ΟΚΑΝΑ, αλλά ο ΟΚΑΝΑ δεν έγινε για να γίνει ∆ΕΚΟ. Ο
ΟΚΑΝΑ έγινε για να ελέγξει την ιστορία των ναρκωτικών.
Εν πάση περιπτώσει, κάποτε θα πρέπει να ασχοληθούµε και µε την
αξιολόγηση του έργου του ΟΚΑΝΑ, αν και το έχουµε φέρει το θέµα
στη Βουλή, αλλά συνεχώς νοµίζω ότι προστίθενται προβλήµατα.
'Αλλωστε, όπως ξέρετε, υπάρχει και απόφαση του ΕΟΦ σχετικά, η
οποία λέει ότι µε συνταγογραφούµενη φυλασσόµενη συνταγή
µπορεί κανείς να κάνει χρήση ουσιών, αλλά θα πρέπει να βρεθεί και
ένας τρόπος πρακτικός να µπορούµε πράγµατι να χρησιµοποιούµε
ουσίες πάντα υπό έναν έλεγχο και όχι για την εµπορία για να µη
δίνουµε τη δυνατότητα να διαµαρτύρονται άνθρωποι µε
επιστηµονικό τρόπο. Εµείς είµαστε Βουλή και πρέπει να
προσέχουµε και τα επιστηµονικά θέµατα.
Για το άρθρο 20 θέλω να πω ότι, αφού όλοι αυτοί οι άνθρωποι είναι
στον "αέρα", καταργήθηκαν οι υπηρεσίες τους και κάνατε έναν
οργανισµό ο οποίος ακόµα δεν λειτούργησε και δεν ξέρω αν θα
λειτουργήσει -θα τα πούµε όµως αυτά σε µια επερχόµενη
επερώτηση- τουλάχιστον ας κρατήσουν όλοι αυτοί οι άνθρωποι µαζί
µε τις υποχρέωσεις τους και τα προνόµια .
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Τασούλας έχει το
λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το άρθρο 13 υποτίθεται
ότι λύνει τα προβλήµατα χρηµατοδότησης που είναι αναγκαία για να
στηριχθεί αυτός ο νόµος και µιλάει για τα νοσήλια.
Εδώ τι να πούµε; Να πούµε ότι µε νοσήλια από ανθρώπους που
δύσκολα θα είναι ασφαλισµένοι, θα διασφαλίσετε τη λειτουργία του
συστήµατος παροχής υπηρεσιών στους ανθρώπους που έχουν
ανάγκη;
∆εύτερον, τι περιµένετε; Να µαζέψετε νοσήλια και µετά να φτιάξετε
τις µονάδες; Πώς θα τις φτιάξετε; Πόρους δεν έχετε, άρα τίποτε δεν
θα φτιάξετε.
Τρίτον, εδώ εισάγεται µια άποψη σχετικά µε τα νοσήλια, η οποία
πολύ θα ταλαιπωρήσει τα χρηµατοκιβώτια και τους κρατικού
κορβανά, αλλά και των ανθρώπων που τα πληρώνουν από τη
τσέπη τους. Ακούστε. Λέτε για νοσήλια εκτός νοσοκοµείου, τα οποία
δεν προσδιορίζετε τι είναι αυτά, για πόσο χρόνο, πώς θα
καθορίζονται κλπ. Και δεν εννοώ το ύψος µόνο.
Ο καθένας θα τρέχει να αρπάζει ό,τι µπορέσει να αρπάξει, µέσω
αυτών των νοσηλίων. Εκείνα που τελικά θα πληρώσουν αυτήν την
υπόθεση θα είναι τα ταµεία τα οποία θα τα ξεζουµίσετε.
Στο άρθρο 15 µιλάτε για τις εργασιακές σχέσεις και νοµοθετείτε για
άλλη µία φορά έτσι, ώστε να κάνετε τους εργαζόµενους ό,τι θέλετε,
να τους χρησιµοποιείτε µε πλήρη απασχόληση, µε µερική
απασχόληση, µε περισσότερη απασχόληση, µε λιγότερη
απασχόληση. Είναι γνωστά αυτά τα πράγµατα.
Στο άρθρο 19 αναφέρεστε στη χορήγηση ανταγωνιστικών ουσιών.
'Ετσι όµως όπως αναφέρετε τα πράγµατα, τα µπερδεύετε. Λέτε για
χορήγηση ουσιών, για υποκατάσταση της εξάρτησης. ∆εν σας
ξεφεύγει αυτό το πράγµα, θέλετε και το κάνετε. Και επειδή έχουµε
µία ιστορία µε τον ΟΚΑΝΑ δεν του έχουµε και πάρα πολλή
εµπιστοσύνη.
Εσείς µιλούσατε για τη θεραπεία εξαρτηµένων ατόµων µε τη
µεθαδόνη. Θα το θυµάστε. Τώρα έχετε καταλήξει ότι θα έχετε δύο
µονάδες για θεραπεία και δύο για υποκατάσταση. Αυτά κάνετε και
φυσικά εσείς διορίζετε στον ΟΚΑΝΑ και ό,τι τους πείτε αυτό θα
κάνουν. Καλύτερα θα ήταν να λύσετε τα προβλήµατα των
διακοσίων εργαζοµένων του ΟΚΑΝΑ, οι οποίοι εργάζονται σε πολύ
άσχηµες συνθήκες µε πολύ µικρές αµοιβές και φυσικά ήλθαν και σε
σας, όπως και σε µας για να αντιµετωπίσουν τα προβλήµατά τους
οι άνθρωποι.
Στο άρθρο 20, ενώ φαίνεται ότι τάχα λύνετε µια σειρά από
προβλήµατα, αφήνετε κατηγορίες εργαζοµένων που δεν τους
λύνετε τα προβλήµατα. Μάλιστα, όταν επισκέφθηκαν οι εργαζόµενοι
τον κ. Παπαδήµα -δεν είναι εδώ ο κ. Παπαδήµας να το ακούσει-
τους έκανε το παράπονο ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα µιλάει γενικά

στη Βουλή και όχι για το πώς θα λυθούν τα προβλήµατα.
Θα πρέπει να του πούµε για να µην το ξαναπεί αυτό ότι όλοι οι
εργαζόµενοι σε αυτά τα πρώην ιδρύµατα και στο Ι.Β.Σ.Α., που τον
επισκέφθηκαν, θα πρέπει να έχουν τη δυνατότητα επιλογής των
σχέσεων εργασίας, να έχουν τη δυνατότητα αναγνώρισης όλης της
υπηρεσίας που είχε αναγνωριστεί από το ίδρυµα και ακόµα να
ισχύσει ο νόµος 2122, σχετικά µε τις αποζηµιώσεις.
Πέστε εποµένως τα χαιρετίσµατα στον Υπουργό κ. Παπαδήµα ότι
έτσι είναι τα πράγµατα και αν θέλει, ας ξαναπεί αυτό στους
εργαζόµενους. Το καλύτερο που έχει να κάνει είναι να τους λύσει το
πρόβληµα.
Με την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να σας πω ότι τέτοια προβλήµατα
εργαζοµένων, όπως στον ΟΚΑΝΑ, δηµιουργείται στους
εργαζόµενους γενικά. Μπορεί να µη συνδέονται απόλυτα, αλλά
αυτό είναι ένα σοβαρό ζήτηµα. Προσλαµβάνετε ανθρώπους όπως
τους είκοσι έξι στο Αγία 'Ολγα, µετά τους καλείτε να απολυθούν,
τους διώχνετε από τη δουλειά µετά από πέντε χρόνια και
δηµιουργείτε εσείς τα τεράστια προβλήµατα µε δικές σας ευθύνες.
Πρέπει, λοιπόν, να τους τα λύνετε και εν προκειµένω, µια και
αναφέρθηκα σε αυτό, δηµιουργώντας προσωποπαγείς θέσεις και
µη αδικώντας φυσικά τους άλλους που οφείλατε να έχετε
προσλάβει τότε. Αλλά κάνετε λοβιτούρες και δεν προσλάβατε
αυτούς που έπρεπε. Προσλάβατε άλλους, δηµιουργήσατε
υποχρεώσεις και τώρα πληρώνουν και οι µεν και οι δε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξαναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", σαράντα τρεις µαθητές και οκτώ συνοδοί - δάσκαλοι
από το Στεφανοδίκειο ∆ηµοτικό Σχολείο Μαγνησίας.
Καλωσορίζουµε τη νεολαία της Μαγνησίας στο Εθνικό Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα απ'όλες τις πτέρυγες)
Ο κ. Αράπης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο άρθρο 13,
ανασταλτικός παράγοντας στην επιχειρούµενη ψυχιατρική
µεταρρύθµιση είναι η έλλειψη πολιτικής και διάθεσης εθνικών
πόρων. Το πρόβληµα επιδεινώνεται καθ'ότι το 30% αυτών που
πηγαίνουν στα ψυχιατρεία δεν έχουν πόρους. Εκεί πρέπει να
υπάρξει ενίσχυση. Υπάρχουν βέβαια και οι άλλοι που είναι
ασφαλισµένοι στα ταµεία. Το λέω, γιατί σε οµιλία του ο Υπουργός
µας είπε ότι όλοι αυτοί είναι ασφαλισµένοι. Σ'αυτούς που δεν είναι
ασφαλισµένοι πουθενά, πρέπει να γίνει επιχορήγηση από το
κράτος, ώστε να υπάρχουν πόροι.
Στο άρθρο 15 το νοµοσχέδιο επιτρέπει µετακινήσεις στο
προσωπικό και αναφέρεται και σε άλλες διατάξεις. Εδώ δεν πρέπει
να θιχτούν τα εργασιακά δικαιώµατα. Θέλει προσοχή σε αυτό το
σηµείο.
Προχωρώ στο περιβόητο άρθρο 19. Αυτό το άρθρο πού κολλάει
εδώ; Αυτό είναι ένα άρθρο για τα ναρκωτικά. Θα έπρεπε να πάρει η
πολιτεία ειδική θέση για τα ναρκωτικά. Κάθε µέρα έχουµε θύµατα,
δύο τρεις ανθρώπους τους βρίσκουµε στην Οµόνοια πεθαµένους.
Με αυτό το άρθρο δεν κάνατε τίποτα.
Ο ΟΚΑΝΑ είναι ένας οργανισµός ιδιωτικού δικαίου. Είχε ορισµένες
αρµοδιότητες - όχι να δίνει συνταγές και φάρµακα- σαν
συµβουλευτικό αποκλειστικά όργανο προς την πολιτεία, προς το
Υπουργείο. 'Ετσι γράφει το καταστατικό του.
Εσείς, µε το άρθρο αυτό κάνετε τον ΟΚΑΝΑ συµβουλευτικό και
εποπτικό όργανο και όχι θεραπευτικό, ώστε να κανονίζει αγωγές,
ακόµα και µεθόδους από παλιά. Επιτρέπεται τώρα να υιοθετούνται
αυτές οι µέθοδοι από τον ΟΚΑΝΑ;
Γι'αυτό σας λέω ότι θέλει ειδική νοµοθετική ρύθµιση το πώς θα
λυθεί το πρόβληµα των ναρκωτικών. 'Αλλωστε, στην περσινή
τοποθέτηση ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης είχε πει "θα σας κλείσω".
Γιατί το είχε πει ο κύριος Υπουργός; 'Αρα κάτι δεν πάγαινε καλά σε
αυτόν τον Οργανισµό .
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Με αυτόν τον τρόπο ο ΟΚΑΝΑ προσπαθεί να γίνει ο ελεγκτής και ο
ελεγχόµενος. Μάλλον κάποια προγράµµατα θέλει να πάρει ο
ΟΚΑΝΑ και γι'αυτό γίνεται όλη αυτή η µετατροπή, µε την
προσπάθεια να περάσει ο ΟΚΑΝΑ αυτήν την αλλαγή.
Παράλληλα εµποδίζετε κάθε δήµο, Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση να
αναλαµβάνει ορισµένα προγράµµατα. Ακόµα και την Αρχιεπισκοπή
εµποδίζετε. Θα κατευθύνεται δια µέσω ΟΚΑΝΑ όλη η διαδικασία.
Μάλιστα γράφτηκε στον Τύπο "ας τολµήσει ο παπάς να κάνει ένα
δικό του πρόγραµµα". Αυτά ήταν βέλη εναντίον της Αρχιεπισκοπής.
Επίσης, ενώ οι γιατροί είχαν δικαιώµατα να γράφουν ορισµένα
κατασταλτικά φάρµακα, τώρα πρέπει να περνούν όλα από τον
ΟΚΑΝΑ. Αν ένας γιατρός βρει έναν ναρκοµανή στο δρόµο δεν θα
µπορεί να κάνει ούτε την παραµικρή παρέµβαση. Πρέπει να τον
πάρει το Α' Βοηθειών ή να τον αφήσει να πεθάνει.
Κάνει, λοιπόν, τα πάντα, διαχειρίζεται τα πάντα, χωρίς να
αναφέρεται και να λογοδοτεί πουθενά, ως υποχρεούται από το
καταστατικό του. Με την αλλαγή αυτή θα ρυθµίζει όλες τις
διαδικασίες. Τώρα διεκδικεί και την αποκλειστικότητα και
µοναδικότητα ακόµα και από τους άλλους φορείς.
Πρέπει να το προσέξουµε ειδικώς αυτό το άρθρο. Πρέπει να γίνει
κάποια µετατροπή. Ο εισηγητής της Πλειοψηφίας ανέφερε στο
άρθρο αυτό µια µετατροπή, ώστε να υπάρχουν και σε άλλους
φορείς δικαιώµατα και να γίνεται οποιαδήποτε παρέµβαση.
Πάµε στο άρθρο 20. Εγώ στην πρώτη παράγραφο, εκεί που λέει
:"Ο συνολικός χρόνος υπηρεσίας, που έχει διανυθεί στο νοµικό
πρόσωπο από το οποίο προέρχεται ο υπάλληλος, θεωρείται ως
πραγµατική υπηρεσία για θέµατα υπηρεσιακής του κατάστασης" θα
έκανα την εξής συµπλήρωση: "Ο συνολικός χρόνος υπηρεσίας που
έχει διανυθεί στο νοµικό ή αναγνωρισθεί από αυτό από το οποίο
προέρχεται ο υπάλληλος, θεωρείται ως πραγµατική υπηρεσία για
θέµατα υπηρεσιακής και βαθµολογικής εξέλιξης, καθώς και για τον
υπολογισµό της αποζηµίωσης στις περιπτώσεις που προβλέπεται
από το νόµο". Εδώ φαίνεται ότι πάει να χάσει τις προϋποθέσεις
αυτές. Πρέπει να µπει αυτή η συµπλήρωση.
Επίσης, µια άλλη παρέµβαση στη παράγραφο 2, εκεί που λέει: "Οι
διατάξεις της παραγράφου 3 του άρθρου 7 ...". Να µπει και 5, όπως
ήταν πριν σ' αυτό το άρθρο.
Πάµε στο άρθρο 21. Εµείς προτείνουµε να µειωθούν σε τρία τα
πρόσωπα επιστηµονικού κύρους και να προστεθεί: "Εκπρόσωπος
των εργαζοµένων", να είναι και ένας εκπρόσωπος των
εργαζοµένων.
Θέµατα εργαζοµένων στην ψυχική υγεία. Στα ψυχιατρεία είναι
νοµοθετηµένο από το ν.1193 το επίδοµα χρονίων παθήσεων 40%
επί του βασικού µισθού που αρνούνται να χορηγούν οι επίτροποι.
Βλέπουµε εδώ πολλούς εργαζόµενους να φθάνουν στα δικαστήρια,
να ξοδεύουν πολλά λεφτά και να πλουτίζουν οι δικηγόροι.
Επειδή το επίδοµα αυτό είναι υψηλό, µπορεί να τροποποιηθεί ο
ν.1193 και να χορηγηθεί δραχµικό επίδοµα δέκα χιλιάδες (10.000)
δραχµές.
Εµείς, όλα αυτά τα άρθρα τα καταψηφίζουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
'Αρθρο 13. Πιστεύουµε ότι είναι ένα ουσιαστικό άρθρο στο
νοµοσχέδιο, κύριε Υπουργέ, αλλά στερείται περιεχοµένου και το
περιεχόµενο αυτήν τη στιγµή και σ' αυτήν τη φάση είναι τα χρήµατα.
Πιστεύω ότι εδώ έχετε κρατήσει πάλι για τον εαυτό σας τη µεγάλη
απόφαση, ότι όλα αυτά που θα γίνουν στο άρθρο 13 και σε όλο το
νοµοσχέδιο, θα είναι υπουργικές αποφάσεις.
Γνωρίζουµε στη χώρα µας ποια είναι η πορεία των υπουργικών
αποφάσεων και πολλές αφορές αυτές οι υπουργικές αποφάσεις,
δεν εκδίδονται ποτέ.
Εµείς πιστεύουµε, ότι οι πόροι των µονάδων ψυχικής υγείας
δηµόσιας αντίληψης δεν µπορούν να έχουν διαφορετικό

υπολογισµό από τους πόρους που προβλέπονται για τα δηµόσια
νοσοκοµεία και τα κέντρα υγείας. Και εδώ, κύριε Υπουργέ, όπως
είπαµε και τονίσαµε χθες, έχετε αποφασίσει να βάλετε στο
περιθώριο την ψυχική υγεία και να την αποµακρύνετε από τον
εθνικό σχεδιασµό της υγείας στη χώρα µας.
Σε κάθε περίπτωση ο προσδιορισµός του νοσηλίου ή των εξόδων
της φιλοξενούσας οικογένειας, θα πρέπει να βαρύνει τα
ασφαλιστικά ταµεία, όπως συµβαίνει και σε άλλη περίπτωση, όπου
ο ασθενής δεν έχει και ξέρουµε πολύ καλά ότι σε αυτές τις
κατηγορίες υπάρχουν ασθενείς που ούτε έχουν εργασθεί ούτε
έχουν ασφαλιστικά ταµεία. Τι γίνεται σε αυτήν την περίπτωση; Το
ίδιο ισχύει και για τις µονάδες ψυχικής υγείας του ιδιωτικού µη
κερδοσκοπικού τοµέα που υποχρεούται από το δηµόσιο.
Στο άρθρο 14 η διάταξη αυτή ανατρέπει τη λογική των µονάδων
θεραπευτικής αποκατάστασης που δηµιουργήθηκαν σε εφαρµογή
του 815/84 ευρωπαϊκού κανονισµού, τόσο ως προς το σκοπό, όσο
και ως προς την οικονοµική βοήθεια των πασχόντων από ψυχικές
διαταραχές. Με τον τρόπο που διατυπώνεται η διάταξη
υπονοούνται και άλλες δοµές, πέραν αυτών που θεσµοθετούνται.
Βέβαια αυτό, δεν µπορούµε να το δούµε.
Η οικονοµική αρωγή προς τους πάσχοντες είναι πραγµατικό
κίνητρο που βοηθά το αίσθηµα ασφάλειας, αυτοσυντήρησης και
ικανοποίησης των αναγκών µε ίδιους πόρους. Υπάρχουν µάλιστα
πολλές περιπτώσεις προγραµµάτων κοινωνικής επανένταξης που
αξιοποίησαν τα βοηθήµατα αυτά µε παραδειγµατικό τρόπο, προς
όφελος των ασθενών που µπορούµε και εµείς να αξιοποιήσουµε.
Στο άρθρο 14 δεν υπάρχει αυτή η αντίληψη.
Πάµε στο άρθρο 16. Υπάρχει ένα θέµα εδώ, κύριε Υπουργέ, που
για εµάς είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Πιστεύουµε ότι ο τρόπος µε
τον οποίο έχει γίνει το άρθρο 16 καταργεί τα Κέντρα Ψυχικής
Υγείας. Εµείς, λοιπόν, πιστεύουµε ότι η κατάργηση των Κέντρων
Ψυχικής Υγείας, έτσι όπως περιγράφεται στο άρθρο και όπως εµείς
καταλαβαίνουµε, θα δηµιουργήσει ένα σοβαρό πρόβληµα και ένα
σοβαρό κενό στη ψυχιατρική υγεία στη χώρα µας. Εµείς θα σας
προτείνουµε να µην τα καταργήσετε, απλώς να τα ενισχύσετε.
Πιστεύουµε ότι τα Κέντρα Ψυχικής Υγιεινής σήµερα που είναι
µονάδες ιδιωτικού δικαίου πρέπει να θεσµοθετηθούν, ως µονάδες
ψυχικής υγείας ΝΠ∆∆ στον τοµέα της πρόσληψης της
πρωτοβάθµιας επανένταξης ψυχικά πασχόντων και ειδικών
οµάδων του πληθυσµού.
Το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας χρηµατοδοτεί µε τακτική
επιχορήγηση. Θεωρούµε, ότι µε υπουργική απόφαση και σε
διάστηµα έξι µηνών από την ψήφιση του παρόντος νόµου, θα
µπορούσε η παρούσα διάταξη να µετατρέψει τα Κέντρα Ψυχικής
Υγείας από ιδιωτικού δικαίου σε δηµοσίου δικαίου, χωρίς να
επέρχεται µεταβολή στις θέσεις εργασίας.
Θεωρούµε, λοιπόν, ότι αυτό το νοµοσχέδιο υποκρύπτει κινδύνους
για τα Κέντρα Ψυχικής Υγιεινής.
Κύριε Υφυπουργέ, στο άρθρο 19, εµείς για κάθε κίνηση που γίνεται
για τα θέµατα των ναρκωτικών και είναι σωστή θα µας βρείτε
σύµφωνους. 'Οµως πρέπει να επισηµάνουµε, ότι αυτές οι κινήσεις
είναι και αποσπασµατικές και δεν εντάσσονται σε ένα σχεδιασµό.
Εµείς εδώ σας έχουµε καταθέσει µια τροπολογία, γιατί πιστεύουµε
ότι η πολιτική της Κυβέρνησης πάνω στο θέµα των ναρκωτικών
είναι µια πολιτική καταστολής που οδηγεί στο θάνατο αρκετά νέα
παιδιά και δεν δηµιουργεί υποδοµές για να αντιµετωπίσει επί της
ουσίας το θέµα των ναρκωτικών. Και αυτή εδώ η πρόταση που
κάνετε δίδει µεν κάποιες δυνατότητες στον ΟΚΑΝΑ, από εκεί και
πέρα, όµως, δεν δίνει τη δυνατότητα ούτε εντάσσει το πρόβληµα
των ναρκωτικών, γιατί είναι ένα σοβαρό κοινωνικό πρόβληµα στο
θέµα του συνολικότερου σχεδιασµού της υγείας.
Εµείς,  κύριε  Υφυπουργέ,  πιστεύουµε  και  προτείνουµε  σε  εσάς
-και  κάποια  στιγµή  θα  πρέπει  να  το  ακούσετε-  τη  δηµιουργία
προγραµµάτων  απεξάρτησης  από  δηµόσια  νοσηλευτικά
ιδρύµατα.  Θα  έχει  σηµαντικά  οφέλη,  ως  προς  την
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αποκέντρωση της θεραπείας των τοξικοµανών των ασθενών και
των αλκοολικών.
Χθες διαβάζαµε στην εφηµερίδα "ΤΟ ΒΗΜΑ" συγκεκριµένα µια
έκθεση καταπέλτη για το τι υποβόσκει στη χώρα µας, πόσο δηλαδή
µεγάλος είναι ο αριθµός των αλκοολικών και πόσο µεγάλος -και το
ξέρετε καλύτερα από εµένα- είναι ο αριθµός των ανθρώπων που
είναι εξαρτηµένοι από ουσίες.
Πιστεύουµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι θα µπορούσατε να κάνετε
το µεγάλο βήµα, να δηµιουργήσετε προγράµµατα απεξάρτησης στα
δηµόσια νοσηλευτικά ιδρύµατα. Θα είναι ένα βήµα σηµαντικό.
Βέβαια στην αρµοδιότητά σας, δεν είναι να σταµατήσει η
καταστολή, αλλά πιστεύουµε ότι µε αυτό το βήµα θα αλλάξει η
Κυβέρνηση λογική. Θα ξανασκεφθεί και θα βάλει στο τραπέζι τω
διαπραγµατεύσεων, αν θέλετε και της συζήτησης, ότι η καταστολή
των ναρκωτικών δηµιουργεί ένα τεράστιο θέµα. Είναι τεράστιο
πολιτικό θέµα και δεν βοηθάει.
Πηγαίνουµε, κύριε Υπουργέ, στο άρθρο 20. 'Εχουµε να σας
κάνουµε µία πρόταση που κάνουν και οι εργαζόµενοι στο 'Ιδρυµα
Βρεφονηπιακών Σταθµών.'Εχει γίνει κάποια πρόταση, αλλά έχετε
ξεχάσει κάποια πράγµατα, τα οποία προτείνουµε και παρακαλούµε
πολύ να τα λάβετε υπόψη σας, αν θέλετε -δεν έχουν κόστος αυτά-
για να πούµε ότι µέσα σε αυτό το Κοινοβούλιο υπάρχουν και
κάποιες δυνατότητες πολιτικής συνεννόησης.
Στο άρθρο 20, λοιπόν, εµείς προτείνουµε: "Ο συνολικός χρόνος
υπηρεσίας που έχει διανυθεί στο νοµικό πρόσωπο ή αναγνωρισθεί
από αυτό από το οποίο προέρχεται ο υπάλληλος θεωρείται ως
πραγµατική υπηρεσία για θέµατα υπηρεσιακής και βαθµολογικής
εξέλιξης, καθώς και για τον υπολογισµό της αποζηµίωσης στις
περιπτώσεις που προβλέπεται από το νόµο." και στο τέλος
προσθέτουµε: "'Οπως οι διατάξεις της παραγράφου 3 και της
παραγράφου 5 του άρθρου 7."
Θέλω να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι αυτό είναι ένα κεκτηµένο
δικαίωµα των εργαζοµένων. Βέβαια η πολιτική της Κυβέρνησης τα
στερεί αυτά τα δικαιώµατα. Σίγουρα, όµως, οι εργαζόµενοι θα
δικαιωθούν στα δικαστήρια. Καλό θα είναι, λοιπόν, για να µην
κάνουν αγώνες δικαστικούς κλπ. να το κάνετε αποδεκτό. ∆εν
νοµίζω ότι είναι πάρα πολύ σηµαντικό, θα προχωρήσουν τα
πράγµατα θετικά.
Πάµε στο άρθρο 21. Κύριε Υπουργέ, πρέπει να παρατηρήσουµε
κάτι στην Κυβέρνηση. Η Κυβέρνηση πιέζει και αφαιρεί το λόγο και
από τους εργαζόµενους και από τους κοινωνικούς φορείς. Θα είµαι
λίγο αιχµηρή, γιατί ενώ είναι ένα νοµοσχέδιο, τα κυρίαρχα άρθρα
του οποίου βασίζονται στα δικαιώµατα των ασθενών, έρχεσθε ας
πούµε στο άρθρο 21 που θα µπορούσε να υπάρχει µια
ευθυγράµµιση µε την αντίληψη και τη φιλοσοφία του νοµοσχεδίου
και τι λέτε;
Λέτε ότι θα υπάρχει ένας εκπρόσωπος του Υπουργείου Υγείας και
Πρόνοιας, ένας εκπρόσωπος της Ιεράς Αρχιεπισκοπής Κρήτης,
τέσσερα πρόσωπα µε επιστηµονικό κύρος κλπ. Εµείς δεν θα
αντιδράσουµε γι'αυτούς που υπάρχουν και καλά κάνουν και
υπάρχουν. 'Οµως, γιατί δεν βάζετε έναν εργαζόµενο και έναν
εκπρόσωπο των ασθενών; Θα υλοποιήσουµε αυτό το νοµοσχέδιο
που σήµερα εµείς ψηφίζουµε εδώ. Κάντε το βήµα. ∆ικές σας
αναγγελίες είναι, άρα δικές σας πολιτικές που θα υπηρετούν το
πλαίσιο αυτό.
Εµείς µε αυτές τις προτάσεις που κάνουµε που είναι προτάσεις που
µπορεί να υλοποιηθούν, και δεν είναι ακραίες, δεν µπορούµε να
ψηφίσουµε αυτά τα άρθρα, αλλά πιστεύω ότι µπορείτε να κάνετε
ένα βήµα για πολιτική συνεννόηση µέσα σ'αυτήν την Αίθουσα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
δέχεσθε να δώσω το λόγο στον κ. Τσαφούλια για δύο λεπτά, γιατί
έχει επιτροπή και αµέσως µετά, όπως έχετε εγγραφεί, θα δώσω το
λόγο στους άλλους συναδέλφους;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ.Τσαφούλιας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Οι πόροι των µονάδων ψυχικής υγείας,
είναι τελείως απροσδιόριστοι. ∆εν είναι δυνατόν απ'αυτό να
συγκεκριµενοποιείται τίποτα. ∆εν υπάρχει ορισµένο πλαίσιο

λειτουργίας ανταποκρίσεως και αντικρύσµατος σ'αυτήν την
περίπτωση.
'Οσον αφορά τη µετακίνηση του προσωπικού των µονάδων
ψυχικής υγείας, πρέπει οπωσδήποτε να κατοχυρώνονται τα
δικαιώµατά τους, ώστε να µην υπάρξει αδικία. Τα κίνητρα
επανένταξης, καλύτερα να µην τα αναφέρατε. ∆ηλαδή, τι θα τους
δώσετε; Τίποτα. Στην ευχή και το έλεος. ∆εν υπάρχει ορισµός. 'Η θα
τους δώσετε ή θα τους αποκαταστήσετε. Τι είναι εκείνο που θα
δοθεί; ∆ηλαδή αυτό που δίνει η πρόνοια δεκαπέντε χιλιάδες
δραχµές;
'Οσον αφορά το άρθρο 19 δεν µας βρίσκει σύµφωνους διότι εδώ
µπαίνουν µέσα ιδιωτικές εταιρείες και συµφέροντα και το ΟΚΑΝΑ
λειτουργεί και συνεργάζεται µε ιδιωτικά συµφέροντα και ως εκ
τούτου το πώς θα δώσει τα ναρκωτικά το ΟΚΑΝΑ, να αφαιρεθεί.
∆εν είναι δουλειά αυτή. 'Η πολεµάµε τα ναρκωτικά ή δεν τα
πολεµάµε. Υπάρχει ηθική διάβρωση στη λειτουργία και του ΟΚΑΝΑ
και ως εκ τούτου, δεν αποδέχοµαι αυτήν τη διάταξη.
'Οσον αφορά το άρθρο 20 για το συνολικό χρόνο υπηρεσίας,
πρέπει να καθορίσετε και για βαθµό και για λεφτά και για
αποζηµίωση. 'Οταν λέτε υπηρεσιακή κατάσταση, δεν ορίζετε ούτε
βαθµό ούτε λεφτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Μπεντενιώτης έχει
το λόγο.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, οι αναδιατυπώσεις
που έκανε ο κύριος Υπουργός στα άρθρα 13, 14, 15 και 17,
πραγµατικά ικανοποιούν ορισµένες από τις παρατηρήσεις που
έχουν γίνει και στη ∆ιαρκή Επιτροπή. Θέλω να σταθώ σε µια από
τις αναδιατυπώσεις που αφορά το άρθρο 17.
Θα ήθελα εδώ να σταθώ ειδικότερα στη συµβολή και στην
ξεχωριστή λειτουργία και ποιότητα παροχής υπηρεσιών του
Κέντρου Ψυχικής Υγιεινής. Βεβαίως, η αναδιατύπωση που
επιχειρείται ικανοποιεί κατά ένα µέρος την προοπτική της
λειτουργίας του και της ανάπτυξής του. 'Οµως θα ήθελα να
συνταχθώ περισσότερο µε την εισήγηση και την πρόταση του
εισηγητή της Πλειοψηφίας ο οποίος µε την παρατήρηση της
αναδιατύπωσης, δίνει καλύτερη προοπτική ανάπτυξης, έτσι ώστε η
δυνατότητα που δίνουµε στο Κέντρο Ψυχικής Υγιεινής να είναι
ακόµη µεγαλύτερη και να του δώσουµε την ευκαιρία να συµβάλει
ουσιαστικότερα στην παροχή υπηρεσιών ψυχικής υγείας. Σας
ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ.Βεζδρεβάνης έχει το
λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, τις απόψεις του
κόµµατός µας τις είπαµε και χθες και προχθές, τις επανέλαβε και
σήµερα ο εισηγητής µας κ. Καραγκούνης.
Εγώ, κύριε Υπουργέ, δυο τρία απλά πράγµατα θα ήθελα να σας
πω. Στο άρθρο 13 στην παράγραφο 3 λέτε "µε απόφαση των
Υπουργών Οικονοµικών, Υγείας και Πρόνοιας, παρέχεται
οικονοµική ενίσχυση". Αυτό το αόριστο είναι από µια δραχµή έως
όποιο νούµερο θέλει καθένας. Κάπως αυτό να προσδιοριστεί, να
ξέρουµε στην Εθνική Αντιπροσωπεία τι ψηφίζουµε. Ποια οικονοµική
ενίσχυση;
Μια δεύτερη παρατήρηση είναι ότι στην τροποποίηση που κάνετε
στο άρθρο 15, λέτε για τα Νοµικά Πρόσωπα ∆ηµοσίου ∆ικαίου και
Νοµικά Πρόσωπα Ιδιωτικού ∆ικαίου, νοµίζω ότι περιττεύει
νοµοτεχνικά η φράση "του ευρύτερου δηµόσιου και ιδιωτικού
τοµέα". Αφού είναι Νοµικά Πρόσωπα ∆ηµοσίου ή Ιδιωτικού ∆ικαίου,
περιττεύει. Για να έχουµε κάποια νοµοτεχνική διάρθρωση του
νοµοσχεδίου.
Μια  ακόµη  παρατήρηση.  Στο  άρθρο  16  λέτε,  κύριε  Υπουργέ,
"µε  απόφαση  του  Υπουργού  Υγείας  και  Πρόνοιας,  καθορίζονται
οι  όροι  και  οι  προϋποθέσεις  που  πρέπει  να  πληρούν  οι
ιδιωτικές  κλινικές"  κλπ.  Πολύ  σωστά.  Κάποιος  πρέπει  να
καθορίσει  τους  όρους  και  τις  προϋποθέσεις.  Εγώ  θα  ήθελα  να
είναι  στο  κείµενο  του  νόµου,  για  να  τελειώνουµε  µ'αυτές  τις
υποθέσεις,  ούτως  ώστε  να  µη  βρίσκεστε  και  σεις  και  όποιος
βρεθεί  στη  θέση  σας  σε  δύσκολη  θέση  να  δέχεται  όρους,
ίσως  και  εκβιασµούς.  Πάνω  σ'αυτό  θα  ήθελα  να  τονίσω  κάτι
που  δεν  θέλω  να  πιστέψω  ότι  προέρχεται  από  την  ιδεολογική
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σας αντίθεση προς τον ιδιωτικό τοµέα, αλλά ότι σας διέφυγε. Σε όλα
τα άρθρα όπου απαιτούνται υπουργικές αποφάσεις, καθορίζεται
χρόνο. Στο άρθρο 13 λέτε "µε κοινή απόφαση η οποία εκδίδεται
µέσα σε τρεις µήνες". Στο άρθρο 14 "µε απόφαση του Υπουργού
Υγείας η οποία εγκρίνεται εντός οκταµήνου". Στο άρθρο 16 λέτε "µε
απόφαση του Υπουργού Υγείας και Πρόνοιας καθορίζονται οι όροι
και οι προϋποθέσεις που πρέπει να πληρούν οι ιδιωτικές κλινικές
προκειµένου να..." χωρίς να ορίζετε πότε.
Θέλω να πιστεύω ότι δεν προέρχεται από την ιδεολογική σας
αντίθεση προς τον ιδιωτικό τοµέα και ότι προέρχεται από κάποια
παράλειψη των συνεργατών σας.
Μια γενικότερη παρατήρηση, κύριε Υπουργέ. Το είπε και χθες ο
αγαπητός συνάδελφος εκ Λαρίσης ο κ. Παπαδηµόπουλος, το έχω
πει σε άλλο νοµοσχέδιο, το επαναλαµβάνω και σήµερα ότι όσες
διατάξεις σας έρχονται από άλλα Υπουργεία, είναι διατάξεις που
έχουν το χαρακτηρισµό του αδέσποτου. Και µάλιστα, όπως και
άλλη φορά έχω πει, έτσι και εδώ συµβαίνει, όλα τα άρθρα αυτά είναι
"αβάφτιστα". 'Αρθρα 18, 19, 20, 21, 22, όλα είναι "αβάφτιστα", ενώ
τα άλλα είναι βαφτισµένα, έχουν τίτλο. Βάλτε, κύριε Υπουργέ, έναν
τίτλο για τη νοµοτεχνική σωστή εµφάνιση του νοµοσχεδίου µας.
∆ιότι σας έχω πει και άλλη φορά και είχε συναινέσει και ο
Προεδρεύων και χαίροµαι που είναι και αυτήν τη στιγµή εδώ, ότι τον
τελευταίο καιρό κάποια νοµοσχέδια δεν έχουν τη νοµοτεχνική
διάρθρωση την οποία επιβάλλεται να έχουν όταν βγαίνουν από την
Εθνική Αντιπροσωπεία.
Παρακαλώ, λοιπόν, έως το τέλος του νοµοσχεδίου, "βαφτίστε" τα.
∆εν χρειάζεται νονός µπορείτε να το κάνετε µόνος σας. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπαδηµόπουλος
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, στο άρθρο 13,
έχω τη γνώµη ότι η παράγραφος 2 πρέπει να τύχει καλύτερης
διατύπωσης ή να αποσαφηνισθεί πληρέστερα. ∆ιότι όταν λέµε ότι
παρέχεται ειδικό νοσήλιο στην οικογένεια που φιλοξενεί το άτοµο, τι
εννοούµε; 'Οτι όσο καιρό ένα άτοµο θα είναι ψυχασθενής, θα
λαµβάνει από το κράτος κάποια επιχορήγηση ικανή, δηλαδή, να
στηρίξει την οικογένεια στις αυξηµένες δαπάνες που έχει να
αντιµετωπίσει εξ αιτίας της πάθησης ενός µέλους της ή θα
χορηγείται ένα εφάπαξ βοήθηµα; Κάτι εδώ πρέπει να γίνει και η
διάταξη να αποσαφηνιστεί.
Η διάταξη 3 του αυτού άρθρου είναι σωστή µπορεί να πει κανείς,
διότι πράγµατι υπάρχουν και άτοµα στην κοινωνία που είναι
ανασφάλιστα ή οικονοµικώς αδύνατα και πρέπει να καλυφθούν οι
δαπάνες νοσηλείας αυτών των ατόµων. Μόνο που πρέπει και εδώ
η διάταξη αυτή να είναι πιο σαφής και να λέει ότι καλύπτεται το
σύνολο της δαπάνης αυτών των ατόµων. Αλλιώς δεν ξέρω αν βγει
µια απόφαση και καλύψει ένα µέρος, ποιος θα καλύψει το άλλο
µέρος της δαπάνης; Γιατί φοβούµαστε να πούµε εδώ όποια δαπάνη
προκύψει για τη νοσηλεία αυτού του ατόµου να καλυφθεί από το
δηµόσιο, όπως γίνεται και στην παράγραφο 4 η οποία είναι σωστά
διατυπωµένη ότι όπου υπάρχουν µονάδες σε νοσοκοµεία οι
δαπάνες αυτές θα βαρύνουν τους προϋπολογισµούς του
νοσοκοµείου. 'Ετσι, κάποια αντίστοιχη διατύπωση πρέπει να
υπάρχει και στις προηγούµενες παραγράφους.
Στο άρθρο 14 καθιερώνουµε κίνητρα επανένταξης. Τι µορφή θα έχει
αυτή η χορήγηση; Θα είναι, όπως παραδείγµατος χάρη λέµε σε ένα
νέο αγρότη, ότι πάρε αυτά τα χρήµατα να κάνεις στάβλο, να
αγοράσεις ζώα κλπ. ή του λέµε ότι όσο είσαι ασθενής, θα παίρνεις
ένα βοήθηµα γι' αυτήν την πάθησή σου, να αντεπεξέλθεις των
δαπανών που αντιµετωπίζεις; Και εδώ το πρόγραµµα αυτό, το
οποίο θα είναι µιας συγκεκριµένης χρονικής εφαρµογής, δεν
φαίνεται ότι µπορεί να καλύπτει για όσο χρόνο η µακρά πάθηση του
ατόµου διαρκεί.
Τέλος, επανέρχοµαι στην παρατήρηση που έκανα χθες το βράδυ
στη δεύτερη ενότητα.
Κύριε Υφυπουργέ, δεν ξέρω τι κάνετε µε τους συνεργάτες σας, αλλά
επιµένω ότι το κεφάλαιο ΣΤ' πρέπει να προηγηθεί του κεφαλαίου Ε',

γιατί έχει διατάξεις οι οποίες είναι ουσιαστικού περιεχοµένου και
οιδιατάξεις αυτές έχουν ισχύ αόριστο όσο και οι άλλες διατάξεις των
δεκαπέντε άρθρων, ενώ οι µεταβατικές διατάξεις του κεφαλαίου Ε'
είναι µόνο για µια χρονική στιγµή ώσπου να γίνει µετάβαση από το
ένα στάδιο στο άλλο. Και είναι καλό σε όλα τα νοµοσχέδια οι
µεταβατικές διατάξεις να είναι ακροτελεύτιες διατάξεις και να µην
είναι νωρίτερα από την παράθεση άλλων διατάξεων που έχουν,
όπως είπα ουσιαστικό περιεχόµενο.
Κύριε Υφυπουργέ, θα κάνω µια παρατήρηση η οποία έχει σκοπό να
καταστήσει την εµφάνιση του νοµοσχεδίου από νοµοτεχνικής
πλευράς αρτιότερη και τελειότερη.
Είδα από την παρατήρησή µου που έκανα χθες το βράδυ ότι οι
διατάξεις 18, 19, 20 και 21 δεν αναφέρονται σε ένα θέµα, ώστε να
µπορούµε εύκολα να βρούµε έναν τίτλο, αλλά αναφέρονται σε
πολλά θέµατα. Γι' αυτό, η γνώµη µου είναι ότι πρέπει αντί να πείτε
"άλλες διατάξεις", να πείτε "καταργούµενες και συµπληρούµενες
διατάξεις" καινα καταργήσετε και το νούµερο 18 και το 19 και το 20
και το 21. Παρ' ότι είµαι εναντίον των µακροσκελών άρθρων, εδώ
όµως, επειδή δεν µπορεί στην κάθε διάταξη να βρεθί δόκιµος
νόµικός όρος, θα πρέπει να στεγαστούν όλες αυτές οι ρυθµίσεις
κάτω από το αυτό άρθρο, το άρθρο 18, λέγοντας καθαρά
"καταργούµενες και συµπληρούµενες διατάξεις" και τα άρθρα να
πάρουν µορφή παραγραφων, αλλιώς θα υπάρχει πάρα πολύ
µεγάλη δυσκολία να βρεθεί δόκιµος νοµικός όρος που να καλύπτει
τις ρυθµίσεις που στεγάζονται σ' αυτό το άρθρο.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 'Αργησα να
έλθω λόγω επιτροπής.
Αυτή η οµάδα των άρθρων καλύπτει, αποκαλύπτει και εκφράζει το
ευρύτερο πνεύµα του νοµοσχεδίου για την ευαισθησία που
οφείλουµε απέναντι στη µεγάλη αυτή κατηγορία των ανθρώπων
που πάσχουν από ψυχολογικές διαταραχές. Ακόµα, εκφράζει και
ένα ευρύτερο πνεύµα ανθρώπινης ευθύνης στο προσωπικό µε
σχέσεις εργασίας ιδιωτικού δικαίου, που εγκρίνεται για πρόσληψη,
µονιµοποιείται και διατηρεί και από πλευράς χρόνου και από
πλευράς βαθµολογίου το προγενέστερο καθεστώς, το καθεστώς,
δηλαδή, της προγενέστερης θέσης.
Ειδικότερα, αναφέρονται στα άρθρα 13, 14, 17 και οι ειδικοί πόροι
που καθιερώνονται για την υλοποίηση της λειτουργίας του
νοµοσχεδίου, της λειτουργίας των µονάδων ψυχικής υγείας µε την
καθιέρωση ειδικών νοσηλίων, µε την καθιέρωση ποσοστού που
δίδεται από το ειδικό νοσήλιο στις φιλοξενούµενες οικογένειες, µε
την καθιέρωση ότι οι λειτουργικές δαπάνες καλύπτουν τους
προϋπολογισµούς των αντίστοιχων νοσοκοµείων. Προβλέπεται,
δηλαδή, η οικονοµική κάλυψη των δραστηριοτήτων και των
λειτουργιών των µονάδων ψυχικής υγείας από οιανδήποτε µορφή.
Στο άρθρο 14 καθορίζονται ειδικά κίνητρα, κίνητρα επανένταξης,
κίνητρα που αποτελούν την προώθηση της ιδέας µε τη µορφή του
θεραπευτικού κινήτρου, των οργανωµένων προγραµµάτωνκαι την
καταβολή αντίστοιχου ποσού που θα προωθήσει την επανένταξη
του πάσχοντος στο βίο υγείας.
Το άρθρο 16 καθορίζει τους όρους και τις προϋποθέσεις. ∆εν
νοµίζω ότι χρειάζεται να µπει η διάρκεια. 'Οπου δεν καθορίζεται η
διάρκεια από της δηµοσιεύσεως, ισχύει από της ισχύος του νόµου.
Και επειδή ο καθορισµός αυτών των όρων και των προϋποθέσεων
για τις ιδιωτικές κλινικές δεν είναι πρωτογενής, αυτές λειτουργούν
µέσα σε ένα πλαίσιο, δεν χρειάζεται ειδικότερος όρος για να
προσαρµοστούν στις λειτουργίες που πιθανώς από τώρα ασκούν.
Νοµίζω, ότι δεν χρειάζεται καθορισµός χρόνου από της
δηµοσιεύσεως του συζητουµένου νοµοσχεδίου, που αύριο θα είναι
νόµος του κράτους.
Το  άρθρο  17,  καθορίζει  τις  διαδικασίες  πάλι,  να  δηλώσουν  ή
να  µη  δηλώσουν  να  δεχθούν  τουλάχιστον  για  µια  διετία  να
συνεχίσουν  να  παρέχουν  υπηρεσίες  ψυχικής  υγείας.  Προβλέπει
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µε µία ανθρώπινη ευαισθησία για τα κέντρα υγεία που
καταργούνται, να διατηρούµε και µε το καθεστώς ακόµα των
προσωποπαγών θέσεων, που είναι µια ευρύτερη επιείκια και
αντίληψη στην ανθρώπινη πλευρά.
Για τις τελικές διατάξεις και εγώ, κύριε Υφυπουργέ, θα ήθελα να πω
ότι διευκολύνει τη χρήση του νόµου η ύπαρξη των τίτλων στα άρθρα
του νοµοσχεδίου. Ψηφίζω τα άρθρα του νοµοσχεδίου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σούρλας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Θέλω να επανέλθω σε µια παρατήρηση
που έκανα χθες σχετικά µε την κατάργηση των άρθρων του νόµου
2071. Μου είπατε ότι όσα δεν αναφέρονται, δεν καταργούνται. Αυτό
µου είπατε. Αυτό φυσικά δεν προκύπτει από πουθενά. ∆εν
αναφέρεται αυτό πουθενά.
Επικαλούµαι το άρθρο 16 για ακούσια νοσηλεία, που
συµπεριλαµβάνεται στο σχέδιο νόµου που προτείνεται. Και λέει, ότι
µε απόφαση του Υπουργού Υγείας καθορίζονται οι όροι και οι
προϋποθέσεις που πρέπει να τηρούν οι ιδιωτικές κλινικές κ.λπ.
'Οσον αφορά το άρθρο 95, του ν. 2071, για την ακούσια νοσηλεία,
ισχύει και εκείνο; Και τα δυο; Με τους τίτλους αυτούς;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Υπάρχει καµία σύγκρουση ανάµεσα στα δύο;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Βεβαίως υπάρχει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Αν άλλα πράγµατα ρυθµίζει, ισχύει ασφαλώς.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Να το ξεκαθαρίσετε τώρα, αν είστε έτοιµος
ή αργότερα, ποια άρθρα παραµένουν, αν ισχύει από το κεφάλαιο
ΣΤ' του ν. 2071 µια ενότητα που περιλαµβάνει από το 91 µέχρι το
101, αν θυµάµαι καλά.
Nα το ξεκαθαρίσετε αυτό, γιατί αν ψηφιστεί ο νόµος, θα έχουµε
προβλήµατα. Οι παρατηρήσεις µου γίνονται για να µην
επαναλαµβάνουµε νοµοθετικές εργασίες, οι οποίες δεν
προσφέρουν σηµαντική πρόοδο στην προσπάθεια της ψυχιατρικής
µεταρρύθµισης.
Πείτε µας, λοιπόν, τι ισχύει και τι όχι, για να διευκολυνθεί αργότερα
η όποια κυβέρνηση στην υλοποίηση του νόµου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο Υφυπουργός Υγείας
και Πρόνοιας έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έγιναν πολλές παρατηρήσεις και
προτάσεις επ' αυτής της ενότητας των άρθρων και ειδικές, αλλά και
γενικότερες που ακούσαµε και χθες και στην επί της αρχής
συζήτηση. 'Ηταν κριτική επί των εξουσιοδοτικών διατάξεων,
σύµφωνα µε τις οποίες πρόκειται να εκδοθούν για την εφαρµογή
του νόµου κοινές υπουργικές αποφάσεις ή αποφάσεις του
Υπουργού Υγείας και Πρόνοιας, µε τις οποίες διαφωνείτε. 'Εχω
αντιληφθεί ότι αµφισβητούνται οι προθέσεις της Κυβερνήσεως για
το πότε και για το εάν εκδοθούν αυτές οι αποφάσεις για την
εφαρµογή του νόµου και τι θα προβλέπουν.
Η απάντηση είναι απλή. Σε όλα τα νοµοσχέδια υπάρχουν διατάξεις
εξουσιοδοτικές για την έκδοση υπουργικών αποφάσεων. ∆εν
µπορούν όλα όσα να προβλέπονται στα νοµοσχέδια. Θα ήταν πάρα
πολύ µεγάλα. Αυτή είναι µία γενική παρατήρηση.
Βεβαίως, αν σταθούµε στο επίπεδο της αµφισβήτησης των
προθέσεων, τότε δεν έχω τι να σας αντιπαραθέσω, παρά να σας
πω µόνο ότι πολιτική µας βούληση είναι, αυτό το νοµοσχέδιο που
έρχεται στη Βουλή και που θεωρούµε πολύ σηµαντικό, να
εφαρµοστεί.
Συνεπώς κι εκεί όπου προβλέπονται προθεσµίες -είναι και αυτές
ενδεικτικές- αλλά και εκεί που δεν προβλέπονται, είµαστε σχεδόν
έτοιµοι -η αρµόδια διεύθυνση έχει τα σχέδια των αποφάσεων- να
µπορέσουµε το ταχύτερο δυνατό να εφαρµόσουµε το νοµοσχέδιο
που θα αλλάξει τα πράγµατα στο χώρο της ψυχικής υγείας στη
χώρα µας.
Σήµερα ακούσαµε και πάλι πολλά για τους πόρους που απαιτούνται
για την εφαρµογή αυτών των διατάξεων. Επανήλθαν πολλοί
συνάδελφοι στην επισήµανση ότι από την έκθεση του Γενικού

Λογιστηρίου, δεν προβλέπεται η σχετική δαπάνη. Αναφέρεται εκεί
ότι θα προκληθούν απροσδιόριστες δαπάνες. 'Οταν αυτό
αναφέρεται σε µία ειδική έκθεση και έχει την υπογραφή του
Υπουργού Οικονοµικών, σηµαίνει ότι όποιες δαπάνες προκύψουν,
που δεν µπορούν σήµερα να προσδιοριστούν, θα καλυφθούν. Αυτό
σηµαίνει. Αλλιώς δεν θα έβαζε την υπογραφή του ο Υπουργός
Οικονοµικών.
Απλά δεν µπορεί από σήµερα -επειδή δεν είναι γνωστός ο αριθµός
των µονάδων που θα αναπτυχθούν, το προσωπικό τους, ο χρόνος
κατά τον οποίο αυτές θα αναπτυχθούν- να προσδιορισθεί η
συγκεκριµένη δαπάνη για να αναγραφεί στην ειδική έκθεση. 'Οµως
η υπογραφή του Υπουργού και το γεγονός ότι αναφέρεται πως το
ύψος δεν µπορεί να προσδιοριστεί σηµαίνει ότι όποιο είναι αυτό το
ύψος, θα καλυφθεί. Αυτή είναι η απάντηση.
Στο άρθρο 13 έγινε συζήτηση για τις δαπάνες ασθενών που δεν
είναι ασφαλισµένοι, όπως είπε ο κ. Τασούλας και άλλοι συνάδελφοι.
Μα, και για τους ψυχικά άρρωστους, που είναι οικονοµικά αδύνατοι
και ανασφάλιστοι, γίνεται ό,τι για όλους τους ασθενείς, τους
πάσχοντες και από κοινή νόσο, σ' αυτήν τη χώρα. Είναι σαφές ότι
για τον ασφαλισµένο τη δαπάνη πληρώνει ο ασφαλιστικός
οργανισµός και ότι για τον ανασφάλιστο και οικονοµικά αδύνατο
πληρώνει ο κρατικός προϋπολογισµός. Αυτό γίνεται για όλους τους
ασθενείς, για όλες τις ανάγκες νοσηλείας τους και περίθαλψης. Το
ίδιο γίνεται και για τους ψυχικά άρρωστους.
Ειδικότερα για την προσθήκη της παραγράφου 7 στο άρθρο 13, ο κ.
Παπαδάτος ζήτησε να προστεθεί στις µονάδες που θα έχουν το
δικαίωµα να αναλαµβάνουν προγράµµατα για έρευνες, µελέτες κλπ.
και το Κέντρο Ψυχικής Υγιεινής. Βεβαίως να περιληφθεί και
συνεπώς, εκεί που λέµε "οι πανεπιστηµιακές κλινικές", να
προστεθεί "καθώς και το Κέντρο Ψυχικής Υγιεινής, που έχουν ως
αντικείµενο..." κλπ. Καµία αντίρρηση σ' αυτό.
Στο άρθρο 14 έγινε µία πρόταση που δεν κατάλαβα ακριβώς.
Κύριε Παπαδάτο, κάτι είπατε, αλλά δεν γνωρίζω τι έχετε σηµειώσει
ως παρατήρηση στο άρθρο 14.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΑΤΟΣ: 'Οπως ήταν στο πρώτο κείµενο, είπατε
βεβαίως εσείς κάποια πράγµατα ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
'Εκανα µία αναδιατύπωση, για να καταστεί σαφέστερο ότι δίνουµε
θεραπευτικό επίδοµα σ' αυτούς που νοσηλεύονται, αλλά και
επίδοµα σ' αυτούς που ζουν στην κοινότητα, που είναι εκτός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΑΤΟΣ: Προφανώς κάποια χρήµατα θα τα πάρει
η αρµόδια υπηρεσία, αλλά πρέπει να τονισθεί "για τα ίδια τα άτοµα",
όπως ήταν στην πρώτη διατύπωση του προϋπολογισµού του
προγράµµατος για άτοµα µε ψυχικές διαταραχές. Το "για" δεν ήταν
µε σαφήνεια ότι πάει γι' αυτούς, αλλά "σε" άτοµα. Υπάρχει φόβος να
πάρουν τα χρήµατα οι µονάδες και να µην τα πάρουν τα ίδια τα
φυσικά πρόσωπα.
Αναφέροµαι στην τελευταία σειρά, εκεί που λέει "είτε ως κινήτρου
επανένταξης σε βάρος του προϋπολογισµού του προγράµµατος για
άτοµα µε ψυχικές διαταραχές".
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Να το ξεκαθαρίσουµε, παρακαλώ. ∆ιαβάζετε το νοµοσχέδιο ή την
αναδιατύπωση;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΑΤΟΣ: Την αναδιατύπωση δεν την έχω.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας): Ε,
τότε δεν µπορούµε να συνεννοηθούµε, κύριε Παπαδάτο, λυπούµαι.
∆εν έχετε την αναδιατύπωση που έχει διανεµηθεί και δεν συζητούµε
επί του ιδίου κειµένου.
Πάντως, νοµίζω ότι είναι καλυµµένο. ∆εν υπάρχει πρόβληµα µε την
αναδιατύπωση.
Το άρθρο 15 αφορά τη µετακίνηση του προσωπικού. Εδώ δεν
έχουν γίνει σηµαντικές παρατηρήσεις.
Στο  άρθρο  16,  για  την  ακούσια  νοσηλεία,  υπήρξαν
παρατηρήσεις.  Κάποιοι  µίλησαν  για  τις  ιδεολογικές  θέσεις  µας
που  επιβάλλουν  τη  µη  αναγραφή  συγκεκριµένης  προθεσµίας
έκδοσης  της  υπουργικής  απόφασης.  ∆εν  υπάρχει  τέτοιο  θέµα.
Μπορεί  να  χρειαστεί  κάποιος  χρόνος,  που  δεν  µπορεί
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συγκεκριµένα να οριστεί, διότι πρέπει να δει κανείς τις ιδιωτικές
κλινικές και ποιες απ' αυτές το επιθυµούν κιόλας. Αυτό θα είναι
αίτηµα από την πλευρά των ιδιωτικών κλινικών, αλλά µπορεί να µην
είναι αίτηµα όλων.
Βέβαια υπήρξε η παρατήρηση του κ. Σούρλα σε σχέση µε την
αντίστοιχη διάταξη του ν. 2071. Πρέπει να επαναλάβω ότι εάν
αφορά θέµατα που δεν ρυθµίζονται διαφορετικά µε αυτήν τη
διάταξη, είναι σε ισχύ και εκείνη και αυτή η διάταξη, όπως είναι σε
ισχύ συνολικά τα άρθρα 94, 95, 96, 97, 98, 99 και 100 του ν. 2071.
Οι διατάξεις αυτές αφορούν θέµατα µε τα οποία -εκτός του άρθρου
95- δεν ασχολείται το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο που συζητούµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Σε ποια διάταξη αναφέρεται;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Συνήθως στα νοµοσχέδια δεν αναφερόµαστε στις διατάξεις που δεν
θίγουµε. Αναφερόµαστε στις διατάξεις που τροποποιούνται ή στις
καταργούµενες. Λοιπόν επαναλαµβάνω ότι, επειδή για τα
αντικείµενα, υποτροπή ασθένειας, διακοπή, διάρκεια, λήξη
ακούσιας νοσηλείας -άρθρο 99- συνθήκες νοσηλείας -άρθρο 98-
δεν υπάρχουν αντίστοιχα κεφάλαια αυτού του νοµοσχεδίου,
ισχύουν οι διατάξεις του ν. 2071 του δικού σας νοµοσχεδίου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Μπορείτε να µας πείτε, από το κεφάλαιο
"Ψυχική Υγεία" ποια καταργούνται;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
'Οχι αυτήν την ώρα δεν είµαι έτοιµος να κάνω τόσο λεπτοµερειακή
συζήτηση, κύριε Σούρλα, αλλά να συνεχίσω ...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: 'Οχι, κύριε Υπουργέ, δεν είναι θέµα
λεπτοµερειακής συζήτησης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα παρακαλέσω και εγώ
να µη διακόπτετε, κύριε Σούρλα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):...
προσθέτοντας ότι ό,τι δεν διαφοροποιείται σε νόµο που υπάρχει,
εξακολουθεί να ισχύει. Αυτό µόνο µπορώ να έχω ως απάντηση, σας
παρακαλώ πολύ καλόπιστα και εγώ όπως και εσείς υποψιάζοµαι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Να διευκολύνω τη συζήτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σας παρακαλώ, δεν
διευκολύνετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι και δική σας δουλειά,
δεν είναι µόνο δική µας αυτή. Πρέπει να αναφέρει µέσα ποια άρθρα
καταργούνται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Οχι, κατ' ανάγκη, κύριε
Σούρλα. Σε όλα τα νοµοθετήµατα τα άρθρα τα οποία δεν
καταργούνται, ρητά ισχύουν.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Πείτε µας εσείς ποια καταργούνται. ∆εν
υπάρχει µέσα τέτοια διάταξη. Τέλος πάντων, καλά, θα τα βρείτε
µπροστά σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Επιτρέψτε µου, κύριε
Υπουργέ.
Κύριε Σούρλα, νοµοθετικά -και αυτό γίνεται σε όλα τα νοµοσχέδια,
δεν είναι πρωτόγνωρο αυτό που γίνεται εδώ- υπάρχει περίπτωση
στο καινούριο νοµοσχέδιο να υπάρχει ρητή κατάργηση άρθρων
ενός συγκεκριµένου νόµου ή να αναφέρεται ποια άρθρα
ενδεχοµένως συνεχίζουν να ισχύουν. Στην προκειµένη περίπτωση
όσα από αυτά τα άρθρα αλλάζουν, αλλάζουν, όσα δεν αλλάζουν,
δεν υπάρχει κάποια γενική διάταξη που λέει ότι τα άρθρα δεν
ισχύουν. 'Αρα δεν είναι ανάγκη νοµικοτεχνικά οπωσδήποτε να
υπάρχει ρητή αναφορά στα άρθρα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, να συνεχίσω µε την άδειά σας.
Το άρθρο 17 είναι οι µεταβατικές διατάξεις. Εδώ, εκτός από τις
διορθώσεις που κάναµε, που βελτίωσαν θεωρώ σηµαντικά
τουλάχιστον όσα έχουν σχέση µε το Κέντρο Ψυχικής Υγιεινής, δεν
µπορούµε να κάνουµε δεκτές άλλες προτάσεις.
Στο άρθρο 18 υπάρχουν δύο θέµατα. Ο κ. Καραγκούνης µε την
ευκαιρία επεξέτεινε την παρέµβασή του σε αιτήµατα, που δεν
αποτελούν όµως θέµα του παρόντος νοµοσχεδίου, των
φαρµακοποιών και σε εκκρεµότητες που µελετούν τα συναρµόδια

Υπουργεία- το Υπουργείο Υγείας και το Υπουργείο Κοινωνικών
Ασφαλίσεων-και είναι σε γνώση του Πανελλήνιου Συλλόγου
Φαρµακοποιών αυτό. Εδώ, τακτοποιείται το θέµα των επιµελητών
Γ'. Των χωρίς ειδικότητα, δηλαδή, υπηρετούντων επιµελητών στο
σύστηµα ώστε να έχουν τη δυνατότητα που έχουν και οι γιατροί των
περιφερειακών ιατρείων, να µπορούν µετά πέντε χρόνια υπηρεσίας
και µε µία εκπαίδευση διετή, να γίνονται γενικοί ιατροί. ∆ίδεται
επίσης η δυνατότητα σε µετόχους εταιρειών φαρµακαποθηκών που
δεν είναι φαρµακοποιοί, να µπορούν να συµµετέχουν στον
Πανελλήνιο Σύλλογο Φαρµακαποθηκαρίων να εκλέγουν και να
εκλέγονται.
Υπήρξε µεγάλη συζήτηση και πολλά σχόλια στο άρθρο 19, που
αναφέρεται στον τρόπο χορήγησης υποκαταστάτων και
ανταγωνιστικών ουσιών των ναρκωτικών. Νοµίζω ότι κάποιοι
συνάδελφοι ηθεληµένα ή όχι -υποψιάζοµαι όχι, δεν υπάρχει
κανένας λόγος γι' αυτό το θέµα να υπάρχει πολιτική αντιπαράθεση-
αλλοίωσαν το νόηµα της διάταξης. Τι συµβαίνει σήµερα; Υπάρχουν
ιδιωτικές κλινικές που χορηγούν ναλτρεξόνη ως θεραπεία κατά της
εξάρτησης. Η ναλτρεξόνη όµως, ουσία ανταγωνιστική, κατά τη
νοµοθεσία µας και τον ΕΟΦ είναι ναρκωτικό και την
µεταχειριζόµαστε ως ναρκωτικό που προκαλεί µάλιστα και
εξάρτηση. Λέµε, λοιπόν, ότι αφού είναι έτσι, πρέπει να χορηγείται
από ειδικές µονάδες και µόνο και όταν πρόκειται να χορηγηθεί και
από άλλους -και δεν απαγορεύεται σε προγράµµατα που λέτε ότι
µπορεί να αναπτύξει η Τοπική Αυτοδιοίκηση, κάποιοι αναφέρθηκαν
και στην Αρχιεπισκοπή - και ιδιωτικές κλινικές να υπάρχει η σχετική
άδεια από το Υπουργείο µετά από γνώµη του ΟΚΑΝΑ. Αυτό δεν
είναι κακό.
Βεβαίως υπάρχουν, όπως γνωρίζω, και διαφορετικές απόψεις για
το αν πρέπει να χορηγείται η ναλτρεξόνη ως θεραπεία και από
ποιους. Είναι γνωστό και αυτό, µας απασχόλησε πολύ, αλλά τελικά
καταλήξαµε σ' αυτήν τη διάταξη. Να µεταχειρισθούµε και αυτήν την
ανταγωνιστική ουσία, όπως το υποκατάστατο, δηλαδή, τη
µεθαδόνη. Να χορηγείται από ειδικές µονάδες και µόνο, γιατί όπως
γνωρίζετε και τη µεθαδόνη δεν µπορεί να χορηγήσει όποιος θέλει.
Επαναλαµβάνω ότι η νοµοθεσία µας και ο ΕΟΦ µεταχειρίζεται τη
συγκεκριµένη ουσία ως ναρκωτικό που προκαλεί εξάρτηση.
Το άρθρο 20 είναι γεµάτο από ευεργετικές διατάξεις που
αναφέρονται σε θέµατα υπηρεσιακής κατάστασης, προαγωγών
κλπ. του προσωπικού της Πρόνοιας και δεν µπορούµε βέβαια να
δεχθούµε πέραν αυτών άλλες προτάσεις των συναδέλφων. Είναι
πολύ σηµαντικές αυτές οι βελτιώσεις. ∆ιευκολύνουν την προαγωγή
και την κατάληψη θέσεων προϊσταµένων και για εκείνους που
επέλεξαν να είναι σε θέση ιδιωτικού δικαίου και έχουν καταταγεί σε
κάποιον οργανισµό αλλά διευκολύνουν και το πλεονάζον
προσωπικό που πάει σε άλλους φορείς ευρύτερα του δηµόσιου
τοµέα, ώστε και εκεί να µπορούν να κρίνονται και να προάγονται.
Οι διατάξεις, θεωρούµε, είναι σηµαντικές και ικανοποιούν τους
ενδιαφεροµένους. Εσείς προτείνετε κάτι παραπάνω που να αφορά
την αποζηµίωσή τους. Λυπούµαι, αλλά δεν είναι δυνατόν αυτήν την
ώρα -είναι αντικείµενο που έχει συζητηθεί στον τοµέα της πρόνοιας
και µε τους εργαζόµενους- να το κάνω δεκτό.
∆εν έχω να προσθέσω τίποτε περισσότερο, κύριε Πρόεδρε. Νοµίζω
ότι µε αυτές τις αποδοχές που έκανα, µπορούµε να προχωρήσουµε
στην ψήφιση των άρθρων, εάν δεν υπάρχουν και άλλες
παρατηρήσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν
από τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" σαράντα
µαθητές και τέσσερις συνοδοί -δάσκαλοι από το ∆ηµοτικό Σχολείο
'Ανω και Κάτω Αλισού Αχαϊας.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο!
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Θέλει κανείς συνάδελφος να κάνει κάποια παρατήρηση;
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κυρία Αλ-
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φιέρη, έχετε το λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υπουργέ, στο άρθρο 20 ήταν
συγκεκριµένη η πρόταση που ήταν για τους παιδικούς σταθµούς.
Και δεν έχετε συµπεριλάβει στην τροπολογία σας το χρόνο
υπηρεσίας που έχει διανυθεί στο νοµικό πρόσωπο ή αναγνωρισθεί
από αυτό και από το οποίο προέρχεται ο υπάλληλος να θεωρείται
ως πραγµατική υπηρεσία. Θα θεωρείται πραγµατική υπηρεσία για
θέµατα υπηρεσιακής και βαθµολογικής εξέλιξης και ορθώς και για
τον υπολογισµό της αποζηµίωσης στις περιπτώσεις που
προβλέπεται από το νόµο; Για την αποζηµίωση µας απαντήσατε,
αλλά µιλάµε για το χρόνο υπηρεσίας, γιατί φεύγουν από ένα νοµικό
πρόσωπο και πάνε σε ένα άλλο και άρα είναι εκτεθειµένοι. Τι θα
κάνετε γι' αυτό; Ο χρόνος υπηρεσίας λαµβάνεται υπόψη; Αυτό θέλω
να µου απαντήσετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας): Η
όποια προϋπηρεσία µπορούσε να αναγνωρισθεί στο νοµικό
πρόσωπο που υπηρετούσε µέχρι σήµερα, έχει αναγνωρισθεί. Αν
µου λέτε ότι υπήρχε προϋπηρεσία στον ιδιωτικό τοµέα, που µπορεί
να αναγνώρισε, και πρέπει να µεταφερθεί στο δηµόσιο, αυτό δεν
µπορεί να γίνει. ∆εν µπορώ να το κάνω δεκτό αυτό που λέτε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ασφαλώς, αυτό είναι
γενικότερο θέµα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Εάν, δηλαδή, έχει αναγνωρίσει στο φορέα που υπηρετεί
προϋπηρεσία που αφορούσε τον ιδιωτικό τοµέα και από αύριο ο
υπάλληλος, ο συγκεκριµένος ο εργαζόµενος, πάει σε ένα δηµόσιο
φορέα, δεν µπορεί να "το µεταφέρει".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπαδάτος έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΑΤΟΣ: Οι αναγκαίες διευκρινίσεις που δόθηκαν
από τον κ. Φαρµάκη είναι σωστές και λύνουν πράγµατι ορισµένα
ζητήµατα. Θα έλεγα µόνο αν θα µπορούσε να γίνει, γιατί βεβαίως
νοµοθετούµε το σήµερα, αλλά πρέπει να προβλέπουµε πιθανόν και
το µέλλον και το τι µπορεί να συµβεί στο άρθρο 17 στην παρ. 2 στο
δεύτερο σηµείο, το εξής. Εκεί που λέµε "σε τοµείς ψυχικής υγείας
στους οποίους λειτουργούν ή αναπτύσσονται ..." αν η λέξη
"αναπτύσσονται" αφαιρεθεί, νοµίζω ότι θα είµαστε πιο ουσιαστικοί
και συµφωνούµε µαζί σας. Αυτό το "αναπτύσσονται" είναι ένα
δυνητικό προς το µέλλον που δεν ξέρει κανείς πώς θα εξελιχθεί.
Αυτή η λέξη "αναπτύσσονται" αν αφαιρεθεί νοµίζω ότι είµαστε
εντάξει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Παρ'όλο ότι µιλάµε για
ανάπτυξη, κύριε συνάδελφε, εσείς λέτε να φύγει η λεξη
"αναπτύσσονται"!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΑΤΟΣ: Στη σωστή πλευρά όµως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Ισως είναι µια εξαίρεση
αυτή που επιβεβαιώνει τον κανόνα.
Κύριε Υπουργέ, θέλετε να κάνετε κάποιο σχόλιο επ'αυτού;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Νοµίζω ότι µπορούµε να το δεχθούµε, κύριε Πρόεδρε. Υποτίθεται
ότι για να λειτουργήσουν αναπτύσσονται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί της ενότητος των άρθρων 13 έως 22
και θα προχωρήσουµε στην ψήφιση αυτών.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 13
έγινε δεκτό, κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 14
έγινε δεκτό, κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 15
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 16
έγινε δεκτό, κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 17,
έγινε δεκτό, κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό, το άρθρο 18;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 18
έγινε δεκτό, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 19
έγινε δεκτό, κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 20
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 21
έγινε δεκτό, κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 22
έγινε δεκτό, κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί των άρθρων.
Ο συνάδελφος κ. Ηλίας Βεζδρεβάνης ζητά ολιγοήµερη άδεια
απουσίας του στο εξωτερικό. Εγκρίνει η Βουλή;
ΟΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς η Βουλή
ενέκρινε.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση των τροπολογιών. 'Εχουν κατατεθεί
πέντε τροπολογίες του κυρίου Υπουργού και η πρότασή µου είναι
να συζητηθούν από κοινού δίνοντας τον αναγκαίο χρόνο στους
συναδέλφους που θέλουν να πάρουν το λόγο.
Οι πέντε τροπολογίες του κυρίου Υπουργού είναι οι εξής: Η
2581/117, η 2592/126, η 2593/127, η 2594/128, η 2605/134.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, έχω και εγώ κάποια
τροπολογία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αυτές θα τις
συζητήσουµε στη συνέχεια, κυρία Αλφιέρη.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο επί των τροπολογιών που
ανέφερα προηγουµένως.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας): Οι
τροπολογίες έχουν κατατεθεί έγκαιρα και έχουν διανεµηθεί. Οι
συνάδελφοι τις γνωρίζουν.
Εγώ ήθελα µόνο στη µε γενικό αριθµό 2592 και ειδικό 126 να κάνω
κάποιες διορθώσεις στη δεύτερη παράγραφο, διότι δυστυχώς παρά
το ότι αυτά που θα πω αναφέρονται στην εισηγητική έκθεση δεν
έχουν περιληφθεί στην προτεινόµενη διάταξη.
∆ιαβάζω, λοιπόν, την παράγραφο 2 αυτής της τροπολογίας: "Η
προκήρυξη για την πρόσληψη ιατρικού και νοσηλευτικού
προσωπικού τεχνολόγων ιατρικών εργαστηρίων κλπ." -είχε
απαλειφθεί το "ιατρικού", ενώ αναφέρεται στην εισηγητική έκθεση
και συνεχίζει: "Κέντρα Υγείας και το ΕΚΑΒ γίνεται µέσα στο ίδιο έτος
κατά το οποίο η θέση κενώθηκε". Προσθέτουµε "για οποιοδήποτε
λόγο πλην της µετάταξης" -αυτή είναι η προσθήκη- "µε απόφαση
του διοικητικού συµβουλίου του νοµικού προσώπου δηµοσίου
δικαίου µετά από έγκριση του Υπουργού Υγείας και Πρόνοιας". Και
προσθέτουµε στη συνέχεια για να κλείσει το εδάφιο "χωρίς να
απαιτείται πράξη Υπουργικού Συµβουλίου (Π.Υ.Σ.)".
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Επίσης αµέσως µετά από αυτό το εδάφιο να προστεθεί εδάφιο 2
στο οποίο αναφέρεται ο τρόπος πρόσληψης του ιατρικού
προσωπικού που προσθέσαµε. Το εδάφιο αυτό έχει ως εξής: "Η
πρόσληψη του ιατρικού προσωπικού γίνεται µε βάση το νόµο
1397/93 όπως τροποποιήθηκε και ισχύει".
Και συνεχίζουµε µε το υπάρχον ως τρίτο πλέον εδάφιο όπου
αντικαθίσταται η λέξη "ανωτέρω" µε τη λέξη "λοιπού". Και γίνεται: "Η
πρόσληψη του λοιπού προσωπικού διενεργείται κλπ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ποιος συνάδελφος
επιθυµεί να πάρει το λόγο;
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κυρία Αλφιέρη,
έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: 'Οχι όλες µαζί οι τροπολογίες, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η συζήτηση γίνεται και
επί των πέντε τροπολογιών. Αυτό γίνεται συνήθως. 'Εχετε χρόνο,
κύριε Σούρλα, δέκα λεπτά, ένα τέταρτο, µισή ώρα, να σας αφήσω
να µιλήσετε για όλες µαζί.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Μία, µία κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τι "µία µία" ; Σας λέω ότι
σας δίνω όσο χρόνο θέλετε να µιλήσετε. Θέλετε να µιλήσετε µία
ώρα ο καθένας;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Αν έχουµε χρόνο δεν µας πειράζει, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κυρία Αλφιέρη,
έχετε το λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Να ξεκινήσω από την τροπολογία που εµείς
δεν θα στηρίξουµε, κύριε Υφυπουργέ, και είναι η τροπολογία για τον
ΕΟΦ.
Θεωρούµε ότι είναι σοβαρό λάθος της Κυβέρνησης να διορίζει σε
ένα διοικητικό συµβούλιο του ΕΟΦ, ένα διοικητικό συµβούλιο και να
βγάζει από τη µέση τους κοινωνικούς φορείς. Θεωρούµε, κύριε
Υφυπουργέ, ότι οι κοινωνικοί φορείς έχουν το ρόλο του κοινωνικού
ελέγχου. Ο ΕΟΦ είναι ένας χώρος που διακινούνται πολλά τµήµατα.
Εµείς, λοιπόν, θα διαφωνήσουµε µε τον τρόπο που εσείς το
φέρνετε. Εξαφανίζετε το Φαρµακευτικό Σύλλογο την 'Ενωση
Χηµικών και τον Ιατρικό Σύλλογο.
Με αυτή, λοιπόν, την τροπολογία που µας έχετε καταθέσει εδώ δεν
συµφωνούµε. Πιστεύουµε ότι πρέπει να επανέλθουν οι κοινωνικοί
φορείς γιατί οι κοινωνικοί φορείς εγγυώνται τον κοινωνικό έλεγχο.
Πιστεύω ότι το διοικητικό συµβούλιο από µόνο του είναι ένα
διοικητικό συµβούλιο που θα διορίζεται από την Κυβέρνηση και
χάνουµε τη δυνατότητα του κοινωνικού ελέγχου.
Θα θέλαµε µια απάντηση από εσάς. Ζητάµε την επαναφορά των
κοινωνικών εταίρων και καταψηφίζουµε εφόσον εσείς εµµένετε στην
εξάλειψη και την εξαφάνιση των κοινωνικών φορέων.
Πρέπει, κύριε Υφυπουργέ, να πούµε ότι σε µια εποχή που ζούµε
σήµερα και που µπαίνει ζήτηµα διαφάνειας οι κοινωνικοί φορείς δεν
πρέπει να καταργούνται. Πρέπει να συµφωνήσουµε σε αυτό
τουλάχιστον στο Ελληνικό Κοινοβούλιο.
'Ενα άλλο θέµα είναι για την τροπολογία 2592/126. Πιστεύουµε ότι
αυτή η τροπολογία, κύριε Υφυπουργέ, είναι σε θετική κατεύθυνση.
Στο παρελθόν το είχαµε υποστηρίξει και κατ'επανάληψη είχαµε
ζητήσει την ανάγκη αποκέντρωσης του συστήµατος στις
προσλήψεις ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού στα
νοσοκοµεία και µε βάση τη θέσπιση των οργανισµών και σύµφωνα
µε τις διαδικασίες του 2190 όπως τροποποιήθηκε µε το 2527/97.
Κατ'επανάληψη είχαµε πεί ότι πρέπει να υπάρξουν ρυθµίσεις
τέτοιες που να δίνουν τη δυνατότητα ενίσχυσης των κλάδων των
νοσοκοµειακών. 'Ετσι η 2592/126 ψηφίζεται από το Συνασπισµό.
Είναι η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2593 και ειδικό 127. Θα
µιλήσω για το σύνολο της τροπολογίας.
Πρώτα απ' όλα, θέλω να σας πω, κύριε Υφυπουργέ, ότι ψηφίζεται
αυτή η τροπολογία από το Συνασπισµό. Είχαµε επισηµάνει ότι µε

την ψήφιση του νέου µισθολογίου, όχι µόνο δεν θα επερχόταν
αύξηση των αποδοχών, αλλά θα επερχόταν µείωσή τους.
Σήµερα, η τροπολογία αυτή παραδέχεται το πρόβληµα, ότι υπάρχει
ανισότητα στις αµοιβές των γιατρών, ιδιαίτερα εκείνων που
υπηρετούν σε νοσοκοµεία στην περιφέρεια και στα κέντρα υγείας.
Αν η Κυβέρνηση -και φαίνεται ότι αρχίζει να µπαίνει στο µυαλό της-
θέλει πραγµατικά να στηρίξει την αποκέντρωση του Ε.Σ.Υ., θα
έπρεπε να δώσει ουσιαστικά κίνητρα αµοιβής στους εργαζόµενους.
Επίσης, εδώ αποκαθίσταται µία σειρά από προβλήµατα και
ιδιαίτερα εύρυθµης λειτουργίας στη µονάδα σωµατικής
απεξάρτησης "18 'ΑΝΩ", που λειτουργεί στο ∆αφνί. Είναι µία
υπόθεση που ο Συνασπισµός τη στηρίζει εδώ και τρία χρόνια και
χαίροµαι που η Κυβέρνηση έκανε δεκτό το αίτηµα και το φέρνει σαν
τροπολογία. Ο Συνασπισµός ψηφίζει αυτήν την τροπολογία.
Για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2581 και ειδικό 117, θα ήθελα
να πω ότι είναι µία τροπολογία που στο ν. 2646/98, ο Συνασπισµός
είχε καταθέσει τη διαφωνία του για τους καταργούµενους φορείς.
Είχαµε επισηµάνει τα προβλήµατα που θα δηµιουργούσε το νέο
καθεστώς στη λειτουργία τους, αφού δεν είχε ληφθεί πρόνοια για τη
χρηµατοδότηση του συστήµατος κοινωνικής φροντίδας. Κάναµε
αυτές τις επισηµάνσεις για το νέο καθεστώς λειτουργίας, γιατί οι
διαλυόµενοι φορείς είναι πλέον ένα γεγονός και αυτό είναι ένα άλλο
θέµα, το οποίο δυστυχώς η Κυβέρνηση δεν το έλαβε υπόψη της.
Πιστεύουµε ότι µε την παρούσα τροπολογία ρυθµίζονται σηµαντικά
προβλήµατα των εργαζοµένων. Παραµένει όµως το πρόβληµα της
συρρίκνωσης των υπηρεσιών και της διάλυσης του κράτους-
πρόνοιας µέσα από την κατάργηση, συγχώνευση και µεταφορά
αρµοδιοτήτων σηµαντικών φορέων και υπηρεσιών των παραπάνω
φορέων. Εµείς ψηφίζουµε αυτήν την τροπολογία όσον αφορά τους
εργαζόµενους και τα δικαιώµατά τους. Για τα υπόλοιπα βέβαια, η
διαφωνία µας µένει στα γενικότερα πλαίσια. Αυτό δεν διορθώνεται
µε την παρούσα τροπολογία.
Υπάρχει και άλλη µία τροπολογία, η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2605 και ειδικό 134, που ρυθµίζει θέµατα νοσηλείας στο εξωτερικό
του Οίκου του Ναύτου.
Εµείς, κύριε Υπουργέ, θα την ψηφίσουµε και αυτή, όµως πρέπει να
σας πούµε για τον τρόπο που την αντιµετωπίζατε, µε υπουργική
απόφαση, ότι καλό θα ήταν να µοριοποιηθούν όλα αυτά και να ξέρει
ποιος µπορεί να πάει στο εξωτερικό και ποιος δεν µπορεί να πάει.
Οι υπουργικές αποφάσεις ενέχονται και έχουν λίγο και
ρουσφετολογικό χαρακτήρα.
Τέλος πάντων, εµείς θα το ψηφίσουµε και αυτό και σαν
Συνασπισµός θέλουµε να σας πούµε για άλλη µια φορά, ότι όταν
γίνεται µία πολύ σωστή δουλειά από τη µεριά του Υπουργείου, δεν
δειλιάζουµε να ψηφίσουµε ορισµένα πράγµατα. Καλό θα ήταν η
Κυβέρνηση και το Υπουργείο, τις προτάσεις που είναι σωστές και
βελτιώνουν τη λειτουργία κάποιων πραγµάτων και συστηµάτων στη
χώρα µας, να τις κάνουν αποδεκτές.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μας πήγατε µονότερµα,
κυρία Αλφιέρη, τέσσερα-ένα.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Για να µη λέτε για το Συνασπισµό...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ τη συνάδελφο κ. Αλφιέρη για τα καλά
της λόγια. Και εµείς λαµβάνουµε υπόψη όσα εκείνη λέει, αλλά δεν
µπορούµε να τα λαµβάνουµε υπόψη όλα. Τρέχουµε δυστυχώς.
'Οταν µίλησα για τις τροπολογίες, δεν αναφέρθηκα σε µία
αναδιατύπωση που έχω δώσει να διανεµηθεί ήδη, που δεν αλλάζει
τίποτε µεν, αλλά γίνεται πιο σαφής η διάταξη που αναφέρεται στον
Ε.Ο.Φ. ∆εν αλλάζει το περιεχόµενο, αλλά υπάρχει αυτή η
αναδιατύπωση, της µε γενικό αριθµό 2594 και ειδικό 128
κατατεθείσης τροπολογίας, η οποία είναι η εξής:
"Οι παράγραφοι 1 και 2 του άρθρου 5 του ν. 1316/1983
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 (ΦΕΚ Α'3) όπως αντικαταστάθηκαν µε το άρθρο 2 του ν.
1965/1991 (ΦΕΚ Α'146), αντικαθίστανται ως ακολούθως:
"1. Ο Ε.Ο.Φ. διοικείται από 9µελές ∆ιοικητικό Συµβούλιο που
αποτελείται από τον Πρόεδρο, τον αντιπρόεδρο και 7 µέλη. Ως µέλη
του ∆.Σ. ορίζονται µε απόφαση του Υπουργού Υγείας και Πρόνοιας
φαρµακοποιοί, γιατροί, οδοντίατροι, κτηνίατροι, χηµικοί,
οικονοµολόγοι και ειδικοί στην πληροφορική, µε ειδικές γνώσεις και
εµπειρία στο αντικείµενο του Ε.Ο.Φ., ένας ∆ιευθυντής Ελεγκτικού
Συνεδρίου και ένας πάρεδρος Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους.
2. Ως Πρόεδρος και αντιπρόεδρος του ∆.Σ. του Ε.Ο.Φ. ορίζονται µε
απόφαση του Υπουργικού Συµβουλίου, µετά από πρόταση του
Υπουργού Υγείας και Πρόνοιας, πρόσωπα που έχουν γνώση
οργάνωσης και διοίκησης. Ο Πρόεδρος και αντιπρόεδρος έχουν
πλήρη και αποκλειστική απασχόληση.
Με την απόφαση διορισµού του Προέδρου και αντιπροέδρου του
Ε.Ο.Φ. καθορίζονται οι αµοιβές τους".
2. Η παράγραφος 3 του άρθρου 2 του ν. 1965/1991, που
προστέθηκε µε το άρθρο 36 του ν. 2161/1993 (ΦΕΚ Α' 119)
καταργείται.
3. Η θητεία των µελών του υφιστάµενου κατά δηµοσίευση του
παρόντος νόµου ∆.Σ. του Ε.Ο.Φ. λήγει από το διορισµό του νέου
∆.Σ., µε βάση την παράγραφο 1 του παρόντος άρθρου".
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Φαρµάκης καταθέτει για τα
Πρακτικά την προαναφερθείσα αναδιατύπωση, η οποία βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
Επαναλαµβάνω ότι δεν αλλάζει τίποτε από την προηγούµενη
τροπολογία. Είναι το κείµενο σαφέστερο νοµοτεχνικά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Μα, κύριε Υπουργέ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Και εκεί το ίδιο είναι, αλλιώς τη βάζουµε σε παράγραφο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Γιατί βγάζετε τους κοινωνικούς φορείς από
τη µέση;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
∆εν απαντώ στο σχόλιό σας. Θα απαντήσω συνολικά. Τώρα
προτείνω µία αναδιατύπωση, που έπρεπε να την έχω κάνει, πριν
µιλήσετε.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Εντάξει, αλλά θα ήθελα να µου απαντήσετε
σε αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Καραγκούνης έχει
το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατ'αρχάς θέλω να
τοποθετηθώ για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2594, αυτή που
αφορά το νέο ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Ε.Ο.Φ.
Αποδεικνύεται εδώ µία σαφέστατη υποκρισία, όταν λέτε ότι θέλετε
να κάνετε το όργανο αυτό πιο ευέλικτο, µε το να καταργείτε όλα τα
αιρετά µέλη των ιατρικών φορέων. Αν θέλετε να το κάνετε πιο
ευέλικτο, κύριε Υπουργέ, να καταργήσετε αυτούς που διορίζετε
εσείς. ∆εν είναι δυνατόν σε ένα τέτοιο συµβούλιο να µην έχουν
γνώµη αυτοί που βασικά υπηρετούν, αυτοί που βοηθούν, αυτοί που
προσφέρουν.
Γι'αυτό, λοιπόν, αυτήν την τροπολογία, όχι απλώς την
καταψηφίζουµε, αλλά την κρίνουµε απαράδεκτη. Και από ό,τι
βλέπω, κρύβει περιστασιακή, κοµµατική εµπάθεια και τίποτε
περισσότερο. Επειδή αυτήν την ώρα δεν έχετε κανένα µέλος δικό
σας, δεν θέλετε καµία αντίθετη φωνή. Αυτή είναι, λοιπόν, η
εκσυγχρονιστική κοµµατική σας νοοτροπία.
∆εύτερον, νοµοθετείτε µε άλλο ύπουλο τρόπο που αφορά την
τροπολογία µε γενικό αριθµό 2592. Αναφέροµαι στους γιατρούς
δηµόσιας υγείας. ∆εν έχουµε καµία αντίρρηση να δώσετε κίνητρα
για να αναβαθµιστεί ο τοµέας της δηµόσιας υγείας. Χρειάζεται, είναι
ανάγκη και πρέπει να δώσουµε και περισσότερα ακόµη κίνητρα,
αλλά δεν είναι δυνατόν να χρησιµοποιείτε δύο µέτρα και δύο
σταθµά.
∆ε µας λέτε τίποτε για τους ήδη υπηρετούντες. ∆ηλαδή κάποιος
νέος ο οποίος θα εισαχθεί στον τοµέα και ο οποίος θα είναι
φρέσκος και ωραίος, µε δέκα χρόνια προϋπηρεσία, θα καταλάβει

µία θέση ενός άλλου, ο οποίος υπηρετεί, έχει προσφέρει σε κακές
µάλιστα στιγµές, έχει περισσότερα χρόνια υπηρεσίας. Θα
καταλάβει, λοιπόν, µε αυτόν τον άνισο και άδικο τρόπο µία θέση,
την οποία δικαιούται αυτός που ήδη υπηρετεί και έχει υπηρετήσει.
Τη σπάσατε αυτή, τη διάταξη, λοιπόν, τη χωρίσατε, την
κοµµατιάσατε. ∆εν ξέρω αν το κάνατε από άγνοιά σας, αλλά σας
επισηµαίνω ότι αυτή η τροπολογία θα ανοίξει τους ασκούς του
Αιόλου, αν την ψηφίσετε έτσι. Γι'αυτό, λοιπόν, και αυτήν την
τροπολογία εµείς την καταψηφίζουµε.
Βεβαίως, θα ήθελα να αναφερθώ και σε µία άλλη τροπολογία, την
οποία κρίνω θετική για τους αρρώστους του Οίκου του Ναύτου, που
έχουν πρόβληµα να µεταβούν στο εξωτερικό. Εγώ νοµίζω ότι χάριν
της ισότητας θα πρέπει να δείτε τι γίνεται και στο εσωτερικό.
Αυτοί οι ταλαιπωρηµένοι άνθρωποι -και µάλιστα µε συντάξεις
πείνας, κάτω των εκατόν δέκα χιλιάδων (110.000) δραχµών- δίνουν
συµµετοχή σε φάρµακα πολύ περισσότερη από ό,τι δίνουν άλλοι
αντίστοιχοι άλλων ασφαλιστικών ταµείων µε τους ίδιους
οικονοµικούς πόρους. Γι'αυτό, λοιπόν, νοµίζω ότι θα έπρεπε να
συµπεριλάβετε και την ισότητα στη συµµετοχή φαρµάκων και για τις
εσωτερικές τους ανάγκες.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σούρλας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Θα αναφερθώ στις τροπολογίες µε ειδικούς
αριθµούς 127 και 128. Στην τροπολογία µε ειδικό αριθµό 127 θέλω
να επαναλάβω τις παρατηρήσεις µου για τον τρόπο που
νοµοθετήθηκε, κύριε Υπουργέ.
Με το άρθρο 10 του νόµου 2470/97, όπως αναφέρει και η
εισηγητική έκθεση, καταργήθηκε το επίδοµα ετοιµότητος και το
επίδοµα αγώνων, που εχορηγείτο στους αγροτικούς γιατρούς,
σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν.1881/1990 και ανήρχετο στο 75%
των βασικών αποδοχών των αγροτικών γιατρών και
δηµιουργήθηκαν έτσι προβλήµατα.
'Ερχεστε, λοιπόν -όχι εσείς προσωπικά, δεν γίνεται καµία
προσωπική αναφορά- και καταργείτε αυτήν τη διάταξη του νόµου
του 1990 που ψηφίστηκε επί Νέας ∆ηµοκρατίας, των επιδοµάτων
και έτσι δηµιουργείται ένα πρόβληµα. Και βεβαίως, καλά κάνετε
τώρα και έρχεστε να το ρυθµίσετε, αλλά γιατί όλες αυτές οι
τροποποιήσεις; Γιατί αυτή η µανία των καταργήσεων διατάξεων, οι
οποίες είναι λειτουργικές και αποτελεσµατικές;
'Εχω κάνει µία εργασία -θα τη δώσω µία φορά εδώ στη Βουλή- που
αφορά γενικότερα καταργήσεις διατάξεων προηγουµένων
κυβερνήσεων, τροποποιήσεις, αναδιατυπώσεις ή επάνοδο σε
διατάξεις. ∆εν έχουµε αντίρρηση επί της ουσίας, αλλά επί της
διαδικασίας που ακολουθείται είναι η ένστασή µου.
Τώρα έρχοµαι στην τροπολογία µε ειδικό αριθµό 128, που
αναφέρθηκε ο κ. Καραγκούνης. Καταργείτε τα αιρετά µέλη των
κορυφαίων συνδικαλιστικών-επιστηµονικών οργανώσεων, τα οποία
γνωρίζετε ότι είναι δυσιπόστατα. Είναι και νοµικά πρόσωπα
δηµοσίου δικαίου, είναι και συνδικαλιστικά όργανα. Κατά το νόµο
και κατά τον κανονισµό είναι σύµβουλοι του εκάστοτε Υπουργού και
της εκάστοτε Κυβέρνησης.
Απαγορεύεται, λοιπόν, και αποκλείετε τη συµµετοχή των κορυφαίων
αυτών συνδικαλιστικών, επιστηµονικών οργανώσεων.
Επίσης, λέτε ότι καταργείται και η θέση του γενικού διευθυντού.
Ποιο λόγο επικαλείστε στην έκθεση; 'Οτι θα επέλθη µείωση της
δαπάνης κατά δεκατέσσερα εκατοµµύρια επτακόσιες χιλιάδες
(14.700.000) δραχµές.
Να προσχωρήσω στην άποψη αυτή της οικονοµίας και να
αντιπαρέλθω όλες τις κοµµατικές σκοπιµότητες; Θα το έκανα αυτό,
αν δεν υπήρχε ταυτόχρονα η τροπολογία που ανέφερα
προηγουµένως µε ειδικό αριθµό 127, η οποία τι λέει; Λέει ότι ως
προς τις δαπάνες από τη διάταξη 2 έχουµε εβδοµήντα ένα
εκατοµµύρια  τριακόσιες  χιλιάδες  (71.300.000),  από  τη  διάταξη
3  τριάντα  δύο  εκατοµµύρια  τετρακόσιες  χιλιάδες  (32.400.000),
από  τη  διάταξη  7  εξήντα  πέντε  εκατοµµύρια  πεντακόσιες
χιλιάδες  (65.500.000),  από  τη  διάταξη  5  τέσσερα
δισεκατοµµύρια  (4.000.000.000). ∆ηλαδή, συνολικά έχουµε
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τέσσερα δισεκατοµµύρια εκατόν πενήντα εκατοµµύρια
(4.150.000.000).
Και δεν λέω ότι είναι αδικαιολόγητες οι δαπάνες αυτές. Αυτές
αφορούν αποδοχές των γιατρών για εφηµερίες και σωστά γίνονται
ορισµένα πράγµατα.
Αντέχει, λοιπόν, σε καµία λογική αυτή η αιτιολόγηση αποκλεισµού
των εκπροσώπων των κορυφαίων συνδικαλιστικών οργανώσεων
για το ποσό, κύριε Υφυπουργέ, των δεκαπέντε εκατοµµυρίων
(15.000.000);
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Επιλογή µας είναι. ∆εν είναι µόνο οικονοµικοί οι λόγοι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Αυτό προκύπτει από εδώ, ότι είναι
οικονοµικοί λόγοι. Ποιοι άλλοι λόγοι όµως µπορεί να είναι, πλην των
κοµµατικών; ∆ικαίωµά σας είναι να κάνετε όποιες τροποποιήσεις
θέλετε, αλλά όµως προσκρούω σε κανόνες ηθικής και
δεοντολογίας, κύριε Υπουργέ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Τώρα ως προς τη συµµετοχή λέτε ότι θα είναι µέσα φαρµακοποιοί,
γιατροί, οδοντίατροι, κτηνίατροι, χηµικοί. Γιατί να µην είναι µέσα οι
εκπρόσωποί τους ή γιατί να µην σας εισηγούνται;
Να δεχθούµε αυτήν τη διάταξη που έχετε εδώ, όπως την
τροποποιείτε, δηλαδή, Φαρµακοποιοί, γιατροί κλπ.; Να πούµε όµως
κατόπιν σύµφωνης γνώµης των κορυφαίων συνδικαλιστικών
οργανώσεων. Να µην είναι ο πρόεδρος.
Μα, έχετε τέτοια επιδίωξη εξ ολοκλήρου να καθυποτάξετε -το είπα
και χθες- στον κοµµατικό µηχανισµό όλα τα όργανα. Νοµίζετε ότι
προσφέρετε έτσι; Και από την άλλη µεριά µας ζητάτε κατ'
επανάληψη εσείς, ο Πρωθυπουργός να έχουµε συναίνεση,
συµπόρευση και συµπαράταξη. Πώς να την έχουµε; Σε ποια λογική;
'Οπως σας είπα από την προηγούµενη τροπολογία προκύπτει
δαπάνη ύψους τεσσάρων δισεκατοµµυρίων (4.000.000.000). Θέτετε
εκτός συµµετοχής τα κορυφαία συνδικαλιστικά όργανα. Εγώ βέβαια
και εσείς γνωρίζετε καλά και όλοι όσοι είναι εδώ ότι άλλες είναι οι
επιδιώξεις.
∆εν µπορούµε, λοιπόν, να συναινέσουµε σε αυτές τις κατευθύνσεις
τις αυστηρά κοµµατικές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): O κ. Τασούλας έχει το
λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατ' αρχήν έχουµε
αντίρρηση και δεν ψηφίζουµε την τροπολογία µε αριθµό 2605/134
σχετικά µε τον "Οίκο του Ναύτου". Παρ'όλο που φαίνεται ότι
ρυθµίζετε ζητήµατα νοσηλείας στο εξωτερικό, περιορίζετε το
δικαίωµα αυτό των ασφαλισµένων εν ονόµατι των οικονοµικών
προβληµάτων που έχει το ΝΑΤ.
Αλλά αντί να λύσετε έτσι το πρόβληµα, να πάτε να πάρετε αυτά που
χρωστάνε οι εφοπλιστές στο ΝΑΤ και έτσι να το λύσετε το
πρόβληµα. Αυτό είναι το ένα.
'Ερχοµαι στο θέµα του ΕΟΦ. Στην τροπολογία µε αριθµό 2594/128
περιορίζεται το διοικητικό συµβούλιο αποκλείοντας αυτούς που
θεσµοθετηµένα έπρεπε να υπάρχουν. Σας είπαν και άλλοι οµιλητές
ότι, αν θέλετε να το περιορίσετε, περιορίστε αυτούς που διορίζετε.
Η ουσία όµως είναι ότι εσείς έχετε διαλύσει τον ΕΟΦ, τι νόηµα έχει
τώρα αν κρατάτε το διοικητικό συµβούλιο ή αν το διαλύετε;
'Ερχοµαι στην τροπολογία µε αριθµό 2593/127. Υπήρχε µία κοινή
πρόταση της επιτροπής κατά των ναρκωτικών που περνάει εδώ.
Την παράγραφο 7 την ψηφίζουµε. Φυσικά, ρυθµίζετε και µερικά
άλλα πράγµατα αποσπασµατικά, για τις άγονες περιοχές, για τους
γιατρούς εκεί κλπ.
Ποια είναι η πραγµατικότητα; Τους αφαιρείτε από τη µια µεριά,
όπως κάνατε τώρα για τα κονδύλια για τις εφηµερίες των Κέντρων
Υγείας και των µικρών νοσοκοµείων και από την άλλη υποτίθεται ότι
τους δίνετε κάτι. Εντάξει, δίνετε στα αγροτικά ιατρεία των άγονων
περιοχών, αλλά συνολικά ρυθµίζετε µία σειρά ζητήµατα για τα
οποία δεν µπορούµε να ψηφίσουµε την τροπολογία. Σηµειώνω
όµως αυτά που σας είπα προηγουµένως και που τα στηρίζουµε.

Τώρα µε την τροπολογία 2592/126 δηµιουργείται ένα πρόβληµα
στους γιατρούς δηµόσιας υγείας. Τους διαχωρίζετε σε δύο
κατηγορίες. Σε αυτούς που υπηρετούσαν µέχρι τώρα και σε αυτούς
που τώρα θα µπουν. ∆ηµιουργούνται προβλήµατα και αντιθέσεις, οι
οποίες δεν είναι σωστό να δηµιουργηθούν και θα πρέπει να ισχύσει
το ίδιο καθεστώς και για τους µεν και για τους δε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Βαρίνος έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΙΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να κάνω µία
αναφορά στην τροπολογία που έχει φέρει ο Υπουργός Εµπορικής
Ναυτιλίας ο κ. Σουµάκης.
Ο Υπουργός Εµπορικής Ναυτιλίας ο κ. Σουµάκης, όταν πρόκειται
να εξοµοιώσει προς το χειρότερο τους ασφαλισµένους του "Οίκου
Ναύτου" µας φέρνει τέτοιες τροπολογίες σαν αυτή µε την οποία
ρυθµίζει την ενιαία αντιµετώπιση και γνωµάτευση για τα νοσήλια
του εξωτερικού. Το κάνει όµως προς το χειρότερο. Ο "Οίκος
Ναύτου" είχε καλύτερη διάταξη.
Ο κ. Σουµάκης -προσέξτε αυτό που θα σας πω- συστηµατικά
αποφεύγει να προχωρήσει στην εξοµοίωση µε τα άλλα ταµεία σε
µία σειρά άλλα θέµατα και θα σας αναφέρω το πιο χτυπητό που
είναι η περίπτωση µε τους δικαιούχους του ΕΚΑΣ, του επιδόµατος
κοινωνικής Αλληλεγγύης. Αυτοί οι άνθρωποι σε όλα τα άλλα ταµεία
πληρώνουν συµµετοχή στα φάρµακα 10% και µόνο στον "Οίκο
Ναύτου" πληρώνουν 25%. Είναι το µόνο ταµείο, το οποίο αγνοεί
απόφαση της Κυβέρνησης για κοινωνική πολιτική. Και έρχεται εδώ
ο κ. Σουµάκης για να µας πει ότι θα κάνει µία εξοµοίωση. Τι κάνει µε
την άλλη εξοµοίωση; Θα εξοµοιώσει τους ναυτικούς τους
ασφαλισµένους των ογδόντα και εκατό χιλιάδων (100.000)
σύνταξης στη συµµετοχή στα φάρµακα µε τους συνταξιούχους του
ΕΚΑΣ των άλλων ταµείων;
Θα πληρώνουν συµµετοχή στα φάρµακα οι ναυτικοί 20% και 25%,
ενώ όλα τα άλλα ταµεία θα πληρώνουν 10%; ∆εν είναι αυτοί
'Ελληνες πολίτες; ∆εν ισχύει γι' αυτούς αυτός ο νόµος;
Χρειάζεται, λέει, κάποια ρύθµιση. Ας φέρνει τέτοιες εξοµοιώσεις ο κ.
Σουµάκης, για να κάνουµε αποδεκτή και την άλλη εξοµοίωση, που
είναι προς το χειρότερο, όπως σας είπα προηγουµένως και
αναφέρεται στον ενιαίο τρόπο γνωµάτευσης για τα νοσήλια του
εξωτερικού.
Θέλω να σας πω ακόµη κάτι, κύριε Υπουργέ. Οι ασφαλισµένοι του
Οίκου Ναύτου στη Χίο είναι οι µόνοι ασφαλισµένοι σε όλη τη χώρα -
προσέξτε, πουθενά αλλού δεν γίνεται αυτό το πράγµα- που όλα τα
πληρώνουν αυτοί. Τα φάρµακα τα πληρώνουν όλα. ∆εν υπάρχουν
γιατροί συµβεµβληµένοι γι' αυτό πληρώνουν και τους γιατρούς ενώ
παίρνουν πίσω τα µισά. Αφού τους χρωστάνε τα λεφτά δυο-τρεις
µήνες, κάθονται σε ατελείωτες ουρές του Οίκου Ναύτη για να
πάρουν τα λεφτά τους. Οι µικροσυνταξιούχοι, όλοι αυτοί πρέπει να
πληρώσουν, τα φάρµακα τους γιατρούς τις εξετάσεις και τις
κλινικές.
Ο Οίκος Ναύτη η διοίκηση και η πολιτική ηγεσία -δεν ήθελα να το
πω, γιατί συνήθως τα λέω όταν είναι παρών ο κ. Σουµάκης- δεν
µπορώ να καταλάβω αν µισούν τους Χιώτες σε τελευταία ανάλυση.
Μήπως τους µισούν; ∆εν αποκλείεται. Μπορεί να είναι και
προσωπικό το πρόβληµα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Γιατί αυτό συµβαίνει µόνο στη Χίο;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΙΝΟΣ: ∆εν ξέρω γιατί συµβαίνει µόνο στη Χίο.
Αυτό είναι το ζητούµενο. Αυτό ρωτάµε κι εµείς και δεν µπορούµε να
το καταλάβουµε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Μήπως είσθε ιδιότροποι οι Χιώτες;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΙΝΟΣ: 'Οχι, κύριε Υπουργέ, είµαστε ναυτικοί.
'Εχουµε στηρίξει την οικονοµία της πατρίδας µας, στέλνοντας πολλά
δολάρια.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Αυτά τα γνωρίζουµε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΒΑΡΙΝΟΣ:  Αφού  τα  ξέρετε,  θα  καταλαβαίνετε  ότι
και  αυτήν  την  αναγνώριση  από  την  Κυβέρνηση  και  ιδιαίτερα
από  τον  Υπουργό  Εµπορικής  Ναυτιλίας  τη  χρειαζόµαστε  και
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θα πρέπει, σας παρακαλώ πολύ, να µεταβιβάσετε αυτό το
παράπονο στον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας.
'Οσον αφορά τις διατάξεις, που αναφέρονται στις άγονες περιοχές,
θέλω να σας πω το εξής. Σας θυµίζω ότι πέρσι τέτοιον καιρό -δεν
ήσασταν εσείς Υπουργός- µας φέρατε εδώ ένα νοµοσχέδιο και το
ψηφίσατε. Εµείς είχαµε ορισµένες αντιρρήσεις και σας το είπαµε.
Είναι ο νόµος 2606/98 άρθρο 8, όπου αναφέρεται ότι µε προεδρικά
διατάγµατα θα καθορίσετε τα κίνητρα στις ακριτικές, ορεινές και
δυσπρόσιτες περιοχές. Πού είναι αυτά τα κίνητρα; ∆εν τα βλέπω.
'Ηρθε νέο νοµοσχέδιο εδώ, αλλά δεν βλέπω τα κίνητρα. Τι θα γίνει
δηλαδή; Πότε θα έχουµε εµείς στη Χίο παιδίατρο, κύριε Υπουργέ;
Κύριε Υπουργέ, ξέρετε ότι δεν έχουµε παιδίατρο στο νοσοκοµείο
της Χίου; Ξέρετε ότι περιµένουµε αυτά τα προεδρικά διατάγµατα να
τα δηµοσιεύσετε, να πάρετε αυτές τις αποφάσεις, για να δοθούν
κίνητρα, ούτως ώστε να συµπληρώσουµε τις θέσεις.
∆εν είναι µόνο η Χίος που δεν έχει παιδίατρο. Είναι όλα τα νησιά
του Αιγαίου, κύριε Υπουργέ. Υπάρχει πρόβληµα. 'Ερχεται το
Υπουργείο Αιγαίου και µας λέει ότι κάνει είκοσι εννέα πολυδύναµα
κέντρα, οργανώνονται τα κέντρα αυτά, τα ιατρεία, µε εξοπλισµό και
συσκευές -αυτές που χρειάζονται- και δεν υπάρχει προσωπικό, γιατί
δεν υπάρχουν κίνητρα, για να πάνε οι γιατροί εκεί.
Σας παρακαλώ πολύ να το δείτε αυτό το θέµα, ούτως ώστε να λήξει
αυτή η εκκρεµότητα. Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Καλαντζής έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα αναφερθώ στην
τροπολογία µε γενικό αριθµό 2594 και ειδικό 128, που αναφέρεται
στον ΕΟΦ.
Κι εσείς γιατρός είσθε κι εγώ φαρµακοποιός, ο µοναδικός στη
Βουλή. Μου προξενεί κατάπληξη το γεγονός ότι προχωράτε σε µια
τροποποίηση της σύνθεσης του ∆.Σ. του ΕΟΦ και δεν µπορώ να
καταλάβω τη λογική σας. Πώς µπορεί να µη συµµετάσχουν ο
Πρόεδρος του Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου ή ο Πρόεδρος του
Πανελλήνιου Φαρµακευτικού Συλλόγου ή ο Πρόεδρος του
Πανελλήνιου Οδοντιατρικού Συλλόγου; Ποιοι είναι οι καθ' ύλην
αρµόδιοι και οι πιο ειδικοί για να µετέχουν; 'Η αν θέλετε, γιατί δεν
βάζετε να εκπροσωπείται µε απόφαση του ∆.Σ. του Πανελλήνιου
Ιατρικού Συλλόγου ή του Πανελλήνιου Φαρµακευτικού Συλλόγου ο
σύλλογος και οι εκπρόσωποί τους µέσα από δηµοκρατικές
διαδικασίες, να αποφασίσουν τον τρόπο, µε τον οποίο θα επιλέξουν
τον εκπρόσωπό τους, αν δεν θέλετε να είναι ο Πρόεδρος του
Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου ή του Πανελλήνιου Φαρµακευτικού
Συλλόγου, ο άνθρωπος που θα µετέχει στο ∆.Σ. του ΕΟΦ;
Είναι δυνατόν να έχουµε ΕΟΦ, χωρίς να εκπροσωπείται ο
Πανελλήνιος Φαρµακευτικός Σύλλογος;
Μιλούσατε πολύ εύκολα, κύριε Υπουργέ, όλα τα προηγούµενα
χρόνια, όταν δεν ήσασταν Κυβέρνηση, για µαθήµατα δηµοκρατίας,
για πλάτεµα οριζόντιο ή κάθετο. Πού είναι αυτή η ευαισθησία σας
για τη δηµοκρατία; Πού είναι αυτό που θέλατε να αποδείξετε
καθηµερινά, λέγοντας στον ελληνικό λαό "εµείς παλεύουµε για
βάθεµα δηµοκρατίας"; Αν αυτό δεν είναι βάθεµα δηµοκρατίας, τότε
τι είναι;
'Η είναι µια από τις γνωστές µεταλλάξεις του ΠΑΣΟΚ σαν τον
αντιαµερικανισµό σας, που σήµερα βλέπουµε να είναι πολύ πιο
φιλοαµερικανική η πολιτική σας, από αυτήν που ακολουθείται ίσως
από άλλα κόµµατα;
'Αρα, λοιπόν, πρέπει ορισµένα πράγµατα να τα προσέξετε, διότι
αυτά µας συνοδέυουν. Είναι ορισµένα πράγµατα, που µας
χαρακτηρίζουν.
Τελειώνω, λέγοντας ότι θα πρέπει να µας πείσετε για τους λόγους,
για τους οποίους δεν µετέχει στο ∆.Σ. του ΕΟΦ ο εκπρόσωπος του
Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου ή του Πανελλήνιου Φαρµακευτικού
Συλλόγου.
Θα κλείσω, λέγοντας το εξής. Προ ολίγου είδα εδώ τον κ. Γείτονα, ο
οποίος το 1997 ήταν Υπουργός Υγείας. Τότε µαζί µε το Γενικό
Γραµµατέα του Υπουργικού Συµβουλίου κ. Κοσµίδη και σε απόλυτη

και αγαστή συνεργασία µε τον Πανελλήνιο Φαρµακευτικό Σύλλογο
είχαν προχωρήσει σε ορισµένες συµφωνίες για την επίλυση των
µεγάλων προβληµάτων, που απασχολούν τους φαρµακοποιούς.
Είχατε, λοιπόν, τότε όλοι συναποφασίσει και συνοµολογήσει,
Υπουργείο, ο αρµόδιος καθ' ύλην Γενικός Γραµµατέας του
Υπουργικού Συµβουλίου κ. Κοσµίδης και ο Πανελλήνιος
Φαρµακευτικός Σύλλογος για τα µεγάλα θέµατα, όπως είναι οι
συλλογικές συµβάσεις των φαρµακοποιών. Είχατε υποσχεθεί ότι θα
το φέρετε στη Βουλή, στο νοµοσχέδιο περί ψυχικής υγείας, που
συζητάµε σήµερα, µε τροπολογία για να τελειώσει αυτό το θέµα µε
τις συλλογικές συµβάσεις των φαρµακοποιών.
Τόσες τροπολογίες συζητάµε, κύριε Υπουργέ, αλλά συλλογικές
συµβάσεις φαρµακοποιών δεν βλέπουµε, ένα θέµα για το οποίο
είχαν αποφασίσει ο Υπουργός και οι καθ' ύλην αρµόδιοι, οι οποίοι
το χειρίστηκαν.
Κλείνω, λέγοντας ότι πρέπει να προσέξετε, γιατί οι φαρµακοποιοί
δεν θα κάνουν πίσω και ίσως θα βρεθείτε προ εκπλήξεων. Μπορεί
να βρεθείτε προ απεργιακών κινητοποιήσεων, για τις οποίες δεν θα
ευθύνονται αυτοί, ούτε εσείς βέβαια. Θα ευθύνονται αυτοί, οι οποίοι
συναποφάσισαν, συνοµολόγησαν και συναποδέχθηκαν να λύσουν
το χρόνιο πρόβληµα των συλλογικών συµβάσεων.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
∆εν νοµίζω ότι είναι καλό για την εικόνα της Κυβέρνησης και για τη
δική σας να φορτωθείτε βάρη, τα οποία είχαν αποφασίσει κάποιοι.
Είναι πολύ κακό να δούµε κλειστά φαρµακεία και τον κόσµο να
τυραννιέται για πράγµατα, που δεν ευθύνονται αυτοί, αλλά
ευθύνεται η Κυβέρνηση. Γιατί µπορεί να αλλάζουν οι Υπουργοί,
αλλά η Κυβέρνηση έχει µια συνέχεια. Θα πρέπει λοιπόν αυτήν τη
συνέχεια να την ακολουθήσουµε. Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Σφυρίου, έχει το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εµείς συµφωνούµε µε τις συζητούµενες
τροπολογίες. Θα ήθελα να σχολιάσω κάποιες απ' αυτές και να
διατυπώσω και µερικές προτάσεις.
Πρώτα-πρώτα, είναι ιδιαίτερα θετικό το γεγονός ότι προβλέπεται
ένα πλέγµα κινήτρων προσέλευσης στα περιφερειακά ιατρεία, τα
αγροτικά ιατρεία, τα κέντρα υγείας, τα άγονα ιατρεία κλπ.
Το ότι προβλέπεται και το επίδοµα της ετοιµότητας και η αύξηση
των βασικών αποδοχών των γιατρών, που υπηρετούν στα
περιφερειακά ιατρεία κατά 75% και µια σειρά από άλλα επιδόµατα,
όπως είναι το επίδοµα του ενοικίου, το επίδοµα τροφής κλπ.,
νοµίζουµε ότι είναι θετική συµβολή προς την κατεύθυνση της
προσέλευσης περισσότερων γιατρών και αν θέλουµε να
αναβαθµίσουµε και την ποιότητα των παρεχοµένων υπηρεσιών, και
γιατρών που έχουν µεγαλύτερη κατάρτιση.
Αναφερόµενος στην άλλη τροπολογία µε γενικό αριθµό 2592 και
ειδικό 126, ήθελα να πω, κύριε Υπουργέ, ότι είναι µεν θετικό το
γεγονός ότι δίνεται η δυνατότητα µε την παράγραφο 10 να
εντάσσονται στα περιφερειακά ιατρεία, τα κέντρα υγείας και τα
αγροτικά ιατρεία και οι µη υπόχρεοι υπηρεσίας υπαίθρου
ειδικευµένοι ή ειδικευόµενοι, ανειδίκευτοι γιατροί, σύµφωνα µε τους
ισχύοντες νόµους, τον 1769/1988 και τον 2646/1998, όµως θα
ήθελα να διατυπώσω µια πρόταση σε σχέση µε το δεύτερο νόµο,
τον 2046/1998, τον οποίο θέτουµε ξανά σε εφαρµογή για την
περίπτωση αυτήν.
Λέει στην παράγραφο 1 του άρθρο 28 ότι κατά προτεραιότητα
δίνεται η θέση σ' αυτούς που είναι υπόχρεοι υπαίθρου. Εγώ θα
έλεγα ότι αυτό το κρίνουµε από την οπτική γωνία του γιατρού, που
έχει την υποχρέωση υπαίθρου.
Εάν  το  κρίνουµε  από  την  οπτική  γωνία  του  κατοίκου  της
άγονης  περιοχής  του  νησιού  για  παράδειγµα,  θα  έπρεπε  εάν
εκδηλώσει  ενδιαφέρον  γιατρός  ειδικευµένος  ή  ακόµα  και
ειδικευόµενος  να  έχει  αυτός  προτεραιότητα  και  όχι  ο  ανειδί-
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κευτος ο οποίος έχει υποχρέωση υπαίθρου.
Το λέω αυτό διότι εγώ θα ήθελα να εκφράσω αυτήν την
παρατήρηση και την πρόταση από την οπτική γωνία του τι
εξυπηρετεί καλύτερα τον κάτοικο της άγονης περιοχής ή τον κάτοικο
του νησιού και όχι τι εξυπηρετεί τον γιατρό που έχει εκείνη την ώρα
την υποχρέωση να παράσχει αυτήν την υπηρεσία.
Τώρα σε ό,τι αφορά τις διατάξεις της µε γενικό αριθµό 2592 και
ειδικό 126 είναι θετικό ιδιαίτερα το γεγονός, ότι δίνεται η δυνατότητα
στα διοικητικά συµβούλια των νοσοκοµείων να µπορούν να
προκηρύσσουν τις θέσεις που κενώνονται, χωρίς να προηγείται
έγκριση µε πράξη του υπουργικού συµβουλίου. Αυτό ασφαλώς
διευκολύνει πολύ, κάνει πιο ευέλικτο το σχήµα, είναι ιδιαίτερα θετικό
και θα αποδώσει όταν θα τεθεί σε εφαρµογή.
Υπάρχει µια εξαίρεση. Λέτε: Πλην των κενών που δηµιουργούνται
από µετάταξη. Κατανοώ για ποιο λόγο το λέτε. 'Οµως, πρέπει να
λάβουµε υπόψη µας και την πραγµατικότητα. Εγώ τουλάχιστον από
την ελληνικη περιφέρεια, ιδιαίτερα τη νησιωτική γνωρίζω ότι
υπάρχουν εδώ και πολλά χρόνια µε ευθύνες των διοικήσεων, µε
ευθύνες των υπουργείων, µε ευθύνες των Υπουργών
αποσπασµένοι δεκάδες από τα νοσοκοµεία και υπηρετούν σε άλλα
νοσοκοµεία στην Αθήνα, τη Θεσσαλονίκη στην Πάτρα, στο Βόλο
από εδώ και από εκεί, κρατούν τις οργανικές θέσεις, δεν αδειάζουν
οι οργανικές θέσεις για να προκηρυχθούν, πληρώνονται από τα
νοσοκοµεία και επιβαρύνουν τον προϋπολογισµό των
νοσοκοµείων. Αυτό πρέπει να πάρει ένα τέλος. ∆ηλαδή ή θα
υποχρεωθούν να επανέλθουν ή αν δεν υπάρχει τέτοια πολιτική
βούληση θα πρέπει να προωθηθούν οι µετατάξεις τους, για να µην
επιβαρύνονται τα νοσοκοµεία και να µπορούν να ελευθερωθούν οι
θέσεις για να τις προκηρύξουν.
Με αυτή τη λογική και σε αυτό το πνεύµα, εγώ θα προτιµούσα και
γι' αυτές τις κενούµενες θέσεις να µπορεί το διοικητικό συµβούλιο
να προκηρύξει χωρίς να προηγείται πράξη του υπουργικού
συµβουλίου. Αυτές τις παρατήσεις και τις προτάσεις ήθελα να κάνω
και ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω τη χαρά να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" τριάντα επτά µαθητές και δυο συνοδοί-καθηγητές
από το 18ο Γυµνάσιο Πατρών.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες)
Ο κ. Αράπης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς θα
ψηφίσουµε τις τρεις τροπολογίες, τις δύο θα τις απορρίψουµε,
δηλαδή την 2594 και 205. Θα ήθελα όµως, να κάνω µια
παρατήρηση ειδικώς στην 2592. Είµαστε υπέρ των προσλήψεων
συµπληρώσεως του ιατρικού προσωπικού, αλλά γιατί το φέρατε
αυτή τη στιγµή και τόσο καιρό δεν το καλύπτατε; Μήπως είναι
προεκλογική καµπάνια για να πάρετε υµετέρους; Και κάτι άλλο:
Αυτές οι προσλήψεις δια µέσω ΑΣΕΠ πώς γίνονται και πώς γίνεται
η ταξινόµηση; 'Εχουν περάσει άνθρωποι που δεν είχαν δικαίωµα να
περάσουν µέσω ΑΣΕΠ και άλλοι που ήταν ικανοί και πρέπει να
δουλέψουν δεν έχουν περάσει. Αυτήν την παρατήρηση ήθελα να
κάνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Φαρµάκης έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τις παρατηρήσεις σας διεφάνη
ότι εγκρίνετε τις περισσότερες ρυθµίσεις που έρχονται µ' αυτές τις
πέντε τροπολογίες που συζητούµε. Τις περισσότερες.
Βεβαίως, κάποιοι µας αποδίδουν σκοπιµότητες από το γεγονός ότι
ρυθµίζουµε θέµατα που βοηθούν και τους γιατρούς και τους άλλους
εργαζόµενους στο χώρο της υγείας στη λήψη κάποιων επιδοµάτων
και αίρουν δυσλειτουργίες που είχαν εντοπιστεί. Αλλά έτσι και
αλλιώς, οι ίδιοι που διαµαρτύρονται γι' αυτό και µας αποδίδουν
σκοπιµότητες, θα διαµαρτύροντο και θα µας κατηγορούσαν και αν

δεν είχαµε φέρει αυτές τις τροπολογίες. Θα ζητούσαν να έρθουν
αυτές οι ρυθµίσεις στη Βουλή.
Εν πάση περιπτώσει, επαναλαµβάνω ότι στη συντριπτική τους
πλειοψηφία οι ρυθµίσεις απ' ό,τι φάνηκε γίνονται αποδεκτές. Η
εντονότερη κριτική των συναδέλφων εστιάστηκε στην τροπολογία
που αφορά τις αλλαγές στη διοίκηση του Εθνικού Οργανισµού
Φαρµάκων, στους γιατρούς δηµόσιας υγείας και στην τροπολογία
που αφορά την απόφαση για νοσηλεία στο εξωτερικό των
ασφαλισµένων του ΝΑΤ.
Σε ό,τι αφορά τις αλλαγές στη διοίκηση του ΕΟΦ, το επιχείρηµα για
τις αλλαγές αυτές δεν ήταν οικονοµικό, όπως είπε ο κ. Σούρλας. Η
αποτύπωση της δαπάνης φαίνεται µόνον στην έκθεση του Ειδικού
Λογιστηρίου και όχι στη δική µας αιτιολογική έκθεση. Επιλογή µας
είναι ότι το διοικητικό συµβούλιο του ΕΟΦ έπρεπε να είναι
ολιγοµελέστερο.
Είναι επιλογή µας, όπως συµβαίνει παντού στο κόσµο, στη
διοίκηση τέτοιων οργάνων να µην υπάρχουν εκπροσωπήσεις
εργαζοµένων. ∆εν υπάρχει κανένας λόγος.
Αναφερθήκατε στην κατάργηση αυτών των µελών και
υπαινιχθήκατε ότι γίνονται για λόγους πολιτικούς. ∆εν προσθέσατε
όµως την κατάργηση της µιας θέσης του αντιπροέδρου και την
κατάργηση της θέσης του γενικού διευθυντή που είναι κυβερνητικά
πρόσωπα. Είναι θέσεις δηλαδή κυβερνητικές που καταλαµβάνονται
από στελέχη που εµείς διορίζουµε. Υπάρχει µια γενικότερη, λοιπόν
προσπάθεια περιστολής δαπανών που αφορά και τα µέλη της
διοίκησης στο σύνολό τους, αλλά αφορά -επαναλαµβάνω- και τον
ένα εκ των δυο αντιπροέδρων του ΕΟΦ και το γενικό διευθυντή.
Θεωρήσαµε ότι αυτή η σύνθεση, όπως ήταν στο σύνολό της, ήταν
σύνθεση πολυτελής. Αυτή είναι η επιλογή µας. ∆εν υπαγορεύεται
από καµιά σκοπιµότητα. Αυτή είναι η απάντησή µας.
Ξέρετε εµείς φέραµε τη "µόδα" να έχουµε µεγάλα συµβούλια και να
εκπροσωπούνται οι πάντες. Εµείς τη φέραµε. Τώρα την
υπερασπίζεσθε εσείς, διότι νοµίζετε ότι έτσι σας βολεύει.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: ... (∆εν ακούστηκε)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Εσείς δεν ήσασταν ποτέ στην Κυβέρνηση, για να κάνετε το ένα ή το
άλλο. Συνεχίζετε την ίδια τακτική.
Εµείς έχουµε αρχίσει και αναθεωρούµε κάποιες από τις παλιές
απόψεις µας.
Για τους γιατρούς της δηµόσιας υγείας. Με την ισχύουσα ρύθµιση
αποδείχτηκε ότι δεν µπορούµε να κάνουµε προσλήψεις. Είχαµε
ζητήσει πολλά προσόντα. Είχαµε βάλει ψηλά τον πήχυ.
∆ιαφοροποιούµε τα κριτήρια για να µπορέσουµε να βρούµε
γιατρούς, να διορίσουµε, για να καλύψουµε τις ανάγκες της
δηµόσιας υγείας στη χώρα και να στελεχώσουµε τις υπηρεσίες.
Αλλά βέβαια κάποιος συνάδελφος -και δικαιολογηµένα- ρώτησε: Θα
υπάρξει άνιση µεταχείριση των νέων προσλαµβανοµένων έναντι
των παλιών; Σας παρακαλώ να διαβάσετε στην τροπολογία µε
γενικό αριθµό 2593, την παράγραφο 8, που επιχειρεί να
τακτοποιήσει και θέµατα που έχουν σχέση µε την υπηρεσιακή
κατάσταση των ήδη υπηρετούντων ιατρών της δηµόσιας υγείας.
Μπορεί να µην σας ικανοποιεί, αλλά σας υποδεικνύω τη διάταξη για
να τη δείτε γιατί δεν αναφέρθηκε κανένας σας σ' αυτήν.
Να πω και λίγα λόγια για την τροπολογία που συνυπογράφουµε µε
το Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας και αναφέρεται ....
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Απαντήστε ευθέως, κύριε Υπουργέ,
αν δηµιουργείται ανισότητα. Και δηµιουργείται ανισότητα µε τους
υπηρετούντες.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ(Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Εµείς λέµε πως µε τη διάταξη που έχουµε στην άλλη τροπολογία,
δεν δηµιουργείται ανισότητα. Αυτή είναι η απάντησή µας.
Να  πω  δυο  λόγια  και  για  τους  ασφαλισµένους  του  Οίκου  του
Ναύτου  και  για  τη  νοσηλεία  τους  στο  εξωτερικό.  ∆εν  κάνει
τίποτε  άλλο  η  τροπολογία,  παρά  να  ρυθµίζει  κατά  ενιαίο
τρόπο  το  θέµα.  Να  εντάσσει  δηλαδή  και  τους  ασφαλισµένους
του  ΝΑΤ  στις  αποφάσεις  των  ειδικών  επιτροπών  που  έχουν
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συγκροτηθεί και µε αποφάσεις των οποίων πηγαίνουν για νοσηλεία
στο εξωτερικό οι ασθενείς οι ασφαλισµένοι όλων των ασφαλιστικών
οργανισµών.
Ζήτησε το Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας σ'αυτές τις ειδικές
επιτροπές, που προβλέπονται και λειτουργούν από έτους και πλέον
να παραπέµπονται οι ασφαλισµένοι του Οίκου του Ναύτου. Αυτό
ρυθµίζεται και τίποτα περισσότερο.
Ακούστηκε εδώ ότι µεροληπτικά µεταχειριζόµαστε τους
ασφαλισµένους του Οίκου του Ναύτου και ότι ειδικότερα το ΥΕΝ δεν
µπορώ ν' απαντήσω βέβαια σ'αυτό- µεροληπτικά τους
µεταχειρίζεται σε ό,τι αφορά τη νοσηλεία τους.
Ανέφερε κάποια πράγµατα ο κ. Βαρίνος. ∆εν ξέρω τι θα του
απαντούσε αν ήταν εδώ ο Υπουργός Εµπορικής Ναυτιλίας. Βέβαια
ο κ. Βαρίνος έθεσε και ένα άλλο θέµα, για το οποίο είµαι
υποχρεωµένος να αναφέρω την κυβερνητική θέση. ∆εν γνωρίζω τι
ακριβώς συµβαίνει και γιατί αναφέρθηκε -αλλά µπορεί να έχει και
δίκιο- ότι οι δικαιούχοι του ΕΚΑΣ ναυτικοί, συνταξιούχοι δηλαδή του
Οίκου του Ναύτου, δεν πληρώνουν συµµετοχή 10% για τα
φάρµακα, όπως ισχύει από 1/1/99 για όλους τους άλλους
ασφαλισµένους. Αν είναι έτσι γίνεται κακή ερµηνεία. Η κυβερνητική
απόφαση είναι σαφής. Οι συνταξιούχοι του ΕΚΑΣ, οποιουδήποτε
ασφαλιστικού φορέα, πληρώνουν συµµετοχή στα φάρµακα 10%,
αντί 25% που πλήρωναν µέχρι τώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η δήλωσή σας έχει
και ερµηνευτική έννοια.
Ο κ.Μιχαλολιάκος έχει το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: 'Ηλπιζα ότι δεν θα χρειαστεί να
πάρω το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Και εγώ το ευχόµουν,
αλλά δεν εισακούστηκε η ευχή µου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: 'Ηλπιζα ότι η Κυβέρνηση έστω και
την τελευταία στιγµή θα αποδείκνυε ότι δεν έχει πάρει διαζύγιο µε τη
λογική.
Αναφέροµαι στην τροπολογία που αφορά την αναδιάρθρωση,
αναδόµηση, συρρίκνωση, περιορισµό του αριθµού των µελών του
∆.Σ. του ΕΟΦ. Για να επιµένει όµως, σηµαίνει ότι υπάρχει µια νέα
πολιτική που σηµατοδοτεί την πορεία της, µια νέα πολιτική που
χαρακτηρίζεται από νέο έλλειµµα δηµοκρατίας. Να υποστηρίζει ότι
οδηγείται στον περιορισµό του αριθµού των µελών του ∆.Σ. διά της
καταργήσεως και µόνον των αιρετών εκπροσώπων, µας προξενεί
και σε µας που πάντοτε είχαµε καχυποψία στην πολιτική του
ΠΑΣΟΚ, απορία. Τόσο απόλυτος κοµµατισµός; 'Η µας υποχρεώνει
να διατυπώσουµε µεγαλοφώνως, όσο το ΠΑΣΟΚ είχε κάποιες
πλειοψηφίες στους διαφόρους θεσµούς, που συµπληρώνουν τη
δηµοκρατία µετά το Κοινοβούλιο συνδικαλισµό ή τοπική
αυτοδιοίκηση, τότε νοµοθετούσε και µάλιστα πλειοδοτώντας την
ευρεία εκπροσώπισή τους. Τώρα που όλα δείχνουν ότι χάνει αυτά
τα ερείσµατα, έρχεται έτσι άκοµψα να θεσµοθετεί και να νοµοθετεί
την κατάργησή τους; Είναι αυτό µια µορφή αυτοκριτικής που έχει να
κάνει µόνο µε τη διαπίστωση της αναποτελεσµατικότητας όταν
υπάρχει και δηµοκρατική εκπροσώπιση;
Το γεγονός βεβαίως ότι προβάλλει την κάποια περικοπή κάποιων
δαπανών -κάπου δεκατέσσερα εκατοµµύρια (14.000.000)- που και
αυτό είναι αµφίβολο, διότι στην ίδια την τροπολογία λέτε "µε την
απόφαση διορισµού προέδρου και αντιπροέδρου του ΕΟΦ,
καθορίζονται και οι αµοιβές τους", είναι λοιπόν πολύ φυσιολογικό να
σκεφτεί κάποιος ότι είναι δυνατόν οι αµοιβές που θα καθοριστούν
µε την υπουργική απόφαση να υπερκαλύπτουν τα κέρδη απ' αυτήν
τη δηµοκρατική συρρίκνωση.
∆εν επιθυµώ ν'ανέβουν οι τόνοι της όποιας πολιτικής
αντιπαράθεσης. Επιθυµώ να κάνω έκκληση αν όχι στην
Κυβέρνηση, στην κυβερνητική πλειοψηφία, να ξαναδεί το θέµα. ∆εν
µπορεί να πάµε σε µια λογική εκσυγχρονισµού που πολλοί
υποστηρίζουµε µε ψαλίδισµα της αντιπροσωπευτικότητας που είναι
σαφώς πηγή λειτουργίας της δηµοκρατίας. Κάποτε λέγατε "το
βάθεµα και το πλάτεµα της δηµοκρατίας". Να ελπίζω την τελευταία

στιγµή θα επικρατήσει σωφροσύνη;
Εγώ θα σπεύσω να συµφωνήσω µε τον κ. Σφυρίου όταν ζήτησε να
µπει κάποιος φραγµός και στις παρατεταµένες αποσπάσεις που
οδηγούν σε απραξία τα περιφερειακά νοσοκοµεία και άλλους
κρατικούς οργανισµούς. Γιατί δεν έχουµε προκατάληψη.
Επίσης, θα ήθελα στην πολύ σύντοµη παρέµβασή µου να τονίσω
ότι δεν είναι δυνατόν εδώ να αµφισβητούµε και την κοινή
νοηµοσύνη των υπηρετούντων ήδη στη δηµόσια υγεία. 'Ηδη
διαµαρτύρονται ότι δηµιουργείται ανισότητα. Αν ένιωθαν ότι δεν
δηµιουργείται ανισότητα, δεν θα διεµαρτύροντο. Σαφώς πρέπει να
δηµιουργηθούν κίνητρα για την ένταξη των νέων στελεχών, αφού
είχαµε ανεβάσει ψηλά τον πήχυ και δεν µπορούσαµε να καλύψουµε
τα κενά, αλλά όχι εις βάρος των υπηρετούντων και µάλιστα κατά
γενική οµολογία, κάτω από δύσκολες συνθήκες, µια και υπήρχε
έλλειψη προσωπικού τουλάχιστον.
Επίσης, θα ήθελα να πω ότι σαφώς πρέπει να καθορίζονται κοινά
κριτήρια και για τη νοσηλεία συµπατριωτών µας στο εξωτερικό.
'Ηταν όµως µια ευκαιρία για όλους µας να αναδείξουµε το θέµα ότι
οι ναυτικοί συνταξιούχοι, είναι συνταξιούχοι σαφώς αδικηµένοι
έναντι άλλων κατηγοριών. Γνωρίζετε την κρίση. 'Ολοι την
γνωριζουµε. 'Αρα, όπου υπολείπονται, και ας είναι ένα ερέθισµα
άλλων ασφαλισµένων, καλό θα είναι εγκαίρως να το εντοπίσει η
Κυβέρνηση και να το φέρει µε µια νέα της νοµοθετική πρωτοβουλία.
Θάθελα ακόµα να πω για µια ανειληµµένη ηθική υποχρέωση της
Κυβέρνησης που αφορά τους εργαζοµένους στον Ιατρικό Σύλλογο
Αθηνών. Ζητούν και έχουν εξασφαλίσει όλων των παρατάξεων,
υποστηρίζω και της Κυβερνήσεως, να µπορεί το ∆.Σ. του Ι.Σ.Α. να
δώσει έκτακτη οικονοµική ενίσχυση για εργασίες που έχουν κάνει
και µάλιστα µε τη γενική διαπίστωση ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Το '96...
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Σαφέστατα υπάρχει έλλειµµα
δηµοκρατίας, όταν υποχρεώνουµε εργαζόµενους να εργάζονται
περισσότερο απ'ό,τι προβλέπει το ωράριό τους, χωρίς να τους
πληρώνουµε. ∆εν µπορεί να πληρώνουν το κόστος της
αγκυλώσεως της νοµοθεσίας. Αυτό είναι το καθήκον του
Κοινοβουλίου µε ευελιξία να το καλύπτει. Και θα' θελα ακόµα για να
µην ερχόµαστε εδώ µε έπαρση να καλύπτουµε τις αδυναµίες του
πρόσφατου δικού µας παρελθόντος. ∆εν πρόκειται στο περιεχόµενο
των άλλων τροπολογιών για κάποια θέσπιση καινούριων κινήτρων,
πρόκειται για επιστροφή σε κίνητρα που είχατε καταργήσει και τα
οποία οδήγησαν σε κρίση όλο το φάσµα παροχής υπηρεσιών
υγείας. Το ότι σήµερα µε καθυστέρηση ετών ή πολλών µηνών το
καλύπτετε, δεν είναι για να σας πούµε και µπράβο. Σας το είχαµε
τονίσει εγκαίρως ότι έτσι όπως πάτε να νοµοθετήσετε τις εφηµερίες
, θα οδηγήσετε την υγεία σε κρίση, τα νοσοκοµεία σε απραξία, τους
λειτουργούς υγείας σε κινητοποιήσεις. ∆εν µας ακούσατε τότε. Αλλά
το ότι δεχόµαστε τώρα την επιστροφή σ' αυτά, δεν σηµαίνει ότι
επικροτούµε την πολιτική σας. Κάθε άλλο σας ψέγουµε και τώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η κ.Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Εµείς ψηφίσαµε τις τροπολογίες γιατί ήταν
και ένα µέρος της πολιτικής του Συνασπισµού. Και στα νοµοσχέδια
που είχαν κατατεθεί τότε και για τις εφηµερίες, είχαµε επισηµάνει ότι
η Κυβέρνηση µε τον τρόπο που συµπεριφέρεται απέναντι στους
εργαζόµενους και απέναντι στους γιατρούς, δηµιουργεί σοβαρό
πρόβληµα. Εµείς πιστεύουµε ότι είναι και δική µας νίκη οι
τροπολογίες αυτές. Είναι και δικές µας πιέσεις. Και η Κυβερνήση
κάτω από την πίεση των πολιτικών φορέων και των
συνδικαλιστικών, αναγκάστηκε να φέρει αυτό το πράγµα, άσχετα αν
θέλει να παρουσιάζει ότι είναι µια απόφαση δική της.
'Εµείς  πάλι  διαφωνήσαµε  µε  τον  ΕΟΦ  γιατί  πήγατε  να  βάλετε
στην  ίδια  ζυγαριά  το  διευθυντή,  το  διορισµένο  µε  τον  αιρετό.
Και  είναι  πολύ  δυσάρεστο,  κύριε  Φαρµάκη,  να  συµφωνείτε  µε
κάποιες  απόψεις  της  Νέας  ∆ηµοκρατίας  που  τις  έχει  ξεχάσει
στο  παρελθόν  και  έρχεστε  σεις  και  ευθυγραµµίζεστε  τώρα  και
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καταργείτε κοινωνικούς φορείς που σύµφωνα µε δικά σας δεδοµένα
όπως είπατε, αλλά όπως εµείς έχουµε πει, είναι σύµβουλοι της
Κυβέρνησης. ∆εν µπορείτε σεις στον ΕΟΦ να καταργήσετε τους
κοινωνικούς φορείς, επειδή έτσι σας αρέσει, να κάνετε ένα
διοικητικό συµβούλιο, να διαχειρίζεστε κατά το δοκούν όλα αυτά τα
χρήµατα και πολλές φορές έχουµε πει σ' αυτήν την Αίθουσα ότι
χρειάζονται δικλείδες ασφαλείας και δικλείδες ελέγχου. Οι
κοινωνικοί φορείς είναι δικλείδες ελέγχου. Εµείς λοιπόν θα
παρακαλέσουµε τον κύριο Υφυπουργό να ξαναδεί το θέµα και να
κάνει τέταρτη τροποποίηση όπως ήρθε εδώ πέρα και να βάλει µέσα
τους φορείς, τον Ιατρικό Σύλλογο, το Φαρµακευτικό Σύλλογο.
∆εν µπορείτε, κύριε Υφυπουργέ, να προχωράτε έτσι. Και να λέτε ότι
αυτό το πράγµα εσείς το υιοθετήσατε και τώρα το αποσύρετε. Αυτό
το πράγµα δείχνει ότι συντηρητικοποιείται η κοινωνία και την
κοινωνία των πολιτών που ο Πρωθυπουργός λέει ότι θέλει να
στήσει την πάτε στο περιθώριο.
Το δεύτερο θέµα, στο οποίο εγώ νοµίζω ότι πρέπει να αλλάξετε
άποψη είναι για το θέµα των αποσπάσεων επειδή αφιερώσατε
πολύ χρόνο, οι αποσπάσεις γίνονται από τη δική σας τη µεριά και
ταλαιπωρούν και τα νοσοκοµεία και τα κέντρα υγείας.
Εµείς σαν Αντιπολίτευση και όπως είπατε σαν κόµµα που δεν έχει
ασκήσει εξουσία, εµείς πιστεύουµε ότι οι µελλοντικές εκλογές θα
φέρουν κυβερνήσεις συνεργασίας. Και το µοντέλο το δικοµµατικό
πιστεύουµε και ευχόµαστε ότι θα αλλάξει γιατί φαίνεται στην
κοινωνία διάχυτα αυτό. Μην προκαταβάλλετε. Το ζήτηµα λοιπόν
είναι ότι οι αποσπάσεις που δηµιουργούνται στα κέντρα υγείας, στα
νοσοκοµεία κλπ. είναι θέµατα δικά σας. Καλό θα είναι λοιπόν να
βάλετε ένα φραγµό σ' αυτές τις υποθέσεις και να είστε συνεπείς µε
αυτό που εξαγγέλετε. Εµείς αυτό ζητάµε. Εµείς ζητάµε να υπάρχει
µια συνέπεια, να υπάρχει ένας έλεγχος και ζητάµε και κάτι άλλο, το
δηµόσιο χρήµα να το διαχειρίζεστε µε διαφανείς κανόνες.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ορίστε, κύριε
Τασούλα.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: 'Ενα σχόλιο µόνο, κύριε Πρόεδρε, για
τις απόψεις του κυρίου Υπουργού να µην συµµετέχουν στα
συµβούλια εργαζόµενοι. Ποτέ δεν είχατε την άποψη να
συµµετέχουν, απλώς εκµεταλλευόσασταν µια περίοδο που ήταν
από κάτω ένα κίνηµα τέτοιο και εσείς θέλατε αυτό το πράγµα να το
καρπωθείτε.
Από εκεί και πέρα τώρα θέλω και εγώ να επισηµάνω για τις
αποσπάσεις ότι δεν υπάρχει κέντρο υγείας που να µην έχετε πάρει
τους ανθρώπους από εκεί και να τους πάτε µε τον έναν ή µε τον
άλλο τρόπο κεντρικότερα στα νοσοκοµεία. Και εκείνοι που δεν είναι
συµπαθούντες προς εσάς τους έχετε καταδικάσει εκεί, ώστε ούτε µε
νόµιµες διαδικασίες να µπορούν να φύγουν. Τώρα για τον Οίκο
Ναύτου να πούµε και κάτι άλλο. Λέτε ότι ρυθµίζετε ζητήµατα, αλλά
σας είχα καταθέσει µια ερώτηση παλαιότερα, όχι σε σας στον
Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, τον κ. Σουµάκη, που αφορούσε και
το Υπουργείο Υγείας, σχετικά µε το ότι υπάρχουν συνταξιούχοι του
ΝΑΤ, οι οποίοι είναι από τα γραφεία των εγκρίσεων και δαπανών
εκατό και διακόσια χιλιόµετρα µακριά και τους στοιχίζει ο κούκος
αηδόνι για να πάνε να εγκρίνουν κάτι. Χρειάζεται δεκαπέντε και
είκοσι χιλιάδες να ξοδέψουν για να φθάσουν εκεί πέρα. Αυτό το
πρόβληµα δεν το λύνετε, ενώ είναι εύκολο να λυθεί.
Για την κ. Αλφιέρη θέλω να πω ότι εσείς µαζί δεν κάνετε και χώρια
δεν µπορείτε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Καραγκούνης
έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Θέλω να απαντήσω για τους
γιατρούς δηµόσιας υγείας. Κύριε Υπουργέ, λυπάµαι γιατί
προσπαθείτε να παραπλανήσετε την Αίθουσα και τους
εργαζοµένους στον τοµέα δηµόσιας υγείας και απευθύνοµαι στους
συναδέλφους του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Αν θέλετε πραγµατικά να δώσετε κίνητρα να ενταχθούν νέοι
άνθρωποι στη δηµόσια υγεία, σ' αυτό µας βρίσκετε σύµφωνους.
∆εν έχουµε καµία αντίρρηση. Αν θέλετε όµως ευκαιριακά,
ρουσφετολογικά να τοποθετήσετε και να αδικήσετε τους νέους
αυτούς ανθρώπους µε άνισα κριτήρια, σε σχέση όπως σας είπα µε
τους υπηρετούντες εδώ διαπράττεται πολύ µεγάλη αδικία, η οποία

νοµίζω θα έχει και νοµική προέκταση και δεν θα µείνει αναπάντητη.
∆εν είναι δυνατόν, ενώ σήµερα για να γίνει κάποιος διευθυντής
θέλει δεκαέξι χρόνια υπηρεσία, να έρθει κάποιος µε δέκα χρόνια
έναντι ενός που υπηρετεί δεκατέσσερα χρόνια να να πάρει τη θέση
του. διευθυντή. ∆εν µπορεί να σταθεί αυτή η πράξη την οποία
σχεδιάσατε.
Γι' αυτό λοιπόν σας παρακαλώ να άρετε αµέσως αυτή την
ανισότητα, να πάρετε καθαρή θέση και να δεσµευθείτε ότι δεν είναι
δυνατόν αυτήν την ώρα να δηµιουργείται τέτοια αδικία σε βάρος
αυτών των ανθρώπων. Σας είπα θα ανοίξετε τους ασκούς του
Αιόλου.
Κάνω λοιπόν έκκληση προς τους συναδέλφους του ΠΑ.ΣΟ.Κ. να µη
δεχθούν αυτή την αδικία. ∆εν είναι µόνο των άλλων κοµµάτων αυτοί
που υπηρετούν. 'Οταν σας λέω κάτι γι' αυτούς που υπηρετούν δέκα
χρόνια, που δε νοµίζω εµείς να τους βάλαµε, δώστε τους τις ίδιες
ευκαιρίες έναντι των νεοεισερχοµένων για να έχουν και τα ίδια
δικαιώµατα. Πως λοιπόν επιµένετε σ' αυτήν την αδικία; Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κηρύσσεται
περαιωµένη η συζήτηση επί των τροπολογιών του κυρίου
Υπουργού και θα τεθούν σε ψηφοφορία.
Ερωτάται το Σώµα: Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2581 και ειδικό
117 γίνεται δεκτή;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς η
τροπολογία µε γενικό αριθµό 2581 και ειδικό 117 έγινε δεκτή κατά
πλειοψηφία και θα αριθµηθεί ως ίδιον άρθρο στο συζητούµενο
σχέδιο νόµου.
Ερωτάται το Σώµα: Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2592 και ειδικό
126 γίνεται δεκτή όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς η
τροπολογία µε γενικό αριθµό 2592 και ειδικό 126 έγινε δεκτή, κατά
πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό και θα
αριθµηθεί ως ίδιον άρθρο στο συζητούµενο σχέδιο νόµου.
Ερωτάται το Σώµα: Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2593 και ειδικό
127 γίνεται δεκτή ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς η
τροπολογία µε γενικό αριθµό 2593 και ειδικό 127 έγινε δεκτή κατά
πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2594 και ειδικό
128 γίνεται δεκτή όπως τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς η
τροπολογία µε γενικό αριθµό 2594 και ειδικό 128 έγινε δεκτή, κατά
πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε και θα αριθµηθεί ως ίδιον
άρθρον στο συζητούµενο σχέδιο νόµου.
Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2605 και ειδικό 134 αρµοδιότητας
Εµπορικής Ναυτιλίας γίνεται δεκτή;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς η
τροπολογία µε γενικό αριθµό 2605 και ειδικό 134 έγινε δεκτή κατά
πλειοψηφία και θα αριθµηθεί ως ίδιον άρθρον στο συζητούµενο
σχέδιο νόµου.
Πριν από το ακροτελεύτιο άρθρο υπάρχουν τροπολογίες των
συναδέλφων εµπρόθεσµες και εκπρόθεσµες.
Ο κύριος Υπουργός προτίθεται να αποδεχθεί καµία εκ των
εκπροθέσµων;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
'Οχι.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Οσο για τις
εµπρόθεσµες είτε δέχεστε είτε όχι, θα συζητηθούν.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ορίστε κύριε
Πρόεδρε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρώτα µια
γενική παρατήρηση. ∆εν είναι ωραίο ένα Υπουργείο το οποίο φέρνει
το ίδιο τόσες τροπολογίες την τελευταία ώρα να λέει κατ' αρχήν ότι
δεν δέχεται καµιά τροπολογία. Αυτό επιτέλους είναι υπόθεση της
Βουλής και φυσικά δεν µπορείτε να εµποδίσετε τη συζήτηση η
οποία όµως θα είναι άσκοπη από την ώρα που η Κυβέρνηση δεν
την δέχεται. Θα συνιστούσα στην Κυβέρνηση περισσότερη
ευαισθησία έναντι των προτάσεων του Κοινοβουλίου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν θέλω να σας
διακόψω, σε ότι αφορά τις εκπρόθεσµες είναι θέµα Κανονισµού.
∆εν το επιτρέπει ο Κανονισµός.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Βεβαίως. Μιλάω για τις
εµπρόθεσµες, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Αυτές θα συζητηθούν
είτε τις δέχεται είτε δεν τις δέχεται ο Υπουργός.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Για τις εκπρόθεσµες είναι
δικαίωµα του Υπουργού να πει ότι δεν τις δέχεται. Μιλάω για τις
εµπρόθεσµες.
Θα ήθελα -ξέρω πως είναι µάταιο- αλλά επί της ουσίας να
αναφερθώ σε µια τροπολογία προσθήκη την οποία υπέβαλλε ο
εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Παπαδάτος και συνυπογράφει ο
συνάδελφος Ηρακλείου κ. Κουράκης µε την οποία επιτρέπεται σε
ιδιωτικές κλινικές µετατραπή ίσου αριθµού κλινών ουρολογικών
τµηµάτων, σε µονάδα τεχνητού νεφρού. ∆ηλαδή να µην αυξηθεί ο
αριθµός των κλινών, αλλά ορισµένες κλίνες ουρολογικού τµήµατος
να γίνουν κλίνες τεχνητού νεφρού.
Κύριε Πρόεδρε, αυτό που εγώ ξέρω είναι ότι η ελληνική επαρχία
έχει πρόβληµα τεχνητού νεφρού. Ειδικότερα στο Ηράκλειο
υπάρχουν πενήντα οικογένειες οι οποίες ταλαιπωρούνται γιατί δεν
επαρκούν οι µονάδες τεχνητού νεφρού που υπάρχουν να καλύψουν
τις ανάγκες.
Καταλαβαίνετε τι τραγική οικονοµική επιβάρυνση και τι ταλαιπωρία
είναι για µια οικογένεια να πρέπει να φεύγει ο άρρωστος, να
εγκαθίσταται στην Αθήνα ή κάπου αλλού για να µπορεί να έχει τον
τεχνητό νεφρό. ∆εν καταλαβαίνω καν γιατί χρειάζεται νόµος γι'
αυτήν τη δουλειά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Αν δεν κάνω λάθος, η
διαδικασία της αιµοκάθαρσης γίνεται µέρα παρά µέρα, κύριε
Πρόεδρε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να
παρακαλέσω τον κύριο Υφυπουργό -ξέρω ότι δεν είναι έτοιµος και
κατ' αρχήν έχει πάρει αυτήν την απόφαση- να κάνει µια εξαίρεση και
να το δεχθεί, διότι για ανθρώπους που πάσχουν, για αρρώστους
πασχίζουµε σήµερα. Εν πάση περιπτώσει, αν δεν µπορεί να το
δεχθεί, διότι έχει δεσµευθεί απέναντι του κυρίου Υπουργού, ο
οποίος απουσιάζει δικαιολογηµένα, τουλάχιστον να µας πει τις
προθέσεις του Υπουργείου και να κοιτάξει µε τον ταχύτερο δυνατό
τρόπο να αποκαταστάσει τα πράγµατα και να ικανοποιήσει µια
υπαρκτή κοινωνική ανάγκη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ(Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, στη παρατήρηση του Προέδρου κ. Μητσοτάκη για
την άρνησή µας να δεχθούµε τροπολογίες, εκείνος γνωρίζει ως
παλαιότερος όλων µας σε αυτήν την Αίθουσα, ότι αυτό δεν
συµβαίνει πρώτη φορά. Εάν είναι µια κακή συνήθεια της Ελληνικής
Βουλής, µας την έχετε διδάξει οι παλαιότεροι και την ακολουθούµε
ίσως και εµείς. Μπορούµε βεβαίως να την καταργήσουµε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κάνετε λάθος αν νοµίζετε ότι
είναι έτσι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ(Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
∆εν κάνουµε λάθος, κύριε Πρόεδρε. Γιατί είµαστε και εµείς ήδη
παλαιοί, όχι βέβαια στη θητεία σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Σπάνια Υπουργός λέει ότι δεν
δέχεται καµία τροπολογία. Είναι εξαίρεση, όχι κανόνας!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ(Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Επί της ουσίας της τροπολογίας και του αιτήµατός σας είχα την
ευκαιρία και κατ' ιδίαν να σας πω ότι είναι έτοιµο για το Συµβούλιο
της Επικρατείας προεδρικό διάταγµα που ρυθµίζει τα θέµατα των
ιδιωτικών κλινικών και όλων αυτών των µετατροπών. Θα ήταν
περίεργο, όταν πολλοί και για πολλές ειδικότητες ζητούν µετατροπή
κλινών από µία ειδικότητα σε άλλη, να δεχθούµε µε τροπολογία στη
Βουλή συγκεκριµένο αίτηµα µιας κλινικής, παρά τις ανάγκες της
περιοχής για τις οποίες συµφωνούµε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: ∆εν είναι η µόνη περιοχή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Σας λέω ότι δεν κατανοούµε την αναγκαιότητα η Βουλή να
νοµοθετήσει για συγκεκριµένο αίτηµα που µπορεί να αφορά και
άλλους, που δεν έχουν πάντως υποβάλλει ανάλογο αίτηµα και να
αφήσει εκτός όλον τον άλλο τοµέα των ιδιωτικών κλινικών και τις
άλλες ειδικότητες.
Αυτό που θέλω να σας βεβαιώσω είναι, ότι έγινε συζήτηση στο
Υπουργείο για την τροπολογία αυτή, που είναι εµπρόθεσµη, έχει
απορριφθεί και από τον Υπουργό της Υγείας, ο οποίος
δικαιολογηµένα απουσιάζει και οι εξηγήσεις ότι πολύ σύντοµα θα
λυθεί το θέµα πρέπει να σας ικανοποιούν. Τι να σας πω!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Αρκεί να επαληθευθούν τα
πράγµατα, αλλά έχουµε πικρή εµπειρία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Παπαδάτος έχει
το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΑΤΟΣ: Αντιλαµβάνοµαι τον προβληµατισµό που
βάζει ο Υφυπουργός κ. Φαρµάκης. Θα προσπαθήσω να εξηγήσω,
ότι τα άτοµα που πηγαίνουν σε µονάδες τεχνητού νεφρού είναι τα
άτοµα που έχουν καθηµερινή ανάγκη. ∆ηλαδή, θα σώσουµε ζωές.
Είναι µία εξαίρεση. ∆εν είναι από καρδιολογική κλινική σε
παθολογική κλινική, αλλά είναι κρεβάτια της ουρολογικής κλινικής,
είναι για νεφροπαθείς, οι οποίοι σε καθηµερινή βάση θέλουν
φροντίδα και ουσιαστικά σώζουµε ζωές. Είναι, δηλαδή, µια
διαφορετική προσέγγιση και ουσιαστικά για τη συγκεκριµένη ιστορία
τουλάχιστον πρόκειται για δέκα κρεβάτια. Είναι θέµα χρόνου, αλλά
αν περάσουν τρεις ή τέσσερις µήνες νοµίζω ότι βλάπτουµε τη
δηµόσια υγεία. Σέβοµαι τις διαδικασίες που λέτε, παρακαλώ όµως
αν υπάρχουν περιθώρια, να γίνει.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Καραγκούνης
έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Ο Πρόεδρος κ. Μητσοτάκης, έχει
πολύ µεγάλο δίκιο που ζητά εδώ και τώρα τη νοµοθέτηση. Ο κ.
Φαρµάκης ως γιατρός όφειλε να µην επικαλεσθεί νοµοτεχνικούς
λόγους για τη καθυστέρηση.
'Επρεπε, κύριε Φαρµάκη, τώρα να νοµοθετήσουµε, γιατί οι
νεφροπαθείς δεν περιµένουν. Κάνουν κάθε δύο ηµέρες
αιµοκάθαρση και ούτε τα λεφτά έχουν να πληρώνουν ούτε και
µπορούν να ταλαιπωρούνται. Γι' αυτό νοµίζω ότι δεν µπορούµε να
δικαιολογηθούµε ως Κοινοβούλιο ότι για λόγους πολιτικούς
καθυστερούµε τη ψήφιση αυτής της τροπολογίας.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η κ. Ανουσάκη έχει το
λόγο.
ΕΛΕΝΗ ΑΝΟΥΣΑΚΗ: Κύριε Πρόεδρε, απευθύνοµαι σε εσάς, γιατί ο
κύριος Υφυπουργός όπως µας είπε κατ' αρχήν δεν τις έχει δεχθεί.
Είναι λοιπόν σαν να µιλάµε σε έναν άνθρωπο που έχει κλείσει τα
αφτιά. Ωστόσο, είναι πάρα πολύ σηµαντικό αυτό το θέµα. Ειλικρινά
δεν ξέρω ποια και το ρόλο µας. Εµείς κατά συνήθεια, πια οι
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, δεν φέρνουµε χιλιάδες τροπολογίες όπως
γνωρίζετε. Καταλαβαίνουµε τις δυσκολίες, αλλά δεν είναι δυνατόν
στους συναδέλφους του Βουλευτές να λέει δεν τις δέχοµαι. Εδώ
είναι έκτακτη ανάγκη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Σπυριούνης έχει
το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: 'Εχουµε όλοι µας την ευαισθησία
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προς τον άνθρωπο.
Κύριε Υπουργέ, είναι γεγονός ότι ο πολίτης ακόµα δεν έχει
απολαύσει στην πατρίδα µας τα αγαθά της δηµοκρατίας. "Πάντων
χρηµάτων εστί ο άνθρωπος", έλεγαν οι σοφιστές. ∆εν υπολογίζεται,
δεν εκτιµάται ο πολίτης στο µέτρο των αναγκών του, των
προβληµάτων του, της αγωνίας του απέναντι στη ζωή. Και εγώ θα
προσθέσω την παράκλησή µου στην ευαισθησία σας, τη γνωστή σε
µένα, να επιταχύνετε.
Βέβαια, εδώ δηµιουργείται και ένα θέµα. Από τη στιγµή που στο
Υπουργείο ελήφθη αυτή η απόφαση, δεν µπορεί ο κύριος
Υφυπουργός να λύσει τώρα αυτό το θέµα. Να προσθέσω όµως, ότι
πρέπει να επιταχύνετε όσο µπορείτε τη λήψη της απόφασης αν
λογικά εκτιµάτε ότι αυτή η απόφαση επιβάλλεται από τα πράγµατα,
ώστε να λυθεί αυτό το θέµα που σχετίζεται άµεσα µε τον ανθρώπινο
πόνο. ∆ηµοκρατία προπαντός σηµαίνει ανθρωπιά. Και είναι πάνω
από τους όρους και τους τύπους αυτό. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Τασούλας έχει το
λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Θέλω να πω µία κουβέντα, για να µη
φανεί ότι δεν ενδιαφερόµαστε γι' αυτό το ζήτηµα. Είναι γεγονός ότι
υπάρχουν µεγάλες ελλείψεις στις µονάδες τεχνητού νεφρού και
κύρια υπάρχουν στα δηµόσια νοσοκοµεία και εκεί θα πρέπει να
αναπτυχθούν. Πρέπει να ξέρετε, όµως, ότι έχει ψηφιστεί να κάνουν
οι ιδιωτικές κλινικές µονάδες τεχνητού νεφρού. Τώρα, γιατί
συγκεκριµένα ζητείται αυτού του είδους η µετατροπή, αυτό δεν το
ξέρω. Αλλά, πρέπει να πω ότι οι ουρολογικές κλινικές και οι
µονάδες τεχνητού νεφρού δεν έχουν καµία σχέση. Είναι άλλη
ειδικότητα αυτή που καλύπτει τις µονάδες τεχνητού νεφρού, η
νεφρολογία. Πρέπει όµως να δούµε τι συγκεκριµένα υπάρχει, να το
δούµε πιο συγκεκριµένα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω µία κουβέντα.
Πράγµατικά υπάρχει µεγάλο πρόβληµα στις µονάδες τεχνητού
νεφρού, αλλά πιστεύω ότι ο τρόπος της ιδιωτικής αντιµετώπισης
δεν εξυπηρετεί. Επειδή παρακολουθώ δύο-τρία χρόνια αυτό το
θέµα, έχουν γίνει προτάσεις για να γίνει τµήµα τεχνητού νεφρού στο
νοσοκοµείο στο Ηράκλειο κ.λπ. Αυτά τα µηνύµατα καλό θα ήταν να
τα λάβει η Κυβέρνηση και να δει πως θα το αντιµετωπίσει το θέµα.
'Ετσι αποσπασµατικά και λύνοντας µέσα από τον ιδιωτικό τοµέα το
πρόβληµα, νοµίζω ότι δεν εξυπηρετεί ούτε τους εργαζόµενους ούτε
την κατάσταση που έχει διαµορφωθεί στην Κρήτη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Σφυρίου έχει το
λόγο για να αναπτύξει την τροπολογία του.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Μιλούµε για την τροπολογία µε γενικό αριθµό
2591 και µε ειδικό 125.
Κύριε Υπουργέ, θέλω να επισηµάνω το εξής.
'Ακουσα τον Υπουργό που είπε προηγουµένως δεν αποδέχοµαι
καµία τροπολογία Βουλευτή. Για τη συγκεκριµένη τροπολογία θέλω
να του επισηµάνω ότι οι καθ' ύλην αρµόδιοι υπουργοί, ο Υπουργός
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και ο Υφυπουργός
Κοινωνικών Ασφαλίσεων συµφωνούν. Είχαµε κατ' ιδίαν συνεργασία
και συµφωνούν. Και νοµίζω ότι πρέπει να έχει ενηµερωθεί
πιθανότατα και ο παριστάµενος Υφυπουργός γι' αυτό.
∆εύτερον, η ίδια ακριβώς διάταξη, αυτολεξεί, χωρίς να διαφέρει ούτε
κατά µία λέξη, έχει ψηφισθεί και έχει γίνει νόµος του κράτους για
τους εργαζόµενους του Γενικού Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέλης,
όταν το νοσοκοµείο αυτό το πήρε το ΙΚΑ. Και ψηφίστηκε αυτή
ακριβώς η διάταξη.
Και τι εισηγούµαι τώρα; Εισηγούµαι αυτήν τη διάταξη που την
έχουµε ήδη κάνει νόµο του κράτους, για την περίπτωση του Γενικού
Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέλης, να την εφαρµόσουµε και για το
Κρατικό Θεραπευτήριο, δηλαδή, το Ψυχιατρείο της Λέρου. Είναι
απόλυτα δίκαιο. ∆εν εισηγούµαι αυτήν τη διάταξη µε δική µου
επινόηση. Είναι διάταξη που αυτολεξεί έχει ψηφισθεί για
εργαζόµενους άλλου νοσοκοµείου και έχουµε και δεδοµένη τη

σύµφωνη γνώµη και του Υπουργού και του Υφυπουργού
Κοινωνικών Ασφαλίσεων. ∆εν έχω καταλάβει γιατί δεν πρέπει να
ψηφίσουµε αυτήν τη διάταξη. Εγώ τουλάχιστον δεν έχω καταλάβει.
Και µάλιστα επειδή µπορεί να τεθεί θέµα ότι ξέρετε προκαλεί
οικονοµική δαπάνη, πρέπει να διευκρινίσω το εξής: ∆εν προκαλεί
ούτε µία δραχµή δαπάνη για τον κρατικό προϋπολογισµό, δεν
προκαλεί ούτε µία δραχµή δαπάνη για κανένα ασφαλιστικό ταµείο,
παρά µόνο για ένα ταµείο του ν.103/75 το οποίο έχει µονοµερή
χρηµατοδότηση. ∆ηλαδή θα αντλήσουν τα χρήµατα που οι ίδιοι
έχουν πληρώσει σε όλη τους τη θητεία. Και µάλιστα όταν
συνεχίζουν να πληρώνουν από τότε που µε το νόµο της Νέας
∆ηµοκρατίας το 1992 εντάχθηκαν υποχρεωτικά στο Ψυχιατρείο της
Λέρου και συνεχίζουν να πληρώνουν το Ταµείο Προνοίας ∆ηµοσίων
Υπαλλήλων, αλλά αυτό όµως για να τους χορηγήσει αυτοτελώς
εφάπαξ, πρέπει να περάσουν δωδεκάµισι χρόνια ασφάλισης. Και
πολλοί άνθρωποι βγαίνουν όχι µετά δωδεκάµισι, βγαίνουν µετά από
µισό, από ένα, από δύο, από τρία, από πέντε, από δέκα χρόνια.
∆εν καλύπτουν τα δωδεκάµισι χρόνια ασφάλισης.
Εποµένως, κύριε Υπουργέ, εγώ θα ήθελα να αναιρέσετε αυτό που
είπατε στην αρχή, µε δεδοµένο ότι συµφωνεί το καθ' ύλην αρµόδιο
Υπουργείο, µε δεδοµένο ότι η ίδια ακριβώς διάταξη για το ίδιο
ακριβώς θέµα ψηφίστηκε και έγινε νόµος του κράτους για το Γενικό
Νοσοκοµείο Παίδων Πεντέλης. Να το κάνουµε και για το Ψυχιατρείο
της Λέρου, για το οποίο νοµίζω πάντοτε η Αίθουσα οµόφωνα
εκδηλώνει την ευαισθησία της. Και η Κυβέρνηση το έχει πράξει κατ'
επανάληψη και εκδηλώνει την ευαισθησία της γι' αυτό.
Νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι θα πρέπει να αρθεί η επιφύλαξή σας
και να προχωρήσουµε στην ψήφισή της.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Παπαδάτος έχει
το λόγο επ' αυτής της τροπολογίας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΑΤΟΣ: Πολύ σύντοµα συνηγορώντας σ' αυτά
που λέει ο συνάδελφος ο κ. Σφυρίου, θα έλεγα ένα πραγµατικό
γεγονός. Τα βαριά περιστατικά των παιδικών ψυχώσεων και των
νοητικών καθυστερήσεων που είναι στο Νταού Πεντέλης,
πηγαίνουν και πήγαιναν µέχρι τώρα στο ΠΙΚΠΑ της Λέρου. ∆ηλαδή,
πρόκειται για περιστατικά ίδια βαρύτερης µορφής, τα έχω
επισκεφθεί και τα έχω δει, και είναι µάλλον έλλειψη ισονοµίας, τα
ίδια άτοµα ως εργαζόµενοι να προσφέρουν τις ίδιες υπηρεσίες και
να µην έχουν την ίδια µεταχείριση. ∆εν ξέρω πώς µπορούµε να το
ξεπεράσουµε. Νοµίζω πάντως ότι είναι µία αδικία για τα
συγκεκριµένα πρόσωπα που έχουν τα βαριά περιστατικά ΠΙΚΠΑ
Πεντέλης που δεν τα περιθάλπουν.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Καραγκούνης
έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Και εγώ θα συνηγορήσω µε το
συνάδελφο τον κ. Σφυρίου στην επιχειρηµατολογία του.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Αργύρης έχει το
λόγο για να αναπτύξει ...
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: ∆εν θα µας απαντήσει ο κύριος Υπουργός;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Θα απαντήσει µετά ο
κύριος Υπουργός.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Να µας απαντήσει τώρα σε µία-µία
τροπολογία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εγώ προτιµώ να
συζητηθούν ως ενότητα, να απαντήσει ο κύριος Υπουργός, να
τεθούν σε ψηφοφορία. Αφού είναι δεδοµένη η άρνηση του κυρίου
Υπουργού;
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Να µας απαντήσει τώρα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Νοµίζω απήντησα στον Πρόεδρο τον κ. Μητσοτάκη και στους
συναδέλφους που υπερασπίστηκαν την προηγούµενη τροπολογία.
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Να πω δυο λόγια και γι' αυτή. Μπορώ να δεχθώ την ευαισθησία των
συναδέλφων και τα λογικά τους επιχειρήµατα. 'Οµως πρέπει να σας
πω ότι είναι µια τροπολογία που είναι έξω από την αρµοδιότητα του
Υπουργείου µας. Είναι µία τροπολογία που συµφωνήθηκε µε τον
Υπουργό να µη γίνει δεκτή. Είναι µια τροπολογία για την οποία µε
πληροφορεί µεν ο κ. Σφυρίου, ότι η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων συµφωνεί, αλλά που εγώ
δεν έχω καµία τέτοια συµφωνία υπόψη µου. ∆εν γνωρίζω, δεν έχω
πληροφορηθεί αν υπάρχει κάτι τέτοιο. ∆εν γνωρίζω τι δαπάνες
προκαλεί στον ν.103, δεν γνωρίζω τι δαπάνες προκαλεί στο Ταµείο
Πρόνοιας ∆ηµοσίων Υπαλλήλων και αν προκαλεί. Και οι δύο
έχουµε υπηρετήσει στις κοινωνικές ασφαλίσεις. ∆εν µπορώ να
δεχθώ αυτήν την τροπολογία για την οποία επιµένει και µπορεί να
έχει δίκιο επαναλαµβάνω ο κ. Σφυρίου και οι συνάδελφοι που
συντάσσονται µαζί του.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Αργύρης έχει το
λόγο επί της υπ' αριθµ. 2544 τροπολογίας.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ: Με την προτεινόµενη διάταξη που
υπογράφουµε πολλοί συνάδελφοι και µάλιστα όλοι οι εισηγητές των
πτερύγων της Βουλής στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, γίνεται µία
προσπάθεια να αµβλυνθεί µία ανισότητα που δηµιουργείται σε
ανθρώπους που κατάφεραν µε την προσπάθεια τη δική τους, της
οικογενείας τους αλλά και του περιβάλλοντος που τους έχει
βοηθήσει, να µετατραπούν από άτοµα µε ειδικές ανάγκες σε άτοµα
µε ειδικά προσόντα. Και αναφέροµαι σε γιατρούς οι οποίοι
κατάφεραν να έχουν και την ειδικότητα πλέον -στην προκειµένη
περίπτωση εδώ µιλάµε για γιατρούς που έχουν τελειώσει την
ειδικότητα αιµατολογίας- και τα άτοµα αυτά είναι υποχρεωµένα να
υποβάλλονται σε εβδοµαδιαία αιµοκάθαρση, δεν µπορούν να
κάνουν χρήση των διατάξεων περί προσλήψεων γιατρών του ΕΣΥ,
γιατί είναι σίγουρο ότι όποτε προκηρυχθούν αυτές οι θέσεις, µπορεί
να είναι σε ένα κέντρο υγείας, µπορεί να είναι οπουδήποτε αλλού
και είναι µακριά από αυτά τα κέντρα που θα µπορούσαν να κάνουν
αιµοκάθαρση.
Πιστεύω λοιπόν ότι πρέπει να επιβραβευθεί αυτή η µεγάλη
προσπάθεια αυτών των ανθρώπων που φαντάζοµαι ότι είναι πολύ
λίγοι, και θα είµαστε ευτυχείς να είναι πάντα λίγοι, γιατί είναι πάρα
πολύ δύσκολο να πάσχουν από τέτοιες ασθένειες. Να τους
δώσουµε τη δυνατότητα, να επιβραβεύσουµε αυτήν την
προσπάθεια που κατάφεραν, να µετατρέψουν το άτοµό τους από
άτοµο ειδικών αναγκών σε άτοµο µε ειδικά προσόντα. Και
καταλαβαίνω ότι πιθανόν να υπάρχουν κάποιες δυσκολίες.
Ζητάω από τον κύριο Υπουργό να υπάρξει µία δέσµευση ότι θα
δούµε µε µεγαλύτερη ευαισθησία, όπως κάνει κάθε φορά η
Κυβέρνηση για τέτοια µεγάλα κοινωνικά θέµατα, όπως είναι το
συγκεκριµένο.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Τασούλας έχει το
λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κατ' αρχήν από ό,τι ξέρω η τροπολογία
που φέρνει ο κ. Αργύρης αφορά έναν άνθρωπο, αν είµαι βέβαιος.
Είναι ειδική περίπτωση οµόζυγη µορφή µεσογειακής αναιµίας, δεν
χρειάζεται να πούµε περισσότερα. Εγώ συµφωνώ για ειδικούς
λόγους σε προσωποπαγή θέση, αφού πρέπει να φάει και ψωµί και
να κάνει και θεραπεία συγχρόνως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η κ. Ανουσάκη ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
∆εν θα απαντήσω, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Υπουργέ, είπα
να αναπτύξουν όλοι οι συνάδελφοι τις εµπρόθεσµες τροπολογίες
και εν συνεχεία να απαντήσετε εσείς.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Να απαντήσω σε µία-µία, γιατί έτσι κλείνει και το θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εκκρεµεί και η
ψηφοφορία όπως ξέρετε.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Με την τροπολογία αυτή οι συνάδελφοι θέτουν ένα µεγάλο θέµα.
Πραγµατικά θα µπορούσε κανείς να πει ότι συµφωνεί. 'Οµως οι
συγκεκριµένοι συνάδελφοι γιατροί που προτείνεται να διορισθούν,
δεν είναι µόνον εκείνοι άτοµα µε ειδικές ανάγκες. Γίνεται εδώ µία,
επ' ευκαιρία ενός ή δύο συναδέλφων, επιλεκτική προτίµηση σε
συγκεκριµένη νόσο. Εάν πρέπει να δούµε αυτό το θέµα και να
λάβουµε υπόψη µας ότι οι γιατροί δεν διορίζονται αλλά κρίνονται και
επιλέγονται -αλλά αυτό µπορούµε να το ξεπεράσουµε, µπορούµε
να το νοµοθετήσουµε- τότε θα πρέπει να µελετήσουµε, και γι' αυτό
το λόγο δεν είµαι έτοιµος να κάνω δεκτή την τροπολογία, µήπως
πρέπει να περιλάβουµε σε µία διάταξη και κάποιες άλλες
κατηγορίες νόσων και συνεπώς συναδέλφων µε ειδικές ανάγκες.
Αλλά µόνο γιατρών; Το λέω ο ίδιος, που είµαι και γιατρός. Είναι ένα
θέµα που πρέπει να λύσουµε. Που πρέπει να το λύσουµε σύντοµα,
αλλά που δεν µπορεί να λυθεί µε αυτόν τον τρόπο και µόνο γι'
αυτήν τη νόσο, για την οποία συζητούµε σήµερα.
Θέλω να σας δηλώσω ότι από τη µεριά του Υπουργείου θα υπάρξει
τρόπος να βοηθηθεί ο συγκεκριµένος συνάδελφος, να έχει µία
δουλειά και να εργάζεται στη θέση που εργάζεται και σήµερα. Αυτό
είναι έξω από την τροπολογία. Και να δούµε επίσης το θέµα των
συναδέλφων "µου" και "µας", όσων είµαστε γιατροί, που πρέπει να
αντιµετωπίσουµε και είναι άτοµα µε ειδικές ανάγκες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Επί της υπ' αριθµ.
2590/124 τροπολογίας η κ. Ανουσάκη έχει το λόγο.
ΕΛΕΝΗ ΑΝΟΥΣΑΚΗ: Οι υπάλληλοι του Ιατρικού Συλλόγου της
Αθήνας, µε εξουσιοδότησαν να φέρω αυτήν την τροπολογία, η
οποία δεν βαρύνει τον κρατικό προϋπολογισµό και θα διορθώσει
µία αδικία που έχει γίνει σε βάρος τους. Να δοθεί, λοιπόν, η
δυνατότητα στη διοίκηση του Ιατρικού Συλλόγου Αθηνών να
χορηγήσει έκτακτη οικονοµική ενίσχυση στους υπαλλήλους για το
χρονικό διάστηµα 1.1.96 έως 31.12.96. Και αυτό γιατί, ενώ
προβλέπονται από τον Οργανισµό τριάντα τέσσερις οργανικές
θέσεις για την κάλυψη πάγιων τακτικών αναγκών, οι υπηρετούντες
υπάλληλοι είναι έντεκα. Αυτό δεν βαρύνει τον προϋπολογισµό,
όπως προανέφερα.
Θεώρησα, λοιπόν, κι εγώ ως Βουλευτής Αθηνών να ακούσω την
αγωνία τους, γιατί πιστεύω ότι πρέπει να είµαστε δίκαιοι. Να ζητάµε
λοιπόν, αλλά και να είµαστε συνεπείς προς αυτούς τους
υπαλλήλους, οι οποίοι επιτελούν ένα σηµαντικό έργο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν υπάρχει άλλος
κύριος συνάδελφος να µιλήσει επί της συγκεκριµένης τροπολογίας.
Το λόγο έχει ο κ. Καραγκούνης για να αναπτύξει την υπ' αριθµ.
2575/116 τροπολογία.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Και η δική µου τροπολογία, κύριε
Υπουργέ, δεν βαρύνει καθόλου τον προϋπολογισµό. Πρόκειται
µόνο για ένα ευεργέτηµα που απολαµβάνουν ορισµένοι γιατροί.
Αναφέροµαι στους υφηγητές. 'Οπως ξέρετε, πριν από τον ν. 1942
για την ανωτάτη παιδεία, υπήρχε στους γιατρούς ο τίτλος του
υφηγητού, ο οποίος σταµάτησε να χορηγείται από το πανεπιστήµιο
από το 1984.
Ο ν. 2071/92 έδινε τη δυνατότητα σ' αυτούς που είχαν θέσεις
διευθυντού, κλάδου ΕΣΥ και είχαν την υφηγεσία έως το 1983, που
εφαρµόστηκε ο ν. 1397 να µπορούν να παραµένουν έως το 67ο
έτος της ηλικίας. 'Οπως σας είπα το 1984 σταµάτησε να χορηγείται
ο τίτλος της υφηγεσίας. ∆εν ξέρω πόσοι απ' αυτούς, κύριε Υπουργέ,
υπηρετούν σε διευθυντικούς κλάδους γιατρών ΕΣΥ.
Εν πάση περιπτώσει, επειδή δεν δηµιουργείται πρόβληµα
οικονοµικής επιβάρυνσης, επειδή αυτοί οι οποίοι µε ενόχλησαν
προσωπικά έχουν ένα και µόνο σκοπό, αγαπούν τη δουλειά τους
και µπορώ να σας πω ότι δεν είναι κλινικοί, είναι εργαστηριακοί και
δεν έχουν κανένα κίνητρο οικονοµικό, θέλουν να δουλέψουν έως το
67ο έτος της ηλικίας τους, νοµίζω ότι πρέπει να τους δώσουµε τη
δυνατότητα αυτή, γιατί στο κάτω-κάτω η ιστορία της προαγωγής
έχει σταµατήσει και πρέπει να αποκαταστήσουµε πλέον την
ισονοµία.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα, ότι από τα
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
"ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", τριάντα πέντε µαθητές και δύο
συνοδοί-δάσκαλοι του ∆ηµοτικού Σχολείου Μύτικα και Βάρδακα
Αιτωλοακαρνανίας.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο!
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Ο κ. Παπαδάτος έχει το λόγο για να αναπτύξει την υπ' αριθµ.
2595/129 τροπολογία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΑΤΟΣ: Ο κύριος Υπουργός µας είπε για την
τύχη των τροπολογίων, αλλά για την ιστορία και ακόµα για να έχει
τη δυνατότητα να µας εκφράσει την άποψή του που και...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Oχι για την ιστορία
µόνο, αλλά και για προβληµατισµό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΑΤΟΣ: Και για να µας εκφράσει την άποψή του.
Αυτό λέω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Με συγχωρείτε που
κάνω την παρέµβαση, αλλά αυτές οι συζητήσεις συνήθως έχουν
αποτελέσµατα σε άλλη φάση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΑΤΟΣ: Αυτό λέω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Οι Υπουργοί τις
µελετούν. Γίνονται αντικείµενο επεξεργασίας και συζητήσεων στα
Υπουργεία. Θυµάµαι παλαιό Υπουργό, ο οποίος έλεγε, τις κρατάω
για να τις µελετήσω και τις µελετούσε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΑΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αυτό εννοούσα. Το να
µας εκφράσει τη δική του βούληση και τη βούληση του Υπουργείου
είναι σηµαντικό, για να δούµε σε µια επόµενη φάση, πώς µπορούµε
να λύσουµε πραγµατικά προβλήµατα.
'Εχω καταθέσει µε τον κ. Κουράκη την τροπολογία µε αριθµό
2595/129 και αναφερόµαστε στο προεδρικό διάταγµα 79/96 που
εξαιρεί της υποχρέωσης να δίνουν συµµετοχή στα φάρµακα
διάφορες µορφές αναιµίας, όπως επίσης και έξοδα που µπορούν να
γίνουν στο εξωτερικό.
Πιστεύουµε ότι αυτό θα πρέπει να επεκταθεί και σε νεοπλασµατικές
παθήσεις, ιδιαίτερα στις περιπτώσεις νεοπλασµατικών παθήσεων
αίµατος, όπως είναι η λευχαιµία. 'Οπως ξέρουµε οι γιατροί, είναι µία
πολύ βαρύτερη πάθηση από την αναιµία. Αν δεν µπορούµε
σήµερα, νοµίζω ότι κάποια στιγµή θα πρέπει να υπάρξει αυτή η
προσέγγιση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): H κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο για να αναπτύξει τις δύο τροπολογίες της.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Πραγµατικά ο κύριος Υπουργός µας έχει
ξενίσει σήµερα µε το de facto δεν ακούω, δεν συζητώ, δεν βλέπω.
Μάλλον αυτό είναι µία αντίληψη κοµµατική...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Και βλέπω και ακούω και συζητώ, είπα, αλλά δεν µπορώ να τα
δέχοµαι όλα.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: ... που είναι υπό κατηγορία, κύριε
Υφυπουργέ. Καλό θα είναι...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆ιπλωµατικότερη
απάντηση, κύριε Υπουργέ, είναι "τις παραπέµπω σε επιτροπή
µελέτης, για να τις εξετάσει".
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Ο κύριος Πρόεδρος πάντα προσπαθεί να
αµβλύνει τις αντιθέσεις του Κοινοβουλίου.
Καλό θα είναι να αλλάξει το κλίµα του "δεν ακούω, δεν βλέπω" κλπ.
Πιστεύω ότι θέλει και αυτό εξάσκηση.
Τέλος πάντων, εγώ θέλω να θέσω µερικά θέµατα.
Θα ασχοληθώ µε την τροπολογία 2584/118 που την υπογράφω εγώ
και ο συνάδελφος κ. Μουσταφά. Αναφερόµαστε στα Κέντρα
Ψυχικής Υγείας, που είναι νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου. Θα
αναφερθώ πολύ συγκεκριµένα. Πιστεύουµε ότι µε το νοµοσχέδιο
που συζητείται ξεκινά η διάλυσή τους και αν στη σηµερινή Βουλή
δεν δεχθείτε να τα µετατρέψετε σε νοµικά πρόσωπα δηµοσίου
δικαίου, καλό θα είναι να το σκεφθείτε, γιατί πιστεύουµε ότι τα
Κέντρα Ψυχικής Υγιεινής εντάχθηκαν στον ευρωπαϊκό κανονισµό

815/84, ανέπτυξαν δοµές και προσέφεραν υπηρεσίες.
Σήµερα το κέντρο ψυχικής υγιεινής έχει πλήρη ανάπτυξη τριάντα
επτά προγραµµάτων, διαθέτει τρεις ξενώνες θεραπευτικής
αποκατάστασης και είναι συνδεδεµένο µε το πρόγραµµα Horizon
για εκατόν εβδοµήντα πέντε εκατοµµύρια δραχµές.
Το σηµερινό πλαίσιο που ψηφίσαµε δηµιουργεί κίνδυνο και
διαµορφώνει δυσάρεστες καταστάσεις για το κέντρο ψυχικής
υγιεινής. Υπολογίζεται ότι οι χρήστες των υπηρεσιών του είναι
περίπου τριακόσια πενήντα άτοµα. Παράλληλα το πρόγραµµα
κοινωνικής επανένταξης γίνεται σε συνεργασία µε την οικογένεια,
φορείς του δηµοσίου και ιδιωτικού φορέα και φθάνει σε ποσοστά
20% επί των χρηστών.
Πιστεύουµε, λοιπόν, στη θεσµοθέτηση του κέντρου ψυχικής υγιεινής
µε τις θεραπευτικές δοµές και τις υπηρεσίες που πρέπει να
προβλέπονται στον κανονισµό και προτείνουµε στο άρθρο 16 το
κέντρο ψυχικής υγιεινής σήµερα που είναι πρόσωπο ιδιωτικού
δικαίου, να θεσµοθετηθεί ως µονάδα ψυχικής υγείας ως νοµικό
πρόσωπο δηµοσίου δικαίου στον τοµέα της πρόληψης, της
πρωτοβάθµιας περίθαλψης, της θεραπευτικής αποκατάστασης.
Το ένα είναι αυτό, κύριε Υπουργέ, το οποίο θεωρούµε σηµαντικό.
Το άλλο θέµα είναι η τροπολογία 2587/121. Υπήρξε µία ανάγκη να
αναπτυχθεί εξωνοσοκοµειακή περίθαλψη, καθώς η προτεραιότητα
πρέπει να δοθεί στην ανάπτυξη της πρωτοβάθµιας φροντίδας
ψυχικής υγείας, όπως επισηµαίνεται και στον παρόντα νόµο. Γι'
αυτό πρέπει να γίνουν κάποια συγκεκριµένα βήµατα.
Με τον ευρωπαϊκό κανονισµό 815/84 δηµιουργήθηκε µια σειρά από
Κέντρα Ψυχικής Υγείας και Ιατροπαιδαγωγικές Μονάδες σε πόλεις
της περιφέρειας -και θέλω µία απάντηση, κύριε Υπουργέ, σε αυτό-
και συγκεκριµένα στο Καρπενήσι, στο Ηράκλειο Κρήτης, στην
Πάτρα, στην Καλαµάτα, στο ∆ιδυµότειχο, στη ∆ράµα, στην
Κοµοτηνή, στην Ξάνθη, στο Ρέθυµνο, στο Αγρίνιο, το Κέντρο
Ψυχικής Υγείας Κορυδαλλού που ανήκει στο ∆ροµοκαϊτειο και τα
Ιατροπαιδαγωγικά Κέντρα των Νοσοκοµείων Θεσσαλονίκης και
Ηρακλείου Κρήτης.
Οι µονάδες αυτές δεν λειτουργούν, ενώ έχουν τελειώσει, γιατί δεν
έχουν στελεχωθεί. Η στελέχωση και η άµεση λειτουργία τους είναι
σήµερα επιτακτική ανάγκη και θα έπρεπε να ήταν και αντικείµενο
του σηµερινού νοµοσχεδίου, που περάσατε από την Ολοµέλεια.
Η ίδρυση και λειτουργία των εξωνοσοκοµειακών δοµών δεν
καλύπτει τις ανάγκες του πληθυσµού, αν δεν εκπαιδευθούν στελέχη
ικανά να στηρίξουν την ψυχιατρική µεταρρύθµιση, ασκώντας ένα
ειδικό και εξειδικευµένο κλινικό έργο µε ταυτόχρονες κοινωνικές
παραµέτρους.
Στο άρθρο 5 προτείνεται η διάταξη: "Μετά τη δηµοσίευση του
παρόντος νόµου και στα πλαίσια της αναπτυξιακής πολιτικής στον
τοµέα της ψυχικής υγείας, µε προτεραιότητα στην εξωνοσοκοµειακή
περίθαλψη, στελεχώνονται και λειτουργούν τα Κέντρα Ψυχικής
Υγείας και τα Ιατροπαιδαγωγικά Κέντρα των οποίων έχει
ολοκληρωθεί η κατασκευή, αλλά δεν έχουν στελεχωθεί. Τα Κέντρα
Ψυχικής Υγείας και τα Ιατροπαιδαγωγικά Κέντρα, µέχρι την
ολοκλήρωση των διαδικασιών κατάρτισης και έγκρισης του
οργανισµού τους, στελεχώνονται µε τις διαδικασίες του άρθρου 18
του ν.2527/97, όσον αφορά το ιατρικό, νοσηλευτικό και βοηθητικό
προσωπικό."
Κύριε Υπουργέ, πιστεύουµε ότι πρέπει να µας απαντήσετε, γιατί
είναι καθεστώς, είναι µία πραγµατικότητα...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η οποία σχετίζεται µε
συγκεκριµένο άρθρο, το οποίο ψηφίσαµε. 'Επρεπε να την
αναπτύξετε κατά την ώρα της συζήτησης του άρθρου.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είναι συγκεκριµένο
άρθρο. Εδώ υπάρχει ένα γεγονός. Αυτά τα πράγµατα τα έχει
ξεχάσει ο κύριος Υπουργός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Προτείνετε
τροποποίηση, προσθήκη στο άρθρο 5, το οποίο ψηφίστηκε από
χθες. 'Επρεπε εκείνη την ώρα να το πείτε.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Το είπαµε και εκεί. Υπάρχει όµως µία
τροπολογία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Περιττεύει να το πείτε
τώρα.
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ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: ∆εν περιττεύει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Είναι νοµοτεχνικά
συνδεδεµένη µε το άρθρο 5 και έπρεπε τότε να αναπτύξετε την
τροπολογία σας. Μόνο οι αυτοτελείς τροπολογίες συζητούνται στο
τέλος.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, ξέρετε πόσο σας εκτιµώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Και εγώ.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Στο άρθρο 5 αναπτύξαµε τη θέση µας και
όπως πάντα δεν έγινε δεκτή. Είναι µία πάγια θέση της Κυβέρνησης.
Από εκεί και πέρα καταθέσαµε, ως έχουµε το δικαίωµα, µία
τροπολογία, την οποία εµείς επιµένουµε να δεχθεί ο κύριος
Υπουργός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Είναι δικαίωµά σας,
αλλά σας είπα ποια είναι η κοινοβουλευτική πρακτική.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Θα αναφερθώ στην τροπολογία µε γενικό
αριθµό 2586 και ειδικό 120.
Κύριε Υφυπουργέ, υπάρχει ένα ζήτηµα -και το ξέρετε πολύ καλά-
στο Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο Αττικής, όπου υπάρχουν κάποιες
δοµές. Αυτές οι δοµές και οι υπηρεσίες οργανώθηκαν,
αναπτύχθηκαν και λειτούργησαν άτυπα και εκτός θεσµικού
πλαισίου µε αποφάσεις του διοικητικού συµβουλίου.
Αυτήν την τροπολογία, κύριε Υφυπουργέ, θα τη βρείτε µπροστά
σας, άσχετα αν την απορρίψετε ή όχι, γιατί εκ των πραγµάτων,
εφόσον δεν την περιλαµβάνετε στο παρόν σχέδιο νόµου, πρέπει να
την αντιµετωπίσετε. Εγώ την καταθέτω και όταν θα έρθει αύριο,
µεθαύριο για να ψηφιστεί, θα πω ότι ο Συνασπισµός έχει κάνει καλά
τη δουλειά του.
Η διακοπή των ευρωπαϊκών προγραµµάτων και η έλλειψη
νοµοθετικού πλαισίου έχουν δηµιουργήσει µεγάλα προβλήµατα
στην όλη λειτουργία αυτών των δοµών και υπηρεσιών, που όχι
µόνο παρεµποδίζουν την ανάπτυξή τους, αλλά οδήγησαν ήδη σε
σοβαρή συρρίκνωσή τους. Το αρµόδιο εξάλλου τµήµα του
Ελεγκτικού Συνεδρίου εξέδωσε ήδη απόφαση µε την οποία έκρινε
ως µη νόµιµες τις δαπάνες που αφορούσαν τη λειτουργία αυτών
των δοµών και υπηρεσιών, λόγω ακριβώς αυτής της έλλειψης
θεσµικού πλαισίου και έταξε προθεσµία πέντε µηνών, που λήγει το
Μάϊο, για την κάλυψη του κενού αυτού.
Τι κάνουµε; Επειδή µέχρι το Μάϊο δεν προβλέπεται να καταστεί
δυνατή η έκδοση υπουργικών αποφάσεων -εκτός αν µας προλάβετε
και τις εκδώσετε και πολύ καλά θα κάνετε- που προβλέπονται από
τον υπό ψήφιση νόµο και που θεσµοθετούν οριστικά την οργάνωση
και λειτουργία τέτοιων δοµών και υπηρεσιών, προτείνεται η
τροπολογία αυτή προς αντιµετώπιση της κατάστασης, που έχει
πάρει επείγοντα και επικίνδυνο χαρακτήρα, δεδοµένου ότι ρητά και
επανειληµµένα έχει ειδοποιηθεί το Ψ.Ν.Α. από την υπηρεσία
Παρέδρου, ότι δεν θα εγκρίνονται του λοιπού δαπάνες που
αφορούν αυτές τις δοµές και τις υπηρεσίες και που όµως είναι
στοιχειωδώς απαραίτητες για τη λειτουργία τους, όπως ενοίκια
ξενώνων, ενοίκια διαµερισµάτων, λογαριασµοί κοινοχρήστων, ∆ΕΗ,
ΟΤΕ, θεραπευτικά χρηµατικά βοηθήµατα, καταβαλλόµενα στους
ενταγµένους ασθενείς.
Μία τέτοια εξέλιξη θα δηµιουργήσει σοβαρά προβλήµατα και θα
µαταιώσει όλες τις προσπάθειες του νοσοκοµείου αυτού στον τοµέα
της αποκατάστασης ατόµων, που εµφανίζουν ψυχικές διαταραχές.
Η δαπάνη που προβλέπεται να προκύψει από την προτεινόµενη
τροπολογία είναι ασήµαντη σε σχέση µε το προσδοκούµενο
όφελος. Με βάση δε τα υπάρχοντα από τη µέχρι τώρα λειτουργία
των εν λόγω δοµών και υπηρεσιών στοιχεία, δεν θα υπερβαίνει τα
δεκαπέντε εκατοµµύρια (15.000.000) δραχµές το µήνα περίπου και
το δε τρέχον έτος τα εκατόν πενήντα εκατοµµύρια (150.000.000)
δραχµές.
Πιστεύουµε, λοιπόν, ότι µέχρι την έκδοση υπουργικών αποφάσεων
που προβλέπονται από το άρθρο 9 και 10 του νόµου αυτού, οι
λειτουργούσες από το Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο Αττικής στεγαστικές
και εργασιακές δοµές και υπηρεσίες αποκατάστασης, όπως
ξενώνες, οικοτροφεία, προστατευόµενα διαµερίσµατα, δοµές και
υπηρεσίες θεραπευτικής απασχόλησης, προεπαγγελµατικής
κατάρτισης κλπ., θα εξακολουθούν να λειτουργούν σύµφωνα µε τις
ισχύουσες αποφάσεις του διοικητικού συµβουλίου του νοσοκοµείου

και κατά παρέκκλιση κάθε άλλης αντίθετης διάταξης.
Στους ήδη ενταγµένους ή σε αυτούς που θα ενταχθούν σε αυτές τις
δοµές και υπηρεσίες ασθενείς...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρία Αλφιέρη, τις
αναπτύξατε όλες. Σας παρακαλώ,, διαβάζετε τις εισηγητικές
εκθέσεις. ∆ώστε τες στα Πρακτικά.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Τελειώνοντας θα ήθελα να µας απαντήσετε
εδώ τι θα γίνει µε το Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο Αθηνών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Υποθέτω ότι θα σας
απαντήσει ο κύριος Υπουργός σε όλες. Τις ξέρει.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Θα ήθελα να πω για µία µόνο...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Πείτε µε δύο λέξεις το
περιεχόµενό της. ∆εν είναι τώρα η ώρα να αγορεύουµε επί µακρόν
για τις τροπολογίες.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: 'Οταν δεν είναι παρόντες οι Βουλευτές,
διαµαρτύρεστε. 'Οταν εργάζονται οι Βουλευτές, πάλι διαµαρτύρεστε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν διαµαρτύροµαι γι'
αυτό. Να µιλάτε και να αγορεύετε, αλλά µέσα στα πλαίσια του
Κανονισµού.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ:Πιστεύουµε ότι επειδή και σε αυτό το
νοµοσχέδιο έχει γίνει µνεία για τη χρήση των τοξικών ουσιών, η
ψυχική υγεία έχει άµεση σχέση µε τους χρήστες τοξικών ή άλλων
ουσιών.
Εµείς προτείνουµε -και το είπα και στην οµιλία µου- µε αυτήν την
τροπολογία, µε απόφαση του διοικητικού συµβουλίου των γενικών
νοµαρχιακών και περιφερειακών και πανεπιστηµιακών
νοσοκοµείων, καθώς και των ψυχιατρικών ιδρυµάτων που
εγκρίνονται από το ΚΕΣΥ και το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας, να
δηµιουργηθούν θεραπευτικές µονάδες σωµατικής απεξάρτησης στις
ψυχιατρικές κλινικές και τα ψυχιατρικά νοσοκοµεία και να
εντάσσονται στον οργανισµό τους.
Νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι είναι καιρός να γίνει αυτό το βήµα, για
να αντιµετωπιστεί το θέµα των ναρκωτικών και των άλλων
αλκοολούχων ουσιών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆ώστε του εσείς τον
καιρό να σας απαντήσει.
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα τα εξής:
1. Η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας Τάξης και
∆ικαιοσύνης καταθέτει τις εκθέσεις της:
α. Στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης "Κώδικας
∆ιοικητικής ∆ικονοµίας".
β. Στις αιτήσεις για την άρση της ασυλίας των Βουλευτών κυρίων
Νικολάου Ζαµπουνίδη, Βασιλείου Κεδίκογλου, Σωτηρίου Κούβελα
και Παναγιώτη Ψωµιάδη.
2. Η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την
έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων: "Κύρωση της ∆ιεθνούς
Σύµβασης για τη ∆ιατήρηση των Αποδηµητικών Ειδών της 'Αγριας
Πανίδας".
Ο κ. Σφυρίου έχει το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ σαν Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος ήθελα να επισηµάνω το εξής: Καλά θα ήταν από τη
πλευρά του Υπουργού, επειδή είδα ότι σε µερικά ζητήµατα και ο
ίδιος επί της ουσίας εξέφρασε την άποψη, ότι ίσως είναι σωστά και
έχουν δίκιο, να υπάρξει µία πολιτική γενική δέσµευση ότι θα
εξεταστούν στα πλαίσια της Κυβέρνησης είτε από το Υπουργείο το
οποίο εκπροσωπεί είτε από κοινού µε άλλα συναρµόδια Υπουργεία,
κάποια ζητήµατα και πιθανότατα και µε πρωτοβουλία νοµοθετική
της Κυβέρνησης να προταθούν οι λύσεις τους.
Αυτό  τουλάχιστον  θα  ήταν  µία  απάντηση  γενική,  η  οποία  θα
µας  ικανοποιούσε.    Για    το    ζήτηµα    το    οποίο    ανέπτυξα,
προσωπικά    και    ως    Βουλευτής    και    ως    εκπρόσωπος,    το
συζήτησα    µε    τους    συναρµόδιους  Υπουργούς.  Ο  Υπουργός
κ.  Παπαδήµας  είπε  χθες    ότι    αν    συµφωνεί    το    Υπουργείο
Κοινωνικών Ασφαλίσεων, δεν έχει αντίρρηση. Το Υπουργείο Κοινω-
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νικών Ασφαλίσεων ενώπιόν µου, αφού εξέτασε το ότι η δαπάνη
που προκαλείται είναι πενιχρή, συµφώνησε. Καταλαβαίνετε ότι
τουλάχιστον την κατανόηση να εξεταστεί σε νοµοσχέδιο της
Κυβέρνησης, θα ήθελα να την ακούσω από την πλευρά του
Υπουργού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός) : Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
'Εχω απαντήσει στον κ. Σφυρίου πριν. Με δυσκολεύει µε όσα λέει,
γιατί αναφέρεται σε συµφωνίες που έγιναν πιθανώς ερήµην µου.
Εγώ θέλω να είµαι εντάξει µαζί του αλλά και µε τους άλλους
συναδέλφους. Και ο Υπουργός της Υγείας δεν έδωσε το "πράσινο
φως" να περάσει η διάταξη -και έχει εκείνος τη νοµοθετική
πρωτοβουλία κατά βάση, και από το Υπουργείο Κοινωνικών
Ασφαλίσεων δεν γνωρίζω τη θετική τους στάση απέναντι στην
προτεινόµενη τροπολογία.
Κατά τα άλλα και αυτή και όλες οι τροπολογίες αποτελούν και
αιτήµατα των συναδέλφων Βουλευτών, τα οποία δεν πετάµε στο
καλάθι των αχρήστων. Θα µελετηθούν από την πλευρά µας και αν
χρειαστεί όσα από αυτά πρέπει, θα γίνουν αποδεκτά σε επόµενες
νοµοθετικές πρωτοβουλίες.
Να αναφερθώ στην τροπολογία 2590/124 που αναφέρεται στην
έκτακτη οικονοµική ενίσχυση των υπαλλήλων του Ιατρικού
Συλλόγου Αθηνών για το 1996. ∆εν γνωρίζω -κάνω ένα σχόλιο- τι
σηµαίνει έκτακτη οικονοµική ενίσχυση για παρελθόντα χρόνο.
Είναι προφανές ότι υποκρύπτεται αµοιβή για υπερωριακή
απασχόληση του 1996, η οποία έρχεται µε αυτόν τον τρόπο. ∆εν
µπορεί να γίνει δεκτή, ανεξάρτητα αν είναι δικαιολογηµένη ή όχι.
'Ερχοµαι στο δεύτερο θέµα όπου για κάποιους υφηγητές, που
προσδιορίζονται στο σκεπτικό της τροπολογίας, πρέπει να
παραταθεί η ενεργός τους υπηρεσία µέχρι το 67ο έτος της ηλικίας.
Είναι θέµα συνταξιοδοτικό, δεν είναι θέµα αυτού του Υπουργείου.
Υπάρχουν συναρµόδιοι Υπουργοί που πρέπει να συµφωνήσουν.
Είναι σηµαντικό θέµα.
Θα πρέπει να κάνω όµως µία παρατήρηση ότι αυτή "τη µόδα" της
παράτασης, µε αυτούς τους τρόπους, αλλά και µέσω δικαστηρίων,
δυστυχώς µόνο οι γιατροί διευθυντές επιζητούν. Είναι απαράδεκτο.
Από πλευράς ουσίας και ως άνθρωπος δεν το αποδέχοµαι. Αλλά
εδώ δεν έχω δικαίωµα να έχω µόνο την προσωπική µου γνώµη.
Είµαι υποχρεωµένος να απαντώ κατ' άλλον τρόπο.
Λέω λοιπόν, ότι είναι θέµα συνταξιοδοτικό κατά βάση και δεν
µπορεί να αποφασιστεί στα πλαίσια µόνο του Υπουργείου Υγείας.
Υπάρχει µια άλλη τροπολογία του κ. Παπαδάτου και του κ. Κουράκη
µε αριθµό 2595, που αναφέρεται στην απάλειψη της συµµετοχής
στην αγορά φαρµάκων από κάποιες κατηγορίες ασθενών και
ασθενειών.
Είναι ένα µεγάλο θέµα. Το αίτηµα είναι γενικότερο. Αφορά µεν εδώ
τη λευχαιµία που είναι πιο κοντά στα αιµατολογικά που έχουν ήδη
εξαιρεθεί -σε διάφορες αναιµίες δηλαδή- αλλά το αίτηµα αφορά, θα
σας έλεγα, γενικότερα ανθρώπους που πληρώνουν συµµετοχή σε
ακριβά φάρµακα και κυρίως τέτοιοι άρρωστοι είναι οι
καρκινοπαθείς.
Θα πρέπει να το δούµε γενικότερα. Να δούµε τι δαπάνες προκαλεί
µια τέτοια ρύθµιση και σε ποιους, γιατί υπάρχουν οι ασφαλιστικοί
οργανισµοί, υπάρχει όµως και ο κρατικός προϋπολογισµός.
Θεωρώ ότι για κάποιες κατηγορίες κατ' αρχήν το αίτηµα είναι δίκαιο.
Το είχα αντιµετωπίσει και το είχα δεχθεί ως αίτηµα και πολλές
φορές σαν Υφυπουργός των Κοινωνικών Ασφαλίσεων, αλλά και
τώρα. Βασικά είναι πρόβληµα δαπανών. Θα δούµε τι θα γίνει.
Υπάρχει η τροπολογία, η οποία έχει κατατεθεί από το συνάδελφο
Μουσταφά Μουσταφά µε αριθµό 2584 και την υποστήριξε εδώ η κ.
Αλφιέρη για την µετατροπή του Κέντρου Ψυχικής Υγιεινής από
νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου που είναι σήµερα σε νοµικό
προσωπο δηµοσίου δικαίου.
Αυτή η τροπολογία δεν µπορεί να γίνει δεκτή πέραν των άλλων και

διότι για να ιδρυθούν νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου
χρειάζονται την έγκριση µιας ειδικής επιτροπής από γενικούς
γραµµατείς των Υπουργείων που προεδρεύεται από το γενικό
γραµµατέα του Υπουργείου ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, Εσωτερικών και
Αποκέντρωσης. Χωρίς αυτή τη γνωµοδότηση δεν µπορεί να γίνει -
έστω κι αν είχαµε αυτήν τη διάθεση- δεκτή αυτή η τροπολογία.
Υπάρχει η επόµενη τροπολογία µε αριθµό 2587 που υποστήριξε
επίσης, η κ. Αλφιέρη για τη στελέχωση των ανεπτυγµένων δοµών
που δεν λειτουργούν η οποία προκαλεί σηµαντικές δαπάνες. Καµία
τροπολογία δεν µπορεί να γίνεται δεκτή χωρίς να συνοδεύεται...
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Μα, υπάρχουν οι δοµές.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Είναι νοµοθετηµένο αυτό. Απαιτείται έκθεση του Γενικού
Λογιστηρίου, όταν προκαλεί δαπάνες.
Συνεπώς γι' αυτό το λόγο, που δεν είναι µόνο τυπικός, δεν µπορεί
να γίνει δεκτή.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Θα µείνουν νεκρά τα κτίρια, δηλαδή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Τα κτίρια δεν ανοίγουν µε τις τροπολογίες, κυρία Αλφιέρη. Ανοίγουν
µε την εξεύρεση των δαπανών και τις αντικειµενικές δυνατότητες
που υπάρχουν. Με τις τροπολογίες δεν ανοίγουν ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, µην
ανοίγετε διάλογο για να τελειώνουµε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Αφού µε διακόπτει η κυρία συνάδελφος, πρέπει να απαντήσω,
κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κακώς σας διακόπτει.
Αφήστε να τελειώνουµε κάποια στιγµή. Με άνεση αναπτύχθηκαν οι
τροπολογίες, αλλά δεν µπορεί να πάµε και τα µεσάνυχτα.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Υπάρχει και η τροπολογία για την καταβολή θεραπευτικού
χρηµατικού βοηθήµατος σε όσους είναι ενταγµένοι ή εντάσσονται
σε δοµές που λειτουργούν, αλλά οι ίδιοι προτείνοντες Βουλευτές
αναφέρουν ότι το πρόβληµα θα υπάρξει εάν µέσα στο Μάϊο δεν
εκδοθούν οι απαραίτητες υπουργικές αποφάσεις.
Να διαβεβαιώσουµε λοιπόν, ότι θα εκδοθούν εντός του Μαϊου οι
υπουργικές αποφάσεις και συνεπώς δεν χρειάζεται να γίνει δεκτή η
τροπολογία.
Υπάρχει βέβαια και η τελευταία τροπολογία, που εισηγηθήκατε την
αποδοχή της που αναφέρει ότι µε απόφαση των διοικητικών
συµβουλίων των γενικών νοσοκοµείων, των νοµαρχιακών
νοσοκοµείων κλπ. -εισάγεται δηλαδή, µία άλλη διαδικασία που θα
εγκρίνεται από το ΚΕΣΥ- µπορούν να δηµιουργούνται θεραπευτικές
µονάδες σωµατικής απεξάρτησης στις ψυχιατρικές κλινικές και τα
ψυχιατρικά νοσοκοµεία. Αλλάζει εντελώς η διαδικασία. ∆εν
συµφωνούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κηρύσσεται
περαιωµένη η συζήτηση επί των τροπολογιών των κυρίων
συναδέλφων, οι οποίες είναι προφανές ότι δεν γίνονται αποδεκτές
από τον απαιτούµενο αριθµό Βουλευτών και έτσι απορρίπτονται.
Κύριοι συνάδελφοι, αποµένει το ακροτελεύτιο άρθρο του
νοµοσχεδίου, το άρθρο 23 το οποίο θα πάρει και άλλη αρίθµηση
κατά την τελική αναδιάταξη των διατάξεων.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς και το
ακροτελεύτιο άρθρο έγινε δεκτό.
Εποµένως, το νοµοσχέδιο: "Ανάπτυξη και εκσυγχρονισµός των
υπηρεσιών ψυχικής υγείας και άλλες διατάξεις" έγινε δεκτό, επί της
αρχής και επί των άρθρων και η ψήφισή του στο σύνολο
αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε
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τη συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.55' λύεται η συνεδρίαση
για αύριο Παρασκευή 23 Απριλίου 1999 και ώρα 10.00' µε

αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: α)
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση επερώτησης
προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σύµφωνα
µε την ηµερήσια διάταξη.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                                                                                       ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


